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(11 UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA
(2]====-=-=memee-- X
(31lnre :
{;iGRAND JURY PROCEEDINGS
(6} :
[I]===r=-ccacmcaann X
(8] Grand Jury Room No. 4
(91 United States District Court
(10] for the District of Columbia
(11} 3rd & Constitution, N.\W.
[12) Washington, D.C. 20001
(13} Wednesday, February 18, 1998

{14} The testimony of BRUCE R. LINDSEY was taken in the
r1sipresence of a full auorum of Grand Jury 97-2, impaneled on

(1si§eptember 19, 1997, commencing at 9:28 am., before:

{17} SOLOMON WISENBERG

(18] ROBERT BITTMAN

{19] THOMAS BIENERT

(201} JACKIE M. BENNETT, JR.

(21} Associate Independent Counsel
(221 Office of Independent Counsel

[23] 1001 Pennsyivania Avenue, Northwest
[24) Suite 490 North

[25] Washington, D.C. 20004
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{1]
12)Whereupon
(3) BRUCE R. LINDSEY _
141was called as a witness and, after having been duly sworn by
1s1the Foreperson of the Grand Jury, was examined and testified
(s1as follows:

7] EXAMINATION

(8] BY MR. WISENBERG:

9] . ” Q Would you state your name for the record, please,
[103SIr?
{11} A

Sure. Bruce Robert Lindsey, L~i—n-<1-s-e-¥).e
(12} . Q And, Mr. Lindsey, my name is Sol Wisenberg.
{131I'm with the Office of independent Counsel. | believe we
{141introduced ourseives to each other out in the hall. Is
(15)that correct? ]
{16] Yes, sir.

(173 Q To my right is Jack Bennett of the Office of
r1sjindependent Counsel. Behind us also of our office is Tom
r19)Bienert on the left, Bob Bittman on the right. With us here
(20)today also are the grand jurors and the grand jury court
[211reporter. . )

(221 Before we start, I'm going to briefly go over what
{231this grand jury is doing and what your rights and
{2411esponsibilities are as a grand jury witness. And ['ll ask
[251Y0U Iin response to certain questions —
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{1 And let the record reflect another grand juror has
(21entered the grand jury room.
3] ‘e do have a quorum, Madam Foreperson?
(4] THE FOREPERSON:  Yes, we do. .
151 MR. WISENBERG: And no unauthorized persons are in
(61the grand ‘H? room, is that correct? .
(7 E FOREPERSON: No, sir, there are not.
(8] BY MR. WISENBERG:

{9) Q | will occasionally ask Fou whether or not you
{10)understand a question that | ask and ['ll ask you to give me
(11}a yes or a no or a maybe, something audible rather an un-uh
t1210r uh-huh or shake of the head. Do you understand?

[13) es.

(14] Q Okay. This grand jury is a federal grand jury
[1s1empaneled by a United Stafes district court judge in
116)Washington, D.C. and they're conducting an investigation of
{17)possible violations of federal criminal law involving

[18]possible perjury, obstruction of justice and subornation of
{19;perjury. Do you understand?

[20] A Yes ldo. )

{21} Q And I'm going to read you a portion of the order

(221from the United States Court of Appeals for the District of
{23)Columbia Circuit, Special Division, giving us our authority
{243in the matter we're investigating today.

(25]) “The Independent Counsel shall have jurisdiction
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{11and authonty to investigate to the maximum extent authorized
(2 1b¥1the independent Counsel Reauthorization Act of 1994
{3)whether Monica Lewinsky or others subomed perjury,
{410bstructed justice, intimidated witnesses or otherwise
(51violated federal law other than a Class B or Class C
{symisdemeanor or infraction in dealing with witnesses,
{71potential witnesses, attorneys or others conceming the
is)civil case Jones v. Clinton.”

9] Do you understand what | just read to you?
(10} Yes, sir. 1do. .
{11) _Q Allright. Now a little bit about your rights and
t12)responsibilities. You understand the privilege ‘against

{13]self-incrimination.
il4] | do.
{1s) Q  You may refuse to answer any question if a truthfu!
[161answer to the c‘uestlon would tend to incriminate you. You
{171understand that?
3 /Y\eiih' d d

nything you do say may be used against you by the

fyprooeedmg. Do you

(18]
119]
{20)grand jury or in a subsequent lega
(zngndergtar%d that? g
{22} Yes, sir. ]
{23) Q If you have retained counsel, you know that counsel
{24)cannot be here in the grand jur?/ room with you, but the grand
[251jury will permit you a reasonable opportunity to step outside
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t11the grand jury room to consult with counset if you so desire.
{21Do you understand that?
(3] A ldo.
4] Q And | understand you are represented by counsel
syhere today, is that correct?
(6] A Correct.
171 And can you tell us who that is?
(8] Bill Murphry, M-y-r-p-h-y.
19] Q Aliright. 'm Pomg to tell you a littie bit
[101about the rules of secrecy of the grandatﬁ, With certain
{111exceptions that I'll get into, examples ot which I'll get
{121into, we are all bound by an oath of secrecy. That means
t13ymyself and my colleagues, the grand jurors and the grand jury
{14)c0urt reporter. Do you understand that?
{15) A Yes.
{16) Q We are not allowed to go and blab out on the
{17)courthouse steps or anywhere eise about what goes on here
[1sjtoday. Do you understand that?

>0

119] Yes.

120] Q Except, of course, with other &ople in our office
{211who are bound also by the rule of secrecy. you understand
1221that?

23] A Yes.

[24) Q _ You, on the other hand, are not bound by the cath

125)0f secrecy. Do you understand that?
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[1} A Yes, sir.
[21 Q You are free to talk about your testimony and what
[31¥ou are asked to anybod; you please or to not talk about
141that. Do you understand?
5] A Yes.
(61 Q Now, some of the exceptions to the rules of

r71secrecy. One | touched on. We have FBI agents who help us
(81in our investigation. We can tell them about what goes on at
{91the grand B:ry. but they, too, are bound by the oath of
[10)secrecy. Do yc:ud understand that?
{113} 0.
{12} Q  Another example would be if there's ever a trial
r133that results from this investigation, you get up on the
{14)witness stand at that triat and you say something different
{151than what Kou say here today, your transcript of your
{16)testimony here today could be used against you when you're a
{17}witness at that trial, to impeach you, as an example. Do you
{18junderstand that?
{19] Yes, sir.
(20} Q And, actuaily, it would be more than impeachment,
(211t would actually be admissible as substantive evidence if it
{22)was used to impeach you at a trial. Do you understand that?
{23) A think so, yes.
[24] Q  In other words, generally | think you know that
12s)impeachment evidence is not considered substantive evidence,

~ Page1toPage7
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(> but that there's actually an exception in the case of
{2 incons:stent grand jury material.
(3 A ~ I was not aware of that, but fine.
(4 Q Another example would be with Independent Counsels.
tsi There are instances under which independent Counsels when
t6:they make a report as authorized under the statute and with
{71approval. with a court order, can disclose certain matters
{gjoccumng l}\efor% the grand jury. Do you understand that?
{91 es
(101 ~Q Alinght. There are three categories of witnesses
[mappeabrg pefore a grand jury. There’s a target, which is
{121somebody who the prosecutor and the grand jury feel that it's
r131more than likely that that person will be indicted. That's
(141an informal definition. Do t;ou understand that?
{15} A Yes, sir. |do.
[16] 2 90 you understand that you are not a target?
{17} es. L
{18} Q Okay. And a subject is somebody who would come
(19)into the grand jury and they're not at target status, but
t20;there are questions about them, serious guestions about them,
(21)that the grand jury has and wants answered. Do you
{22junderstand su +ect as I've defined it?
(23) A es, sir. 1do. .
Q Do you understand that you are not a subject at

(241
(25this time?
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&8 A Yes sir. i

ey Q Awtness is just somebody who comes in and who has
[3itestimony or documents within a subject matter that the grand

(41jury has a Rght to investigate. Do you understand that?

(5] Yes, | do. _
(63 Q Do you understand that you're a witness?
17 A Yes.

EH Q You understand that we cannot guarantee anybody
(91that they will never become a target?
(10} A Yes. )
[11: Q We can't guarantee that you won't become a subject
(12]0r you won't become a target, so this is an ongoing
[13;tnvestigation.

{14} A lunderstand. L

But your status now is witness. Do you understand

(15}

r161that? .

(173 A Yes, s.I.

(183 Q Do you understand that you can't commit perjury
1191here? .

{20} A Yes, sir. .

{21} Q That means lying about a material matter. You
[22junderstand that? .

(23) A Yes, sir. A

24} Q Ifthere is any question that any of us ask, the

(251grand jurors, Mr. Bennett, myself, my colleagues, that you
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(11don't understand, we would request that (ou ask us to re-ask
(2)that question so that it's clear to you. Is that fair?
(3] A Sure. . .
(4} Q You are here pursuant to a grand jury subpoena, is
{51that correct?
6] A Correct.
171 Q That subpoena called for your person as well as
(s1documents, is that correct?
9] orrect.
{10] Q 1 understand that you have some responsive
(11;documents. i
{12} A These are actually White House documents, but |

[mgrought them with me in response to a personal subpoena.
(14;Yes.

[15] Q Qkﬂ/. It was a personal subpoena to you, but there
{16:were some White House documents that were covered by it?
[17] A Correct. That were my White House documents.

MR. WISENBERG:

{18; Do you want to mark these now or
119:later, Mr. Bennett?

[20: MR. BENNETT: Sure. We cando it now.

[21;, THE WITNESS: Two sets of notes. If you want them
(22;in order — do you want another set?

[23; MR. BENNETT: If you have one.

(24} ~ THE WITNESS: 1 won't have one but there's another
[2510ne outside. The one with the telephone numbers on them, if
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(1)you want them in order of what | believe was the sequence
(21would be 1 and the one without telephone numbers would be 2.
M ENNETT: Okay. The telephone numbers being at

(3] R. B
14)the top of theéaa e?
s] TH iTNESS: Correct. Yes.
(6] MR. BENNETT: All right. And we'll identify these
[71more pamcularl¥1 in ,ust a moment.
i8] Ali nght. If | understand you, Mr. Lindsey, the

(9)document — and these are multiple pages, it appears to be
(10]seven pages for the first document, that is the one you've
{117descri as bearing the telephone number at the top, that
{121number being * and bearing a Bates stamp
(131HB004746, we're marking that Grand Jury Exhibit BL-1 with
{14]today's date, 2/18/98. .
{15] (Grand Jury Exhibit No. BL-1 was
{16) marked for identification.)
(17 . MR. BENNETT: The second document you have produce
1187which appears to be in six pages -

(19] THE WITNESS: ncluding one biank page. Page 4 is
{20}a blank pa&e. .
[21) R. BENNETT: - with page 4 being blank, the

[22)Bates stamp of the first document being HB004753, and |
1233should sag orconunmté. goin throu%h the last page
r

(24)HB004758, that bears Grand Jury Exhibit BL-2 with today's
(25)date.
Page 12
1] (Grand Jury Exhibit No. BL-2 was
(21 marked for identification.)
(3) MR. BENNETT:. To backtrack on Grand Jury Exhibit 1,

(4)these are sequentially Bates stamped HB004746 through and
(sjincluding Hg%04752. 9

(6] BY MR. BENNETT: )

n Q Mr. Lindsey, tell us again what these documents are
g1that you've just _‘produced.

{91 A hese are notes of what | believe were two
t10)telephone conversations with Linda Tripp some time in the
{11)summer of 1997, either in July or early August, | believe.

(2] | ~Q Okay. And did these roughiy correspond with the
(13)episode in which Newsweek Ma%azme published an article
(14)reporting, if | recalt, somethm%a out Kathleen Willey?

{15] A They predate that. Yes.

{16) Q They predated that. And Michazi Isikoff was a
{17)writer on that story. Is that correct?

(18] A Thatis correct.

(19), MR. BENNETT: Allright. We'll come back to that
(201in a little bit.

(21} MR. WISENBERG: Can | ask one question?
{22} MR. BENNETT: _Surely.

[23] BY MR. WISENBERG:

[24) Q Is there anything about your rights and

[(25)responsibilities as a grand jury witness that you don't
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(1junderstand?
{2y . No. I'm sure there are, but not that | can think
1310f right now.

4] MR. WISENBERG:  Okay.
{s] BY MR. BENNETT:
161 _Q Mr. Lindsey, what I'd like to do — you've appeared
71before this grand jury before, is that correct?
18] A I've appeared before several grand juries. I'm not
{9 sure —

{10} THE FOREPERSON: Yes, you have.

(11] THE WITNESS: VYes.

[12] MR. BENNETT: If | told you that we have a

(13)transcript indicating you reported before this grand jury on
(14 )Novemger 20, 199%. just a few months ago —g ury

[15] THE WITNESS:  You all were across the hall at that
16)time?

17} A JUROR: Yes.

(18] THE WITNESS: _ Yes.

[19] BY MR. BENNETT:

{20} Q And at that time, | believe you were questioned

(21)primarily about matters relating to Webster Hubbell. Is that
122)consistent with your recollection? Although there were other
(23jareas that you covered.

124} if you say so. | mean, | really — | can't
12sjremember whether it was primarily campaign financing or

~ OIC-starr
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. 1Webster Hubbeil or a combination of the two.
[ . Q Okay. Well, if we need to refresh your
-3jrecollection at sorne point, we have the transcript available
:41for that, But | will suggest to you that within that .
isitranscript and during that testimony you were asked questions
t61about your position at the White House and your duties and |
i71believe you testified that your position was istant to the
:s1President and Deputy White House Counsel. Is that consistent
[9)with your recollection? .
{10] A Deputy Counsel to the President. Yes.
{11} ) Q _Deputy Counsel to the President? Were you also
:12)described as Deputy White House Counsel? )
113y A es. Oftentimes — 1 think the actual, official
r14title is Assistant to the President and Deputy Counsel, but
1151it's oftentimes referred to as Deput?' White House Counsel.
i16) Q Allright. And that, [ guess, begs the question,
117)when we think of White House Counsel and the Office of White
113]House Counsel, the position of White House Counsel in the
1191Clinton administration has been held by a number of different
20)lawyers, is that correct?

213 A orrect. )
22) Q Currently Charles F.C. Ruff, is that correct?
1231 A Correct.
124} Q And his predecessors were Jack Quinn, Lioyd
:25)Cutler —
Page 15

1) A Ab Mickva.

21 Q Ab Mickva and —-

(3} A Bemie Nussbaum. Lioyd Cutler never held the

[41title, 1 don't believe, of Cocunsel to the President. He came
[s1in on a limited basis and probably had the title of Special
161Counsel. .
7] Q_ Butthose are — aside from that instance, those
rsjwere the individuals who have held the position of White
r91House Counsel, which is, | understand, a specific position in
::0)the White House. Is that correct?
11) A Thatis correct.
12) Q _Allright. To the extent that you have been
:13)described as Deputy White House Counsel, that would seem to
‘14 1suggest that Kou report through the White House Counsel or

-1s)subordinate the White House Counsel. Is that correct or
‘1s)incorrect? .

117 A For (eRonw Fu oses, that would be correct.
118} Q Allrignt. Well, why don't you just describe, do

:13)you report to Chuck Ruff, Charles F.C. Ruff, now or do you
-20]5plit your duties consistent with your other titie, that is,
‘21)Assistant to the President?

22 A Well, there are certain matters — |'ve held
-23)several titles. | started out in 1993 as Assistant to the
:241President and Senior Advisor. | also at one time held the
;25 titie Director of the Office of Presidential Personnel. In
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i11the Counsel's Office, with respect to matters that relate to

121the Counsel's Office, | report through Mr. Ruff.

3] There are certain matters, some that he's recused

t41himself on, that | report directly either to the Chief of

1515taff or to the President, one of those being tobacco.

(61Mr. Ruffs former law firm was involved in that matter and so

t71he {?‘ ttt\erefore recused, so | do not report through Mr. Ruff

(gjon that.

9] There are other matters where | give general advice
r10jto the President in connection with my role going back as
:11)Senior Advisor and continuing today which are not reﬁorting
12)sort of relationships where | would deal directly with the
:13}President. o
114 ) Q Well, is it safe to sazI that gou wear a couple of
:1s1hats in yo&x postons at the White House?

116) es.

1181as possible the distinction. For instance, it's been
-191reported over the years that - you're widely described as
203the President's closest aide or certainly one of the
:211President's closest aides and in that context you frequently
:22jtravel with the President and, indeed, usually travel with
:231the President. Is that correct?

124 A Correct. On out of city travel. Yes.

25} Q Allright. And | assume that in that context,

OlC-Starr
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(11although 1 don't know if you can clearly delineate it, but |
(2)would assume that that would be in your capacity as Assistant
131to the President?

14} Yes.

{51 ~Q Andthen because you also occasionally confront
{s;legal issues that are more typically counsel type issues, you
;71also hoid the position of Deputy ite House Counsel.

I A That's correct, except no one holds the title of
(9]Assistant to the President sort of alone. There's always
{10]somethm§eout there, it may be Assistant to the President for

(11]National curiBl - ]
(12} Q Domestic 'Pohc?' -
{13} A = Domestic Policy or you have Assistant to the

{14)President and Counsellor or Assistant to the President and —
(151what else — I'm trying to think of somebody else's title.

116150 Assistant to the President — we have Assistants to the
(17)President, Depug Assistants to the President and Special
(18)Assistant to the President. .

{19} Those are sort of considered to be commissioned
[{20]positions within the White House and you get a commission
(211actually that you can put on your walil.

(22) We have a lot of other people who work in the White
(23)House who do not hold commissioned positions, but Assistant
(24110 the President, Deputy Assistant to the President and
125)Special Assistant to the President doesn't really explain

Page 18

{11what a person's responsibilities are, so that my original
(2 title was Assistant to the President and Senior Advisor and
(31the Senior Advisor part was to describe more fully what my
t41functions were and what my role was.
5] My current title is Assistant to the President and
16]Deputy Counsel, as we said. So when you say that when |
{7]advise the President that it's in my role as Assistant to the
(s1President, that is partially correct.” It would also be true
(91that it's almost a carryover aiso from my Senior Advisor role
(10)that dates back to January of '93.
[11) Q Okay. Soit's not so much that there are two
(12)separate titles, it's really one title, it's a commissioned
{13)title and you're Assistant to the President, essentiall{ it's
141not for counsel matters but the specific subordinate litle is
1151Deputy White House Counsel.
{161 A Correct. .
[17] Q And | assume Mr. Ruff might have a title. Is he
(1s)regarded as Assistant to the President and White House
119)Counsel or just White House Counsel?
120] . A Just Counsel to the President is a separate titie
t213and it carries the same rank, if you will, as an Assistant to
(22)the President. Chief of Staff would be the same thing.
(23)Chief of Staff, | believe, is a specific title without
r24)Assistant to the President and Chief of Staff, but carries
125)the same sort of ranking as an Assistant to the President.
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1 Q A streamlining of the description, is that correct?
{2} 8 Correct.
(31
t41the President? Obviously the President is the ultimate :
tsjcommander. Who is in between you and the President on
[s]various issues? And are there issues — you just have
(7)described tobacco where Mr. Ruff is recused, there is
18} ?hdlfferent chain as to certain issues, tell us about
{91those.
(10) ~ A Basically, the chain of command would be from
r111the President to the Chief of Staff, perhaps through a
1121Deputy Chief of Staff, to the Counsel's Office, though
(13)0ftentimes the Counsel's Office is sort of unique.
[14} if it was public liaison, it would clearly be that
[1s1way, but because of the uniqueness of counsel type matters
{16}and attormey-client tyf)e issues, these chain of command —
(171this is more structural than it is necessarily the way it
(18} functions.
[19] It's more of the way — to the counsel, to - we
{201have two Deputy Counsels_to the — Deputy Counsels to the
(211Associate Counsels in the Counsel's Office. But, again,
{221because of the nature of Ie%al representation, there are
(231many matters in which the Counsef's Office deals direct|
(24with the President and does not go through the Chief of Staff
(2syor a Deputy Chief of Staff. If it was on a flow chart, it

- Page 14 to Page 19

Okay. What is the chain of command between you a



2361

BSA BruceiLiVndsey‘ 2/18/98 XMAX(4)

Page 20

g:;rvould probably be a dotted line as opposed to a straight

(oyline.

?3; ) It would be the Counsel's Office here with ?_robably

{218 straight line to the President and perhaps a dotted line to

1s1the Chief of Staff's office, either the Chiet of Staff or one

1610f the Depaty Chiefs of Staff.

(7

18 70f duties in which there are recusals, tobacco. | understand
(918t some point you dealt with a Major League Baseball issue.

{10} A Correct.

(11} Q | don't know whether that was a special project for

(121you. But let's just consider the typical case. if .
r131understand gou, ¥ou‘ve descri your line of reporting
r141authority to be — the next line above you would be either
r151Chief of Staff or Deputy Chief of Staft in a typical
{16]5CENario? . .

(171 A Well, a typical scenario would be counsel.

(18} Q Counsel? This is what I'm trying to understand.

(19;Does the counsel then take it to the Chief of Staff and then
(201to the President? Or are there sort of paralle! tracks?

121) A There are a lot of parallel tracks. Most Deputy
[22)Counsels are not Assistants to the President, partially
123)because of my 20-plus year relatlonshnf, my reporting

124 )relationships are slightly different than the normal chain of
{2s1command, but normally it would go to the counsel.
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i1 Then depending upon if it's a — we deal with a lot

(270f legislative matters as well as non-legislative matters, so

(31for example | do products liability issues, | do securities

(4)reform issues, regulato and litigation. l'do international

rsjaviation issues. So on those sorts of legislative issues,

61the reportmg is through the Chief of Stalfs office for the
171most part. Pretty much on tobacco, though, the reporting is

(3)at least informationally through the Chief of Staff's office.

13]. On other issues, for example, that are more legal
r101in nature, the reFomng would be through the counsel an
i11jultimately directly to the President without going through
{121the Chief of Staff's office. .
113y We also do judicial appointments. We also do
(:141vetting on all appointments. Oftentimes those involve issues
{:51that we go directly to the President on and do not go through
(:¢1the Chiet of Staff's office. o
(171 ~_ We have a committee that looks at judicial
(131nominations and one of the Deputy Chiefs of Staff sit on that
r19jcommittee. When we make a recommendation, we make the
(201 recommendation directly to the President and not through the
(21)Chief of Staff's office.

(22} So | cannot just tell you that there's sort of one
(23tline. It depends on what the subject is and what role we're
(24)playing as to how we report.

{25] Q Okay. But based on your own 20-year history with

Okay. Let's set aside for the moment that category
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11)the President as you've described, you, perhaps uniquely
{z1among White House staff, or certainly rarely, have the
{3)ability to get the President's ear on any given issue with
ravery littie delay. Is that accurate?

(5] A Within reason, yes. L

(6} Q And then on large substantive issues, you go
17)through either the Chief of Staff's office or the Counsel's
1810ffice, is that correct?

19} A Correct.
[10} Q On routine matters.
[ A Correct.
(12} Q And who is the Chief of Staff and who are the

{13)Deputy Chiefs with whom you normally communicate on these
A Erskine Bowles is the Chief of Staff. He has two

{14}1isSULS?

(15}
116 jdeputies, John Podesta and Syivia Matthews.

And so those are the people that when you're on

(17}
(121that track or that paralle! you normally deal with?

119) A Correct. The Deputy Chiefs of Staff have divided

120)the various offices of the White House up, so John Podesta
r21jtends to deal more with counsel related issues than Sylvia
(22ydoes. But, agbam, | deal with a lot of issues unrelated to
{231that, partiaily because of my relationship and because |
{24itravel, so | tend to deal with both of them, but the
(251Counsel's Office is in John Podesta's portfolic as the Deputy
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.:Chief of Staff, not Sylvia's.
: 2 Is John Podesta a lawyer?

3 Yes.

4 Q Okay. Who deals within the Chief of Staff's

-5:office, deputy or Mr. Bowles, with legis:alive issues that

&1you have described? ) .

7 Mr. Bowles deals directly with some of them.
“31Mr. Podesta deals with most of the others. Securities
:3jlitigation, products litigation are both in Mr. Podesta’s.

1191, _Q  Let's set aside the Chief of Staff line of command,

-11yif you will, that you've described between you, sometimes

-121deputies, sometimes Mr. Bowies and u'imately to the

-13;President, although you can circumvent that and go directly

:241and focus on the Counsel's Office now. Teil us about the

-:51line of reporting authority that you typically deal with

:1s51between you and the President on that paraliel.

17 On almost all counsel reiated issues, Chuck Ruff is

-131involved and most times, if not all times. Cheryl Mills, the

::9j0ther deputy, is involved. So the three of us, fo either a

‘za)greater or lesser extent, tend to be involved on almost all

211501t of counsel related issues which involves almost all the

:22)investigative issues, either Justice Department,

r23jcongressional, OIC. .

124) So at least on those sort of related issues,

:2sjsome to a greater extent depending upon what other
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-1jresponsibilities and other things are going on, but we're
:21all three involved in that. Basically, we report through
:3)Mr. Ruff.
4} Q _ Aliright. And we've heard other names in the
:s)Counsel's Office from time to time. We've heard Lanny
-5)Breuer, we've heard Sheliey Peterson, we've heard Rob Weiner.
:71Where are they in the hierarchg?
8} A Okay. Lanny Breuer was brought on by Mr. Ruff to
-3jTeplace Jane Sherburne. At some point during the Whitewater
:13;matters, the Counsel Office decided that we needed to try to
:1115egregate those sort of investigative issues over into a
r12)Separate ?roup who would deal primanty with those so that
::31the rest of the Counsel's Office, and frankly, the rest of
-1 11the White House, could try to deal with everything else that
-zsywe had.
116} And so Jane Sherburne was brought on as a Special
:71Counsel to the President to handle that. When Jane left, |
-13jguess in late '96, early '97 maybe, Lanny Breuer replaced
-231her. Shelley Peterson works in that group with Lanny.
120) Rob Weiner is sort of again separate. He serves as
:211sort of a counsel or counsellor to Chuck and handles sort of
r22)special matters that Chuck assigns to him. So he is sort
-23)0f — you have the Counsel to the President, two deputies and
:241a whole roup of associates, Rob wouki be out here sort of as
-25)a counselior {o the counsel.
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[1) Q Now, as | recall, 1 think | had read a report that
121when Ms. Sherburne was Special Counsel to President it was
r3jsort of overseeing Whitewater or Whitewater responses,
141however you would describe that, that she had been brought in
1s1by Harold Ickes. |s that correct?

16} A Jack Quinn was the counsel, but | think between
7)Harold and Jack. idon't know actually ~
(8] Q  Who recruited her?
9] A - who recruited her. Yes.
10) Q Andto whom did she report?
111] A Probably a dual reporting. .
112] | Q Okay. And what was Mr. ickes’ position at the
{131time?
114 A Deputy Chief of Staff. .
11s) Q Alinght. Aside from the names we've just

r:6;discussed, who else is in the Counsels Office who you work
117)with on these issues?

r13] A On what issues?

129] Q Well, let's confine it to Whitewater and
120)Independent Counsel matters. When we say Whitewater, we're
(21)not refe_rnn? merely to the real estate transaction, but
i2z1everything that's within Judge Starr's junsdiction.

t23) A Okay. Lanny has five or six lawyers and if you ask
;2¢)me to name them, 'm gom? to not be abie to, that work under
;2syLanny. Lanny Davis used fo do it, Lanny Davis was an

~ OIC-Starr
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(1;attorney that handled many of the press inquiries. Adam -
i21and 'm drawing a blank on Adam's last name. Shelley
(3;Peterson. Dimitri and I'm drawing a blank on Dimitri's last
{a1name. )
{s] Q Boutrous? Is it Boutrous?
3] A No, it's a long one. Anyway, those people all work
171under and for Lanny in that sort of area and then Lanny works
8)with Cheryl Mills, myself and Chuck. So we work, again,
19 through - they work up through Lanny and Lanny then comes up
(10ithrough our sfructure. ) .
{11] ~ You mentioned Cheryl Mills and | think she's in the
(121haliway outside.
[13) A Yes.

[14) Q  Where does she fit in the hierarchy?
(15} A She is the other Deputy White House Counsel, Deputy
116;Counsel to the President. »
[17] Q Holds the same position as you?
18] A Holds the position as {. Sheis, | believe, a

[

t19)Deputy Assistant to the President and Deputy Counsel, so to
(201the extent — if we're talking about positions in the
121)Counsel's Office, yes, we hold equivalent positions. [f
[22)you'r|e back to our commission status, they would not be
{231equal.

[24) Q  Ifl understand you, you, Mr. Ruff and Ms. Mills
251sort of work together on a variety of issues, is that
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{1jcorrect?
(2 A Corect.
£3] Q And is it, aside from Lanny Breuer being

[11responsible for some of the day-to-day work on OIC issues,
51the three c;{ youY also are concerned with those issues?
es

[6] .
[7) Q Okay. In connection with those issues, tell us the
(a1kinds of duties that you perform personally and | would also
191like to ask about Mr. Ruitf and Ms. Mills and what the others
(10)do in connection with those.
(111 Again, it would be — I'm not sure | could
{12 distinguish between what | do, Chery! does and Chuck does
(131because we all do to some extent the same or different - |
{14)mean, we all — we all do the same thing. We usually talk to
(1s;each other about it. .
[16} We spend a lot of time responding to congressional
{177inquiries, OIC inquiries, Justice Department inquiries, we
(is)get - | don't want to say hundreds, but | think it probably
{19}1s hundreds, have received hundreds of subpoenas over the
rz0)last two and a half, three years, for documents.
(21) We discuss whether or not there are privilege
[22)matters within those documents, what our position is going to
1231be with respect to that. We then are involved in responding
[241to the congressional inquiries or the OIC inguines or the
{251Justice Department inquirias both on the legal matters and
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(11the other — both on the privilege matters and the production
[2)issues.

(31 . . We get questions from the media that relate to the
(4)various investigations. We will attempt to gather

(s1information needed to respond and make a judgment as to
te1whether or not to respond to the media request or not.

7] Q  Just on this point with the media, among the people
(81you've described, and I'll say Mr. Ruff, Ms. Mills and

191yourself, is it fair to say that all of you deal with the

r10ymedia? )

(11} A | don't deal with the media much.

[12] Q Allright. But you deal with them some?

{13) A It's rare that | deal directly with the media.

(14) Q Does Mr. Ruff deat with the media?

(15) A it's actually rare that any of the three of us deal

[161direct|r with the media. If there's a media inquiry, again,

117)it would go through Lanny Davis when he was there, now
{181Jim Kennedy. We would be involved in formulating a response,
[191but that response would either be given by Mr. Kennedy or
{201Mr. Davis or sometimes Mr. McCurry. So itis rare that'we
{21)directly re?ond to media inquiries. L

{22] ] Okay. We'll come back to this in a little bit but
t231what I'd like to ask you about now is the extent to which -
(24)well, the work that you've described on OIC matters, and when
231t say OIC matters, | would confine that to the matters of our
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(110ffice. that is Judge Starr, versus Mr. Barrett, Mr. Smaitz

{210r scme other Independent Counsel.

(3] Is it accurate that the three of you. Mr. Ruff,

{4]1yourself and Ms. Mills, are the ones who primarily deal with

(s)the Starr OIC issues? Aside from Lanny Breuer again.

(6] A That would be accurate now with respect to the

(7jcurrent OIC matters. It would be less accurate with respect

tgito the Whitewater, if you will, aspects of it.

{9} Q Let's not tiptoe around this toc much. We know
(10)that a2 month a%p the Attorney General expanded our
[111jurisdiction relating to, iet's say, Monica Lewinsky issues.
(121And when you say until recen I¥1(here were other people
(131involved in OIC matters, as to the Monica Lewinsky matters,
(14)the recent expansion of jurisdiction, is it accurate that the
[151three of you are the ones, or the four of you inciuding Mr.
{16)Breuer, are the ones who primarily pull the laboring oar on
{171that? Is that correct?

(18] es. .

{19] Q Okay. Now, the Monica Lewinskv matter generaily
(20}relates to at least tangentially the Jones v. Clinton

(21litigation. | don't know how we describe this. We've got

(221our jurisdictional grant that Mr. Wisenberg referred to, but
{231you know whatYl'm referring to generally.

[24) es.

[25] Q The President has private counsel on those issues
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r11as well, does he not?

2] A Hedoes.

(3] Q  He has Bob Bennett of Skadden Arps on the civil
(a1part of the litigation, he has David Kendall - how would you
(s1describe David Kendall's representation of the Presiden(?

3 A With respect to the OIC investigation, he
(71represents the President in the non-official aspects of it,

1s1the private aspects.

9] Q  And the First Lady as well?
[10] A Correct.
[11) Q  What are the non-official aspects? Well, { should

12)ask this question. What are the official aspects, if you
r13)will, of the recent expansion?

{14) A Well, among other things, | think that it
[15)implicates impeachment issues and therefore those are clearty
{16)0fficial. There are other aspects of both the private
{17)litigation and the OIC matter that reiate to the President as
[1s3presdent.

(19y . We often use the example that even though Jones v.
rz03Clinton is a private matter, it has public implications and

t211it has implications for his presidency, including decisions
[221as to whether you settle it or don't settle it. There are a
[23]lot of matters.

[24] There are matters related to scheduling, how do you
[25)manage the President's time and the resources between his
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(11gnvate litigation, the private ongoing litigation that the
tz1Supreme Court has allowed to go on during his presidency and
{31his presidency. And so there are many ways that both the
(41Jones v. Clinton and the OIC matter implicates his presidency
(s)and Bill Clinton as president.

(6] Q Mr. Lindsey, are there any constraints in your mind
(710n performing legal work as a pubilicly funded lawyer, you're

(s1a government lawyer, on matters referring to the expansion of
(91jurisdiction, the Monica Lewinsky issue?

{10] A I'm sorry, I'm not sure | understand the question.
{11] | Q Are there any constraints or limitations in your
{12)mind on work that you can do?

{13} A To the extent that the work that | do implicates
(14)the presidency, no.

(15} Q ' Soit's your view that because the outcome of the

[1s)civil litigation or the investigation pursuant to the

1171Attorney General and special panel's expansion implicate the
{18]presidency, and you mentioned impeachment possibilities —-

{19) A Impeachment, ability to pass his programs. There
(20)are a lot of implications on his presidency short of
(21)impeachment. Yes.

[22) Q Because there's a possibility of harm, if you will,
1231to the presidency, it is your view, and | take it that of

124)your colleagues in the Counsel's Office, that there are few
{2s51c0nstraints on legal work that you can perform in connection
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(1)with dealing with those issues. Is that correct? (11 A Well okay. Itis — | could probably count on two
2] That is correct. (2;hands over the last five years the number of times I've

31 Q Al right. Now, we've read in the papers in the
{41last few days reports seeming to emanate from the White House
{s1acknowledging joint defense agreements with counsel, with
(61counsel for various witnesses that have aﬁpeared before this
{71grand jury. Do you want to comment on that?

{8j A T'am unaware of any. .

19 Q You are unaware of any joint defense agreements?
{101 A With the White House, yes. ]
[11] Q@ Are you aware of any joint defense agreements with
(121the President personally?

[13] A Can | visit with my lawyer for a second?

(14] MR. BENNETT:  Surely.

(15} For the record, I've got. by my watch, 10:08.

(16} THE WITNESS: hank you. ]

(17} he witness was excused to confer with counsel.)

(18} R.BENNETT: Mr. Lindsey, if you don‘t mind, |
(191like to stand. You're welcome to stand, too, if you'd like.

(20) ~ THEWITNESS: [I've got a spelling on Dimitri's last
(211name, if you want it.

(22] MR. BENNETT: Yes, please.
£23) THE WITNESS:  Nionakis, N-i-0-n-a-k-i-s.
[24) MR.BENNETT: Thank you, sir.
[25] THE WITNESS: Go ahead.
Page 33
{1 BY MR. BENNETT:

Q When we broke a few moments ago, we were asking you

(2]
i31about the existence of formal or informal joint defense
{a)agreements among the President personally and others.
{s) A And | don't know.
(6] Q Aside from whether you know about the existence of
(71formal or informal joint defense agreements, and we're going
{81to go into them in 2 moment, the grand jurors have questions
ts1about just what a joint defense agreement is and I'm going to
[1o1actually utilize a couple of news clips from the last severa
(111days to discuss this, but aside from whether there is a
(12)formal or informal agreement to {our knowledge, you've
(13;indicated that you have no such knowiedge, is that correct?
{14} A Correct.
(15} ) Q Is there a sharing of information that is
(16)consistent with a joint defense agreement? .
[17) A Well, again, 'm not sure | know what a joint
(18)defense a%reement is In any sort of formal manner. .
[19] . Let’s do this, then. This may take a few minutes,
{201but I think it will be helpful for the grand jury. There are
{21]two articles that | want to read at least excerpts from that
(22)discuss joint defense agreements, privileges, et cetera. The
(231first is the February 16th, two days ago, the February 16th
(241Baltimore Sun. It appears to be a front page article and the
(2s1headline is "Attorney Network Keeps ite House Right Behind
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(11Starr.” And then there is a sub-headline, "Information is
(21shared routinelé and legally with Clinton lawyers.™ It's an
i3)articie by Carl Cannon who is on the Sun national staff,
(4)dateline Washington. .
(s), "Defending President Clinton in the Monica Lewinsky
(e1investigation, the White House has adopted an aggressive
(71legal strategy designed to ensure that the President and his
(a1lawyers are not surprised by any more explosive developments.
(9170 that end, the White House is working with a fraternity of
110)Demaocratic allied lawyers who routinely share information
(11}with Clinton’s fawyers. Clinton's attorneys cannot control
(121the direction of Whitewater independent Counsel Kenneth W.
(13)Starr's inquiry. What they can do, one White House attorney i
(141said, is make sure that when Starr develops new witnesses, i
{151Clinton’'s side knows about them as soon as possible and can
(16)help shape public perception of any new testimony.”
{17} Let me stop there. There is a reference to a White
{18}House attorney having uttered this to Mr. Cannon. Did you
{191happen to speak with Mr. Cannon prefatory to the writing of
{20)this article, Mr. Lindsey?
{21} A No, sir.

(22} Q You did acknowledge that you talk do talk to the
(231press and the media sometimes.

[24) A No, | didn't. | rarely talk to the press or media.
[25) Q Rarely would suggest sometimes.
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(31spoken to the media. .

[4) Q Do you know who at the White House, which White
(s1House attorney, would have been the source of this

(61information to the writer, Cart Cannon?

(7 A |donot. .
(8] Q You have no idea?
(9] A No, sir.

{10) Q Do you recall discussing in the White House
{111Counsel's Office this topic, which is joint defense

{121agreement, or a network of debriefing witnesses such that the
(13)President and his staff are not surprised by what is leamed

{14]in the grand ;ur‘yh'; .

(15} A ell, | think we have acknowledge, Mike McCurry ang
{16)0thers have acknowledged, that to the extent that witnesses

{17701 their attorneys wish to share information with us that we
[18jreceive that information.

{19} Q Well, you do more than that, don't you, sir? It's
(20ymore than their desire to share information with you, you

[mactua(l:? help find lawyers for witnesses. Isn't that

(22)correct? .

[23) A  For White House employees who - the White House
124)asked whether or not the White House Counsel's Office couid
(2s)represent White House employees. The OIC said no. We do
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r1)feel like it's part of our obligation to try to help those
(2)people, many of whom are low levei, not, you know, weaithy
{3)people to find counsel. Yes. )
(4] Q And sowhat P/ou do, Mr. Lindsey, is refer White
{s)House emploKees to particular counse! whom you expect will
161debrief you after their clients have testified.
{7 . I'm not sure that there's that expectation at the
(8)time of our referral. No.
(9] . Weli, whether there's that expectation or not, has
r101that heid true in practice so far?
[11) A Again, some people who have testified, their
[12]$ttomeys have indicated to us what their testimony has been.
r3Yes.
[14), ~Q And they've done so immediately before and
(15)immediately after their testimony. 1s that not correct?
[16) | don't kKnow the answer to that.
[17] . Q Well, who does know the answer to that,
[18)Mr. Lmdsex?
| don't know. .
[20] Q Well, how do you have this information, then?
[21) A | know because we have publicly stated that we,
(22)0ne, provide lawyers and, two, have debriefed, if you will,
r23)lawyers after people's grand jury testimony. So | know that
(241because those have been press questions that we have
[2s]responded to very openiy.

(19]
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(1] _Q _ So you have this generalized knowledge that
(21Mr. Mike McCurry has answered press questions saying, yes, we
[3)do this, but you in the Counsel's Office, dealing with the

[4 1£eople who are charged with doing this, y)ou have no personal
(s1knowledge. Is that what you're telling us?

6] ) A No, | don't think that's what I'm telling you.
(71Again, I'm not sure I'm in a position to discuss what we
r81discuss in the Counsel's Office.

{9) | Well, that's a different problem for you. You
t10jhaven't raised that problemn before now, but what I'm asking
(111you is have you participated — we'll just break it down.
f121Have you ggnlcupa(ed in debriefing either witnesses who have
(131appeared before this grand jury or are going to appear before
(141this grand jury or their attorneys about their testimony?

(15]You personally, sir.

[16] A No. .

(17) Q Now, you took about — pardon me noticing, but you
r18)took about ten seconds to answer that question. You seemed
(19)to have to think about it and that makes me wonder, did you
1zo)get that information if not personally indirectly?

(21) . A Again, to the extent that you're asking me to
1221discuss what we discuss in the White House Counsel's

123)0ffice —
124] Q
[25] A

I'm not, sir.
Well, 1 think you are, sir. | think in order for

“OIC-Starr
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2 me to respond to that question | wouid have to disclose what
:our internal discussions are. . : .
: My question is whether there were discussions. sir,
‘and only whether there were discussions and with whom. |
;haven't yet asked, and | might, what those discussions were.
:but | am not asking what those discussions are’){et.
A Okay. Could | talk to my lawyer?
MR. BENNETT:  Certainly.
MR. WISENBERG:  And If you would knock - when you
come back, just knock.
THE WITNESS:  Yes. It shouldn't be Jong.
he witness was excused to confer with counsel.)
: R. BENNETT:  For the record, it's 10:25.
114 BY MR. BENNETT:
Q Mr. Lindsey, before we broke there for a few
(16;minutes, we were asking Jou about whether you had received
¢ - 7;information, directly or indirectly, from witnesses or their

WP 0 ) OV U de b

c:1z1attorneys. )
(19} A Yes. Indirectly.

1ol Q Indirectly, you have?

21) A Correct. )

122} Q  Allright. I'l come back to this, but what I'd

:331like to do is continue in sort of giving the grand jury and
2 ?'ou for purposes of having a common vocabulary on this topic,
:2311'm going to continue reading from the news clips for
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11 1purposes of sort of explaining the notion of a joint defense
:2;agreement. I'll just re-read the last part. .
"What they can do, one White House attorney said,
is make sure that when Starr develops new witnesses,
:Clinton's side knows about them as soon as possible and can
-help shape public perception of any new testimony. 'It's the
:vast legal conspiracy,’ quipped one of the lawyers involved.
'Here's how the network operates, according to interviews with
:White House attorneys.”
And, again, you've told us you weren't one of the
White House attorneys who were interviewed, is that correct?
A Correct. )
Q Do you know any of the White House attorneys who
were interviewed for this piece?
A No, sir.
. Q  "When a potential witness surfaces, such as a
Eresndentxal secretary or a witness alleged to have seen
ewinsky and the President together, the White House
;Counsel's Office will steer that person to a private lawyer
:201who has a close relationship with one of the Ennc«pal
{z1Clinton attorneys: David E. Kendall, Robert S. Bennett or
22)White House Counsel Charles F.C. Ruff. The lawyer chosen
:z31will debrief his new client and then share that information
;24jwith the President's legal team. Later, when the client
i231appears before the grand jury, the lawyer must wait outside,
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{11but after the client's testimony, the lawyer will again
121debrief the client on what the special prosecutor had asked
r31about. The lawyer will then relay that information to the
1s1Kendall-Bennett-Ruff team. That is standard procedure in
:sycriminal defense practice,’ says Jane Sherbume, a Washington
r51lawyer who served in the White House Counsel's Office at
r7;0nset of the Whitewater investigation.™ .
18] Is that consistent, sir, the description I've just
reiread, is that consistent with your understanding of a joint
(101defense agreement, formal or informal? . N
111} Again, | don't have any understanding of a joint
r:21defense agreement. It is consistent — the fact that we
::3:debrief is consistent with what occurs, but, again, | don't
r1¢practice criminal law, | don't know if | ever heard of a
(151)oint defense agreement before | came to Washington, so I'm
r:61not sure exactly in fact what a joint defense agreement
;27 jeither formal or informal is. . .
SN . Q Allright. Let's set that term aside. Is it
::31consistent with the practice that you've observed and
r201participated in, that there is a sharing of information
{2::consistent with what | have just descnbed?
22 A Again, | think what you describe is — I'm not sure
:z3;it's necessarily consistent. Again, | will say what we do.
24 1f someone comes to us and indicates that they have been
:23:subpoenaed and they don't have a lawyer, we will try to help

OIC-Starr
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11themn find a lawyer. Again, 'm not a Washington lawyer, |
ydon't know people in Washington. So you tend to ask people
ywho are some lawyers here who do this kind of work that you
3Ean do. Now, if those are friends or not friends, you
s know —
6) Q Are David Kendall, Bob Bennett and Chuck Ruff?
7 A Well, other lawyers in our firm, in the White House
;8)Counsel's Office or maybe in their firms who know various
(91lawyers who th be willing to do this.
(10} Q ell, you wouldn't expect an enemy of David
(111Kendall, Bob Bennett or Charles Ruff, some lawyer out there
{121who is not friendly, to be as 'ooo?eratlve in sharing
(131information as one whao is friendly, would you?
{14] A Again, the purpose is mostly to find these people
[1s]competent lawyers, not to — but, you know, obviously you
(16]tend — the lawyers you know, the people you know, are the
[171f>_eople that you have good relationships with, whether you're
(1s1friendly with them or whether you — you know.
(191 . Q Now, sir, there are competent lawyers who might be
(20]friendly and unfriendly. Your desire is to find lawyers who
{21)1are competent and friendly to Mr. Kendall, Mr. Bennett and
(221Mr. Ruff. .
23] ) A Well, often we're trying to find lawyers who will
{24]do this on either a pro bono or a reduced rate because that's
251what these people can afford.

1
{2
[3
(4
{
{
{
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(11 Q  And who will share the information.
2] A Again, you know, since I've never done one, | don't

(31have any idea. | cannot respond to whether or not that is a
(41condition of the representation. | doubt if it is, but |
{sydon’t know that.

(6] Q You doubt that it's a condition of the
(7]1representation.

(8] A Yes. Butldon'tknowthat

{9} Q Well, you said that this description I've just read

(10)isn't exactly what you have observed and pamcigated inin
(11)the Counsel's Office. I'm still not sure how it is that it

(121differs. .

13} A Well, I've tried to describe what we do. Someone
[141comes, we try to think of a lawyer that might be willing to
t15)represent them, we try to find whether they have a conflict,
(16)whether they will represent them. We then put them in touch
171with them, with the person, and sughgest to the person that
181they give them a call. Now, that's the practice that I'm

{ 191far:uhar with. Again, whether it comports to that article or

{zoynot -

[21) Q Well, let me ask this. To your knowledge, has
(221anybody been referred to a particular lawyer who will
(23)1represent the person pro bono or for a reduced rate who you

(24 1understand to be hostile to Mr. Clinton or the Clinton
12sy1administration or any of the counsel involved?
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[11 A Again, I'm just simply the wrong person. | don't
(21know these lawyers. |don't practice in this town, so |
{31don’'t - the only lawyer | know rsonallahat anyone's been
(4)referred to that | know is Wendy White, because 'she used to
(sywork in the Counsel's Office. She is not hostile to the
{s1administration. But other than that, | don't have any
{7 e rso?al knowledge about any of the people that we referred
ig)them to.
9] Q Allright, sir. Let's just ~ let me read from a
r101different article and this is yesterday's Los Angeles Times.
111 This was aiso a front page piece by David Wilmon, who is a
(12)Time staff writer. The headline is "Disputed Tactic Bolsters
(13} Defense Behind Clinton.” Dateline Washington.
(14] "President Clinton has publicly pledged to
(1s;1cooperate with the investigation of his dealings with a
(16)former White House intern, but that has not prevented him
(171from utilizing one of the best tools available to those who
r181find themselves the target of a criminal investigation.
{19)Lawyers representing Clinton have negotiated what are known
(zo0jas 'joint defense' agreements with others involved in the
(211case. In effect, the lawyers for at least some of the
t221subjects of independent Counsel Kenneth Starr's investigation
(z231have agreed to form what is akin to a {omt defense team.
t24) The arrangements have provided Clinton with detailed
1251knowledge of testimony Starr has gathered, helping the White
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(11House anticipate and parry the prosecutor's moves, according
12)to people familiar with tne matter. Already lawyers
131representing the President are saying privatelk' that they
141expect Starr to challenge their deployment of the joint
;sidefense agreements as he investigates whether Clinton had an
{e1intimate relationship with Monica Lewinsky and encouraged the
71former intern to cover it up. The {oml agreements have
ts1enabled the President's defense team to learn, for example,
{91what questions were posed and what answers were provided
t101during recent appearances by several Clinton aides before a
t111federal grand jury. indeed, those witnesses including the
1121President's personal secretary, Betty Currie, and a long-time
13)White House steward, Bayani Nelvis, hired Washington lawyers
t141who were suggested to them by the President's legal team,
1sjaccording to Tlinton administration officials.”

[16) Is there anything in this description I've read

(17;that's inconsistent with your own knowledge on the matter?

{18] A Who are the two people that you just said?

{19] Q  Betty Curmmie and steward Bayani Nelvis. And let me

(201help. For the record, BenK(Cum‘e represented by Larry
t211Wechsler of Janis, Schuelke & Wechsler firm.
[22} A No, I don‘t know him.

(23] Q Youdon't know him?
(24) A 1do not know him. No.
125} Q Do you know of him?
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{1 A Fve read his name in the paper over the — | don't
t2;think I've ever met him. ) . . o
3] Q Have you received information from him, sir?
(4] A No, sir. Not dqrectP.
[s] Q Directly or indirectly?

[6) A |don't believe | can respond to that one. | think
(71that would cover areas that are potentially privileged.
(8] Q And what privilege might that be?
191 A Well, you know, as | indicated earlier — in fact,
1101if | can, let me just read something.

(11] Q You're reading from a note that appears to be
(121typed, from a distance here, Is that correct?
{13) A Yes. The question that you just asked and others

t14)that you will probably ask or may ask today raise issues
t1s)relating to the Executive Branch's interest inthe
r16)confidentiality of communications among senior advisors to
i171the President and between senior advisors and the President
risrhimself. You also have indicated that you could ask
{191questions or inquines into confidential communications
t20)between the President and his private counsel in the Jones
(211matter or in the Independent Counsel matter. | therefore
22)want to take this opportunity to address the types of
{231questions that | am not in a position to answer.

[24) As | indicated earlier, since 1993, | have been an
t2s]Assistant to the President and either a Senior Advisor to the
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{1)President or Deputy Counsel o the President. In both
(2)capacities, | have been one of the President’s principal
(3;advisors on a full range of issues and decisions relating to
(41the President's duties and the effective functioning of the
ts1Executive Branch. Thus, | have broad responsibility for
[61gathering and providing information and forming advice to
17)give to the President on many matters. .
8) Typically, | gather information and advice from
(9)White House staff, other federal employees and from private
t10)presidential advisors. )
[11) In addition, the White House Counsel's Office
(12)1provide confidential counsel to the President in his official
(13)capacity, to the White House as an institution and to senior
{14)advisors in particular about matters that affect the White
(15)House interests, including investigative matters.
116) To this end, the Counsel's Office which as |
(17jindicated | served as a deputy, receives confidential
118)communications from individuals about matters of
r19)institutional concern. People provide this information to
(20)0ur office with the expectation and understanding that it
(21)will remain confidential. o
1221 Astothe Jones litigation, the Supreme Court's
(231decision requires the President to accommodate on the one
r241hand the obligations imposed on his time by the need to
12s)defend that lawsvit and on the other hand the absolute
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1 requirement that he devote his full time ard attention to
erfor~ing his duties as President

=N 0 assist the President in addressing those
{¢;competing demands, | often have acted as a confidential
(s interrmediary between the President and h:s private attorneys,
{e:conveying confidential communications between the President
i71and those attorneys for the Purroses of assisting the
(2:Presicent in the defense of that lawsuit in a matfer that is
[«;least :mirusive on the President’s performance of his
rio1official duties. o
(112 _Iniight of these confidentiality interests, | am
{12:not at hberty 10 answer questions regarding internal
[:3:discussions in the Counsel's Office relating to the Monica
{14:Lewinsky matter. | am not liberty to discicse confidentia!
{1=:information relating to conversations I've had with the
116 Presicent or with senior advisors to the President or
formation that | have relating to conversations I've had
ith the President or his private attorneys in connection
;with the Jones matter.
(20} It would seem to me that ‘¥our question relating to
(21 discussions within the Counsel's Office as to information
(221that we have gathered in the course of the Monica Lewinsky
(23;matter falls within those confidentiality interests.
124 Q Mr Lmdsex. you've been reading from a prepared
2s1statement. |Is that correct?
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b8! A Yes.

22 ~ Q  And that was typed and you brought that with you
{3;today i anticipation of these questions being asked, is that
{4:c0Mmecs? ) i ) .

(5], ) A In anticipation of questions being asked that
{6jintruded upon confidential communications. Yes. .

{7 ~Q And just so we can be precise, the interest in
(s:confidentiality that you described, is that executive

1s:privilege? Is'that attorney-client privilege? Is that Fifth

r
i
{

(1c:Amencment privilege? Will you please dentify with greater
{111clarity tne interest that you're asserting here? .
(12 A Well, it depends on the question. It's not a Fifth

(13:Amencment privilege. In some matters, it may be executive or
(14:presigential communication privilege. Others, it may be

(15:attorney-client privilege depending upon the questions.
[1€; Q %ou are reserving%he right to?nvoke both, is that
{17 correct?
{1e; A Correct. )
1oy Q Ma; we have that statement you just read and mark
(20)it as an exhibit, sir?
[21; A No, sir.
{22} Q You've read from that exhibit accurately?
{23; A Yes, sir.
[24} Q Who prepared that, sir?
(25} A It was prepared — | think that's probably covered
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{11by a peivilege. | can go ask —
21 IR. WISENBERG:  Before you do that, can | butt in
131for just a minute?
4] MR. BENNETT. Yes. .
(5] MR. WISENBERG:  Let me direct you on behalf of the

te19rand jury not to do anything to in any way atter or
{71compromise the inteqrity of that documen!

(8: THE WIT! S: Okay. . .
(9! MR. BENNETT:  We'll wait. It's 20t 11.
(10} In fact, Madam Foreperson, would we be advised now
t117to take a 15-minute break and resume at five 'til?
(12} THE FOREPERSON: _ That would be ?ood
{13) MR. WISENBERG:  Before we do thal, may | ask one

r14:informational question of the witness while we're still on
(15)the record?

(16} MR. BENNETT: Sure.
(17} BY MR. WISENBERG:
(18} Q The last question asked by Mr. Bennett which

[19;promf:ted what you just read, if I'm not mistaken, was whether
tzo10r not you had indirectly been briefed about a particular
{211witness. if I'm not mistaken. Is it your position that with
[22)respect to witness A, as an example, the mere fact that you
1231have been directly or indirectly briefed without regard to
(241what you've been told, but the mere fact that you have been
(2sidirectly or indirectly briefed about their testrmony, that
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-1 :that is covered by a privilege?

o A lamnot sure. My guess is | would say that the

: 3:fact of debriefing would not be. Yactually thought the
r41question went to what | learned. )

isi Q Okay. If you could clarify that when ¥ou speak to
{£;1your counsel, that position. Also. before you leave, | need
gv;(ou to read your nctes. You've been taking notes here during
2:the grand jury testimony. o

{91 A [ think they're attorney-client, too, aren't they?
{10} . Q No.but if you want to discuss whether or not they
{11;are with your attorney, {ou may do so, but | direct you again
{121not to do anything to alter the documentary integrity of

{13)those notes.

{14 A Okay. Let me ask him. | don't have any problems
{15;unless it invades a privilege. .
{1€] MR. WISENBERG: Let me just tell you what our

{171position is, which is you can take notes as long as the%
{181don't disrupt the grand jury process, but we're entitled both
{19;to have you read them and in fact to direct you to turn them
r2c1over if the grand jury so desires, so you might want to
(21;convey that to your attorney. )

[22) THEWITNESS: © Okay. If we're going to take a
{23)break, I'll be ha&)\% forgou to visit with him about that.

MR. WISENBERG:  Yes. We might do that.

1think, about whether you were going to produce copies of the
notes, et cetera. Where are we on that issue?

(24} :
£25) THE WITNESS:  Okay. That's fine. | have no
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(11problem. . .

121 " MR. BENNETT: {show 18'til 11. Let's just resume

r31at 11:00.

(4] THE FOREPERSON:  Thank you.

15} he witness was excused to confer with counsel.)

[€] Y MR. BENNETT:

(73 Q Mr. Lindsey, when we broke, we were talking, |

r

1 ithe notes | read from are attorney-client and therefore |
ywill not be(groducmg them. )
Weli, who's the client and who's the client, Mr.

[SETITRTNTH

("

3]
1;Lindsey?

e e

18] A Well. | have different attorney-client

[1e]relationsh'gs. My notes here, Mr. Murphy is my attorney.
17 And you are the client?

(18 A Cormect. i

[19: Q Aiinght. And yet you're asserting

[zo;aﬂorney-cl&ent erivilege on your, the client's, notes.

{21] es.

{223 Q Prvileges don't occur in a vacuum. We've got to

231analyze that.

{243 A Youallcan go‘:})eak to him, if you'd like.
[25] MR. BENNETT: 'ell, the grand jury has limited
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t13time, Mr. Lindsey, and we don't want to use it on this kind
(210f issue. We'll take that up over the lunch break.
131, . MR.WISENBERG: Can | ask a question, an
{43informational question?
(5] MR. BENNETT: Yes. Go ahead.
(63 BY MR. WISENBERG: ]
(71 Q You as the client are asserting attorney-client on
(s3notes that were written in the presence of grand jurors? |
[91just want to make - your position is that's covered by
[10)attorney-client? i
{11} A  That's what | have been advised. Yes. With
(12]respect to your question about the fact of debriefing as well
(13)as the contents of the debriefing you asked?
(14} Q Yes
{15) . A Our position is that we've disclosed that we
{1¢1received, if you will, debriefings. 1 think our position is
1171that both who debriefs us or who provides the information for
{18)the debriefing, as well as what is said in the debriefing, is

{19;potentially nvileged. o
{22} The mere fact of who debrifed is privileged?

(211 That's your position? )

{22] A Well, the only four people in the Counsel's Office

(231who are involved in this matter, as | indicated, are
(24)Mr. Ruff, Ms. Miils, Mr. Breuer and myself. So those are the
(25]lawyer's in the Counsel's Office. As to who one or more of
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111them speaks to | think it's potentially privileged, as well
(21as what is said. Yes. _
13) . Q Soif we asked you did witness A, were you directly
tay0r indirectly briefed about witness A's testimony before the
151grand {ury or interview with the FBI, your position is that
s1you will not answer that based upon what privilege?
7y A Well, again, both the presidential communication
8} n;/rn\lege and perhaps the attorney-client privilege. One or
{9)both.
{101 BY MR. BENNETT:
{11) ~ Q You understand we don't necessarily accept any of
{121these privilege assertions on your part and in the event that
{13)we're unable to resolve these questions to the satisfaction
t1470f the grand jury, we have to go to the court and litigate
1s51that. You understand that?
[16] A Yes,sir. 1do.
[17) Q And to do so, there has to be an adequate record
r18)made, so that the court can analyze the privileges you're
r191asserting based on that record. Do you understand that?

1
] A Yes. My attorney advises me that both my notes and

[20) A Yes, sir.
[21] Q Andyou're a lawyer.
1221 A Yes. .
(23} Q And you're licensed in Arkansas, is that correct?
124} A Correct.
125} Q Are you licensed anywhere else?
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111 A No, sir. o

(2], . Q Are you active in your bar membership or are you

(3)inactive? )

{4} A | am active in my bar membership.

Q And so you pay your fees and you get renewed every

(S}

{6)year, is that correct?

(7] Correct. Because I'm out of state, | do not have
(81to do the CLE requirement, but | do have to pay my dues.

191 But you're an active lawyer, you're not on inactive
(10)status.
[11] A Thatis correct. )
{121 . . Q Aliright. And, again, you've studied at some
{13]1point in your career attorney-client privilege, have you not?
(14] A Many gears ago. Yes, sir.
{15] Q Allright. And’you understand that attorney-client

{16)privilege generally contemplates protection of a confidential
{17)communication between an attorney and a client. You
r1sjunderstand there are at least two entities involved.

(19] A Yes. .

[20) Q What you're telling us is that the notes you've
{21jtaken, and | assume the typed notes in your pocket, you're
{z221asserting attorney-client privilege for, is that correct?

(23] A Clearly the notes I'm taking —

(24) Q Well, let's separate by notes. The notes you've
(251taken on the white legal pad in front of you, those are notes
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(11that you have taken in the presence of this grand jury.
{2) Correct. .
(3] Q And without characterizing what they are, for
mﬁurposes of an attorney-client analysis, you're the Client -
(s1here, are you not?

[6] A Correct.

(71 Q Are you claiming you're also the attorney here, Mr.
(81Lindsey? o
9] A No, I'm claiming Mr. Murphy is my attorney.

[10] Q Aliright. )

[11) A I'm not claiming, he is my attorney.

{12) Q Well, since we're not asking for information from

{131Mr. Murphy, how is it that you can possibly contend that
{14)these are protected by attorney-client privilege?

(15] A Again, | don't want to limit the legal argument.
{161 The legal argument, | believe, is that these notes are taken
(17)for my purposes so that | can have conversations with him
(1sjabout what | have testified to and otherwise and therefore
(19)they are covered by the attorney-client privilege.

{20] Q  Well, if that logic extended, then anything you did
(211in any context you could cloak in attornert—client privilege

(221by sa¥mg you may want to talk to your attorney about them in

123)the future. Is that correct or not?
[24] A 1don't know the answer to that. I'm saying that
r2s)these notes were taken for the purposes of me discussing with
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-1 thim matters that have gone here and therefore | am advised

:2:they are covered by the attorney-client privilege.

{31 Q  Sir, just hypothetically, if you were forging a

14 1check pursuant to a crime and a grand jury was invest:gating

tsithat check for?ery. in your analysis how could the grand jury

{61determine that that document is not somethm? that you

(71intended to discuss with your client and therefore resist

18 jproduction? . o

191 A Again, | think it is pretty clear that notes | take
(103in here the purpose - | think you might have a difficuit
{111time establishing that the purpose of that forgery was a
{12)communication with your attorney. { don't believe that it's
(131necessarily that difficult for me to establish that in this
{14]context. But, again, I'm not the expert on this. | raised
(15}t with my attommey, he indicated to me that he believed they
{16)were covered. .
(17} ~Q Soit's your position that these notes that you've
[1s)taken in this grand jury outside the presence of your
(19)attorney are a confidential communication between you and
{231y0ur attorney. . ]
{211 A" Thatis W understanding. Yes.
(221 | Q Okay. Well, | wiii tell you now that we strongly
(231disagree with that characterization and that analysis and we
{z4)will take that up with the court.
{25]) I invited Mr. Bennett or Mr. Wisenberg to speak to
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(1)him directléabout it. | have no problem with that.
123 ( Well, I'll tell you, if it's coming from your
13;1awyer, | disagree with his view, too. . ‘
(4] A 7 Well, you know, maybe you all can convince him.
151'm sitting here simply doing what my lawyer has advised me
ieithat | should do. o e
173 ) Q Well, | think it's the court that needs convincing
;370n this.
(9]
(10}
jnotes that you bro«ght in anticipation of your testimony here
today, is that correct?

A Okay. .
Q Andas to the notes in your pocket, those are typed

4
)
1133 Correct.
) Q Ontwo cards?
i A Three, | believe.
] ~ Q _ Three cards. And did you read those cards
verbatim, sir?
i

[ RS VI OV RN
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{191but, yes. | mean, | read them as much verbatim as if | had a
(20)typed script and | was reading it, even though you might
r2:1change a word somewhere in there. i .

(221 And despite having read them virtually if not
(23;completely verbatim to this grand jury, you're now claiming

(24 1that the information on that is privileged. Is that correct?

{25] | have been advised that the cards themselves are
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(1)privileged documents. Yes. Though the statements on the
(21cards obviously are in the transcript and therefore the grand
{3jjury has what the words are. o . .

Very well, sir. Will you identify which privilege
asserting for the cards? Executive

e, some other privilege? )
oth attorney-client and executive

(4]

(s1itis that you're r f
(61 privilege, attorney-client privil
7 Possibly both.
i8] privilege.

{s], And having read the card out loud to the grand
[10) juryi_you nonetheless maintain that the information is
I

(113confidential and therefore you need not turn over the cards?
f121 Again, | have been advised that that is our
(131position. N

(14) Q You've been advised that that's our position?
(13} A Correct.

(18] Q Whois we? Whois our?

(17} A | have spoken with my attorney and have been

{19}advised that both sets of notes, that the actual notes are

i19)privileged. )
Q Is there someone eise that's party to this
agreement, sir? .
. A Well, the White House Counsel's Office had
sqmlethmg to do with the preparation of the statement of
privilege.

[EILEI SR NN SN
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1
)
]
: The one that you read.
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11 A Correct. )
(2 Q That you're now refusing to turn over.
(3 A That f've been advised not to turn over.
4] \ Q Who in the White House Counsel's Office did that,
[51SIF7
A Letme go find out if | can even tell you who. Is

{61

(71that okay?
{8} Why don't ¥ou make a note of all the questions and
(a1then we'll be more efficient?

{10] Okay. L
{11] Q Rather than ?og%m and out. The question is who
(121at the White House Counsel's Office prepared the card, the
{13)disclosure of which you're refusing?

[14) Well, you actually want to know who had input into
(151the cards, | guess. .

{16] Q" Answer the question as broadly as possibie.

{171 A Okay. .

(181, Q Now, Mr. Lindsey, on these questions of privilege,
t193if [ understand you, you've told us that you're really

{20]reserving the right to assert both attorney-client and
(21)executive privilege. Is that correct?

122] Correct. . . .

(23] Q And that's your intention by having read the card
{24}prepared - that we're discussing, is that correct?

[25) orrect.
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Q  Or the cards plural.
(2] A Correct. o
{3} Q Are there other privileges that we need to be
ra1concemned about? Are there other privileges that you're
sireserving the right, shouid it move you, to assert in the
t61future? i
17 A To the extent - again, and I'm not sure that work
(s1product is a separate privilege, there is - conceivably that
t9}would be involved at some point. .
{10) Let me ask you, any other privilege?
{11} A Notthat | can think of, but | certainly don't want
{12)to waive a(n)y by not being able to think of them right now.

(1]

[13) Well, priest-penitent? Marital? »

{14), A Obviously you could ask me a question that might
(1s1involve a marital privilege. | doubt if you will.

(16) Psychotherapist-client?

(17] A 1doubtit. .

{18} Q | wantto know as specifically as possibie, | want

{191you to make the best record possible because we're going to
201have to go the court on this and the court's going to want to
(211know what it is 1you are calling this item.

(22} A The questions that you have asked and, again, if
(231you ask a question that involves a different privilege, the
[241questions that you've asked to this point | believe are

(2s)either attorney-client or executive privilege, sometimes
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{1)called presidential communications privilege.

(2) . Q Allnght, sir. Have you done research on your own
(31about either of these privileges, executive privilege or
(4)1attorney-client, as it relates to government attorneys?

{10] You have to ask what research

(51 A Yes.
(61 Q And what research have you done on that front?
(71 A I'll have to ask whether | can —
(8] Q Youcant—
{9) A Il have to ask.
2

¥ou have performed?
[11) . No, | know what research. Whe

[121the question, I'll have to ask. .

(13) Q Al nght. Well, let me ask this question. Have
(141y0u read the seminal case on executive privilege, United

her t can respond to

{15)States v. Nixon?
{16] A Yes.
17} Q And you understand what the Supreme Court held in

{18)United States v. Nixon regarding the applicability of the
{19)executive privilege.

(20) es.
(21 ]t Q Aliright, sir. Then let me direct your attention
(221to ~

(23] A Well, let me back up. What research |'ve done,

124)1've also read in re: Sealed Case, a case out of the D.C.
(251Circuit.
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1} Q That's the Espy Independent Counsel matter?
123 A  Thatis correct.
£3] Q And that discusses the threshold that the

{41prosecutor or the ?rand ju? must clear in order to obtain
(sjdocuments, is that correct? ) . )
6] A And it also discusses in general what presidential
{71communications privilege covers. l've aiso read the 8th
81Circuit case in the Whitewater matter.

(9} . Q Okay. Well, let's focus for a moment, and !
{10japologize to the grand jury for this, but is it consistent or
{11}inconsistent with your uni erstar]dm? of the Nixon holding
(121that the executive privilege applies to mattersvooneemmg
(131military, diplomatic or sensitive national security secrets?

[14) A |don't believe it's limited to that. No, sir.

(15) Q  Well, how would you describe it, then, based on

{16)your research?

{17} A This is probably a wasted exercise because I'm not

(181the a_utho_mPf on it. My understanding is that it relates to
{19)presidential communications that go to a responsibility that
120;the President has. Again, | think you have to read Nixon and
{21)in addition read In re:” Sealed Case. I'm not sure you
[221can - you know, if you're asking what the law of executive
(231R‘riv1lege is, you know, in this circuit, | don't think that

{24]Nixon alone will provide all the answers. .
[25] Q e responsibility that the President has -
Page 63
(1) . A A presidential responsibility, that goes to a
(21presidential responsibility. Yes.
{31 ~ Q And at least if we rely on the Supreme Court's
(a)1discussion of this, not the D.C. Court of als in In re:

(s1Sealed Case, but the U.S. Supreme Court, they said, they
(61wrote national security, diplomatic and miltary. s that
{71c0rrect? . . )
(8] A Again, | believe so. | mean, you have the case in
191front of you. .

{10} . Q  Well, let me show you, sir. |don'twantto —-I'm
11)referring to — just for the record, this appears to be 94 .
[12]§1upreéne Court 3090 at page 3107. Read the underlined part in
(13)the red.

[14] A You want me to read the whole paragraph?
[15] Q  Well, just read the gart that's in red, sir.
{16] A Butthisis talking about an absolute unqualified
[

7)presidential Frivil e, | believe.

(18} . i1 could read, “Neither the doctrine of .
{19)separation of powers nor the need for confidentiality of high
(20]level communications without more can sustain an absolute
(21junqualified presidential privilege of immunity from judicial
t221process under all circumstances. The President's need for
(231co0mplete candor and oﬂecﬂvuty from advisors calls for great
(241deference from the courl. However, when the privilege ™
{25)depends solely on the broad undifferentiated claim of public
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(1jinterest in the confidentiality of such conversation, a
{21confrontation with other vafues arises. Absent a claim of a
{31need to protect military, diplomatic or sensitive national
(4)security secrets, we find it difficult to accept the argument
{sithat even the very important interests of confidentiality of
te1presidential comrnunications is significantly diminished by a
171production of such material for an'in camera inspection with
rsiall th_g protection that a district court would be obliged to
19]provide.

{10} Q  And | understand your position is that's not the

(111full state of the law on executive privilege. .

(121 . A That's correct. | believe that's stmm saying

131that in those areas, that there possibly is an absoiute,

114junqualified privilege that would not even allow for an in

(1s1camera, if you're talking about documents, an in camera

[16]review. . _

(17] Q_  Unqualiified privilege. Indeed, Nixon heid

(181differently. There may be a qualified privilege.

[19] A Correct. .

120] Q  Aliright. But for purposes of making the record

(211for the court to consider this, Mr. Lindsey, will you tell

(221the grand jury how it is that these matters that we've been

(231inquiring of you about and, in particular, your response,

(241when | say you, I'm talking about you and your colleagues in

12s1the Counsel's Office and, in fact, your colleagues in the
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\White House, your response to the matter that is now under
mnvestigation by the Independent Counsel, the Monica Lewinsky
matter. can you tell the grand jury how it is that the
-question whether there was perjury, subornation of perjury,
“obstruction of justice or intimidation of witnesses possﬂ)!y
~:mplicates mili{ary, diplomatic or national secunty
interests? .
: A Well, the answer to that is it doesn't. Ang, as
‘you know, as a government lawyer, if | knew any of that, |
-would be under an obligation to disclose that information,
‘which { would. 1 do not know any of that.
T ~Q So what you're teliing us, for the record, is that
in your view, the matters relating to Monica Lewinsky in no
-way nm’;)hcatlon national security, diplomatic or military
-issues”

: A No, that's not the guestion you asked. You asked
-whether or not subornation of penjury, perjury — | don't
remember — ) L

Q  Obstruction of justice and witness intimidation.

: A Obstruction of justice and witness tampering. If |
:was aware of any of those, and if | was, whether or not tha
*would be covered by a privilege, | thought that was what your
-question was. And my question is | do not believe if | was
-aware of any of that it would be covered.

Well, let me re-ask, then, because | don't think
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-you do understand my question.

: . Given the description that Mr. Wisenberg read to
-you this morning when Kou first appeared about what our
-junisdiction is in this matter and about what this grand jury
-1s investigating, and that has been described as™
-investigating whether there was perjury, subornation of
-pernury. obstruction of justice or witness intimidation, in
-connection, | believe, with the Jones v. Clinton litigation,
-how those matters under investlgatiop can even theoretically
-implicate consistent with the holding in Nixon national
‘security, military or diplomatic issues. Do you understand
-my question?

Wty

S

Yes, sir.
s ~Q  Can you tell us how the Monica Lewinsky
-investigation lmghcates diplomatic, national security or
-military matters? If you can.
A ldon't believe | can.
Q Because it can't be done?
A Again, you know —

:that it does not implicate those concems?

: Again, | don't — you know, this is a legal
-argument that I'm not sure that I'm qualified to have.

: ] But it's an argument we've got to take to the
-court, Mr. Lindsey.
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(1 . A | understand that. And there wili be opportunities
(21to brief, | assume there would be an opportunity to brief
(31those issues and for me to try to tell you whether — how the
tsjcourt in Nixon defines national securty, you know, I'm not
{5:sure I'm capable of doing that. o
[6: 0, again, 'm not sure that this is going to
{7:advance the argument before the court because I am certainly
{s:not an expert in this area and there will be others who will
{9:obviously participate if this matter goes to a district

{101court.

[11; Q  Well, to the extent you've denied that those

(12:matters are implicated, the matters discussed in Nixon are

{13:implicated, it does inform the court.

{14} N A | have not denied it. | simply am notin a

(15; position to be able to say whether or not - whether national

{16'Secunty issues — or how broad the Supreme Court intended

(17:that term to be.

SEN Q  Allright.

S A If it means — you know, if it's the same as

(20;military matters, you know, if may be redundant. [ just

[21;don't know.

[22? Q  Allright. Let's turn our attention, then, to the

{23 attorney-client privilege and K\ou've just indicated that you

(24 have studied or researched the question of attorney-cfient

12s: privilege as it relates to government attorneys. Is that
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(L1correct?
(2
(3]
(4]

I've read 503. Yes.

5037 The pnvilege rule.

Rl?ht. ]

{5}, Q Allright. Have you aiso read the highest opinion
{61in the land curmrently existing on this question? That is, In

{71re: Subpoena Duces Tecum, the 8th Circuit litigation out of
(8)Arkansas that our office was involved in and your office was
{9jinvolved in a year ago?

0>

[10] A Yes, I'veread that.

{11] Q Have you read that opinion?

(12} A Yes. )

13} Q And do you recall reading the — .

{14) A I'mnot sure it's the highest —~ well, never mind.
{15} Q Weil, do you have a higher opinion that relates to
(16]attorney-client privilege on government attomeys?

17 A ell, you also have inre: Sealed Case. To the

{18)extent that attomey-client privilege in a government setting
(19)involves presidential communication or governmental lawyers,
{20)attomey-client privilege may be subsumed within presidential
{21)communications in certain governmental environments.

(22} Q Soiflunderstand &ou. it's your position that the
(231in re; Sealed Case opinion from the D.C. Circutt relates to
[24)attorney-client privilege rather than executive privilege or
125)confidential presidential communications privilege?
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[1] A To the extent that attorney-client communications
(z}are subsumed within presidentiai communications, as that term
(3)is used in In re; Sealed Case, | think the answer to that
{a]probably is yes.

(51 ~ Q And to the extent they are not subsumed, that
[6)10pinion is no authority at all for attorney-client privilege
{71analysis. . . . .
GV A Again, it dealt with presidential communications
[e1privilege, not attorney-client privilege.

{107, Q Well, does In re: Sealed Case offer any authority

{111in your research on the marital privilege?

(121 A |don't believe so.

(13) Q Priest-penitent privilege?

(143 A ldon't believe so. o

[15] Q Psychotherapist-client privilege? [t doesn’t

[16jaddress those things, does it, Mr. Lindsey?

{171 A ltdoes not. .

18] Q Soyou've told us you read the opinion.

{19} A Yes, sir. n

120} Q Let me read from an opinion, and we can quarre!l

{211about whether this is the highest opinion in the land at the
(221present or not, but let me ask you if you're familiar with
123)this language from In re: Subpoena Duces Tecum, the 8th
r24)Circuit litigation upon which the Supreme Court denied
(25)certiorar.
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1) “We believe the strong public interest in honest
(21government and in exposing wrongdoing by public officials
13jwould be ill served by recognition of a governmental
{4)attorney-client privilege aprliwble in cnminal proceedings
[s1inquiring into the actions of public officials.”
(61 Let's pause. Would you agree, Mr. Lindsey, that
{7)this grand jury investigation is one involving a criminal
(8] roceedm?_{mqumn into the actions of public officials in
{91the White House? Dr woul!d you disagree with that?

{10} A idon't know that to be a fact. No.

{11 Q You don't know that.

[12) A Imean, as | read the deal, it was Monica Lewinsky

{133and others. | don't know whether — | mean —~

{14) ) But if the others are the President, include the
(15)President, would you agree with that?

[16] A Yes. If the others included the President.

(17) Q Aliright. "We aiso believe that to allow any part
t18)0f the federal government to use its in-house attorneys as a
t19)shield against the production of information relevant to a
r201federal criminal investigation would represent a gross misuse
r2110f public assets.” Are you familiar with that language?

{22} Again, you know, yes. | mean, I've read it, I've
[23jread the case, | assume you're accurately quoting the case.
(24) Q I'm accuratelz quoting the case.

(25} A Okay. All right.
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(1 ) Q Now, do | understand you -- you disagree with this
{21holding, Mr. Lindsey? )

13 A I don't know if that holding applies in the
(4)District of Columbia. No, sir. | do not.

(5 Well, is there a higher — well, we'll talk about
(s1that later. Let me refer —

(1 MR. WISENBERG:  Well, it doesn't apply here.
18} THE WITNESS: Correct. It does not apply here.
(9] MR_BENNETT:  Butit's authority for a court that
{101may consider this issue.
1) THE WITNESS:  Any court that has to consider i,
r12)0bviously it is some authority. That court's two to one
{13)0pinion.
{14) BY MR. BENNETT:
[15] Q ltake itit's your hope that a D.C. court would

r16jconclude that contrary to the 8th Circuit, there is not a
117)strong fubhc interest in honest government and exposing
r1g1wrongdoing by public officials.

{19] A " No, sir. That's not my hope.

(20) Q Itake it that you hope that a D.C. court might
{z1)hoid that it is appropriate for the federal government to use
(22)in-house attorneys such as White House counsei to shield
{23jagainst the production of information relevant to a federat
{241grand jury information.

[25) A No, sir. That's not my hope.
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(1} Q Well, how is it that you're hoping that this is not
[21the authority upon which we can rely?
3 A You know, the attorney-client privilege is a
{4)privilege that has been recognized for years that covers the
{s1good and the bad and, you know, and therefore - just like
(s1the marital privilege or the other privileges, just because
[7)someone invokes a gnvxlege does not suggest as you are that
{sjtheir purpose in invoking that anlege is fo allow White
(91House counsel or government attorneys to act as a shield or

10)to — whatever the quote was.

(111, _That's simply not the purpose of the Pn‘vilege and

{121it's not — in that case, you would never invoke the

1131privilege if you had exculpatory conduct, only do it if it

{14)somehow — you know, was bad information.” That is just not

{151the purpose of these privileges

[16) . Q The qupose of the attorney-client privilege,

(171Mr. Lindsey, is it not, is to protect confidential

t1s)communications between an attorney and a client.

[19] A Correct. All communications.

{20] Q And the question is whether an entire staff of

(z11government attomegs‘ paid for by the public, can refuse to

(221008 berate with a federal grand jury acting as an am of the

(231public.

(24) ) A Well, | am here cooperating. I'd be happy to

(25)testify about matters that are not covered either by
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{1)presidential communications privilege or by the

{21attorney-client privilege. But with respect fo

{3)attorney-client privilege, to the extent that I'm the

(41aftorney, you asked me whether | was a client for some

tsipurposes, | am. | am the attorney for some purposes. Itis

(s not my privilege to waive, sir.

(7] BY MR. WISENBERG:

(8] ~Q Mr. Lindsey, correct me if I'm wrong, you said none

to1of your discussions, you said when you came in here that none
{10)0f your discussions with President Clinton with you about
[111this issue will you discuss with us. Isn't that correct?
112] A "I don't know if | said that, you know, and | don't
{137know what the question would be that you would ask that
114)might, so I'm not prepared to make such — | don't think |
[15)can make such a broad statement.

[16|I_ MR. BENNETT: Let me try a question or two on this
(17yline.

[18) BY MR. BENNETT:

[19) Q  Tell the grand jury all conversations you had with

(20jthe President of the United States about Monica Lewinsky
(211since January 12, 1998. How's that?

{22] A January -

{23) . Q 12, 1998. Well, let me cast broader. Tell the
(241grand jury about all conversations you had about Monica
{2s)Lewinsky at any time, including, say, since the first of the

" OIC-Starr
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fiyyear 1998. . (1] ~ Q Doyou agree, sir, tha! if the President hasn't put
{2) A Other than in the context of the Jones v. Clinton (21any limitations and has in fact indicated that he would fully

r31tawsuit or in the context of the Monica Lewinsky matter that
ra1the OIC is investigating, | have had no communications with
(s1the President about Monica Lewinsky and | believe my

[ 61communications with respect to either of those two matters
171would be covered either by attorney-client or presidential
{s1communication privileges.

(9] BY MR. BIENERT:
(10) . Q M. Lindsey, do {ou understand that both of these
{11)privileges are to be invoked by the client?
(121 A Yes, sir. I'm not invoking them. I'li often say,

{131you know, that it's ﬁotentially privileged. That is correct.
t14)1 am not intending here to invoke either privilege, | am
[1515|mpIY raising the possibility that those privileges come

{16}into play. o )
117) Q _And you understand that in this case the client
{18)would be the President or the presidency, correct?

{19} A Correct. .

(20} Q  And you understand that President Clinton is on
21)record as saying that he would fully cooperate in the
{22]investigation, correct?

(23) A Correct.
[24] Q Is that an accurate statement, to your knowledge?
{25] A Yes,sir. I'm here, I'm fully cooperating.
Page 75
{1 Q Let me get back to it. When President Clinton

{2]publicly stated that he intended to fully cooperate in the
{3ninvestigation, is it your understanding that that was an
{41accurate statement?

(5 A Yes, sir. .
16) Q  Is it still your understanding —
7 A Yes, sir.
{8} Q Let me finish.
19) A ay. )
110) Q s it still your understanding that that is an
ri1)accurate statement?
112] A Yes, sir.
£13) Q So-

{141 A But, again, | don't think the President — again,
r151he’ll have to speak for himself. If you called Mr. Kendall
t16)before this thing and asked him about his communications with
1171the President, I don't think you could sit here and say that
118]if the President indicated to Mr. Kendall that he shouldn't
197tell you about his communication, that he wasn't fully
rzo)cooperating. And if %ou're suggesting that because | will
(211not tell you about either presidential communications or
{221potentially attorney-client privileged communications that |
{233am not cooperatmg, | would disagree with that. And | would
(24)disagree that the President is not cooperating.

1251 Q Inthe President's statement, did he put any
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{11 limitations on the disclosure of information? Yes or no.
2] Again, I'm not even sure he said that statement, by
131the way. | don't remember when he — if you can show me a
r41press statement in this matter where he said he would fully
(sxcoo?eratg, you know, | can tell You whether he put any
{e)qualifications on it. But, again, | don't believe most
17;people would believe that invading various anlgeges.
ts1whether the marital privilege, attorney-client privilege or
t9)presidential communication privileges constitutes not
[101cooperatm8. . o
{113, Let me get back to my question again, sir. You
t12}indicated a few moments ago that you were aware that the
(131President publicly announced he would cooperate in the
t14}investigation. Correct? ]
(15] A Again, | said that. Yes. You're now asking me if
11611 go back through every statement he's made since this matter
{17;came up, whether he's ever actually made that statement, I'm
(131not sure | can point to a statement where | remember him
[19)saying those words. ) .
{201 Q As counsel for the presidency or the President, are
{211you aware of any statements to you where the President has
(221indicated that he wanted to limit disclosure of information
{231in this matter, that being the Monica Lewinsky matter?
124) A Again, I'm not going to discuss my communications
r25)with the President to me.

Oic-Starr

131c00perate, that that would constitute a waiver of any
r4;attorney-client R‘rrvue_ge? )
(5} A o. sif. No, sir. 1 would not agree with that.
(61Not for a secong. o
&3 Q Son other words, is it accurate - and then I'li
{s1conclude my questions, is it accurate that you, sir, are
(91exerting the Presdent's attorney-client privilege —
(10} A No,sir. |- )
111 Q Let me finish my question. When the President
{121himself has not indicated a desire to invoke it?
(133, | ~Sir, { had indicated this earlier that obviously it
{14]is either the client or the President's privilege to assert.
(1511 am simply raising that these issues that you're asking me
[161to discuss are potent_iall{ covered by those privileges and
(171that | have not been instructed that | am in a position to
{1s)answer those questions.
[19] BY MR. BITTMAN: )
[20] Q And you suspected, Mr. Lindsey, when you came in
{21)here, before you came in here today, that we would ask you
[22)questions answers to which may be covered by the
[231attome¥-chent privilege or executive privilege, is that
{24 )correct: . . .
(25} A Absolutely. We've had discussions with your office
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{13in which we've tned to resolve these issues and you instead

(210f trying to resoive them have subpoenaed me to testify

(31today, knowing that — you know, | assume knowing that |

{41would have to do what | did.

(5] Q Knowing that we may ask you those questions, did

{61you go to the President and ask the President whether or not

{71he would waive attorney-client privilege or waive executive

{ajprivilege?

9 ~ A Again, | believe that would be a covered
{10)communication and that | cannot talk about my communications
111)with the President on these matters.

(12} BY MR. WISENBERG: .
[13] Q Are you telling us, are you teiling the grand jury,
(1¢1that knowing this issue would likely come up and knowing ghg

t1s5;0nly the President can invoke executive privilege, that you
{16]came here today not knowing whether or not he has invoked
{17)executive privilege on these issues? )

[18] A He has not been asked to invoke executive privilege
(19;because, again, no one knew what subjects - you know, there
t20)are subjects that | am capable of testifying about that might
{211assist in your investigation that are not covered

[22] gotentlally covered, by these privileges. So he has not —
t231he has stated publicly that he has not invoked either
[24)privilege at this point and that he would await advice from
1251his counsel when the issue arose as to whether he should or
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{1)shouldn’t.
{2} BY MR. BITTMAN:
3] Q Why don't we take a break and why don't you contact

t4ithe President and see if he's going to invoke the executive
{sjand attorney-client privilege? =~

(61 A Again, | don't believe that's required todae(. I am
t171simply telling you that these conversations are potentiall
(el&nvuleged and therefore | am not in a position to respond to
r9jthem.

[10] BY MR. WISENBERG:

{11} . Q Letme justinform you that the position of this
(12)office is that no witness can invoke executive privilege
13)unless the President has said they couid invoke executive

{14 privilege. ]
(15] A Again-_ . .
[16) Q Let me finish. iIs it my understanding that you are

t171not agreeing to find out whether or not the President is
t18y)invoking this priviege?

[19] A lamno gomg to go outside and call the President
r2010f the United States, if that's your question. | am not
{21}invoking the pnwie?e. | have raised the issue that these
[221issues are ‘ggtenna ly covered by privilege and therefore |

{23)am not at li rl‘a to sgeak to them.

{24} BY MR. BENNETT: i

{25) Q How can the grand jury tell the difference? You're

" Page 74 to Page 79
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11;not answerng the question in either context. Whether you're % A That is not correct.
:21invoking the privilege or preserving the right to co so, {21 Q So you disavow those sources speaking on condition

(31you're not answering the questions.

14y A If the President decides not to invoke the
(sjprivilege or if a court finds that the privilege does not
r61apply, | will, | assume, be back here and will respond to
(71these questions.

(8] BY MR. WISENBERG:

Q How soon do you believe that you can get an answer,

191
(103that the grand jury can get an answer, as to wt r or not
{111the President is going to invoke executive privilege. about
1121this and other matters we m:ght ask you? A
(13} A ldon't know the answer to that. | think he would
(1415eek advice from his counsel as to what he shouid do in that
{1s]case and | am not in a position to be able to tell you what
(161the timeframe for that is.
(1 BY MR. BENNETT: ) L
(18] Q But you acknowledge he has the nght to waive it if
{191he so chooses.
{20] A Absolutely. L
{21) Q He could direct you to answer these questions if he
(221wanted to. ) o
{23} A They are the President's privileges. Yes.
1241 Q  On this point, let me read further from the Los
(251Angeles Times article of yesterday because | think it
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{11potentially informs us and | want to question you about it.
{21 "A related showdown," this is after the discussion

131about whether executive privilege would be asserted, "A
t4)related showdown between Starr and Clinton's defense is
1s)expected to arise because of the President's use of
6]government paid White House lawyers to assist his private
t71lawyers, David Kendall and Robert Bennett." We're on this
{ejtopic now, sir. . o
19} "Last year, the St. Louis based U.S. 8th Circuit
110}Court of Appeais held that notes taken by govemment lawyers
(21]in connection with one aspect of Starr's Whitewater
(12)investigation could not be shielded by the attorney-client
(13)privilege and the U.S. Supreme Court in a nine to zero
(14)decision declined to hear the administration’s appeal of the
11518th Circuit's ruling. Starr obtained the notes. Yet from
r161the outset of the controversy regarding the former intern,”
{17]1and we're talking about Monica Lewinsky, "Clinton has relied
118)0n both his private and public lawyers, notably White House
119;Counsel Charles F.C. Ruff and his de?uty. Lan?zoggeuer, to
[20)carry out details of the joint defense strategy.
t211familiar with Clinton's defense said the President's lawyers
(22)welcome a fight on this front and would hope for a favorable
(231decision from the Washington, D.C. Circuit Court of Appeals.”
124] Is that correct, Mr. indseg? Is that consistent .
(25)with your knowledge? That the President's lawyers, of which
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(1]you are one, are hoping for a fight on this front?
(2 A No, sir.
[3) Q In hopes of getting a favorable ruling on the

(4)existence of attorney-client privilege along the lines we
{s)were discussing a moment ago when | was referring to the
(618th Circuit case? . )

(71 No, sir. | don't believe anybody in the Counsel's
(8] Office welcomes this fight.

19) . Q Let me read on. "Moreover, any delay the
(10]President’s lawyers can impose on Starr's investigation buys
(11]Clinton important time. If Starr ultimately presents...”

[12) Well, | won't read beyond there.

{13} A Can you tell'me what that article was? The Los
(14]Angeles Times of yesterday?

{151 Q Los Angeles Times, yesterday, front page, David
[161Wilmon. Discusses what appears to be, again, informed by
(171people in your office.

(18] A Again, 1 don't have any knowledge of that.

(19) . Q in particular, the last paragraph of the story,
{201"White House officials speaking on condition of anonymity
{211said they are confident of prevailing on this issue.” It
(221sounds as if, Mr. Llndseyf, if the reporter got it nght based
{23j0n his sources in your office, that you are seeking a
(24]strategy of delaying in hopes of impeding the Starr
(2s1investigation.
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r310f anonymity who provided this information.
(43 A" The sources — | thought you just said — the White
{5 House believed that they would prevaii in the D.C. Circuit.
(611 don't know how much of that article is written from White
(71House sources, but to the extent that any White House source
(s1says that our strategy is to delay this investigation, yes, |
(91would disavow that. .
(10}, We beiieve that these are important governmental
(11}issues that need to be resolved and that I'm certainly not in
(121a position of coming to you, to come here today and tell you,
(131you know — and not raise the possibility of those
(14)privileges. . :
{15) Q Important governmental issues, needing to be
{16]resolved, but not so important and not so necessary o
{171resolution that before your appearance here today you asked
{18 1the one person in government who has the ability and the
{19;authority to waive them about whether he wanted them invoked.
[201ls that correct? And -
121} A Again - )
[22) Q  Let me continue. And the effect of that failure to
(231ask the question on your part will necessarily delay this
(24]investigation. . . .
1251 A Again, | don't believe | testified about my
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{11conversations with the President one way or the other. You
{21 1u_st suggested that | had not asked the President. | thought
(311 indicated that | was not %om to talk about any
[41conversations | had with the President. .
(51 I see. So we're to gather that either you didn't
(61talk to the President or, if you did, you're not going to
(71tell us the answer to the question whether he authorized you
ts1to invoke these privileges. . i
91 A hey are not my privileges to invoke.
{10} Q Well, can we assume that if you had had that
{11)conversation and he had directed ggu to answer the questions
(121and to waive the privileges, you'd be doing so today?
(13) A 1don't know if you can draw that inference or not
{1a1because I'm not omg_lt_mlk about my conversations.
(151 BY MR. 8l N:
(16! Q Have you ever talked to the President about Paula
(17)Jones? M:tteriinvo ing the Paula Jones litigation?
{18] es.

(19} Q Can you tell us about those?

[20] A No,srr.

(21} Q Whynot? }

[223 A Because as | indicated in my statement, one of the

(231roles | played in the Paula Jones matter since the Supreme
t241Court held that it could be pursued while he was in office is
(251to serve as a confidential intermediary between his private
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(11counsel and the President for the purposes of facilitating
(21information that was necessary in that matter.
(3 Q And what privilege, then, would you be asserting?
(41 A Attomey-client privilege, sir. And also, again, |
(s1think it's presidential communication to the extent that,
[s)agaln.pyou'are dealing with a man whose responsibilities are
(71to be President of the United States. To the extent that you
gs1have to go to different, if you will, reporting procedures
t91than would be expected in a normal private litigation matter,
11011 think that could also involve presidential communication
(111privilege as well. So, again, | don't want to limit it to
[121attomey-client or presidential communication.
(13] How many times have you talked to the President
(141about the Paula Jones litigation?

{15] A Many. |don't know if | could give you an accurate
{161number.
(17} Q More than ten or less than ten?
18] A More than ten.
{191 Q More than fifty or less than fifty?
{20} A  That's a number - | don't know. | couldn't do
[211that. | don’t know. . .
{22} ~Q  Atany of the times that you've discussed the Paula
1231Jones litigation with the President, were non-attorney's
[24)present?
{25} A  Yes.

OlC-Starr



2362

asa Bruce Lindsey, 2]1 8/38 XMAX(15)
Page 86 Page 89
(1 Q How many times? :11Emmanuel, Doug Sosnik, Paul Begala and Mike McCurry?
(21 | A Most%around press conferences where we would be 12 A Did | - do that again for me, please.
{31briefing him on possibie press questions. 31 Q Did you discuss with Rahm Emmanuel, Doug Sosnik,

(4] Q Who were the non-attorneys who were present?
(5] A Again, | can't draw you a picture. It would be
(6] people from the press office. probably Mike McCurry, Joe
(71Lockhart Rerhaps, his deputy. Depending on when it came up,
ta1he had other deputies. It would be senior advisors in the
{91White House. It could go from George Stephanopoulos at one
(101point to Rahm Emmanuel to Doug Sosnik. .
{11] Q Have you ever taken notes in any of your meetings
{121with the President where the Paula Jones litigation was
(131discussed?
{14) A Probably not. .
(15} ~Q_  Has anyone during the meetings where the Paula
(161Jones litigation was discussed taken any notes, to your
{171knowledge?

(18] A Any White House person?

[19) Q Anyperson.

(20} A Yes. | believe his lawyer took notes.

{21] Q  Which lawyer?

22 A Either Mr. Bennett or somebody connected with

]
(231Mr. Bennett's iaw firm. ) . ,
(24] Who from the White House has attended meetings the
(251Paula Jones litigation was discussed with the President?
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(1) A leust told you — litigation?
12 es. Anyone. including attorneys or

(3)non-attorneys. ) . )

(4} A’ Well, again, the only time non-attorneys | think

(sjwould be present would be in anticipation of press

{61statements. With respect to non-?ress related, the only

17)people would be, | believe. myself or Chuck Ruff. .

18] And you indicated Rahm Emmanuel, Doug Sosnik. What

{9]about Paul Begala? )
(10} A es. Those would be relating to press conferences
(11)0r press statements. )
(12} Q Anyone eise that you know of from the White House
{131who attended a meeting with the President where the Paula
{14)Jones litigation was discussed?
[15] A Again, there would be other people at those — Mike
(16]McCurry, there would be other people at those press
(171conference type meeths, I can't think of anybody otffhand,
(18]but they would be people from our press office, people from
(19]0ur sort of general policy advisors. It could well be — if . ,
(z01that question came up and we were also talking about domestic
(21]policy issues, national security issues, that those questions
{221would also come up at the press conference, that there would
t231be other advisors who represented those matters, would also .
(24)be present, but since | can't tell you exactly which press ‘
(251conference and what the issues that were on the tabie were, |
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r11can't tell you who would be at those press briefings. ;
(21 With regard to the meetings that were held where i
(31the Paula Jones litigation was discussed and one or more of :
(41these non-attorneys were sent, please tell us and the
[sygraé\d jurors what occurred at those meetings and what was i
(6)said. !
171 A Again, the only ones | can recall relate to press ;
(sjconferences. | assume after the Supreme Court ruled that the
(9jcase could go forward, at the next press conference, we would
1101expect the President would get a question about the Paula
(111Jones matter. At various points there were discussions about
(12)settlement that were in the press. | believe at a press
13;conference that was around those times, there would be a
{14 }question, we would be prepping him for a question on those
(151matters. Again, I'm not sure 1 can teli you what was
(161discussed. . . .
(17} They were all in connection with press statements
(18]0r press conferences and would have been around — you know,
[191cleari¥, back when the lawsuit was first brought, there would
{zo1have been press statements that he made or press statements
{21jthat his spokes%erson made. Again, you know, what was
(221discussed was basically what was ultimately probably :
(23)reflected in his public statements. . . !
(247 Q Did you relay some of the information that you :
(2s)discussed with the President to these press people, Rahm
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{41Paul Begala, Mike McCurry and other non-attoreys the
¢syinformation and the matters that were discusse¢ when you
(61discussed them with the President and Chuck Ruff?
7] _ in other words, you have a meeting w=h the
(3]President and/or Chuck Ruff, you talk about the Paula Jones
19)litigation, do you talk about that meeting, do you then talk
(10)about those matters with Rahm Emmanuel, Doug Sosnik, Paul
111)Begala, Mike McCurry or others?
112) It is possible. | cannot recall an instance where
(13)we would have. No. But, again, | don't want to make a
1141definitive statement under oath, because | cannct recall
r1s)every time we've had those meetings, but | do not believe we
t1161would convey information that we leamed from the President
t171to those individuals.
[18) Q Did you learn facts from the Presdent about the
(19]Paula Jones litigation when you discussed it with him?
[20] A n my role as an mtermeduambetween his private
[21)1attomeys, Skadden Arps, Mr. Bennett, and him, yes, | would
(221assume | leamed facts.

[23] Will you tel! the grand jurors what those facts
[2q91were?
125] A No, sir. 1 do not believe | can.
Page 90
(1 Q Whynot?
2] A Again, | believe that those are confidential

(3)communications that are covered either br attorney-client —
r4]1potentially covered by attorney-client privilege or the
[5)presidential communications privilege.

61 Q Did you discuss with the President Monica Lewinsky

(71in regards to the Paula Jones litigation? Anything to do
8 )with Monica Lewinsky?
9] A Yes. .

1103 Q Tell us what you discussed.

(113 A Again, |don't believe | can

[121 Q On what basis?

{13} A The same basis that | just stated earlier. | mean,
(143) can repeat it i zou would like every time or | can just
r1sysimply refer back to my statement and to what | just
116)indicated to you earlier.

(17} Were you present at the President's deposition in
t181the Paula Jones case?

[119) Was | present —

(20] For the deposition.

(21} A 1think the answer to that is no.

(22} .. Q Did {ou talk to the President on the day of the
(23)deposition, prior to the deposition?

(241 A Yes.

(25} Q And did you talk to the President after the

o>
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[1)deposition?

(2) A Yes.

{3} /(3 YDnd you talk to the President about the deposition?
(4] es. .

{s) Q Have you read the deposition?

{6) A Yes. )

{71 Q Then you know in the deposition the President has

(s)identified you as having told him that Monica Lewinsky was
(9)identified as a witness in the Paula Jones case.
{10} | don't recall that. No.
{11], . Q Did you tell the President that Monica Lewinsky was
(12)identified as a witness in the Paula Jones case?
113} i Again, t don't know whether | can discuss my
{14)conversation with the President about this.

(15) The President has alreadx discussed it, apparently.
(16], ..A  Again, you may have to show it to me, but I'm not
(17]in a position to discuss it.

(18] MR. BITTMAN:  Sol, can you find that?

{19 5 MR. WISENBERG: Do you have that? There's an
{20}ngex.

(21} THE WITNESS:  I'm sorry, did you ask me if | read

(221it? I'm not sure | have read his deposition in its entirety.
{231itwas a Ion%deaosition.

[24] BY MR. BITTMAN:

[25) Q Have you in fact been briefed on what occurred at
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.1 1the deposition?
- | had conversations with the President before and

r121after the deposition )

(4] Q Have you read portions of the deposition?
i1 A Yes. .

[€) Q Has it been summarized to you?

(71 A No
(81 Q Have you talked to the President’'s private
(9)attorneys, that is, Mr.'Bennett and anyone from his jaw firm
{18101 Mr. Kendall and anyone from his law firm, about the Paula
{111Jones litigation?
(12] A Clearly, yes.
[13] Have you learned facts from Mr. Bennett or anyone
(14]1from his law firm about the Pauta Jones litigation?

[15} A Yes.

18] ~ Q Have you given Mr. Bennett facts that you have
t171learned in talking to other people about the Paula Jones
{139)litigation? )

{19} A Again, I'd be — yes, | think so.

(20] . Q ave you given facts to Mr. Kendall about the Paula
{211Jones litigation? ) :
{22) A I'mless sure about that. | don't believe so.

(23} Q Have you learned facts from Mr. Kendall about the
(24)Paula Jones litigation?

{251 A don't believe so.
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1] Q Have you spoken to any member of the media about
t21the Paula ;J\oneﬁ iitigation? :
{3) o

{4] Q Directly or indirectly. L
[s] A | don't know what you mean by indirectly. | have
151;_\{)1 stpoken to any member of the media about the Paula Jones
{71litigation. .
18) Q Have you caused anyone at the White House to talk
r91to any members of the media about the Paula Jones litigation?

{10] A Again, to give a categorical no to that is

t:11dangerous. | don't believe so. Again, when we get press
(121questions, | have told people in the White House that our
[13)response is you shouid ask Mr. Bennett about those, so to the
(14)extent that they then tell 2 member of the press, you know,
1151 "We can't answer that or we won't answer that, you should ask
(16]Mr. Bennett," then, zes indirectly | have given information
(171to the press about the Paula Jories matter in its broadest
{18]aspects. o

(191 Q You have indicated already through Mr. Jack
{20)Bennett's question here today that the White House has talked
(21jto attorneys who have represented witnesses in our
[zzylnve;tlg(atlon, that is, the investigation involving Monica
(231Lewinsky.

[24] A Yes.

{25] Q Is that correct?
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(1] A Yes. And let me just for the record, | believe we !
{21told you that we were going to do that and that you all had i
131been aware of that, as | believe we told you all that we were :
(41qoing to try to find lawyers for some of these people who i
ts1didn't have lawyers and rou all indicated, | believe, that :
161you thought that was hefpful.

i
. Q Have people at the White House similarly talkkedto |
(s)1witnesses or attorneys for witnesses in the Paula Jones :
to1litigation? .
{10} A I'm sorry, what's the question?

(1], Q Has anyone at the White House talked to witnesses |
(121in the Paula Jones case or attorneys for witnesses in the i
t131Paula Jones case? . . i
[14) A Well, | spoke to Linda Tnp?. Now, [ don't know i
{1s)whether Linda Tripp is a witness or potential witness in the |
(16)Paula Jones case.

(171 Q Sheis a witness in the Paula Jones case.

{18] A Allright. Then the answer to that would be yes, | i
{191spoke to Linda Tripp.

[20} Q Has anyone eise at the White House talked to

{211witnesses in the Paula Jones case or attomneys for witnesses
{22]in the Paula Jones case as far as you know?

(23] A Not that I'm aware.

[24] Q Have you ever been told that?

125} A | don't believe so.

__XMAXOE
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i1 ) Q Why would you talk to witnesses in the Monica
(21Lewinsky case or attorneys for witnesses in the Monica
131Lewinsky case and not talk to witnesses or attorneys for
{4;witnesses in the Paula Jones case?
(5] A Well, my belief is that the Monica Lewinsky case
r61g0es to the issues of the President and the presidency, the
17;President as president and the presidency, whereas other than
(91facilitating communication between the President's private
[9)attorneys and the President, the Paula Jones case did not
{101have the same broad implications.
111} So to the extent that we in the Counsel's Office
{12)played a role in the Paula Jones case, it was mostly for the
r131purposes of facilitating communications after the Supreme
(14;Court decision between the President and his counsel and to
[151{ﬁcﬂt|‘t:(e the passage of information back and forth between
116)1the two.
{17) . Again, it's because of the unique nature of the
(1g3presiden at he wouid have to try to litigate this private
(191matter at fhe same time that he was conducting his presidency
r201that | believe that that was justified and needed. Again,
{211the Monica Lewinsky matter in my view much more broadly
(22)implicates the President and the presidency.
(231 Let me read to you from the President's deposition
{241in the Paula Jones case. This'is from ga e 69, lines4to 9.
[25) "Question: Did you ever talk with Monica Lewinsky
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(1jabout the possibility that she might be asked to testify in

(21this case?" .

(3] "Answer. Bruce Lindsey. 1think Bruce Lindsey

{4)told me that she was — | think maybe that's the first person

(5jwho told me she was.”

16) Does that refresh your recollection as to whether

{71you talked to the President about Monica Lewinsky being

{8)identified as a witness in the Paula Jones case?

(9] A No, it doesn't refresh my recollection.
1oy | . Q When did you first know that Monica Lewinsky was a
(11}witness in the Pauta Jones case?
112] . Can | ask my lawyer whether | can respond to that
113)question? )
(14} Q_ Yes. Well, why don't you write that down? Why
(15)don't you write that down with your questions?
(e From whom did you leamn that Monica Lewinsky was
[(17)identified as a withess? Actually — well —
(18] | A Let me answer it. Without — well, | don't want to
(191waive any pnvﬂegﬁes here, | certainly don't want to walk
t201down this road. Monica Lewinsky's name appeared on a witness
(21)list provided by the plaintiffs.

(22] Q ~From whom did you receive the witness list?
(23] A Again, ?'ou know, | — I'm — we're walking down
(24)that road. You know, | don't know if | can respond to that.
(25] Q When did you receive the witness list?
Page 97

1} A | think | can — well, let me see if | can answer

{21when.

(3] BY MR. BENNETT:

{4] . Q Forthe record, what particular privileges are you
(s)asserting in refusing to answer those questions?
(6] I'm go_mF to find out whether they're covered by
[71the attomeg-chent gnv: ege. Again, I'll be happy to ask.
{81 Y MR.BIENERT: =~

(9] Q Let's get a clarification. When Mr. Bittman asked
{101you about the distinction as to why you and the White House
(11;Counsel are involved in getting information from witnesses on
(12)the Monica Lewinsky matter but not on the Paula Jones matter,
r13)am | accurate that you indicated the distinction is your view
{14}is that the White House Counsel's view is the Monica Lewinsky
{15)matter involves the presndengy. your bailiwick, whereas the
116)Pauta Jones matter does not?
17} A Well, there are aspects -~ no. Again, there are
(18)aspects of the Paula Jones matter, once the Supreme Court
(197held that it could go forward during the presidency that
[20)implicates the presidency. And so that's why when he asked
1211me whether | was potentially asserting attorney-client or
(22]executive privilege, presidential communications, | said
(23)possibly both because there are aspects of the Paula Jones
f24jcase by the mere fact that it is being brought at the time
(2s1that he is a sitting president that implicates the
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_1ipresidency.
2 ~ Q Isit accurate, then, that tc e degree you
:31believe it implicates the presidencg, it's mer2 ministerial,
:4;namely the tfact that because the Presider: s being tied up
-z1for Paula Jones related matters he is not a: that time able
:€1to do his presidential functions and that is te reason that
:71you conclude it affects the Fres»dency? o
) A To some extent. Again, | 6cn't want to be Iimitea
t91to that, but clearly scheduling, communicz=ons back and
-:o0)forth, a private a orne¥‘ can call up his chert. you know,
:111and usually get through, Fou know, in a fary routine manner
r:21and it doesn't happen at the White House so there are
:131ministerial aspects to it. There are, you know — again, but
;1411 wouldn't want to be limited solely to that.
S-3! Do you agree that the subsiantive issues and nature
-16)0f the Paula Jones matter does not implicate the presidency?
1173 No, sir. | do not. | gave an example —
ii8) Q Why not?
119} A Setflement, for example. You know, whether or not
:201the Paula Jones matter should be or shouicn't be settied and
r2130n what terms | believe implicates the presxdency as well as
iz21the President, as the President as Bill Clinton.
123} . Is there any legal matter, prvate legal matter,
1241that the President couid be invoived in that you would say
25)would not implicate the presidency?

)t
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®Y! A To some degree, no. | mean, | think that's the
12)whole problem with the Supreme Court decision is that to
r3jallow private litigation to go on against a president while
r41he's sitting as president aiways implicates the presidency to
rs1some degree, even if the best efforts are to keep them
{s1separate. . o
i7) Q So as you sit here today, are you capable of ?ng
re1us any example of anything that could occur to the Presiden
:a1in his private capacity that you would not take the view that
10)you and White House Counsel are allowed to be involved in in
:111your capacity as White House lawyers?
1123 A" Again, | can think of exampies where we are
;131involved. For example, his taxes are a private matter but
:431because the public is interested in the President's tax
:15)returns, the White House Counsel's Office and the White House
161press secretary gets involved with understanding, reviewing,
tzv)iprepann? for press questions about his taxes. So, you know,
S:u sgre here may be -- | mean, | guess my answer is there
‘2s1may be. ) )
120} If you're asking me to sit here nght now and telf
:211you what they are, | am not sure. It is very difficult when
‘221y0U are dealln? with a sitting president to not have any
:z31matter implicate to one degree or another his presidency and
-241he as president. )
125 Q How many hours would you estimate that you have
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{11spent working on matters in any way related to the Paula
121Jones litigation?

13} A 1don't have the answer to that.

4] Q Well, you said you had at least fifty meetings,
;{sjcorrect?

6] A No, I didn't say that. | mean. he asked me whether

711 had fifty, | told him | couldn’t respond to that. whether |
:8)did or didn't, so | didn't say | had at least fity. | said
ra1more than ten.
1 ~ Q s it accurate that you've spent hundreds of hours
111 0f your time as White House Counsel wo on matters ‘
-12)related to the civil lawsuit against the Presigent in the !
::3;Paula Jones matter?
Tl4d A Hundreds of hours | think s high.
15} Close to a hundred?
Agaln, probably.
That's all at taxpa%er expense, correct?
e's the President of the United

>»0>0

You know, again,

;States. ]
! Q Let me ask my question again. You're paid by the

-

taxpayer, correct?
R A Yes, sir.

3
&
%}
%]
s}
1
1

1233 ~Q And to the degree that you are spending hours,
:24;whether it's one hour or a hundred hours or hundreds of
-251hours, working on the Paula Jones matter. you are doing that
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{11in your capacity as a person paid by the taxpayer, correct?
(2] Correct.

(3] . Q Andis it also true that it is your position that
(41while you're dom? those hours, whatever they may be, that
(s)you are not abie fo reveal any of the subject matter of
{sjanything discussed with the President regarding the Paula
(7;Jones matter?
8] . A 1don't know if I've ever said | couldn't discuss
rs1anything. You know, if you're asking me to discuss
(10]communications that | had with the President or
t113communications | had with the private attorneys, my answer is
(1211 cannot discuss those. Yes. .
[13) You do agree, sir, that thm?s that you discuss
{14)with the press personnel either who work for the ite House
{1510r people who work at the White House who then make press
{16)Statements, that you can discuss that with us, correct?
[117] A I'mnot sure | agree with that.
(18} Q Well, sir, you're aware that in the last several
1191weeks there have been several spokespersons, whether they be
{20)White House employees, press personnel, et cetera, who have
[{211gone on national television and made various statements
22 enouncmg Kenneth Starr and this investigation, correct?

[23} No, | don't believe that's true.

(24] Q Well, are you aware that -

{25] A  There have certainly been White House press people
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t11who have been on national television programs. | don't know

(21% ‘I beiieve that any of them ever have denounced Kenneth

(3)Starr.

{41 . Q Well, have there been press people who have been o
(synational programs who have said word to the effect that the
(61accusations’involving Monica Lewinsky are false?

{7 A Again, you know, | dont - you know — | don't
tg1know the answer to that. I'm sorry.

(9] BY MR. BENNETT: )

{1y . Q  Where does Paul Begala fit in the hierarchy of the
{111White House? Is he a press guy? |s he a counsel guy? Where
[121is he?

{13] A Heis a policy guy. His title, | believe, is
{14)counselior.

{15) Q But he's an official White House employee. i
(16) A Correct. Asis Rahm Emmanuel, as is Ann Lewis.
{17} Q And so when Paul Begala went on national television

{181a couple of days ago, not as a representative of the press
{19;0ffice, but as counsel in the White House —

{20] A Counsellor.

[21) Q Counsellor in the White House and stated that
(22)Kenneth Starr was "corrupt” -

(231 . A Well, see, Mr. Bennett, | heard that quote. He
(24)said in the way that Lord Acton — what Mr. Begala said is in
1251the way Lord Acton meant that, that absotute power corrupts
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(11absolutely. So he didn't —
(2] Q  So Judge Starr should be less insuited about being
{3)called corrupt. . .
f4) You know — if you're asking me to defend Paul
({s}Begala's statement, | won't and | can't.
{6} Q Let me ask this question. Has there been a
(71concerted effort known to you, either conducted out of your
(s)0office or in some other office in the White House, that is
[91de5|?ned to criticize the Independent Counsel investigation
(10)and this grand ury's work? .
[11] A r. Bennett, I'd like to answer your question. |
(121do not believe | can discuss matters that go on in the White
(13)House related to our communication among senior staff about
(14)the Monica Lewinsky matter. .
{1s] So you're unwilling to answer the question whether
t161there has been a concerted effort in the White House to
(17)discredit and criticize this investigation? .
{18] A 1am not going to answer questions about
{19]conversations and communications within the White House among
{zo1senior staff or among senior staff and the President.
(21) Q You are aware, sir, that those senior staff and
(22)spokespersons for the administration have repeatedly accused
1231the independent Counsel's office of being the source of leaks
(2410f grand jury information. You're aware of that?
{25] A I'm aware that Mr. Kendali made that allegation.
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-Yes.
: Q And you're aware that others in the White House
-:-have made that allegation. Mr. Lindsey.
| don't know if 'm aware of that or not.
i Q Well, did Rahm Emmanuel say it? Did Paul Begala
say it? Did James Carvilie say it? ) _
A Well, James Carville is not in the White House.

. Q Did Mike McCurTK say it? These are people in the
White House. Are you denv%i1 aving heard that those people
as spokespersons for the ite House have made allegations
that leaks are coming from Kenneth Starr's office? Are you
denying that under oath? o .

Well, first of all, James Carville is not in the
White House.

. Strike him. What about the others? Is Paul Begala
&;in the thke Ho#se?

es.
2 IYs Mike McCurry in the White House?

es.
Q Is Rahm Emmanuel in the White House?
A Yes. You know, if you're telling me they made
2:those statements, | don't have any - | cannot sit here and
r23;remember a statement where they said that the Independent
;24:Counsel’s office has leaked. | think they have said things
125;like NBC news reported last night that based on sources in
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zz;;the Independent Counsel's office blah, blah, biah, whatever
:21it was.
033 And so to the extent that NBC news reports or The
:1:Wall Street Journal reports or New York Times reports that
153i's sources within the Independent Counsel's office, then,
I (es. | think they have gone out there and pointed out that
:7;those press people indicate that their sources are people
within the Independent Counsel's staff.
And that's the matter —
I'm sorry, Mr. Wisenbe
MR. WISENBERG:
on that topic?
MR. BENNETT: Yes.
BY MR. WISENBERG: )
Q  First of all, do you know an individual by the name
of Joe Lockhart?
: A Yes.
Q  He works for Mr. McCurry, is that correct?
A Right. He is a Deputy White House Press Secretary.
: Q Are f)]{ou aware that in the last coupie of weeks he
{2:1has both accused the Independent Counsel's office, Judge
122)Starr's office of grand jury leaks and mentioned that it is
;mun{g}wful to make those leaks? Just are you aware of that or
1241n0t7
{251 A Again, | cannot recall a specific time when | heard

?
gan | ask a few discrete questions
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t11those words come from Joe's mouth. You know, | don't have
;21any way of denying that he may have said it and you may have
{3;an article where he's quoted as saying that —
14) Q I'mjust asking if you're aware —
{8} A | don't think I've ever heard those words come from
(6] ijﬁs mouth, so | guess | have no firsthand knowledge of

t7)that.

131 Q Those words or words to that effect.

I A Again, | don't even remember Joe being quoted on
{zo1this that much. You know, | just -~ you know — )
1, Q  Let me ask you this. Do you know directly or
(121indirectly, firsthand, secondhand, eighteenth hand, who
{13jrevealed the news media the information, whether true or not,
(141the information that Monica Lewinsky had made 37 visits to
[153the White House after she went to the Pentagon?

116 A No, I do not.

(17 BY MR. BITTMAN:

113 Q Do you know Vemnon Jordan?

119] A Yes, ldo.

(23 Q Have ¥)ou ever talked to Vernon Jordan about the
(211Paula Jones Iltgatlon ?

{22} A es.

(23 Q  What have you told Mr. Jordan?

1243 A What have [ told Mr. Jordan?

23] Q How many times have you talked to Mr. Jordan about
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2 the Pa.:a Jones litigation?

: A Oh, probably two or three.
Q Okay. When was the first time?
A Idon't recall.
Q Approximately when was it?
: A tdon't - you know, | mean, some time after the
1Supreme Court ruling, | would think. Again, you know —
3 ~Q Okay. When was the last time you talked to him
9jabout t?

. A Sunday - Monday, the 19th of January. | spoke tc
{111him both Sunday and Monday.

B T A SV Y

12: Q © you talked to him Sunday, January 18th, and the~
(13:Monday, January 19th?
114} A  Correct.
{1s] Q And, Just for the record, Saturdar. the 17th, was
116:the day of the President's deposition in the Paula Jones
[17:case.
(18} A Correct.
{19] Q  Allright. Tell us what you and — how long was
(20:the conversation on Sunday, January 18th, with Vernon Jordan?
{21} A | had lunch with him.
{223 Q How long was the lunch?
(233 A An hour.
(24} Q Who else was present?
{25: A Justheandl
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{13 Q  When had the lunch been arranged?
(21 A Sunday morning.
{3} Q Who requested the lunch?
143 A He did.
EH Q When? )
(6} A Sunday morning.
7] Q Sunday moming. Tell us, where was the lunch?
i3; A The Park Hyatt.
r9! Q  Who paid for it?
{101} A Hedid. .
(1 Q What was discussed?
[12; A About the Pauia Jones case?
113; Q Yes N
114 A I'mnot in a position to be able to talk about it.
{153 Q Why not?
{16} A  Well, because while Mr. Jordan is a private

{171¢itizen, he also is an advisor to the President and so to the
{181extent that what we talked about at that luncheon involved
t191advice to the President, | think it's covered by the
{20]presidential communications privilege.

21} Q  So you did discuss with Mr. Jordan matters related
r22to the Paula Jones case.

(23} A Aspects of the Paula Jones case, yes.
[24; Q Did you discuss Monica Lewinsky
[25) A Yes.
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{11 Q What did you discuss about Monica Lewinsky with Mr.

(2jJordan on the 18th?

{3) A Well, there had been a Drudge Report, | assume

[41everybody knows now what the Drudge Report is, but there had

ts)been a Drudge Report that | learned about Sunday moming

(61saying that a Newsweek story on Monica Lewinsky had been

{71kilfed, "I don't know — by Newsweek the night before.

8] Someone had advised me that mominagf the Drudge

{9)Report. | mentioned the Drudge Report to him. indicated
r101to me during that conversation that he had set up an
(11)interview for Monica Lewinsky at Revion and that they had
(12)offered her a job.

(13} Q = What else did he saef about Monica Lewinsky?
[14] A | think that's basically it.

(151 Q Did he say he had talked to Monica Lewinsky?
[16} A  Probably. | mean, | think | knew — I'm trying to

{17 remember whether he actually said that or whether that just
(181flows from the fact that he —- you know, he probably did but

(19} can't recall the words, but | certainly had the impression
1201that he had talked to Monica Lewinsky.

(21} Q You mentioned the Drudge Report. The Drudge
r221Report, the entire substance of the Drudge Report that day
(23)was about Monica Lewinsky and how she allegediy had a sexual
t2¢)relationship with the President and that she had lied in an
125)affidavit that she submitted in the Paula Jones litigation.

OIC-Starr
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1 A | don't know if | knew that.

121 Q Did you discuss that with Mr. Jordan?

{31 A No. I'm not sure — | had not seen the Drudge

t41Report by the time | had lunch with him. | had been told

rs1that there was a Drudge Report. | think | was simply toid at
t6)the time that it talked — and I'm not sure, you just

(7)described the Drudge Report, but I'm not quite sure it was

ts1all in the Sunday moming Drudge Report.

(9} You may be correct, but there's like a Sundag
(10)Drudge Report, a Monday Drudge Report, a Tuesday Drudge
(11)Report, and | don't know whether you're combining all of that
{12105 if you're solely dealing with what was known on Sunday
{131morning. ) .

(14} My remembrance is that he basically talked more
{15)about the infernal back and forth within Newsweek over the
1161killing of this story. | don't know if he went into any - |
171don't remember if the report — or at least what | knew of
{18]the report, | had not seen the report at that time, actually
(19)went into the details of what the testimony or the news
(20)article would have been about.

{21] So, again - again, basically - you know, |
22)mentioned the Drudge report and then he indicated to me that
231he had helped set up an interview and that Revlon, one of his
(24)clients, had offered her a job. I'm not sure he said one of
(2s1his clients, | knew Revion was one of his clients.
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{11 Q How often do you go to lunch with Mr. Jordan?
{21 A Oh, once every couple of months, but probably

(3)not — more so in the first part of the administration than
[41lateIY, but, you know, in the last six months, I've probably
u

{s1had lunch with him four times.
(6] Q Why did Mr. Jordan say that he wanted to have lunch
171with you?
(81 A He didnt. )
(9] Q He just said "I want to have lunch with you.”
{10} A Yes. "Are &ou free for lunch?" Yes.
(11 BY MR. BIENERT:

[12] Let me just make sure | understand. You had met
{13jwith him on Sunday as well? .

[14] A Thisis Sunda¥_we';e talking about.

[15] MR. BITTMAN: his is Sunday?

(16} BY MR. BIENERT: .

{17} | thought you had another meeting on Monday.

(18] Yes. We had a separate meeting on Monday.
(19] Okay. So let's focus on Sunday. You met with him
{2010n Sunday?

(21]
[22]
[23]
(241

or»0

A Yes. .

Q And was that a face-to-face meeting?
A Yes.

2 When was that scheduled?

[25] That was scheduled Sunday morning.
Page 112
(1} MR. BITTMAN:  He said it was schedule Sunday

(2)morning, it was at the Park Hyatt, it was just he and Mr. '
(3)Jordan.

(4] THE WITNESS: Right.

{s] BY MR. BITTMAN:

(61 Q And you discussed the case?

7 A An aspect of the Paula Jones case.

{8} Q  What aspect?

19) A Il have to ask my lawyer whether | can tell you.

(10] Q_ Why don't you write that down? How long did you
11)discuss the Paula Jones case with Mr. Jordan, approximately”
[12) A Well, we had lunch for probably an hour. It was
{13)probably two-thirds of our conversation.

[14] BY MR. BIENERT:

[1s] Q This was on Sunday, by the way?
[16] A Yes, Sunday.
[17) BY MR. BITTMAN:

{18) ) Q And how much of the conversation related to Monica
(19)Lewinsky?

120] A Two minutes, three minutes. | mean, again, it was
(21)related more to the Drudge heport and he telling me that he
(221had helged find her a job or made a recommendation and got
t231her a job. ) ) ) )

{24} . Q Did your discussions with Mr. Jordan relate to the
(251President's deposition Saturday, the 17th?

QIC-Starr
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Not directly.
: Tell us about the meeting with Mr. Jordan on Monds.
‘the 19th.
: He came to the White House.
About what time was this?
Some time mid afternoon, ! believe.
Was that a scheduled meeting?
He called and we waved him in.
When did he call?
: I think — again, I'm fuzzy about this. He either
rcalled that morning or when we left the lunch on Sunday the
rintent was for him to come by on Monday.

And who met on Monday and what time?

A It was some time in the aftemoon. You wouid have

o find the waves record. | would think mid afternoon. |
was in my office and Cheryl Mills was in my office.

>O>P0P0>» O»

Q And what did you discuss?
) A Again, | don't believe | can discuss what we
iscussed. . .
Q How long did you meet with him?
A Probably ten minutes.
] Q wasc{ust you, Mr. Jordan and Chery! Mills?
1 A Correct.
1 Q Did you take any notes?
1 A No.
Page 114
Q  Did Cheryl Milis take any notes?
A Not that I'm aware of.
Q Did Mr. Jordan take any notes?
A Not that I'm aware of.
Q Did Mr. Jordan bring any documents with him?
6 No. Not that i'm aware of.

Bid you guys show each other any documents?

A 0.

BY MR. WISENBERG: _

. Is Mr. Jordan — you said he's an advisor to the
President. Does he have any official public position in the
White House?

A No.
BY MR. BITTMAN:

2 What is your phone number at the White House?
Q Bo you use any other phone number at the White
A | have a private line that my family has.
R IS 1 domtcan
on't know if | know it. 1 don't call it.
8
; Q Do you have a beeper?
1 A | have two beepers.
Q What are those numbers?
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1] A Well, one of them is White House Signal. Is that
(2)what you're talking about, a pager?
(33 Q Yes.
{41 A Yes. | don't know if it has a —- does it have a
{sjnumber on it? | don't know what the number is.

(€1 i That's the number that they just call the main kine
t71at the White House —

{33 A Right.

5 R RT3y do it through th e
[10: ight. Or you can do rough the — people can
1::11do it through th((e)i[(desk. 9 peop

i ay.
{131 A And then | carry a Sky Page and the number on that
[141is ~ | don't have my Sky Page number. | don't know what it
{13}is.

[16; BY MR. BENNETT:

{17} Q s it on the back of it? They usually put the
:s;numbers, the PIN number on the back.

(18] A The PIN number is

BY MR. BITTMAN:
I Q At the meeting on Monday, January 19th, at the
;White House with Cheryl Mills and Mr. Jordan, was Monica
1Lewinsky referenced at all?
4 A ldon't believe so. No.
Q The meeting was strictly about Pauia Jones and the

Wil 0
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i11Paula Jonis litigation? :170f the White House besides the President?
123 es. 23 es.
=) Q And you will not discuss that with the grand jury '3 Q Who?
ta1today? 4] A Press people. The senior advisors we were talking
5] A Correct. . . o :sjabout. Paul Begala, Doug Sosnik, Rahm Emmanuel, John
6} Q Because of attorney-client and executive privilege? 161Podesta. Ann Lewis, Joe Lockhart, Mike McCurry, Jim Kennedy.

173 A |don't believe this is attorney-client, | believe

181this goes to presidential communications.

[9] Q So executive privilege.
{10) A Right. Just so the record is clear, Mr. Jordan
111]left and at some point came back to my office just for three
r12)minutes on his way out, so —- .
{13} Q We're going to break for lunch very shortly, in a
114)matter of minutes. You have talked to the President about
{15)the Paula Jones litigation, is that correct?

{16} A Yes. ]

(17} Q On many occasions.

118) A Yes. . .

{19 Q  And you will not discuss any of those

{201communications directly with the President with this grand

{21}jury.

xz:1‘ H A Correct. o )

[23} Q You have discussed the Paula Jones litigation with

{2410thers in the White House besides the White House.

{25] A | don't know — to the extent that they were press
Page 117

r1jquestions, &es. | don't believe beyond that.

21 Not limiting the subject, what they were about, but
[3}you've discussed the Paula Jones litigation with other
41members of the White House besides the President.

(5] A Again, | don't believe I've ever discussed the

t61substance of the Paula Jones with anybody eise at the White

71House other than Chuck Ruff, other than the President. |
teyhave discussed press inquiries with others.

19) So if your —- you know, the answer is yes, but |
r10jdon't want that to be misleading to the grand jury that I'm
(11)saying that that's more than mostly talking about responses
:12]to press conferences and press statements. And to the extent
r13]that I've been able to, | tried — again, you know, without
114 1havn_n% any clear memory, to talk about those communications.
z1511t might be telling — if there was a press inquiry about the
r16}Paula Jones matter, it might be telling the press people that
t17;j0ur response is you need to talk to Bennett about that.

118) If it was in re%ponse to a press conference or a

t19]press statement, 1 would almost have to know what sort of the

1201public issue was at the time. | mean, I'm sure, again, |
121]don’t recall, but I'm sure we made a statement around the
r221time of the first press conference or press availability he

;231had after the Supreme Court rulm%

{247, | know we — you know, he was probably asked about

t251it after, you know, after the lawsuit was initially filed.
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11don't know whether he was ever asked about it with respect to
r21when it became public that there were some sorts of
[3)seftlement discussion. . .
14) So ?fou will discuss with us the communications you
{s1had about the Paula Jones matters with people in the White
{61House except for Chuck Ruff and except for the President.
{71 A Correct.
{8} Q To the extent you remember.
19) A To the extent that | recall them. Yes. Or other
(10)members of the Counsetl's Office. o
{11] Q Wil you discuss with us the communications you've
{:27had about the Paula Jones case with other people, namely the
(13)President's attorneys?
{14] A No. ) . .
{15) ) Q Have you discussed with the President matters
[16]relating to Monica Lewinsky and the investigation of this
r17)grand jury?

118) A Yes. .

{19] Q  Wili you discuss those with us?

{20] A No,sir. _

{21} . Q On the basis of attorney-client and executive
[{22)privilege?

123} A Correct. .
{24) - Q Have gou discussed the matters of Monica Lewinsky
r251and the investigation by this grand jury with other members

(7] BY MR. BENNETT:

18} Q Rahm Emmanuel?
(9] A Yes. Did | not say Rahm Emmanuel? Rahm Emmanu
(10] Q James Carville?
111] A No.
[12] Q George Stephanopoulos?
[13] A No.
(14] Q Did you say Paul Begala?
{15} A Yes. Paul egrala.
116] MR. BENNETT: hat's all | have.
117} BY MR, BITTMAN: ]
(18] ~Q Will you discuss with us the communications you've
t191had with those ﬁeop!e?
{20] A o, Sir. .
{21) Q About Monica Lewinsky?
(22) A No, sir. o
(23] Q And what privilege are you asserting there?
{241 A Presidential communications.
[25] Q These were not communications with the President,
Page 120
{11though. o
{2) A These are communications between the President's

{3)senior advisors on dealing with, relating with the Monica
{4]Lewinsky matter and this grand jury’s investigations and the
15101C investigation. i .
6] Have you discussed with the President's private
{71attorneys, that is, Bob Bennett or anyone from his firm and
(31David engall oYr anyone from his firm, about Monica Lewinsky?
{91 eS.
110] Q  With whom have discussed?
[11) ) A Bob Bennett, lawyers in his firm, Katie Sexton, Amy
r121Sabrin, Mitch Ettinger, probably.” David Kendali, Nicole
(13]Seligman, Mickey Kantor, lawyers in his firm. | don't know
{14]if | know the names of some of the lawyers in his firm.
[1s] Q  And will you discuss the communications you had
(16)with those ‘Eeople you just named, the attorneys?
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[17) o, Sir.
(i8] Q On the basis of attorney-client and executive
119)privilege?
20] A Yes.
[21) Q Do you know a gentleman by the name of Frank
(22)Carter?
123) A Do not.
(24] Q  As far as you know, you've never talked to Frank
(25)Carter?
Page 121

) A As far as | know, no. Or Fred Carter.

(2] BY MR. BENNETT:

(3) Q Francis Carter?

4] A No, or Fred Carter. The subpoena had Fred Carter.

) BY MR. BIENERT: .

6] Q To follow up on this, you indicated that you did

(71speak with Vernon Jordan. Mr. Bittman asked you about who
[s%ou‘v_e spoken to as far as the lawyers representing the
(91President and as far as White House employees. You agree
{10)that Vernon Jordan is neither of those, correct?

{11] A That's correct.

{12] Q  Are there any other persons other than Vemon
(13)Jordan who are neither lawyers officially representing the
(14)President and White House personnei who you have spoken with
{151about the Paula Jones matter or anything related to Monica
(16]Lewinsky?

(17] A 1 am sure there are aspects of the Pauia Jones
{181matter that | have spoken to other dpeople about. Yes.

{19] | assume that you do not contend that those are
(20:areas that are off limits to discuss with us.

(21} A No, | do contend those are off limits.
{22} Q Can you tell us the basis again?
(23] A Yes. Again, to the extent that we were gathering

(24 information and talking to advisors, both staff advisors and
(2s)non-staff advisors for the purposes of making recommendations

~ OlC-Starr
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(110 having discussions with the President abcut decisions that (11what did you learn exactly. You aiready said you received a
(21impact on his presidency, | don't believe | can discuss those (2)list.
{31whether they re internally within the White House or with 37 . THE WITNESS:  Can | write down his question on my
[4)external advisors. {41piece of pa

151 . Q  So it's your position that anycne who you seek
61advice from or who gives you advice or any member of the
(71President's advisor% team, White House employees, or the
(81President himself, that all of that would be covered by the
{91privilege? ] .
[10] A Depends on the purpose that I'm seeking the advice
t1170r that they're giving the advice. If the purpose for
(12)1seeking or giving the advice goes to a decision that has an
[13)impact on presidency, yes, | believe those are covered by
(141the presidential communications privilege.
[15] BY MR. BITTMAN: )
[16] ~ And let me make it clear. You are not invoking any
(17)privilege at this time? . .
(18] A That's correct. And, again, | apologize, | should
{19)2lways say potentially privileged or possibly privileged.
(20]But, no, they are not my privileges to invoke.

[21] Q But yourefuse to answer any questions about the
(22]1subject matters we just discussed. )
23] A R:gihL | believe that the subject matters are
{241covered by a privilege and | have not been advised that that
{25]privilege has n waived.
Page 123
1) Q How is this grand jury to know whether the

(z)privilege is invoked or not?
3] I assume there's some sort of formal process by
(4)which that will occur.

[s1b iof MR. WISENBERG: Lunch is here, I'm going to be
(6] brief. )

{71 First, I'm going to give you two ?rand Lury
{s1subpoenas. One is for all notes made or taken by Bruce

({9jLindsey in front of the %rand jun‘ 97-2 on February 18th.
(10} THE WITNESS: ~Okay. What's the return date?
{11} MR. WISENBERG:  1:30 today. And the other is full
t121and compiete copy of preprinted or typed statement on
(131pgvi1leg%e read to the gran%&ury by Bruce Lindsey on February

{14118, 8, returnable at 1:

[15] THE WITNESS:  Okay.

[16] . MR._BENNETT: Let's make the return time at the
{171conclusion of his testimony.

(18] MR. WISENBERG: Okay. Do we want to orally alter

{191the time on thegﬁa_{g&kﬂ to a later time today?

[20) MR. . 2:00. Have him return at 2:00.

[21) MR. WISENBERG:  All right. I'l orally advise you

(221that you can — )

{23} THE WITNESS: Do you have to issue me a new

{24)subpoena? .

[2s) MR. WISENBERG: No. We don't. I'm giving you an
Page 124

(11extra 30 minutes.
{2} Now, Mr. Bittman asked you — | told you about the
{31documentary — to not to do anything to destroy the
4 1documentaz '"63??3 of the notes you're taking here.
E

mth ' T ESS: [I've continued to take notes. Is

{sithat —

(71 MR. WISENBERG:  That's up to you.

(81 THE WITNESS: kay.

191 BY MR. WISENBERG: =~ Mr. Bittman on a few occasions -

10)asked you to put down certain questions that you're going to
(11)discuss with your attorney as to whether or not they're
(12)covered bY privilege. What | want to tell you in connection
{13)with what | told you earlier about documentary integrity,
{14jthat means | do not want you om? out and when your attomey
(15}talks to you starting to take notes from talking with him and
[16)putting them onto this document to create a privilege where
t17)1we believe none exists. Do you understand that?

[18]) A ot it.
[19) MR. WISENBERG: On that point, that's all | have.
{20) THE WITNESS:  Well, the question that | have is you

t21jread from the deposition and you said when did you first
{221learn, from whom, and then | wrote when. So | guess | wrote
(23jwhen twice. Was that basically -- what did | firsf learn and
(241from whom? And the question | have —

125} MR. BITTMAN: | guess another question would be

oiCc-starr

er?
(5] . R. WISENBERG:  You can do whatever you want with
161that piece of paper.
(7} THE WITNESS:  But can | write -
(87 . MR.WISENBERG: Our position is that anything you
9ywrite in this grand jury room on those notes is not protected
{10}and is subpoenable by us. My point was not to outside of the
(11 ]grand jury room do something on that to destroy the
112]documentary integrity or to try to make it into a privileged
{131document.
(14} THE WITNESS: OkaY. And then you asked me - |
(1s1think what aspect of Paula Jones | discussed with Mr. Jordan?
1161Did you ask that question? Okay.
(171 . MR. WISENBERG: 'Very briefly before you go, because
(181this relates to somethlrzglyou might want to talk to your
(19)lawyers about over lunch.

{20] I'm reading from the D.C. case —
[21) THE WITNESS: Inre: Sealed Case?
(22} MR. WISENBERG: Inre: Sealed Case. The one from

(231the D.C. Circuit that | think you mentioned earlier and I'm
t24)reading this to set up a question, a question that's %oing to
(251be asked you later today. It's from page 752 of that. I'm
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(1jreading a portion of it.
2] Of course, the ﬁnvilege only applies to
(3jcommunications that these advisors and their staff author or
[41solicit and receive in the course of performing their
ts1function of advising the President on official government
[61matters.”
(7] BY MR. WISENBERG:
18} .. Q  Andltake it your position is that giving and
{9)receiving advice about Monica Lewinsky relates Yo an official
[10]govermnment matter?
[11) A Clearly post-January 20th, yes.
{12) - Q  And, of course, you've declined to answer post or
[13)pre at this point, correct?
[14] Yes. But | wanted to make sure ‘%ou understand pre
11s)relates to the role | played and the Counsel's Office played
{161in connection with the Paula Jones lawsuit.
(173 . Q Mr. Bennett was asking you earlier about national
(18}securty issues, what about Monica Lewinsky related to
(191nationai security, and | didn't understand whether you were
(201refu'sung even to answer that based on a privilege or whether
{21]you’re not prepared to say how she relates — discussions
(221about Monica Lewinsky relate to national security.

(23] A No. I mean, we're having an argument about what

[241the law is.

[25] Q Yes, but let me interrupt you for a second to say
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(11!'m not asking this for an argument because we're setting up
(21a record for litigation and 1 think, as you know, the
(3)privilege only relates to certain things. For instance,
(41 0fficial governmental matters; under Nixon, national
[(s1security. Sol deﬁmtely don't want to have an argument
t6)with you. That's Wh‘Y I'm saying — I'm trying to get a
(71handle on it and we'll be asking this again after lunch, in
(s1what way is it your position or the White House's position
r91that she impinges on — that discussions about her either
[{10]impinge on national security, state secrets or official
{11)governmental matters?

(12} A Weli, | think I've indicated about official
{13)govermnmental matters.

{14] Q Yes, you have.

{15] A So-

(16} Q Okay.

117 . A You're asking me whether national security,
11s1diplomatic or military matters, whether we're arguing that in
{19)any way the Monica Lewinsky matter affects those three —

[20) Q And let's just confine it to national security for
[211nowW

[22) A Okaé.

{23) _ MR. WISENBERG:  Allright. If there are no more
(241qQuestions -

[25) THE WITNESS:  Mr. Bittman, we had one of these
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.. conversations in Little Rock one time when we had a statute
:-book - | think we had a statute book — and we were passing

t back and forth as to what the meanings of the words were

n the statute. . )

: MR. WISENBERG: Well, mine aren't to do that. Mine

;are, | think, very pointed. We're going to know in what waét

:discussions about Monica Lewinsky pre or post January 20th

1affect national securitg.

! THE WITNESS:  Okay. ] »

; MR. WISENBERG: Are we in a position to say when

Jthe witness should be back? .

: Why don't we excuse the witness and we'll tell you

:very soon when we'll need you back.

! THE WITNESS: y. .

; MR. WISENBERG:  And if you'll take those subpoenas

16;with you. And remember our instructions about the

{17:documentary integrity of both your notes and that preprinted
{18)statement.
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(19} THE WITNESS: Got it. .
{201 MR. WISENBERG: We'il tell you in a few minutes
{2:1when we want you back after lunch.
122] THE WITNESS: _ Thank you.
{23) (Whereupon, at 12:42 p.m., a luncheon recess was
{241taken.)
(23] saves
Page 129
AFTERNOON SESSION

{1
{2}Whereupon, (3:59 p.m))
131 BRUCE R. LINDSEY
141was recalled as a witness and, having been previously dugl
{=1sworn by the Foreperson of the Grand Jury, was examined and
161 testified further as follows:

] EXAMINATION (RESUMED)
! MR. BENNETT: We're back on the record. | show one
minute to 4:00 and, for the record, we're not going to go
1beyond 4:30.
; THE FOREPERSON:
BY MR. BENNETT: )
: Q Mr. Lindsey, in the context of your duties as
:241Deputy White House Counsel and in the context of your
115 1monitoring, for lack of a better word, the course of the
r16;Independent Counsel investigation as it relates to the Monica
{171Lewinsky matter, have you leamed about an item of evidence
r12;that has been reported in the press referring to so-called
{15:talking points?

a

[ERT-NT

: No, we are not.

:
{
{1
B2
|94
1

[(WESES

E:c b A I've seen a reference in the press to talking

{2:1points. Yes. . ) . )

221 Q And, in particular, | think maybe Newsweek Magazine
1

243such as Nightline have referred to so-called talking points.

211and I'm sure some newspapers and probably television entities
r2511s that correct?
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i A Yes. ]
(2] " Q And you're familiar with that item of evidence, if
{31you will.
(4 3y A Again, | have read — The Washington Post and

{sjothers have actually run what they say were three pages of
r61talking points. | have read those. Yes. .
7 Q You have seen the talking points?

5] A es. X ‘

9] Q When they've been published. i
{16} A Correct. :
{11} MR. BENNETT: Let me show you what we have marked:
{121as BL-3 bearing today's date. . i
(13} (Grand Jury Exhibit No. BL-3 was
{14} marked for identification.)

5 BY MR. BENNETT:

5} Q And | ask if those do not appear to be the
7150-called talkm% points which is a document in three pages.

ER A hey appear to be. Again, yes, they agpear to be.
EN Q Do fhese appear to be a copy of what has been
oreferred to and perhaps published in the news media?

1) A I'm more familiar with the front page because it's
21been published more often, but it does look like the three
3;pages that | saw. Yes. n . .

4 Q And are you familiar with the speculation, if you

o
¢!
§!
{1
$!
{2
{2
2
(2
[24}
25 1will, about who might have prepared these so-called talking

2
5
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mfoints and who might have participated in the preparation of

2)the taiking points? )

(3 A Isawthe LA Times suggested tha: | had something
:4)to do with that.

S

51 ~ Okay. Well, let me ask you directiy. Mr. Lindsey.
16)Did you heip in any waK(,_ directly or indirectly, in the
71preparation of these talking points?
[8) No, sir.
9] Do you know of anyone who did?
(10) No, sir. .
11) Bo you know of anyone in the White House who did?
112] 0, sir.
{131 Do you know whether Cheryi Mills did?
[14) ) | don't believe she did, although — I do not have
{15)any belief that she did. No.
[16] Q Did you ask her?
(17 A We certainly talked about it. | don believe —
{181you know, | don't believe she did.
{19]) You're sort of hesitating and that makes me wonder
120)if | should Rursue this. o
(21] Well, no. I'm hesitating about your question about
(221did | ask her and I'm not sure I'm going to be able to
xznaegpond to that question. | have no reason to believe she
{24)did.
{25] Q All ght. Will you agree with me, sir, that one

>O>0OPO>P
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1110f the matters discussed within the talking points is the
121Kathleen VXI"B episode, if you will?
[3) es.
4] ~Q And, in particular, the Kathleen Willey episode as
(sireported in Newsweek in early August 1997. Are you familiar
161with that article? )
&) A The Newsweek article, yes.
(8} Q A Michael Isikoff article and | believe — | don't
t91have the date, but | believe it was in one of the early weeks
(1010f August 1997 in which Michael Isikoff of Newsweek reported
r11)that Kathleen Willey had been identified as a woman who, at
112)least according to Linda Tnpfo, who was sourced in that
(13)article, had had some sort of encounter with the President.
114}s that consistent with f){our recollection?
(15} A Yes. That was the basis of the Isikoff article.
[16) Q All nght. And ! believe you had a conversation
1111yourself with Linda Tripp around that time period about that
(18)ymatter. Is that not correct?
(19) A Thatis correct.
(20 Q And tell the grand jury about your recollection of
{211your conversation or conversations with Linda Tripp in, let's
12215ay, July and August 1997 about this issue.
[23) A At'some point, in July, August, and { frankly don't
{241know and | didn't unfortunately number or date my notes,
1z2sjLlinda Tripp paged me with a message to call her. | retumed
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r11the call. Basically, | can tell you generally what hagﬁened.
(211 don't have a specific recollection. | can walk you through
(3)my notes that | took in the conversation.
{4] Q Are these the notes — pardon me, Mr. Lindsey. Are
(sithese the notes that you produced today and that have been
(6ymarked as Grand Jury Exhibits BL-2 and BL-2?
(N A Yes, sir. They are.
(8] Q | think right now would be a very good time, if you
t9jwould, because your handwriting is —
110} A | apologize. .
11 Q Well, that's fine, but if you would just go line by
{12}line through the two exhibits, let's begin with BL-1, and
{13jwe'll go page 1, rf'ﬁou‘ll simply read your notes for the

(14}1court reporter, we'll have a good reco

{1s) A Okay. Atthetopis . Again, |
{161believe that's her home phgpe number that she left for me.
{17)lt then says Linda Tripp, b | would believe that
(1s)was a Defense Department number.

(19) It then says "Drudge Report” and then it says
20)"What | was told. No longer speaks to me because | wouldn't
{2115ub. I know she is lying. Harassment. BlatangH‘untrue.
{22)Made no bones about what her interest was.” That's page
12311, “In soc(u)alof{_lhcg—"be h ¢

124) isis inning at the top of page 2, which is
1251HB0047477? 9 9 p ot page

~ OlC-Starr
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il A Correct. "in social office volunteering. Claimed 11:to show that the bacx of one of the cards had nothing written
(2)to be a close friend of BC. Gregarious, nice woman. (2ron it
r37Volunteer three times a week. Hated Ann Stock. A bitch. (3] Q The next page, page 5, HBO04757?
t4)Asked if we could use a volunteer. We brought her on." r4) A "Letertoleon F?anetta for later. Following the
151 Q Three? . o rsyinaugural, three months worked in NH BRL .~
16} A "Shortly before Bernie. Tunnel vision in her (6] Q  Tha: would be Nancy Hemreich, Bruce R. Lindsey?
(71attempt. Ongoing flitation.” Then it says "Richmond (73 A Right "Warm welcomed™ or "Warmly welcomed lady.
e1debate. Chicken soup. Rehearsed speeches. Notes. ts1Bernie Nussbaum, political downfall. Bernie's fall from
[9jEvemhln was said with one attempt,” the w with the slash 9jgrace.”

t101is with. "The day this incident occurred, claimed,” CL, “it (10} Q The next page, which is the last page?

(11)was neat. This is what he did to me."
[12] Q Page4, | assume?

113 A es.

[14] Q  And this is HB004749.

{15} _ A Right. And just for the record, what these are are
(16)basically the front and back of cards like this.

{17) © Q Itake it - I'm holding up - are these cards that
{181you typically use in note taking?

(19} A Sometimes. Yes.

[20] Q Aliright. And the.; appear to be approximately
(211three by seven or three by eight? Something like that?

(22} RI%h(. . i

(23} Q  Interms of their configuration, rectangular cards
(241that you use in &our note taking.

[25} A ight. That is why on some pages there will be a
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{11border and on other pages there will be no border.
{21 Q Okay.
(3] A "They were doing in study area. Don't believe that

t41she is stable. No words of sexual harassment. She claims

rs1now it is harassment. Prior to her husband shooting himself,

te1days prior, she was in pursuit three times a week.” at's

r7)page 4.

[8) Q  That concludes page 4.

(91 A Right. Page 5. " think Isikoff leaked it." Then
r10)there's a word, it was supposed to be, | think, Camaratti,
(11jbutit has an L sort of in tt.

(12} ~ Q Itlooks to be something like Caliventuti or
{:3)something? ]
{143 A Well, | believe that was an attempt to write

11s51Camaratti. "Her IawKers called West Wing. She chose to
(161bring this out, now she is unsure. Not only will | not
(17;confirm -~ "

{18) Q Next page, 6?
119) A Right. "You were happy, ecstatic, joyful.
(201Aggressively pushed. Marriage shakey. Asking for a divorce.

r21)Told her husband supposedly. He was going to leave. | don't
(221know what happened. He's nowhere, frightened. Condolence
r23ycall from BC."
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(24} Q
{2s] A "Tom Seavers talking about his home in Annapolis.
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r11Great rendezvous location. Gross distortion of the fact.
{21 Narrowly cgestioned. I would be fine.”
3 _ And this is a verbatim reading of Grand Jury
41 Exhibit BL-1, is that correct?
(5] A Correct.
(6] Q_ Aliright. Would you keep that there? And let's
(7)move on to BL-2 and go through that as well. This is the
(s1document that begins Bates number HB004753.
191 . A "When Isikoff a7pprqached._she has given Isikoff
1103 Tripp's name. March 24, 1997. Isikoff said she had talked
(111to other people. She has had hours of conversation with. :
1121She is looking for a graceful way out. | called her.” i
[13) Page 2? i
{14) A "What are you doing and why? Two hours. She
t15)believes her story. | said "You're lying.' | watched what
r16)you did, | say. Promise her job DNC. Damsel in distress.”
(17) Q" Thisis page 3now.
(18} A _Yes. 755" "Damsel in distress. Reeks of
(197authenticity. Doesn't want anything from the administration.
(20)Used and abused. Penniless. Isikoff, she's off her rocker.”
[21] Q The next Fa79e is, | think, page 4 and that's the
(221blank page you referred to?
[23) A Yes. That's correct. That's because on the notes
(24 there was nqthmg written on the back of the page, but when |
{25)was numbering the pages, ! numbered them 1, 3, 5 so | wanted

OlIC-Starr

11} A "In any event, shortly after LC," | thﬁ!k that's
{121probably Lioyd Cutier.

13} Q" Is that an exclamation mark after LC?

[14) A No, there's nothing after it.

[15] Q This appears to be —~ I'm loqkin? at my copy —
[16] A Yes ldon't know what that is. It's nof on my
(177copy. Do we have another copy? Anyway, “In any event,
[181shortly after LC indicated he planned no Joel." And then
[191"Aﬁnl 5, April 12 Equally disturbing. Ask Joel. One a

(20)seif-proclaimed intimate of the President, friend of Harolyn

121)Cardozo." ]

122) Q Whois Joel?

[23) A Joel | believe, is Joel Klein who at the time

(241under Lloyd Cutler was the Deputy White House Counsel.

{25) Q Okay. | don't think we're going to have time to go
Page 138

t11into these two documents. | wanted to make a record of your
(2)reading them and we'll want to come .back to those and perhaps
(3)we can do that tomorrow. But these are notes that you K)e;:k
t41at or near the time that the Newsweek piece would have been
{5]published?
(6] A Well these are notes | took contemporaneous with
{71my conversations with Linda Tngp and they are my jottings as
(81} am talking to her and most of those references are what she
[9)is saying to me. So as she is talking to me, | am sittin
(103there writing and that's what those reflect. Which predated
1111the Newsweek article.
(121 Q Allnght. Whose language, and I'm referring to
(131Exhibit BL-2 at page 2, "l said 'You're lying.™
[14] A Yes. The | would be Linda Tripp and | think this
t1s)is a reference to a conversation she said she had — if you
t161go down to the page before, "l called her,” | think that's |
{17)being Linda Tripp called her being Kathieen Willey. “What
(18)are you doing and why?" Again, I think she was saying |
(191asked her what are you doing and why.
(20] . Q  This1s, according to your recollection and your
{21)notes, this is Linda Tripp recounting to you her conversation
{22)with Kathleen Willey in which she said ‘1 told her she was
t23)lying, why are you doing this?" Words to that effect?
[24) A Right Then we spoke for, | think, two hours.
(251"She believes her story.” Meaning Kathieen Willey believes
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{11her story. "l said 'You're lying.” Meaning, I, Linda

{21Tripp, said to her "You're lying.”

3] "l watched what you did, | say.” She's sa¥‘ing i
(41told her "l watched what you did,” you being Kathieen Wiiley

{51did.
(6] Mr. Lindsey, why is there no — is it your practice
(71not to date notes? ]
(8] A Its m( dpracﬂce not to take notes. |took these
t9)notes for a reason. [don't know why | didn't date them.
(10} Q What was the reason you took these notes?
{11] A |did not believe that Linda Tripp was necessarily
(121a trustworthy person. We had had some experience with her
{13)when she was in the Counsel's Office in which we believed, m
(14)experience is secondhand, that she was talking to members or
t151the press around the time that Bernie Nussbaum was leaving
(1s1and therefore | felt because | wasn't confident of the person
11771 was talkmg to or whether they were talking to Michael
{18)lsikoff, frankly, and what the purpose of this conversation
(19;jwas, that | should take notes of 1it.

[201t ) Q  So you take notes of people who you're not sure you
[21trust.
(22) A If| think there may be a question and | want some

(231record, yes, of what | said or didn't say or what was said or
{24)wasn't said.
[2s] Q And you don't take notes of people you do trust.
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&9 A | tend not to take notes. My genera! habit is not
(21to take notes.

3] Q Altright. In any event, these notes relate to the
(4)Kathieen Wiliey episode.

2371
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(5 A Correct.
(6) Q Asreported in Newsweek._Is that correct?
mb . A Correct. It predates that. This is pre Newsweek,
(s)but, yes. ) )
(93 Q  So this would have been in approximately July 1997.
(10] A Probably. )
(| Q Aliright. Now, you'll agree that the taking
[12)points -
(13} Excuse me. [f | may, there's a reference to Drudge

(14)Report and | don't know, that would seem to suggest that
(15)there was - at some time around the time of these notes
{16)there was(a) Drudge report and that might help date t.

Does it refresh your recollection that the Kathleen

(17]

118)Willey story which was reported by Michael Isikoff in
119;Newsweek was first reported on the Drudge Internet page?
(20] Yes. | know that. I'm just trying to give you a
(21)date because | don't know when.

{22) - Q Well, | suppose we couldrgo back and look and
(231determine when the Drudge Report reported that, which would
(2a1have scooped Mr. Isikoff's story about Kathleen Willey, is
125)that correct?
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1) A
{21how Newsweek had killed a story. | don
13)into the details of the story, it m% have.
{4) In August of 19977
(5 A No, in July of 1997, I_thought Drudge wrote a
te1report which said that there was a big fight within Newsweek
t71and they killed a story that Michael Isikoff was working on.
(81And, again, that his story was more about the process than it
{91was about the substance. But, again, I'm dour:jg it from
r1oymemory. If we could find the reports, we could tell.
(11}
121exchange of sort of inflammatory correspondence between Mr.
1133lsikoff and Mr. Drudge where they were sort of calling each
(1410ther names over this episode?
A ldon't remember that. I'm sure | did. | don't

f it went

[1s)

r161recall that. . )
17 . Q  You will agree in any event that the so-called
i18)talking points relate to this Kathleen Willey episode.

[19] A Yes

f201 . . Q } d
(211points, if the reader foliowed the advice contained therein,
{221would do things that would discredit the story as reported in
{23)Newsweek. In other words, the talking poinfs seem to suggest
i24)to whomever they were directed that that person ought to say
{251things that would discredit the version of Kathleen Wiiley

| thought Mr. Drudge's stor{waska ain, more about
now i

Q Do you recall reading in the newspaper about an

And do you agree that the reader of these taiking
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(11that was reported in Newsweek, perhaps in the Drudge Report. |
12} A The only reason | hesitated on your first time was :

(3there actually were three different stories in the Newsweek
r41article. There was a Kathleen Willey story, there was a
1siLinda Tripp story and there was Julie Stee_le's story. Soif
{e1your question is would this tend to discredit Kathleen
171Willey's version, | think the answer is probably yes.

8] Indeed, does it not appear that this is designed
{9;for that purpose?

[10]
(111these notes. For me to speculate as to what they're designed
1121to do is — you know, is grobably a worthless exercise
[13)because | don't know wh

{14)what their purpose was in writing them.

Mr. Bennett, you know, | don't know anything about

o wrote them or why they wrote them or

[15) . R. WISENBERG: Do you mind if | ask one or two
{16)questions?

{17] MR. BENNETT: _ Sure.

[181 BY MR. WISENBERG:

(19 Q Mr. Lindsey, as | understand it, you correct me if

120)I'm wrong, the Kathleen Wiliey story was in essence that the
(z1)President engaged in a form of sexual harassment against me,
{221that is to say Kathleen Wiliey, by some kind of fondling type
(23)activity. Is that correct based on your recollection?

124] . Kathleen Willey's story was that he engaged in
{2s1inappropriate conduct. | don't know if Kathleen Willey then
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(110r at any point would describe it as sexual harassment. So
t21that's the part of the question | was hesitating on, but
(31factually, yes.
{4} Q And Linda Tripp, her spin on it back in the summer
(510f 1997 was that this was welcomed behavior by Ms. Willey, is
(s1that correct?
{71 A Whatever happened was welcomed, yes.
(81 Q Nevertheless, Linda Tripp’s spin on it as reported
t91in Newsweek was seen as damaging to the President because
{10)even under Linda Tripp's story that it wasn't harassment, 1t
{11}appeared as if there were some kind of |m8roper actnv:t?' that
(12)went on when Ms. Willey had been in the Oval Office. Is that
{131a fair statement? . )
(14} We can argue about improper, but some activity went
{1sjon. Yes.
(16) Q Something to the effect that Ms. Willey came out
t171and she had her lipstick smeared and her clothes were
(1s}disheveled, something to that effect, nght?
{19] A 1 think Linda Tripp included those facts. Yes.
(20] . Q  Allright. And then you've mentioned a third —
[211yet a third spin on that which is somebody named Julie

[221Steele, is that correct?

(23) A orrect. .

(24} Q Al right. Who said what to your memory?

[25] A My memory was that she told Michael Isikoff that
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t11Kathieen Willedy had asked her to confirm her story that

(2)something had happened and that she had come to Julie Steele

(31that night and reported it and that initially Julie Steele

t41did confirm that to Michael Isikoff. When Michae! isikoff

{s1came back and said he was going to write this story, Julie

163 Steele, | believe, told Michael Isikoff it's not true, she

(71didn't come to me, she didn't say that to me, she didn't

(sjexpress that to me, | said it because she asked me to, but

t91it's not true.
110} Q Okay. Is it fair to say that the talking points,
(11}BL-3 that Mr. Bennett's handed to.you and you've seen version
r12)0f or portions of in the press, that if somebody were to
t13jfollow that — if, for instance, if Linda Tnﬁp were to
(14]follow the advice of the talking points, the effect would be
r151to create the impression that even though Linda Tripp isn't
(161going back on her story from the summer of 1997, that she saw
{17)Kathieen Willey come out and Kathleen Willey said certain
{181things to her, but that she now believes, Linda Tripp now
{191believes, that maybe Kathieen Willey wasn't telling her the
(201truth. s that a fair -
(21} "You now find it completely plausible that she
(221herself smeared her lipstick, untucked her blouse,"” et
(23)cetera. So, yes. | mean, the suggestion appears to be here
[241that without changing her story she puts a different slant on
(25)it, if you will.

Page 145
MR. WISENBERG: That's all | have. Sorry to

BY MR. BENNETT:

{41 Q Oneofthe i‘pages also says, "You want Bennett's
ts1people to see your affidavit before it's signed.” Do you
tejunderstand that to be the President's lawyer, Bob
{7 Either him or you.

1]
{2yinterrupt.
(3]

ennett?

(8] Q Well, | assure you it's not me, sir.
(91 . A Okay. | assume that's who it is, but | don't have
[10)any idea.

11} Q And also it says "You want to meet with Bennett.
{121You're upset about the comment he made.” Mr. Bennett was
(131ti1uoted in that Newsweek article as saying words to the effect
(14}that Linda Tripp is not to be believed, correct?

(15] . A " Ithink it was maybe in the Newsweek article or
{161maybe it was in a newspaper article subsequent to that. |
(171think Mr. Bennett was quoted as that.

(18) Q "You're upset about the comment he made, but you'll
(19]take the hl'gh road and do what's in your best interests.”

[20] Right. That would eliminate you as the Bennett.
(21} . Q Correct. And, in any event, will you agree with me
{22;that this document seems to be st?'Ied to persuade Linda Tripp
{231to alter in some way her version of the events, at least
[24)insofar as they were accurately reported or as far as they
[25)were reported in the Newsweek articie?

~ OIC-Starr
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i ) A Again, | don't see - again, from what | remember
(:zreadmﬁ and whal | read here, | don't think there's anything
{3ifactually different. There's a different slant on it, yes.

4} - Q  Allright, sir. And, aﬁam‘ do you have any
(s)information at all about who would have either prepared or
{6;helped prepare this document?

[7) No, sir. None.

{8} Q None? You have no information at all about this?
(9] A No, sir.
(10) Q Allright. Can you tell us who would have

(11}benefitted by the successful impiementation of the arguments
{121contained in the talking points? Do you understand my
{131question?

(14} A Yes, sir. | understand your question.

{15} ~ Q Letme put it this way. Who benefitted by somebody
(mundermlnmP what Linda Tripp had been reported as saying
(171about Kathleen Willey? .

(18] A I mean, theoretically, | guess the President would
(19)have since Kathleen Willey was making allegations.

{20} Q Well, theoretically, is there anyone else who would

{211have benefitted? Theoreticaily. Did anybody else stand to
[221benefit by the implementation of the suggestions in the
(23)talking points?

{24) A No. Ican'tthink of anybody else. )
{25] Q Can't think of anybody else? Is it not fair, then,
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[11to ask whether somebody in the President's camp, if you will,

{2)would have been behind the preparation of this document?

(3} A Sure. 1think it's a fair question. i

{4} ~Q Okay. We're almost out of time here and | think

{s)we're going to have to - we're going to be returning in any

(¢1even tomorrow, but | want to use the remaining six minutes on

{7)a different area.

(8] A Can 1 just ask about that? Because | was SUﬁposed

{91to go out of town tomorrow. Do you expect me to come bac!
{10)tomorrow?

(11} Q Absolutely.

(123 A Okay. ) )

(13} Q  And1 think the ;udg{e, did, too. o
[14] A Well, | understood the judge said something like
{151you and my lawyer would both come. | didn't have the sense

t161that she —in fact, by saying Mr. Murphy and Mr. Bennett or
(171Mr. Bittman that she necessarily was expecting me to be there
(18)tomorrow for that. i )

[19] Q Where are you planning on going tomorrow?

{20] A The President is traveling tomorrow to New Jersey.
(2131 was going to travel with him. i

[22] We'll talk about it afterwards here, but | think
{231y0U shouk}\planoon being here.

(24] ka{: . )
(25} Q Mr. Lindsey, you are acquainted with Webster
Page 148
(11Hubbell?
{2} A Yes, sir.

(31 Q And, indeed, is it fair to say you're good friends
{41with Webster Hubbell? )
(sl A 1 haven't seen him much lately, but, yes.
(6} Q Not much iately. But is it fair to say, |
(71don't want to overstate this, but is it fair to say tha
ts1Mr. Hubbell has become something of an embarrassment to
{91the administration based on his criminal convictions?
(10} A No, | don't think | would claim that he's an
(111embarrassment. | feel badly for Webb because of his
(121conviction and what he did, but I think it's personal to him.
(131Fm not sure it reflects on us. It's one person.
(14} Q _ Well, he pled guilty to embezzling money from the
(1s1law firm that inciuded the First Lady as a Fartner. He stole
{16)money, at least a portion of money, from the First Lady.
(17} A Rx?ht. 1 think she — she might have some feelings
{1s10n that that | wouldn't know about, but —

(19} Q Could you predict her feelings on that?

{20 A You know, | would not try to predict Mrs. Clinton's
(21)feelings. ) )

(223 Q Do you think she has good feelings about the

{z231embarrassment that befell her husband's administration based
{2470n the number three person he appointed in the Justice
(2s)Department having embezz!ed money from her?
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(13 _ A You know, | don't know if this is a useful

21exercise. | think she feels badly for Webb, as | fee! badl

(3)for Webb. and for his family. Now, you know, does she have

14;some feelings because she was a part of the law firm that he

(sja parenn{ embezzled from? I'm sure she has some feelings

161about that. We've not discussed it with them, so | don't

(71know what they are. .

(8} Whether or not the administration considers him to

191be an embarrassment, obviously you would prefer that the
{10;number three person at the Jusfice Department not have done
(111something in his past that wouid cause him to have to plead
[12;quilty to a felony, but it was very personal, it was
[13]somethmgv he did before he came into government, so I'm not
[143sure — | think we're quibbling over the word is he an
[{15)embarrassment to the administration.
(16} Q Let me ask it this way. Are the news accounts that
1171have reported that Mr. Hubbell is not a welcome member of the
{18)Arkansas family, if you will, is no ionger a welcome member,
(19)are those false or are they true?

(20] A Again, | still consider Webb Hubbell to be my
(211friend. .
[22) Q That wasn't my question.
[23) A Well, a member of the Arkansas family. | mean, |
241don't know what the Arkansas family is.
[25] Q Is Mr. Hubbell still welcome at the White House?
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13 A 1don't believe he's been to the White House.
(2} Q When was the last time he was at the White House?

3} A My guess is it was some time prior to the time he
[4]pled guilty. L

15} - 7Q st fair to say that because of his criminal

{s1conviction, he's something of — for lack of a better word,

[7)radioactive and can't be seen going into the White House?

(8] A It would obviously create a press issue.

(9] . Q And, indeed, as press issues go, do you recall
{10)reading last fall when the President and the First Lady
{11)vacationed in Martha's Vineyard, rumors being reported that
{121Webb Hubbell had attended the President's birthday party and
{13)there were denials and Mr. McCurry said we'd have to be crazy
{14 1}(}: !;\'}me Webb Hubbeli to a birthday party? Do you recall
[1sjthat?

{16) A 1recall the rumors. |recall the denials. |

{171don't recall Mr. McCurry's comments.

(18] Q Well, do you recall the discussion on that? And
(19)does that discussion suggest that indeed he would not be
(20jwelcome with open arms at the White House or among the
{21}Arkansas family at this time?

1221 A Again, | was asked, and | was at Martha's Vineyard,
{231whether Webb was there and | said no.

{24} Q  Was that the truth?
(25] A Yes.
Page 151
(1] Q Okay.
A As far as | know. | mean, | didn't see him while |

[2)
[3jwas there.

4] Q You're aware that people have reported having seen
{s1him there, though.

(61 A o, | was not aware of that.

(7 Q Not aware of that? You haven't seen any news

1s1accounts of that?

9] No. | mean, you know, people saw Princess Di
(107there, too. Anyway — again, Mr. Bennett, | don't - Webb
(111Hubbell is my friend. I'm a member of the Arkansas family.
(12! would not be embarrassed to be seen with Webb Hubbe“.
{13) Wouid | invite him to the White House? Probably
f141not. Would I not invite him to the White House because |
(1s1personaily would be embarrassed to be seen with him at the
t16)White House? The answer to that is probably not. The reason
(17)is it would create a media issue that | would fhink that he
(18)would not benefit from and | would not benefit from and the
(19)White House would not benefit from.

(20} Q  You had dinner with Mr. Hubbell recently in
{211downtown Washington, didn't you?

(221 A Thatis correct.

{23] Q When was that and where was that?

[24] A That was on the night of January 19th at | Ricci.
1251 Q Altright. And that was a coupie of days after the

Page 146 to Page 151
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Page 152
i11President's deposition?

2] es.
(31 Q What did you talk about with Mr. Hubbell at that
143dinner?

151 A We talked about his family. We talked about what
ts1he was doing. | toid him that | had had a call earlier in
t71the evening and that there was going to be a story that was
(81going to break the next moming involving Starr and the
(91Monica Lewinsky matter. .
{10} Q o {sou understand, sir, that there have at least
{111been news accounts that have reported that Mr. Hubbell was
(12]regarded as not having cooperated in the Independent Counsel
{13]investigation?
[14) A Yes.
{15) Q You're aware at least to the extent the stories are
(1¢6)true, it is regarded that Mr. Hubbell did not cooperate, did
(171not live up to the terms of his plea agreement, did not
t181provide information as had promised and. indeed, apgears to
(191have withheld pertinent information from grand juries?
120} A I don't understand — | understand that you all
(211believe that he did not cooperate and | understand that he
(221believes or has been quoted as saying he told the truth.
23)Beyond that, | don’'t know about pertinent information or
{24]agreements or anything like that. _
1251 Q But as a 20-plus year close aide to the President,

Page 153

(11constant traveling companion, et cetera, and Deputy White

(21House Counsel, you had no reservations about having dinner

t31with Webb Hubbell during a period of time that you know that

(41his cooperation or lack thereof is a subject of some

tsyscrutiny? . . .

3 ) A 1didn't know whether it's still a subject of any

(71scrutiny to start with. Two, | am closer to his wife'than

(811 am to him. Three, frankly, | was embarrassed that | had

(91not — that was the first time | had seen him and | was
(10]embarrassed that | had not seen him before then because he
(11ywas my friend and |, you know —

UZ]th 2 Q When was the last time you had seen him before
(131that?

(14] A  Before he wenttojail.

[15] Q Soyou hadn't seen him in a year and a half, two
{16)years? )

[17) A No. He sent me a copy of his book. | appreciated

t1g1that. |thanked him for that at the dinner. He wrote an
[19;1article in George Magazine on the criminal justice system. |
120]told him | had read the article. | told him | thought i

{211made some good points. But, you know, | was — you know —
r22)whatever he did, he did. He paid a price forit. He is

[231#'“ my friend. { was not embarrassed to have dinner with
{241him.

{25} MR. BENNETT: We'll see you at 9:30 tomorrow.
Page 154

1] . MR.WISENBERG: Wait a second. | have a couple of
{2)questions.
{31 BY MR. WISENBERG:
{4) Q Are you prepared — | don't know if your attorney
ts1has resolved this issue g'et. Are you prepared to hand over
[6) {he g;and jury notes and the preprinted card at this point in
[7ume?
8} A ithought you and he had — or you and he had a

tsydiscussion in which if he can assure himself that turnin
t101them over will somehow not constitute a waiver, | think he's
(111prepared to turn them over, but | don't think he's prepared
(121today to do that because he hasn't resolved those issues to
(131his satisfaction. .
{14} ~Q Inilight of that, let me remind you of our earlier
{1s1admonition to Jou on both the notes, on any notes that you
(16)have taken today at any time in front of this grand jury,
[17)that you pfserve ttriatelr documentary integrity.
(18] ot it.
[19) Q  You understand that?
120} Yes, sir.
[21} And you understand what | mean by that?
122 | won't write on them.

122}

A
A

[23] 2 Okay. And the same thing with the preprinted form.
M

[24] RiPSht.
{25! R. WISENBERG: Okay.

Page 152 to Page 155
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(1) THE WITNESS: By the way, just for the record, a3
(211 assume you saw this, this was on here when | walked into
131the room. We talked about it being printed, attorney-client
{4)was written at the top when { came in. | don't know if you
[s)were Iookn%over md shoulder or not or saw it.

(6] . BENNETT: 1was not.

171 BY MR. WISENBERG: )

18} Q Butof course you read it to the grand jury.

19) A That's correct.
(1o) Q And all we're asking for now is the actual physica!
t113thing that you read. . .
112} A Right. And | just didn't want you to believe that
1131] wrote — we talked earlier about —
114} Q Documentary integrity.
{15] ‘A Not creating attomey-client, so | wanted to make
{16)sure that it was clear. .
{17} Q  That was written before you came in.
(18] A Before | came into the grand jury.
{19] MR. WISENBERG:  Thank you forthat clarification.
120) MR. BENNETT: We’'ll see you at 9:30 tomorrow.
(21} mﬁ witness was excused.
{221 ereupon, at 4:33 p.m_, the taking of testimony

1231in the presence of a full quorum of the Grand ury was
{24)concluded.)
(25] Ve u

.
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During the Grand Jury session of February 18, 1998, you served on Mr. Lindsey two
additional subpoenae duces tecum, calling for the production of the typed'cards from which Mr.
Lindsey read to the Grand Jury concerning the applicable privileges, and also Mr. Lindsey’s
contemporaneous notes of your Office’s questions directed to him.

The attached documents are responsive to the subpoenae. A photocopy of the typed
cards is numbered as BRL 000001-3. A photocopy of Mr. Lindsey’s notes from the February 18
session is numbered as BRL 000004-8. A photocopy of Mr. Lindsey’s notes from the February 19
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You and I have agreed that in producing these documents, Mr. Lindsey is not waiving
any applicable privilege that might otherwise apply to the cards and notes, including his attorney-
client privilege with this law firm. I have maintained the originals of these documents in my office.

This will also confirm that Mr. Lindsey is scheduled to appear before the Grand Jury
again on Thursday, March 5, 1998 at 9:15 a.m.

Very truly yours,
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William J.:-¥{urphy
WIM/mev 975-DC-00000001
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i
L THE WHITE HOUSE

l STATEMENT OF PRIVILEGE l

|

That question and others that you may
ask today raise issues relating to the
Executive Branch’s interest in the
confidentiality of communications among
senior advisors to the President and
between senior advisors and the President
himself. [If applicable: Your question
also inquires into confidential
communications between the President
and his private counsel in the Jones or
Independent Counsel matter.] I therefore
want to take this opportunity to address
the types of questions that amnotina
position to answer.

Since 1993, I have been an Assistant to
the President and, either Senior Advisor
or Deputy Counsel to the President. In
both capacities, I have been one of the
President’s principal advisors on the full
range of issues and decisions relating to
the President’s duties and the effective
functioning of the Executive Branch.
Thus, I have broad responsibility for

975-DC-00000002
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THE WHITE HOUSE

gathering and providing information and
forming advice to give to the President on
many matters. Typically, I gather

Il information-and advice from White
House staff, other federal employees and
|| private presidential advisors.

In addition, the White House Counsel’s
I Office provides confidential counsel to
the President, in his official capacity, to
the White House, as an institution, and to
l senior advisors in particular, about
matters that affect the White House’s
interests, including investigative matters.
To this end, the Counsel’s Office, in
which I serve as Deputy, receives
confidential communications from
individuals about matters of institutional
concern. People provide this
information to our Office with the
expectation and understanding that it will
remain confidential. i

As to the Jones litigation, the Supreme
Court’s decision requires the President to
accommodate, on the one hand, the

2

e —————

975-DC-00000003

ARL 000002
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[#]

bligations imposed on his time by the
need to defend that lawsuit and, on the
other hand, the absolute requirement that
he devote his full time and attention to
performing his duties as President. To
assist the President in addressing those
competing demands, I often have acted as
a confidential intermediary between the
President and his private attorneys;
conveying confidential communications
between the President and those attorneys
for the purposes of assisting the President
in the defense of the lawsuit in a manner
that is least intrusive on the President’s
performance of his official duties.

1
THE WHITE HOUSE |

In light of all of these confidentiality
interests, I am not at liberty to answer
your question.

975-DC-00000004
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Page 4
dated; is that correct?

A 1~} —1don'tknow.

Q  You don't whether —

A Imean, |don't -

Q - you ordinarily date notes or not?

A NO. | sometimes date notes. | don't know which
notes you've seen. 1don't — ordinarily, | don't think —
again,’| quit taking notes Frobably three years ago, and so,
you know, | don’t know if | have a habit of either dating or
not dating notes.

. ! know there’s a lot of notes in the original
Whitewater that were not dated, so again. | don't know which
notes you've seen. .

Have you had any conversations with the President
n the last two v{l’eeks with regard to the Paula Jenes matter?
es. sir.

1 Q How many communications have ;ou had with him in

he last two weeks about the Paula Jones matter?

One or two maybe, that | can - | can recall.

Q When were those conversations?
A Both of them have been, | would think, within the

Were they mestings, or telephone calls?
They were meetings on other subjects in which -~

o sel
= ) Gbc '
ociale ncepengen ounse ast four d%vs - four or five days.
R anReyhana Avenue, Northwest
' (24] A
g?‘s%ﬁxgﬁon,gghc. 20004 2 j ;which this matter came up.
Page 2

PROCEEDINGS

-Whereupon
BRUCE LINDSEY )
as called as a witness and, after being first duly sworn by
he Foreperson of the Grand Jury, was examined and testified
s follows:
EXAMINATION
BY MR. BITTMAN: . .
i Q  Mr. Lindsey, you were advised of your rights and
responsibilities yesterday. [ 0 you wish to be readvised of
your righzsAand r‘rlesz:mnsl ilities

0.
Q The grand jurors had a question yesterday about the
M% dB(ic%ments you brought with you yesterday marked as BL-1
an -2.

A Mm-bhmm.
Q  You have copies in front of you.
A Yes, sir.

Q The grand jurors wanted to know whether these notes
‘were created - manufactured — after the conversation or

‘during the conversation — contemporaneously with the
-conversation.

A During the conversation. i

Q  Neither of the notes are dated; is that correct?

A Thatis correct.

Q  Why are they not dated?

A Again, | was asked that yesterday. |don't - |
don't know why 1'didn't date them. It occurred sometime late
.- July, my guess is, and the only reference in them that would
-allow us o figure out the date would be the — the first set
:z* of notes make reference to a Drudge Report. 50 | assume that
:--there — again, | dan't recall her saying this. but that )

would seem to suggest there was a Orudge Report around this
time with respect fo Kathieen Willey, and f we could find
-when that Drudge Report was, this would have occurred
‘shortly thereafter. i
. i But again, | don't know why | didn't date them.
‘Again, | don't tend to take notes. 1did take notes in
‘my conversation with her, because as | sad. | was concerned
-just about how it might be charactenzed, so | wanted to
“write down what she was saying to me as - as we spoke.
: Which is also why, as éou_ can tell. | had some
‘troubte writing and listening and f Ikln? at the same time.
‘So where you see things sort of just siop, or - you know,
that's partially because we were onto something eise and | —
-you know, instead of writing what | was — I'm looking at the
‘word, | wouldn't - to me becomes 1 wouldn't "sub,” and |
‘think that probably meant "substantiate,” but | just wrote
‘"sub," because by then, | was on to something else.
. I've seen other notes of yours."and they tend to be

Page 5

Q  Where were the meetings?

©°r A Both of them in the residence of the — of the
(3;White House — the residence portion of the White House.

143 Q Do you remember which room?

51 A I'mnot quite sure of what it's called. It's his
(&:5tudy on the second ficor. it has a name. It may be called
{71the war room or something — or the treaty room,’| guess.

131 Q Were the meetings on the same day, or different

ajdays? §
A Different days.

Q Canyou telf us, to the best of your recollection,
what days they were.

A "Probably Tuesday and Wednesda?' of this week.,
1 Who was present besides yourself and the President
at the Tuesday meeting? .

A I believe Cheryl Mills, Chuck Ruff, Mrs. Clinton,
nd the President. .

Q How long was the meeting on Tuesday?
(13 A Probably 15 minutes.
ooy . Q What subject matters were discussed at the meeting
111-- besides Paula Jones?
] A The legal defense fund.

Q Did Monica Lewinsky's name come up at the meeting
A No. ldon't-- well, I've answered it, so -
Q  Your answer is no?

5
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11t A No.

21 _Anything referring to Monica Lewinsky ~ did it
{31come up during the meeting? i

r4} A — I -t —1don't believe | can answer what
[s1was discussed at the meeting, including negatively, what was
1¢jnot discussed at the meeting. 'm not sure i that's right

But again, as you know, I've been instructed to
[a1invoke the presidential communications privilege; the
10)deliberative Frooess privilege; the attorney-client
111privilege, both personally and officially; and the

work product, both personally and officially. Sol -

11— | — again, | don't know if I~ 1 don't know if |

;can respond to that. . o .

) 'm merely asking at this point the subject
ymatter. And that is, was any of the subject matter
iscussed in this 15-minute meeting - did it relate

t refer to Aﬁomﬁa Lewinsky?

0.
Did anyone, as far as you know, take notes at

0.
nave you told anyone about the meeting —

o.
- who was not present at the meeting?

oic-Starr
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A No.
: Q  You have not discussed the meeting whatsoever
: with anyor}\e?

0.
Q What was discussed at the meeting -- the subject —
‘1 mean, the substance of the meeting. | am now asking you.
: A With respect to Paula Jones.
Q Yeah. .
A Again, as | indicated, I've been instructed not to
- to invoke the privilege the President has on presidential
communications; on deliberative process; on attorney-client,
both personal and official; and on work product doctrine,
both personal and official. So | am not in a position
to respond.

\gkay. The meeting on Wednesday —
es

A .

Q - who attended that meetinq_’?

A Chuck Ruff, Neil Eggieston, Lanny Breuer,
Cheryl Mills, the President, and myself. .

And this was yesterday, obviously?

Last night. .

1L$:s1t5n|ght. At what time?

How Ibng did that meeting last?
Probably 15 to 20 minutes.

>OPOP0
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Q What was the subject matter of that meeting?
A  Executive privilege.
Q With regard to the Paula Jones matter?
A Well, again, | don't believe | can discuss the
subject matter with respect to the Paula Jones matter without
iscussing the conversation. .
Did the meeting relate or refer to either the
Paula Jones matter, or the Monica Lewinsky matter, as the
general subject matter? )
A’ The subject matter of - neither Paula Jones
nor Monica Lewinsky was the subject matter of the meeting.
In the course of the meeting, the Paula — there
were conversations about the Paula Jones matter, and |
uess theoretic — 1 guess there was references to the
onica Lewinsky matter because of the nature of
the discussion.
Q  What was the substance of what occurred at

the meetinﬂ? . o

Again, for the same reasons | indicated before —
because |'ve been instructed to invoke the presidential
communication privilege; the deliberative process privilege;
attornei-client prison, both personally and officially, and
the wor dproduct doctrine, both personally and officially --
I cannot discuss the substance of the meeting.
N Q  Prior to Tuesday of this week, had you had any

Page 9
.- -discussions with the President about the Paula Jones matter?
» in the last two weeks?

Q Ever.

A Yes. o . .

Q When was your meeting immediately preceding the
Tuesday meeting? )
: A Again, there might be one that | cannot recall or
": s0. | would think maybe Janua?/ the 17th. .
B Q That's the day of the President's deposition on the
Paula Jones case?

Correct. .

Q | think you've aiready told us that you met with
the President before he was deposed and then after the
deposmonA

And during the deposition. .

~Q And you spoke to the President during the

depositlon;
es.

Q
prior to the deposition? ) . .

A Bob Bennett, Mitch Ettinger, and the President.
Q How long was that meeting? )
A Maybe an hour. is it -- we're talking about the
one prior to it?
Q Yes.

Who was present in your meeting with the President

s Bmge Ejgg;ey, 2/19/98 XMAX(2)

Page 10

A Probably an hour.
Q Where was the meeting?
- ~ A Inthat same room — that study on the second
-floor. which mar be called the treaty room.
: Q [nthe residence?
A Yes.
Q  What was the general subject matter of the meeting?

=S A The deposition.

: Q Inthe Paula Jones case?

Ve

es.
Have you told anybody about what occurred at

No.

: Q You have never discussed that meeting with
-anyone other than the grand jurors here yesterday; is

-that correct?
: ] A Well, people knew that there was a meeting. | have
:not discussed the substance of the meeting with anyone, no.

: Have you discussed the fact of the meeting with

-anyone eise?

. A Well, the press saw us leave and reported that we
-had been meeting prior to our leaving, so —

: Q The gress saw you leave the treaty room?

: A No, they saw me leave the residence to go to the -
:to the deposition. So to the extent that they saw us leave,

Page 11

-1:they knew that we had been together before we left.
2; Q What did you talk about at this meeting on the 17th
:3:— before the deposition? .
{4 A Again - because I've been instructed to invoke
15:the presidential communications privilege; the deliberative
-process privilege; the President's personal and official
ttorney-client privilege; and the work product doctrine,
oth personally and officially — | cannot disclose of the —
f the meeting. .
: Q ~ To the best of your knowledge. did anyone take
'notes at the meeting on the 17th, before the President's
-deposition?
o _A 1don't have a absolute recollection, but | would
‘believe either Mitch Ettinger or Bob Bennett may have. And
-again, I'm obviously trying to recall the meetings. whether
-of not — | think | can tell you that there was not a meeting
:between that one and the two earlier. Whether or not i've
13:ever, in seeing the President, have mentioned it. | don't
:recall an incident, but it certainly could have happened.

: . Okgy. The meeting that occurred during the
-deposition, where did that take place -- that meeting?
: A In Bob Bennett's office.
Q Who was present for that meeting?

: A Bob Bennett, and other lawyers on his staff -
i-s:Amy Sabrin, Katie Sexton, | guess Mitch Ettinger. the

Page 12

:1:President, Chuck Ruff. | think that's it.
Did anyone take notes in that meeting, as far as
1you remember?

A Not that | recall. .

Q How long was that meeting?

g \gf"‘ they were - they were at every break.

ay.

A So tgat they wouid go a couple hours, then they
ould take a break, and then they'd go an hour and they'd
ake a break, and we'd do - we'd have lunch brought in.
So these were during the breaks during the deposttion.

How many breaks were there during the deposition?

A 1-1-1have noidea. Maybe four.

Q  And during each break you met?

A Well, "met” is not quite the word | would use.
mean. | was in Mr. Bennett's office. When they would
me out of the deposition, they would come back into
'Mr. Bennett's office, so they would then be in the
1same room that | was in. o
: So it wasn't a meeting in the sense that — you
know. | mean, in any sense other than we were all in the same
{22;ro0m. because that was where we were sort of holding during
{23:breaks during the deposition. .
1237 Q" Would it be fair to say that you discussed what had
(2s1occurred in the deposition at these meetings or gatherings?

PP bt bt bt b b bs ks b b
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Page 13 Page 16
e A Yes. 8 MR. BENNETT. | think we would ask you tz confine
at Q Since Monica Lewinsky's name came up during the (z:as narrowly possibie the pnwle?es that you're assérnting
¥| y throw in one or two exra

:33deposition, would it be fair to say that her name came
] }uF in one or more of these gatherings during the breaks
-5)0! the deposition?

16] A Yes
(7 Q

(8) A .

19] . Q And what was discussed with regard to
{10jMonica Lewinsky?
f11} Again. because | have been instructed to - do |
{12jneed to saé thlsyevery time, or can we just —
[

113) S.

[14) A Allnght. — because I've been instructed to
151invoke the presidential communications privilege; the
(16)deliberative process privilege: the Prasident's
1171attorney-client privilege, both officially and privately; and
(181the attorney work product doctrine, both cofficially and
{19}privately, Fm not in a position to answer that question.

[20] Q  Did you share with anyone at aji the information
211that ‘ou had learned during these gatherings during the
1221breaks of the President's deposition in the Paula Jones case?
(23] A Possibly Cheryl Mills.

(243 Q Do you remember anyone else?

[25] A No.

YDo you specifically rermember her name coming up?
es
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11} Q The meeting after the deposition, when was that —
(z1well, it was after the deposition. Where was that and how
{3jlong was that meeting? ]
f4] A Again, | am not sure, in anybody's normal
1s1sense of the word, it was a meeting. We came back from the
(61deposition. The President went to the Oval Office. | was
[71in ﬁ'\e Oval Office with him. and he and | spoke about the
{symatter. And at some point, Erskine Bowles came in, and the
91three of us spoke about the matter, .
10} And how iong did you and the President speak
(11 ;first privately? ]
{12} A" Two, three minutes.
13} Q And then how long did the three of you
{14 1with Mr. Bowles speak? .
{15] A Three minutes — two, three minutes.
{16} Q And what was discussed at that meeting?
(17] A Again. because of the — the fact that |
1151have been instructed to invoke the presidential
(19)communications privilege. the deliberative process
iz0]privilege; the attorney-client privilege, both personally
(z11and officially; the attorney work product. both personaily
r221and officially, | cannot respond to that question.

23} At any of these meetings the occurred that day
(241~ that is, the day of the 17th — did Betty Currie's name
(251c0me up?
Page 15
(1] A A?(ain, 1 don't believe | can respond to that.
21 Q Okay. On the basis of the privileges that

" {3)you've just — _
4] A Yes. I'msomy. Yes, because of the presidential
{s)communication privilege; the deliberative process privilege;
[61the attomey-client privilege, both personally and
(7:0fficially; and the attorney-client product — work
te1product doctrine, bomApersonally and officially.
€3 MR. BITTMAN:  Okay.

{10] BY MR. BENNETT. B

[11) Q Mr. Lindsey, is it your position that each and

(121every one of those privileges apply to each and every

(131question Mr. Bittman is asking you?

114] A Possibly, yes.

(15] Q  You don't know the answer?

[16] A Well so far, | would think yes. | mean, there may
{171be — | — there may be questions that he will ask that will

[181not implicate one or more, but yes, | believe that the
{191questions about the Paula Jones matter would implicate
(20;all those pnvxlegemv
{21) MR. BI N: Yesterday, | asked you questions -
(221 | THE WITNESS: Excuse me. Since there is no —
12318ince | have no work product, 1 guess I'm — other that — so
(24)'m sure that the work product privilege would be implicated,
25)since | have no notes of those. But fo the extent that —

131in other words, dont ?ratui:ous

[4; ggwleges. if you:( don "ghmk there's ;eason for them,

151Decause ~ you know the purpose of this exercise.

(€} B‘ MR. BITTMAN:

&8 Q Yesterday, | asked you when you first leamed the

(2 name Monica Lewinsky in the context of the Paula Jones case,

te1and you indicated that you may have received a witness sst
(101from the plaintiffs attorneys: is that correct?
11 A Correct. Orlsaw a witness list. yes.
(133 . Q Yousaw awitness list. And | asked you various
{131qQuestions related to thal. You wrote down the questions. and
(141yOU were a{)mg Rgo ask your attorney —

3 ght

{15} -
i1s; ~ whether you could answer them.
(17 A Right.

(18] Q Can you answer them?

19 A | can’answer some of | them, | think.
{20} Q Can you now then?

(21 A You asked me when | received it. 1 don't xnow if |
12z1know the answer — or when | saw it. 1 don't know if | know
(237the answer to that. it was clearly after December the 5t
{2¢1because it was filed on December the 5th, and | believe what
[25]1 saw was a file-stamped copy of i.

Page 17

t21_ . llooked on a calendar, December the 5this a
121Friday. So | would assume that it was sometime the foliowing
[31week. As to which day of the following week, no, | dont
t41think | could — | couid - | could give you as precise a
{3janswer. Because | don't — I'm not sure.

So you actually got a pleadinig inthe case —a

6] Q
(71copy of a pteadi? filed on the Paula Jones itigation.
(8] A ldontknowiflgotit. 1-—1wasshown it
19] Q Okay. You were shown it. By whom?
{10] A | believe by Mr. Bennett.
(11} Q Where were you shown that?
12 A Ina - | believe in a meeting in the Oval Office.
(13} Q  Who eise atiended that meeting?
[141 A The President, Mr. Bennett, Mr. Ettinger. |
r151believe, and myself.
{16} Q How long was that meeting?
(171 ) A |- | ~¥mguessing. | wouid think 30 to -
(18130 minutes to an hour. But I'm —T1- | have no precise

119jrecoliection. .
o1 And it was, if not on the December 5th, within a

ifew days of December 5th; is that corract?

1 A | would be pretty clear that it was not

1Decembercl)he %h.

1

2
[21
122
123
(24 ka¥,

(25} A And i wouid be pretty clear it was not December the
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{1)6th or December the 7th, simply because those are weekends,
[2)and | don't believe this meeting occurred on a weekend.

[3; So it would have been sometime dunng ~ | think
{4)probably during the week of the 8th.

(5] Q "Okay. The meeting was approximately 40 minutes tc
{61an hour?

17} A Yes.

18] Q What peroent%ge of the meetin? was devoted to
roitalking abcxn Piu‘x'lafJi?nes and Paula Jones-related issues?

of it.

{111 'Q  To the best of your knowledge, did anyone take any
{:2)notes during the meeting? ) !

(13} A~ | woukl believe either Mr. Ettinger or Mr. Bennett
{14)probabiy did, but | - | don't specifically recall. =

{(15) Q Going back to the day of the deposition —

{16)did you take any action as a result of leaming that

1171Monica Lewinsky's name came up during the deposition?
[18)Besides te}!mg Nheryl Mills? Did you take any action?

1191 0.

{20] . QDo you intend to invoke the various privileges that
[211you've identified with regard to every question that [ ask
{22)about a substance of a meeting thaf you had with the
(231President about the Paula Jones er?

{24] A Yes,sir, | do.

1251 Q Letmetum nowto -

OlC-Starr
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: A Meeting with the President?
2 Q Meeting with the President.
3 A Yes, sir, | do. ) )
4 Q s that true whether or not those meetings include
:s1non-attorneys? Well, excuse me. | guess | can answer my
[s10wn question. You've already identified one meeting with
121Mr. Bowles. Mr. Bowles is not an attorney:; is that correct?
IEN A That's correct. o )
193 Q  And you have asserted privilege over the portion of
rig1the converfatio_p in which Mr. Bowles was present.

113 A That's correct. )

12y Q  Sois that your intent — that is, to assert the
:13]various privileges that you've identified with regard to

:14)every conversation dunng which you were present when
-:51Paula Jones and Paula Jones-refated matters were addressed?

116} ngprobably need to talk to my lawyer about that.
a

17 .
(18] A Youwant me to reserve it?
1193 Q Yes, please.
120} A Okay. ) )
i21] Q Let me turn now to discussions about the
:221Paula Jones and Paula Jones-related litigation. N
123] Okay. Hold on just a second, please. (Wnting.g
(24) Q _ I'm going to have to warn you, Mr. Lindsey, tha
[25]you are permitted to take notes to the extent it does not
Page 20
{11interfere with the proceedings of this Grand Ju?'. )
123 A No. The only thing | was trying fo do is write
r31down the %uestlon you just asked me to -
(4] Fine.
(5] A -totake, so that | would, you know, remember
(6)the topic. ]
{71, Q  Well, you may do so to the extent it does not
1s)interfere with this Grand Jury.
£9] A ka\xl.
{10] BY MR. WISENBERG: .
PSS Q While we're on the topic, | notice that you've
[121brought in some yellow legal pad pages today. Are they
1131blank, with the exception of what you've been writing on?
r143 A Yes, sir.
{153 Q Okay. ) ) .
116] . A Except for this one, which has a list of my
17)privileges indicating). ) )
Thatf's white, though. That's not — that's a white

113)
:-a;sheet of paper.

120] A Okay. Allright.
71 BY MR. BITTMAN: )
122 Q Have you, in the last month, spoken to senior

SfWhite House staff about matters relating to Paula Jones and
s the related lltigaytlon, when the President was not present?
5) es.

[SRREPEY
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(1] Q  Who did you speak with?
(2] A It depends on the issue or the purpose.

Q Okay. What are the various purposes that you spoke

i3]

(41to these people? ) . o

181 . A Okay. Prior to various press availabilities — i

(s1think | actually talked about this yesterd_a_x .

7L Prior to various press availabilities, we will meet
rs1individually and will also meet with the President to go over
r91areas that we think he'll be asked about gnqr to - prior to

-101the press conference or the press availabilities or questions

:111he may be asked to respond to.

12 don't recall whether or not, but | would assume

:131around the time of his deposition, there were such press

:14)0pportunities and availabilities, and we would have had

r1s;discussions about what the President shouid say with respect

;161t0 the Paula Jones matter, as broadly defined - whatever

r171aspect of the Paula Jones matter was currently an issue in

::githe press that might generate questions.

i19) Q Vhom did you meet with?

{201 A First of all, the counsel's office would meet

r211Chuck Ruff, myself, Cheryl Mills, perhaps Lanny Breuer or

:221Lanny Davis — and try to — we would meet. And then one

:2370r more of that group would meet with press officials in

:241the White House - Mr. McCurrP/; Mr. Lockhart; since

:251Amy Wisetobin (sic) has been there, Amy Wisetobin. Maybe —

XMAX(4)

Page 22

& Q She's a press person?

o A Right. I'm trying to think of the other one.

i3 Q  Joe Lockhart? ‘

43 A Yeah. There's one more. Barry Toiv.

i5] Q T-0-i-v? ) )

(8! ) A Yes. Plus, what | will call the just sort of

;715enior advisors. Some of them have the titie "Counselor”;

(z1some have other titles. )

193 Q Who are the senior advisors? )
ire) A Which would be Raum Emanuel, Doug Sosnik,
;111Paut Begala, Ann Lewis. probably John Podesta.

(121 And then uitimately, either that entire group or a
113)subset of that group would meet with the President.

i ) So there may be - when you were asking me about
[151Fre51dential meetings, again, there may be one or more of
r1s1those that fall within the periods that we've talked about

{171in this last month, month and a half period we've been

(18)talking about.

[19] Q  Are you prepared to talk about today your meetings
120)with the members of the counsel's office?

No, sir, I'm not.

121

s

122) Q Does that include meeting with Lanny Davis?
23] A Yes, sir, it does.

1245 Q Iknow he is a member of the counsel's office,
(251but is it not true that his primary purpose is to make

Page 23

(1;contacts with the media?
{21, He is a spokesperson for the counsel's office. He
(3)is also an attorney and a member of the counsel's staff.
14] I'lI"ask you again: Is his primary purpose in the
rs1counsel's office to make contacts with the media? He is not
t61a spokesperson for peo%ahin the White House - that is, he
71speaks to people in the White House. He speaks to people
(s10utside the White House - is that not correct?

19] A Heis - he is a counsel's office spokesperson to
{10)the press. That is correct. )
{111, ) Is it true that you have given Mr. Davis factual
12;information retated to the Paula Jones matter?

[13) That | personally have?

(14} Yes.

15}, A It's possible. | — | can't — 1 don't recail an
(15)instance of that happenin

(17} Have you geen present when factual information
{131about the Paula Jones matter was given to Mr. Lanny Davis?
(19 . Can you define for me what you mean by factual
r20jinformation? )

(211 . 2 Information learned by Mr. Bennett, by Mr. Kendall,
122101 information you learned, witnesses that you saw on the
231witness list - anything that you know about the

¢24)Paula Jones case.

[25) A Again, |-

Q
(2] ) A Yeah, I'm trying to recall. it is clearl
mgossmle that we gave him procedural information about the

[d ]maula Jones matter. vou know, there will be a deposition,

1sthe —

(61 . Q Didyou tell Mr. Davis what the President's

71position in the case was — namely, that nothing happened

i8}with regard to Ms. Jones?

{91 . A Well, that predates Mr. Davis' employment by the
110)White House. And so | don't know, frankly — | don't recall
r11)whether or not anyone had to teil him what the President's
t121position was, because | think when he came into the job, he
r13)was aware of what the President's position was.

(147, . But if your question is substantive fact

f1s)information, it is possible that | certainly cannot recall

{161an instance where | gave him substantive factual information.

{17) ~Q_If Mr. Davis released to the news media any factual
[1s)substantive information, from where would he have received
{19)that information? o )

(207, A He would have received it most likely from someone
t211in the counsel's office. Again, | don't -- if there's a

t22)instance of that, you know, | can maybe help figure out where
[231it came from, but | don't recall Mr. Davis ever releasing

1211 substantive factual information on the Paula Jones case.

(25] Our standard press response with respect to

1] From whatever source.

Page 19 to Page 24
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‘Paula Jones was. "You need to call Mr. Bennet.” And so,
1you know_ | — again, there may be - ) .
: Q would you need to talk to Mr. Davis about it?
: A Well, again, I'm not sure | did. )
s Q You've already identified talking to him about
s1the issues.

N g ) re

L

171 ) A No. no —well, | said that he was present at these
r31meeting that we would have in which we - because he - as
r91you say. he gets the questions from the press.

110} He would be most likely the person that would
r11;advise us as to what sort of questions the press was most
-:21likely to ask the President at a press availability, because

;127 he talks to the press on a reguiar basis.

(14l And if there's any person in our counsel’s office
::51who would know what kind of questions are likely to come up;
r1s1what the nuances of the questions are; how one reporter, if
117:he gets called upon, might ask a question, it would be Lanny
1:31who would have that information.

19} So his purpose of being there was not for us to
1necessarily impart information for him, but for him to impart
1to us the kinds of cLuestnons he was getting from the press
1

A SN S I SIS I

and that we might have to respond to. i
Q ou indicated gesterda that you had a lunch with
Vernon Jo;danéhe day after the President’s deposition.
orrect.

;s W) Oy

]
5
i

Page 26

Q  And that that lunch was at the Park Hyatt Hotel?
A | believe that's correct, yes.
Q What occurred, what was said between you and
Mr. Jordan at that lunch?
A Well, I've already - do you want me to repeat the
part about glom\ga Lewinsky that | told yesterday?
es

! A Okay. Basically, | believe what happened was at
1some point after we sat down, | had made reference to a fact
1that there was apparently a Drudge Report out talking about
;Newsweek magazine and that Newsweek had killed a story
rrelated to the Monica Lewinsky matter that was supposed
1to run the following Monday ~ the next day.
: And then Mr. Jordan related to zou that he had
:zitaken certain steps to get a job for Ms. Lewins g? )

; A Yes. | don't — he indicated that he had tried to
:271help her get a job and that Revion had made her an offer.
SEM Q ,Okﬂr. What was said about the Paula Jones matter
(12100 your lunch with Mr. Jordan?
12¢) A Again, that's the aspect of the iunch that |
;21 believe, because of the privileges that I've cited - the
:presidential communication privilege and the deliberative
.process pn’vnle%s - that | cannot — cannot relate.
: Q ow, why would that apply to the Pauia Jones
25 matter, but not apply to what you just — the Monica Lewinsky

[T T R
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:matter, which you apparently also discussed with Mr. Jordan?
o \There are aspects of the Paula Jones matter that,
it is the White House gosnt_lon, mgacts on the presidency
and the President as President. Those aspects of my
conversations with Mr. Jordan, | believe, fall within the
presidential communication/deliberative process privilege.
The conversation we had with resrect (I

Monica Lewinsky had nothing to do with that. The portion of
the conversation that had td do with Monica Lewinsky was in
response to me making reference to the Dm_dtl;e Report and he
;ellmg gre lfat:tually what he had done to assist her to get a

evion.

. Therefore, | —it's our position that since
r147that did not impact on the presidency - the President as
;25:President — that it was not protected or privileged. but
i1 that the other aspects of the conversation reiating to the
(:7:Paula Jones matter would be. )
: Mr. Jordan is not an employee of the White House;

Page 28
Lit me ask my question.

Okay.

He is a friend of the President’s; is that comect?
Friend and advisor.

o When you say "advisor,” what do you mean? Is he a
1advisor in any official capacity?

1 A~ Sure. o

Q  What official capacity is he an advisor?

151 ) A Well, he's an acf\lnsqr.m the sense that the
101President seeks his advice on decisions that the President
;117has to make. Every President not only seeks advice from

iz ;ﬁovemment officiais, but other people that he considers to
0

(ol Jed Je]
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ave — you know, to be able to offer sound advice.

) So anyone — any civilian who the President happens
:237to meet who the President asks for advice is an advisor of

&1the President? o
117 A With resnect to presidential issues, yes, sir.
5 BY MR. BENNETT:

How about how about the weatherman, if he wants

91
20;to travel? . A
121} A I'mnot sure — if he was asking the weatherman
:22:what the weather was, | don't believe, Mr. Bennett, that that
{231would be a presidentiai decision.

{24] Q Is there any way the line gets drawn?
251 A Yes, sir. |justtriedtodraw it. The line is
Page 29

t13that if it involves an aspect of the presidency that impacts

(210n the presidency that he's offering advice on, that it's
31covered, whether or not the advice comes from someone within
141the White House or someone from without the White House.

£5) BY MR. BITTMAN: . )

3 Q The President has private counset in the
:71Paula Jones matter?

(8] A Yes, he does. .

[e) Q Okay. Mr. Jordan was not acting as his attorney?
1203 A No, sir. And again, | did not include
11attorney-client. .

23 We referenced earlier conversations Mr. Davis
3jand other perhaps have had with members of the media. Have
‘147you spoken to the media within the iast month about the
s;Paula Jones matter - any member of the media?

i1
1
18] A 1do not believe so. | don't recall anyone.
17) Q  Would you remember it if you had?

(18] - A Ifirecalled it, | would recall it, and | would
:19iteil you. As | said yesterday, | don't speak to the media on
1201@ normal regular basis.

1214 Q All the more reason for you to remember it, |
r221would think. .

123 A Well, which is why i don't think | did, you know.
2411 do speak - | wanted to correct that because | said - you
:251could probably count the number of times on two hands.

1] When | was dealing with tobacco litigation or

(2 tobacco settlement, | did speak to the media on a more

131regular basis on that matter. There are times when I'm

{4 1deal|ng‘wnh products that | have spoken to the media on

;s1the White House position on products.

r61 What | don't speak to the media about are the

r71President's lawsuits, the internal operations of the

1¢1White House counsel's office, or OIC-type matters. So i

r91don't believe that { have spoken to a press person about
;:01the Paula Jones matter in the last month, .
Have you spoken to any member of the media about

{1}

1:21Monica Lewinsky in the last month?

[13] es.

{14) Q Who?

{5 A Claire Shipman. |spoke to a whole ~ hundreds of

]
s1people yesterdaYy downstairs, none of whom | know by name.
7] " Q ou can exclude those for the purposés of my
:13)question.

{1
{1

18]
r123is that correct? 1191 A Okay.
{253 A That's correct. . (20} Q They talk to me alot, too. 1 don't talk to them.
101 Q  He is not an employee of the government, in fact. {21] A |said, "No comment."
(223 A That's correct. 1221 Q Claire Shipman - she's a correspondent for
23] Q He's a private individual. ) 123)NBC news? ) )
24 A No, that's correct. But - but White House 124] A Wght I'm trying to remember anybody else.
[2s]people - [25] Q Il, let me ‘go through a list.
OIC-Starr Page 25 to Page 30
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1 A Okay. , BY MR. BITTMAN:

z Q Have you talked to anyone from The Washington Post? Q Let me read to you --

: A No. . A Raum, Paul, Mike McCurry, Ann Lewis, did you say?

5 Q Have you talked to anyone from The New York Times? Q Yes. Sidney Blumenthal?

: A 0. A Sidney talks to the press.

ié Q Have you talked to anyone from the New York Q Who does he talk to?

- Daily News? A ldon't know. . )

: A No. ~ Q Have you talked (sic) to him talking to members of

Q Anyone from the New York Post? the media? k
A No. A He will telt me — I've never seen him talk to
Q Anyone from Newsweek magazine? members of the media. He will tell me what people are
A No, l don't believe so. working on. so | assume that he has talked to them. That's
Q Any magazine? an assumption. | have never been - | don't think I've ever
A 1don't believe so. been present when he's talked to a member of the press.
Q CNN? ) . | have a Washington Post articie from
A | see Wolf every once in while on the lawn of the February 7, 1998. Let me read it to you -- or least

‘White House, you know. We will speak. | don't think I've
-ever told him anything. )
Any other member of the news media, other than
Claire Shipman?
A Not that | - not that | can recall.

Q How many times did you talk to Claire Shipman?
{ A Lthink she's calied me three or four times.
23 Q Did you talk to her on those three or four times?
(o= A She’somehow got my home phone number.
Page 32
Q Did you talk to her?
A Yes.
Q Whatdid you talk about?
A She does the Today show, and she would often call

=-me at 10:30 or 11 o'clock at night and ask me what we heard
< ‘the stories were going to be for the next morning, so that
~:she could sort of get a leg up on what she would probably
ave to be reporting it on when she did the Today show
t 7 o'clock in the morning.
Q Did you tell her?
: A To the extent | knew what, you know, The Post or
-The Times or somebody was working on and what we had been
-advised were going to be the stories for the next day, yes,
would tell her that | understood that The Post was goin
o run a story on X, and The Times was going to run a story

onY.

: Q Did you ever tell her about any of the facts or the
:procedurels\ tha;\I were talked about within the White House?

0

o Q So areporter who was going to report the stories
--is calling onu toyﬁnd out what the stories are?

es.
Q And did she ever ask {ou about anything?
: A Sure, she asked me other questions, and i told her
-I couldn't taik about them.

Page 33

: Q Toyour knowledge. has anyone in the White House
‘talked to news reporters about the Monica Lewinsky matter

-within the last month?

I'm sure they have, yes. .

: Q Okay. Let me go through a list. Raum Emanuel —-
“he has talked to media.

C1 LN e A E e

A He's been on the media, yes.
: Q Doug Sosnik?
: A  I'm-yes.
: Q Paul Begala —~ he's been on the ~
i A He's been on the media. .
e Q Okay. Mike McCurry — he's talked about it.
i3 A He talks about it every day.
: Q Ann Lewis?
A Ann Lewis has been on the media.
3 Q John Podesta?
17 A | don't know the answer to that.
Q Joe Lockhart?
A Joe Lockhart is in the press office.
BY MR. BIENERT:
Q Barry Toiv?
A Barry Toiv is in the press office.
Q Ifthey're in the press office, are you saying they

-have talked to the media?
N A Yes, that's — yes. I'msorry.

3
3
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a paragraph from it ) .

he fact that the Clintons are in regular
communication with these attome‘xls has been heipfulon a
number of occasions. When the Wall Street Jounal posted a
dam?m? article on its website on ngnesda¥ afternoon,
Presx ential assistant Bruce Lindsey instantly took exception
o the description of steward Bayani Nelvis' festimony,
according to one source. Soon after, Nelvis' lawyer,

s1Joseph T. Smalt Jr.. issued a denial that White House

Page 35
;officials were quoting before it arrived in many news

-z1rooms of major newspapers and television networks."
3l
-11read you that sentence again:

Let me ask you about the attribution to you. I'll

: "When the Wall Street Journal posted a damaging
:article on its website on Wednesday afternoon, presidential
jassistant Bruce Lindsey instantly took exception to the
:description of steward Bayani Nelvis' testimony, according
1fo one source.”

; Did you -

: That is not true.

: Q Did R'I_ou take excegtion to the description of
:steward Bayani Nelvis' testimony”

: A At some point, but not instantly.

Did you hear about the Wall Street Journal's

Yes.
What was your reaction to the Wall Street Journal's

| tried to find out what the facts were.

: From whom?

: I -1 didn't - well, actually, | didn't try to
-find out from anybody. | probably mentioned it to another
:member of the counsel's office.

: And who did you talk to?

»0>r O»
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Probably Cheryl Mills.
Who told you about the Wall Street Journal report?
| think Raum Emanuel.

What did he say about it? .
He said the Wall Street Journal as going to write a

>0>r0>

“s1report that says that Nelvis &ircked up tissue and - that had
-~:lipstick on it from the Oval Office area

, You know, and had
maybe - | don't know if he said it - and had seen Clinton
and Ms. Lewinsky together alone.
. And what was your understanding as to whether or

not Mr. Nelvis had. in fact, said that? )

A | had no understanding at that point.

Q Did you learn? Did you come to an understanding?

A Yes we - someone called Mr. Nelvis' lawyer, and
he said it wasn't true. )
\§omebody at the White House?
es

A .
Q Who?
A ldon't know.
- Q Wwho informed you that someone had called
Mr. Nelvis' attorney, and Mr. Nelvis' attorney said it
wasn't true? .
A | think you just got me. |~ | think we're
nto areas that | probably shouldn't talk about. So | -
iyou know, I'm not even sure | recall. But | believe it was

Page 31 to Page 36
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.1:probably someone in the counsel's office.

o Q Okay. This is a — obviously, a public report.

-3:Was it at that time after the discussion with Mr. Nelvis’

- 1:attorney denying the Wall Street Journal report that you took
-=1exception to the report? )

3 A | -1 didn't take exception to the press. no.

told people who were dealing with the press that my
understanding was that wasnt true. So if that is my

aking exception to the report, then yes, that would be true.

] And was it your understanding, then, that members
ithe White House staff then informed the news media that the
account in the Wall Street Journal was not true? ) .

: Yes. The news media came to us and said. "Here is
1this account. Is it true?” And they come and say to me, “Is

t true?" | say, "l don't know." o

: | attempted to determine whether it is or not. |

jdetermined that it's not true. | tell them it's not true

1with the intent for them to tell the news media, "We don't

ibelieve it's true.”
] MR. BITTMAN:  Okay.

; BY MR. BENNETT: ) )

: Q And to then immediately and instantly accuse
;the false report as having emanated from the independent
jcounsel, correct? . .

A | don't think I've ever accused the independent

Page 38
1:1counsel of - of leaking to anyone. . .
123 Q But you know of people in the White House

;31and in your office who have done precisely that, don't
;41you, Mr. Lindsey? i
5] Mr. Bennett, | do know this: | know that
161Mr. Nelvis' lawyer indicated he had not talked to the
i7;press. | did not know —~ | don't know of anyone -- there
:21may be others -- besides Mr. Nelvis, Mr. Nelvis' lawyer and
‘s1members of the OIC staff who would have had that information.
1133 But you said the information was faise.
Well, again, | — you know.
Why would the independent counsel —
Weli, that's right.
-- leak information that's false?
- No, you're absolutely right. | don't think we ever
‘:¢1accused you of leaking this information.
! Q Youdon't? You want to go back and refresh your
irecollection on the news accounts, Mr. Lindsey?
1 A Well, | can — | mean, if that's a useful
jexercise. But | - you know — but | mean, you know, |
-z11don't know whether or not anyone in the White House accused
.221you of — of leaking this particular story or not. | — |
1zz1just don't know.
o4 BY MR. BITTMAN:
Q  You said, Mr. Lindsey, news reporters calied you

PO>0O>0
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-;:and informed you about the Wall Street Journal report?
o A " No, ididn't.

Q Youdidn't say that? Who told you?
! A | thought | said Raum Emanuel told me.
: .Q Raum Emanuel told you. You also said that people
Lsiwere calhrg and asking whether it was true or not.
Not to me.
Q Nottoyou.
A No, sir.
Q They were calling other people at the White House?
é They were calling our press office, | believe.

kay.

A s that a Wall Street - what - )
; Q The Washington Post article | referred to is dated
1February 7, '98.
] A Okay. ) ) ) .
. Have you had any discussions with the President
ithin the last month about Monica Lewinsky?

A Yes.

Q How many times? )
; A Since January the 20th, probably daily. There
jare days that he's out of town or at Camp David or something,
'where | don't talk to him, but if he's in the office and I'm
1in the office, probably daily.
S Q  And what happened January 20th?

U e s FD
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T A | Dbelieve it was the evening of January the 20th
.2:that we iearned that the Wall — The Washington Post — is
-z the 20th a(’)l'uesday?

4l Yes.
= A Anyway, Tuesday night. whatever the date is —
z Q  The Tuesday night before the articie appears

- ;Wednesd:?‘/ moming?
iz / Before Wednesday moming. — we learned that
-z The Washington Post was writing the story they wrote on
:22:the next day, and it's been a matter of concern’to the
21 White House from that point forward.

Okay. Where did you meet with him?

In that study on the second floor of the residence.
Who else was present?

David Kendall; Nicole Seligman; myseif; there may

Q  Did you meet with the President on Tuesday night?
A No, sir.

Q Pardon me?

A No, sir.

Q No. Did you talkk to -

A Well, i take that back. Yes, sir.

Q What did you —

A Tuesda? night when — before or after the report?
Q  Before the report.

A Yes, sir.

Q

A

Q

A

Page 41

‘have been somebody eise | don't recall; and the President.
: ASMB Sbout what time was the meeting?

A :30.
Q How long did you meet, approximately?

A Thirty mlgnutes).! . y

Q Was'the entire meeting about the Monica Lewinsky
A

Q

A

Q

VO da L B b

matter?

(2 att None of the meeting was about the Monica Lewinsky
a-matter.
What was the meeting about?

The presidentiai library.

Did Monica Lewinsky's name come up at all during

:3:that meeting?
: A" Notthat | recall, no.

[REA Q Did the Paula Jones litigation come up at all

{12 during the meeting?

(17 A No, sir. )

{1z: Q Okay. Did you meet with the President at all that

i2::Tuesday before the story was printed in The Washington Post
12c:about the Monica Lewinsky matter?

(2 A No, sir.

220 Q Did you talk to the President at all — that is,
(23:the Tuesday before the first article on the Monica Lewinsky
{24 matter?

[23; A Technically, no, sir.

Page 42
Q How about untechnically?
: A Didlspeak to - | spoke to him sometime on the -
. after mndnght on the night of February the 20th.
kay. The day of the article?

A Thats —
Q  The morning of the article.
07 ) A Ispoke to him about probably 12:30 the — the
:morning of the article. So technically, | didn't taik to him
a:the day — on the 20th.
53 8’I(<ay‘ That's the technical. Okay.

a

[
f
{Q
(g
{15
(11 .
{1z Did he phone you, or did you phone him?
(13 He phoned me.
{14 How long did you speak. approximately?
1% Probably less than five minutes.
[16 Okay. What was said during the conversation?
(17 . . Again, for the reasons I've stated earlier - the
112 presidential communication privilege; the deliberative
19
(20
{21
{22
[23
124
{25

POPOPOPO

;process Frivilege: the attorney-client privilege, both
:personally and officially - | don't believe I'min a

1position to respond to that. .

; . _ Was the conversation entirely about the
1Monica Lewinsky matter - the phone conversation at 12:307
; A e Monica Lewinsky matter, if that inciudes
1The Post article, yes.

OlC-Starr
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11 Q Yes. R But the four peopie in the counsel's office who
o A  Yes. ) 2 pnmarily handle this matter are myself, Chuck. Cheryl, arc
(3 Q The Post article was only about the Monica Lewinsky '3-Lanny. ‘'So some combination of those people were there
[4jmatter 5 Then there were members of the press staff anc some
s A Correct iz of the senior advisors - some or all of the senior advisors
[6) Q Okay. ‘¢ -that we talked about.
(7 A But — okay. ) . Q Allright. Who was there from the press sta¥?
(8) Q Did you tell anyone about your conversation with s A ﬁhrug?m'a.)
1s1the President that morning at 12:30? 3 Q as Mr. McCurry there?
(10) A No. | wentback to bed. e A |~ ldon'trecall
[ Q Not necessarily at that time, but consequently. [ Q Was Ann Lewis there?
(1o A  Oh, yes, sure. (i A | don't believe so.
(131 Q Who did you tell? ) (13 Q Was Joe Lockhart there?
(14) A Well, | believe probably people in the 1 A Perhags )
11s5jcounsel’s office. ] Q Was Barry Toiv there?
16] Q Okay. Did you tell anyone else? 1€ A ldon't - I'don't believe so.
(171 A No. 1may have told - | don't know — | — (i Q  And the senior staff - was Raum Emanue! there?
;1811'm - you know, | don't recall whether | told Mr. Kendali S5 A Probably. ]
t19;0r Nicole. | just don't know. ) ) r1e: Q Was Doug Sosnik there?
(20} That day that the article came out, sometime [ze: A Yes.
121;later that morning — after you got to work perhaps — was [ Q Was Paul Begala there?
221there a meeting about The Washington Post article on the (22 A Probablx. | ~'1 can't say for sure.
(23;Monica Lewinsky matter? o [23: Q Was John Podesta there?
(24] A w\;‘understandmg is there was. 1243 A idon't believe so, but he may have been.
125] Q o attended that meeting? {25} Q Was Jim Kennedy there?
Page 44 Page 47
(1) A ldon'tknow. | wasn't there. | mean, there were 1 A No, Jim Kennedy | don't — was not there.
(21several meetings that day, but the first meeting I'm aware of o} Q Was anyone else there?
(3)that occurred that day, | wasn't present. (3 A Back to McCurry. | believe McCurry had bnefed

(4] Okay. Who was present at the first meeting?

(5] A ldon't know. .

16} Q Who told you about the first meeting?

(71 A Mike McCurry.

18} Q What did he say occurred? )

191 A Again, | don't believe in a position to discuss

(101that because of the presidential communications privilege and
1111the deliberative 8rocess privilege.
2 Q kay. But Mr. McCurry told you that there was a
:13;meeting that day? ) ]
1143 A I'don't know if he told me there was a meeting
r1sithat day. | think he - | came to understand from our
‘161c0onversation there was a meeting that day -- that mornin

117! Q Oka}(. (
13]meeting that day. You obviously were not present?
(19] A orrect.

0; Q Was your understanding from Mr. McCurry that the
1 1President X/as R‘resent at that meeting”
! 0.

23 Q Did you get any understanding from Mr. McCurry
:24jabout howAlongNthe meeting was?
(251 0.
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i ~Q  But your understanding from Mr. McCurry was that
(21the subgec}\of tge meeting was Ms. Lewinsky.

es.
; Q Oka{ And you will not tell us about the substance
jof what occurred wi r::tyour conversation with Mr. McCurry.
; Correct. o

: Q On the basis of the privileges that you've outlined
1for us before.

¢

RU de L

0w

A Correct. ‘ )

] Q Did you ever have a meeting that day with the
11 President about The Washington Post article and the
:121Monica Lewinsky matter?
Ls3]
(14}
{15!
(16}

=}

[
[
[
i1

es, Sir.
When was that?
Sometime midday. .
Who attended that meeting?
7 Members of the counsel's office staff.
21 Can you name them, piease.
a) | -1 -- 1 can name -- well, it would —
51Chuck Ruff, Cheryt Mills, myself, maybe Lanny Breuer.
1] My problem is that, you know, as you all will
21discover, we have almost daily and often severat meetings
3]
4]
5]

P»OPOPO>»

:
1
1
B
2
2
2

a da{, and it's hard for me to tell you in any particular
meeting whether all four people are there, whether two people

{
T
{
[
[
(
{
{
r25)are there, whether three people are there.

-
-
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He somehow revealed to you that aiere was a

(4 earlier, you know, and so | don't think he was there when
(s1the meeting began. Because | think — but | think after
161 his briefing, he came in, and | believe at some point,
(7:Amy Wisetobin — Wisetoby came in.

18: g anyone else that you remember being there?
(9} 0.
[ic: Q How long was the meeting?

11 A Thirty minutes.

2 . Q_ Was anything discussed other than the

113;Monica Le/\\mnsn' matter and The Washington Post article?
0

-- yes.
(1s; Q What.x ] o
(16 ) A Let me see if | can do it this way: There were
117:a series of interviews the President gave that day to
:the media. )
: Q Right, NPR, P8BS, and —
A One more.
Q - RollCall.
© A RollCall. A par of each of those press
;availabilities involved the Monica Lewinsky matter. Part
:of each of those press availabilities invoived, | think
=1— 1 didn't watch all of them, but | think involved other

[RE R =

Page 48

1:subjects. But there were discussions of the other subjects
2:that we thought potentially could be discussed during
3:those interviews.
1 Q What percemage of the 30-minute meeting was
s;d:y?te?d to the Monica Lewinsky matter and The Washington Post
¢ article?

7" A Ten minutes maybe.

g Q Ten minutes? So two-thirds of the meeting was on
s1non-Monica Le\gmsky matters.

¢l ure.

Tell us everything that occurred in the 10 minutes
about the Monica Lewinsky matter?

(13 Again, | don't believe that I'can, for the reasons
141¥'ve stated - because of the presidential communications
(1s;privilege, the deliberative process privilege.

[16; You indicated yesterday that members of the
1171White House counsel's office have been talking to witnesses
(181and/or attorneys for witnesses who have appeared before this
119;Grand Jury and some of whom have otherwise been involved in
1201this mvest}ngatwn. Do You remember that testimony?

{211 ) Yeah. ['m not sure I'm aware that we talked with
1221the witness - that the counsel's office has talked to

:237witnesses — other than they talked to me.

4 Q Whowas -

5! A But again, | don't know of any witnesses they

1 Q
2'that you talked

(2
{2
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. -talked directly to. )
N Q ° Who was talking to the witness or the attorneys in
1 the counsel's office? Have you? Have you talked to any of
:the witnesses? )
: A No, | have not talked to any witnesses.
Q Have you talked to any attorneys for witnesses?
A No, sir.
Q Okay. Doyou know - )
EN A Well | -- you know, have | talked to any witnesses
:1about their testimony? I'mean, l'll say
::hello to Befty — i

: Q" About what they know about this case — the
. :1Monica Lewinsky matter. )

: A es. I've spoken to one witness.
Who? )
Stephen Goodin. .
When did you speak to Mr. Goodin?

1A e e

PRI

oro

1point several dm after this. )

: Q at did you talk to him about?

: A Again, | ~for the reasons l've stated - the

: presidential communications privilege, the deliberative
1process privilege, the attorney-client privilege — |

;don't believe I'm in a position to — )
Mr. Goodin is no longer employed at the White

Page 50

-21House; is that correct? .
o A No, | believe he still is employed at the
-3;White Houae.

Oh, he is employed at the White House?
I think he's a special assistant to the - at the

‘5t A
-z}White House.
! Q

kay.
A He's no longer the personal aide. )
Q Okay. Have you talked to any other witnesses?
: A Other than to pass Nelvis in the hall or pass
Betty Cgrrie in her office and say, "Good morning,” and "How
:are you?"

1

Q About the Monica Lewinsky matter.

: A
are, but t don't believe so. '
Okay. Well, you knew Mr. Goodin was.
A Well, yeah, okay. No, ! think he's — | think he's
the only witness -- again, I've spoken to Kris Engskov, but
not about his testimony. )
nave you talked to any attorneys for witnesses?

0.
Q  You, personally.
A No. Again, | —I'm not sure -~ { don't know who
all your witnesses are, so | don't - | don't —-
RES Q About the Monica Lewinsky matter. So you

swould know.
; A ldon't know if ther've been a witness.

: Q Wel, have you talked to any attorney who
represents someone who may have information related to
ithe Monica Lewinsky matter?

[(ERER

Oy N e

A Yes.

- Q Who?

A A man named Peter McGrath.

N Q Peter McGrath? Who is Peter McGrath?
i A He's an attorney in New Hampshire.
L Q How did you come to speak to him?
il A He called the White House counsel's office.
i3 Q When?
A Again, a couple of weeks ago.
s Q And you spoke to him?
i A He called for - | think he called for me, and |
-1~:spoke to him, yes. ) .

RN Q "How long did you speak to him?

=y g Five minutes.

What did you sa?, and what did he saY?
1 A Again, | don't believe, for the reasons l've
2 1stated - the presidential communication privilege, the
deliberative process privilege, attorney-client privilege -
1;1 can disciose that. i X

: Mr. McGrath is not a White House employee?

INERE

A ldon't know. He came to my — to see me at some

Yeah. I guess I'd have to know who your witnesses
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A No.

Q Was he representing a White House employee?
: A My understanding was a former White House
;emplcyeeaes .

: About how long ago was this conversaton?

A Two weeks ago.

: Q Okay. Have you talked to any other aztomeys
'who represent Eeople who may have information reia‘ed to the
:Monica Lewinsky matter?

: A es.

Q Whoelse?

: A Peter - somebody's got to help me wx the last
‘name ~ John Podesta's lawyer.

MU e S T e

o
e

b

114 BY MR. BIENERT:
r1s; Who was McGrath representing?
[16; A | believe he said he was representing his brother.
17 Q Name? ) )
ST A | don't know if | know — it may be
{19;Michael McGrath?
201 BY MR. BITTMAN:
{21} Q  You spoke to Mr. Podesta's lawyer?
(221 A Yes.
{23} Q When?
{243 A A couple of Saturdays ago.
{25} Q Before or after he testified?
Page 53
113 A After he testified the first time.
(21 Q Did you talk to Mr. Podesta's lawyer about

13:the information that Mr. Podesta had with regard to the
{s+1Monica Lexa’nsk matter?
15 0.
(61 Q  What did you talk about?
17 , A Again, because of the reasons I've stated — the
(9:presidential communications privilege, the deliberative
[9;Process privilege, attorney-client privilege - 1 don't
i10;think | can discuss —~
{11 . Q  Did you talk to Mr. Podesta's lawyer about matters
i121relating to Monica Lewinsky?
13 A Not directly, no.
(14} Q  Matters referring cr relating to Monica Lewinsky?
(151 A No. | - 1discussed with John Podesta's lawyer
(16;institutional concerns of the White House with respect to
17;testimony by senior White House officials.
e . _ Did you talk to any other attorneys for people who
:1a1had information related to the Monica Lewinsky matter?

120] A Not that | recall — any another outside peopie?
121 Q  Any other person, whether inside or outside.
223 Again, we have daily meetings about this matter in
:23}its broadest permutation every day.
124) Q  Attorneys outside the White House.
253 A No

Page 54

{1 . Q Okay. Is it your understanding that people in
12:the White House counset's office are, in fact, talking to
13:1witnesses or people who have information related to the
t4:Monica Lewinsky matter and/or attorneys for people who inay
ts1have information related to the Monica Lewinsky matter?

{6} ) A Ag‘am, 'm not aware of whether we've talkked

(71t0 witnesses — other than the situation | told you, when

13)Mr. Goodin spoke to me. .

[9) But yes, I'm aware that lawyers in the White House
“97C°“"5|:r5 office have spoken to attorneys who represent other
[11]peopie. yes. . . .

{(12] Q  Who was doing that in the White House

r13jcounsefs gfﬁoeh’.; tlikely. L B ch

(14; ost likely, Lanny Breuer, Cheryl Mills, perhaps

1151Chuck Ruff. y " perhap

(163 Q  Have they spoken to the attorney for Betty Currie?
17) A believe so, yes.

118} Q Before —

191 A No, I know -- | know so, yes.

[20; Q  You know they have? How do you know that?
{211 A ldon'think | -- again, because of the

iz21deliberative process, the attomey-client privilege and — |
(231don't believe I'm in a position to tell you how | know that.
247 Q  They talked to her attomey before or after she
iz51testified before this'Grand Jury?

OlC-Starr
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oY A The incigent | was - the incident | was talking to
2:would have been after. )
(3 Q  After her testimony before this Grand Jury?

f4; A Right. .
15} Q Dodyou know if any - )
(61 A And after press inquiries about her testimony —

:71the one incident | was just referring to, where I'd say |

re1know they have.

{91 Q Explainthat. o
110: A There were stories, again. in the press - New York
(:1: Times maybe: | guess Washington Post: 'm not sure — that
;:21made references to her testimony before this Grand Jury.
::31Again, her lawyer, | think. publicly indicated that the
'14;implications of the stories were not correct. anng that
r1s1process, | know White House lawyers spoke with her attorney.
116] Q Did they talk to her attorney prior to the
:171news article? )
119] A Again, | - | don't know the answer to — to
191that. 1t is possible they talked to him prior to the actual
;20;jarticle, you know, but again, after we became aware that the
(21)article waquénng to run. i
223 .BENNETT: I'msorry. Can | ask few questions

Eagi‘quickly?
[24] MR. BITTMAN:  Okay.
125]
Page 56
[} BY MR. BENNETT: i )
121 Q Mr. Lindsey, you're referring to New York Times
{37article reporting that Betty Currie had testified before
141the Grand Jury and was reported to be cooperating with the

(51independent counsel investigation, and that would be the
16;article dated February 6th of this year.

171 A Isthaf a Jeff Gerth article?
(8] Q  Jeff Gerth, Steve Labaton. and Don Van Natta Jr.
9] A Yeah, | think that's probably the article | was
1101referring to, yes. .
111] Q" By the way, do you know any of those writers?
{121 A Personally?
113) Q Yes.
‘143 A No.

115) Q Have you ever spoken with an¥\ of those writers?
1161 A | spoke with Jeff Gerth during the 1992 campaign;
:17; Steve Labaton - and who is the other one?

; Don Van Natta Jr. ) )
A |don't believe I've ever spoken to him. | think |
1maybe spoke to Steve Labaton, but | don't think he worked for
1The New York Times. Has he always worked ~ he used to work
21for The Post? Anyway, | haven't spoken to him in the last
1two years. He covered Whitewater early on.
)
]

1

And it's your position that these conversations
were held after this article was made pubiic; is

-
4
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:11that correct? . ]

; A No, that's not what | said. | — 1 said I'm not
:3)sure if they spoke to him and when. | said | was aware that
(41around the time that we learned of that article, that someone
151from the White House counsel's office had spoken to — )
6] Well, you wouldn't have learned about the article
7until after it became an article; is that correct?

81 A No, sir, that's not true. .
) Q  Ailright. Weli, tell us when you leamed. Did
110]you learn the day or so before it was published?
[11] A Absolutely. They usually call and say, "We're
{mwritin? an article on X, and we want your comment,” or "‘We
113;want fo know what your reaction is.”
114} Q Oka

{15) A That's how — again, that's how | — we learn about
116;maost articles, are not when we pick up the paper, but when
{17)they cail the White House press office beforehand and tell
(1ejus that the articles are going to run.

S Q _ And so this article that ran on February 6th -
(~0jwhich was a Friday — you would have known about on the
211previous Wednesday or Thursday; is that correct, by your
[z2;0wn testimony?

[23} A~ Probably. . .

{24} Q indeed, in The Washington Post version of
[25)the same story that was reported the same day, on Friday,
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.- The Washington Post quotes as follows:

: "But a source close to Clinton said that Currie's
-account was more ambiguous than prosecutors apparently
‘see it."

: And sourcing sources ciose to Clinton; is
-that correct?

PO O e e

: | assume, yes.

e Q So as to a story that was published on the same

-=-day as The New York Times piece. obviously, somebody in the

.- White House - or at least somebod{ close to the President —

22 had the op onunut{ to comment on the story, and that comment

---was published on the same day as the story broke itself; is

-2z that correct? .
; A C\?am - | assume you're — that's correct, yes.

Q ell, do you want to —

A Well, | mean, I'li take - I'll take your word

MR. BENNETT:  All right.
BY MR. BITTMAN:
oo ~ Q Has anyone in the counsel's office learned any
. information about what Monica Lewinsky has told — have they
had any contact with Monica Lewinsky or her attorneys?
A Not that I'm aware of.

- for it

124 Q What about Marcia Lewis or her attorneys?
o A Not that I'm aware of.
Page 59

i Q Are you prepared to answer any questions about
:2:conversations you are aware of about Monica Lewinsky that
3 occurred amon? White House staff?
A believe the answer is that I'm not because
of the reasons | stated: the presidential communication, the
:2.deliberative process, and/or the attormey-client privilege.
: BY MR. WISENBERG:
<5 . Q Okay. This is Just a couple about something you
3;mentioned, Mr. Lindsey.
You mentioned a call from an individual named
Peter McGrath —
A Yes. )
Q - approximately two weeks ago?
A Approximately, yeah.
) Q What was the general subject matter? You've
declined, t believe, to reveal the actual words. What
was the general subject matter?
A His brother. )
Q Okay. His brother in relation to what?
) A Well, the question was asked in relationship to the
Monica Lewinsky matterso -~
. . kay. So about his brother in relation to the
Monica Lewinsky matter.
orrect.
Q Did you reveal the substance of that phone call to

-11anybody else? . L
2 A My conversation with him — there was no substance.
3 Q There was no substance to your conversation

“3'with him?

No.

eid you refer him to somebody eise --
es.

; to speak more about that subject?

es.
Who did you refer him to?
Lanny Breuer. .
] ) Okay. Did Lanny Breuer then discuss with you the
discussion he th with Mr. McGrath?

es.
. Are you prepared to tell us about your discussion
with Lanny Breuer about that?

A No, sir.

! ) Q Did you reveal to anybody after your discussion
:13;with Lanny Breuer - to an bOdXA— the substance of the
i23;conversation with yourself and Mr. Breuer, wherein he relayed
iwhat he talked about with Mr. McGrath? Did you then speak
1about that with anybody eise? .
(03 A ldon't believe so, but it was not just Mr. Breuer
rz43and t when he relayed it to me, so —
2% Q There were other peopie there?

OXTOPOPO>

o»r

- OlC-starr
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: A Other members of the counsel's staff. i
: Q Are g'ou aware of anybody elise. other than yourse *
‘relaying Mr. McGrath's information which you gave to Breuer

‘— are you aware of anybody else then relaying that to

-other parties?

S U g L

No, sir.

: Q Was Mr. Lockhart at the meeting that you say
2-Mr. Breuer was at and you were at?

) A 0, Sir.
Q Okay. )
A Not - not - no, sir.
BY MR. BITTMAN: ) )
{13; Q You've identified several times. but certainly not
:14:the entire universe of times Zou'ye talked with people in the
251 White House about Monica Lewinsky - actually, people outside
(16:the White House, as well. -

: Will you prepare a list of all communications

(18 jw# have had with anyone -- whether within or without the
112 White House — about Monica Lewinsky, so as to save this
201Grand Jury's time going through it conversation by
[21;conversation, communication by communication.

(22} A I'll have to discuss that with my lawyer. ]
(23! MR. BITTMAN:  Okay. I'll ask the same question
:z41about the Paula Jones matter, as well — that is, prepare

i25;a log of all such communication, so we can save the
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111Grand Jury's time and go through the questions one by one.
12: e have to break for lunch within 2 minute.
32 BY MR. BENNETT:
[4; Q Mr. Lindsey, Ljust want for the record to be clear
15;0n this. You have acknowledged, if | understand you, that

g1 prior to the story in the New York Times being written —
{7:Published on February 6th, that a least a day or so before
i¢1that, you were aware that that story was going to run; is
ro;that correct?
(190 A Yes. )
i Q Wil you tell the Grand Jury exactly - if you can
{:2:recall — when you first realized there was going to be a
r13;story written in which it was reported that Betty Currie was
;1a;cooperating with federal investigators. If it was before
;\éVed’?esday or earlier than that, please tell us when you
-first knew.

>

You said the story ran on Friday?
Yes.

v b

[BEEr

;_ L:wrtsday - the day before?

ight.

; Q  All'right. And to your knowledge, did tycu or
ranyone in the counsel's office discuss the fact of tha
:-3-imminent story — or imminent report with David Kendall,
i23-Bob Bennett, or any of the President's private lawyers?

RS RIS

)
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‘Not what was discussed, but whether there was a discussion.
: Probab|¥;r . )
: MR. BENNETT: Ail right. And so — well, | think
‘that's sufficient.
: MR. BITTMAN:  Mr. Lindsey, you are not excused. We
-are going to take a break for lunch. We ask you to preserve
-any and all notes that you've taken.
: MR. WISENBERG: | .
Q And the documentary mte;gynty of those notes. as
-discussed Xestc\e(rday. Do you understand?

es.
MR. BITTMAN:  You are excused until the afternoon,

FOREPERSON:  Untit 1:30 - 1:35.
: he witness was excused.)

o A lunch break was taken from 12:32 p.m.
‘until 1:52 p.m.)

PR B N N A

‘until —-

oic-Starr

Q
g My best remembrance would be that it was Thursday.
A
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- AFTERNOON SESSION
= ] MR. WISENBERG: _ Let the record reflect that
M Lmdser has reentered the Grand Jury room.
OREPERSON:  Mr. Lindsey. please allow me to remin
hat you are still under oath.
e THE WITNESS:  Yes, ma'am. Thank you.
- BY MR. WISENBERG: )
: _Q Good afternoon. Are you the same Mr. Lindsey who
-was testifying here this morning?
A~ No, sir. I've had a meal.
Q Allnght
A Yes. i
d Q Allnight. Now, there were couple of questions
:zz:that Mr. Bittman asked you that you wrote down and wanted to
12z discuss with your attorneys.

Right.
Q  Are you prepared to enlighten us on those?
A Yes.
Q Allnght.

. A One of them was: Do you intend to claim privilege
- -with respect to every conversation involving Paula Jones,
-whether or not a lawyer was present?

. And | think the answer to that is no, I'm -- there

are conversations that | will talk to — about — that

-involve Paula Jones.

o

i . Q Okay. And which ones are those? | mean, what is
-2:the distinguishing characteristic, in the sense of - because

here were some questions ¥|ou were asked this morning where
-you didn't answer because there was a lawyer — irrespective
-of whether or not there were non-lawyers there.
: So | assume that the presence or absence of lawyers

;= is not dispositive.
&) A Well, it depends on what the purpose of the
=-conversation — yeah, what is dispositive is the purpose
1:-of the conversaac’)(n in my mind.
i ay.
- A Sothat if we have a conversation in the
::White House counsel's office, that clearly —- about these
;- matters — I'm combining - we didn't have that many about
= Paula Jones. I'm doing this generically now.
£ . Q_ Alirighf. Relating both'to Paula Jones and
:Monica Lewinsky? .
: A And Lewinsky.
Q Okay. )
o A Those, in my judgment, are protected by all the
(21 privileges | mentioned -- presidential communication;
;22 deliberative process: aftorney-client, official; work
-product doctrine, official. If --
N l Let me interrupt you for a second. You say any
:2z conversations in the counsel's office. |take it, you don't
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:mean that to be — you mean that to be geographically limited
‘to the counsel's office, or a discussion in which a person
:who in the counsel's office is present? o
: Right now, I'm talking about communication — that
-broadly about communications where all the participants are
-members of the counsel's office, whether it occurs in the
-Rooseveit Room or in the counsel's office.
Q Alliright. o
. A Soit’s not physical; it's - it's — it's all the
-participants. And I think all the privileges that we talked
{11 about applé. All i

fi

ht.
A And ?—- and Mr. Bennett is not here, but he
1;-asked me at one point to narrow the privileges, and | quit
12~ referring to work product every once In a while after that.
1€, . I've been reminded that a lawyer's mental
17 :impressions are work product, as well as what he writes,
12:and so | would go back and add work product to the list when

it
r
f

3
L=
1€

MR

-1 was naming the privileges.

6 Q" Okay. Aliright. . )
. A If | have conversations with people who are in the
:White House - members of the White House senior staff

-— and if the purposes - purpose of those conversations are

:to - are part of the deliberative process, are to formulate

:a recommendation to take to the President on — on any

~ Page 61 to Page 66
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2.r.mber of matters. then | believe those conversations a-e
2:p-vileged, even though there are non-lawyers present.
! Likewise. in the example that | used with
14:Vemon Jordan. where you have a conversation with scmeone
w™0 is outside the Whife House_ If the purpose of that s

‘tc formulate a recommendation for presidential action ¢r
: reatin%to the presidency, | believe those are covered.
[e: ou know, Mr. Bittman — Mr. Bennett, again, sa<.
(o:ycJ know, "What if you talked to the weatherman?” That's
r1c:— abviously, | said that wouldn't be, but you know, if
the President talked Colin Powell about the situation. for
example, in iraq. even though Mr. Powell — General Powell
113:~ s not a White House official, | believe that his
[14:ccnversations are — are protected.
SEN If the President speaks to Vernon Jordan or
16:8omeone else about the race initiative, | believe that
1~ :these are anuleged« . )
LN do not believe that whether the personisa
1a1Write House person or a non-White House person determines
o;whether or not that the privilege — .

! Now. I will have — there are conversations | can
;have that are casual or that do not involve presidential sort
rof decisionmaking - that deliberative process that they talk
;about — that | don't believe are privileged. .

] And what I've tried to do at Junch is to go back in

i
r

i
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r1;the areas of any conversations | had with anybody in or out
1210f the White House reiated to Paula Jones, and the same with
[31Monica Lewinsky, and at least go back in my mind and ta to
r4;recall conversations I've had with people that would not

s10ne of — the kind of categories I've been outlining for you.

16} Q Mm-hmm. ]

(7] A And | think there are several. Paula Jones, in -
18- sometime in early 1994, George Cook, who is a Little Rock
91businessman —

10; 2 L?(t me interrupt you for just a second.
117 ay. ]
112} Q Because | don't know how long you intend to go into

i13:conversations about Paula Jones or Monica Lewinsky that you
r141consider to be nonpnwle?ed, and | want to stop you for
:151just a second and, first of all, make sure | understand

r161your formulation. N ]

17] i you have a -- your position is that if there's a
s1¢;conversation in which all participants in the conversation
‘19:are in the counsel's office, then all the privileges you
120:mentioned earlier apply.

21 A Correct.

Q Okay. If--

; ) A Or conversation among counsel people and the
:President, those same — counsel members only, plus the
1President, those privileges would apply.

(R BN RSN
[ER N
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i1 Q Okay. Counsel members, plus the President, all
(2;priviieges apply. . . L

(3 And anything falling within that category, you
t4:will assert the privileges that you've already asserted in
[siresponse to particular questions earlier; is that correct?
16} A Yes, sir. .
o7 Q Now, White House senior staff —- if the purpose
(21is part of the deliberative process or to help formulate
ts1recommendations for presidential action on any number of
-101matters, those would also be covered.
f11] A Correct. )
(il Q Allthe privileges would be covered, or just the
:131presidential communications and executive privilege?
14) A | believe - | don't want to limit, because you
115:mught be able to have attorney-client privilege. There are
r16:times when members of the White House staff will come to me
117]in my role as a counsel - as a member of the counsel's
-13)0ffice. | gave an example of Stephen Goodin --
{19] Q Mm-hmm, ] )
(2¢} A —where even though it's a non — it's a
i217non-White counsel person, | believe that because he came to
:221me. in my judgment, as a member of the counsel's staff. that
r231that i1s protected. He was seeking advice from me as a member
1243the counse) staff.
125} So - but what I'm really talking about now are the

r
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-.:sort ¢ the broader meetings that we talked abo.:

{2 Let me go back, because { don't know — { we

ra:really want to made a good record for this — we have two

14:sets ¢’ meetings every day now in the White House

=) Q “Mm-hmm.

187, A Oneofthemis at 8:15 in the mom:~g. and it

r71invehves the four lawyers on the counsel's staff tha:
(3:are involved in the Monica Lewinsky matter and outside
[91attomeys — Mr. Bennett and his staff, or Skadden Arps

1101lawyers: Mr. Kendall; Nicole Seligman; Mlcke{ Ka-wor and

t11:lawyers in his. Again, those, | think, have all the

[1z;privileges that we've talked about.

[13; Okay.

i14: A We t%en have a meeting — that's 31 8:15. We
t15;then have an 8:40 meeting in which senior mempe-s of the
{16:White House staff come in with members the coursel's staff,
r171and we have discussions about the Monica Lewins«<y matter, if
{1s1you wil in its — in its broadest sense.

f19] _ Those, | believe, are privileged under the
t201deliberative process and the — and the presidentia!
1jcommenications privilege, okay?

2 Q And you will decline to answer questions relating
3;to the substance of conversations in either one of
s those meetings.

5] A " In either one of those groups.

(2
[z
(2
{2
(2
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1] Q Let me stop you for a minute, because in the type
210f meeting you're discussing at 8:15 — you said Mr. Bennett
(31and staff and Mr. Kantor would be there usually.

4] On — on -- it's a conference call.

5] Q A conference call. How about Mr. Kendall?

(61 A Yes.

(71 Q Okay. Those do not fall into the category of
18:either senior staff meeting or counsel members oniy or
r91counsei members plus the President.

110] So this is yet another category — | just want to
{111make sure we're clear.
1121 A Right, you're correct.

Thus is a category of the President's — some of

13] Q
114;the President's personal attorneys and who?

{15} A nd the - and the White House attomeys.
116} Q Okay. Which would be members of the counsel's
1:710ffice?
119} A Correct. )
{19} Q  Okay. No senior staff that are not in the
(201counsel's office are in on those meetings?
1211 A Correct.
(o2 Q Okay. ) ]
(23] A And no non-lawyers are in on those meetings.
243 Q  And the President is not in on that meeting:
[25] A Thatis correct.
Page 72

(11 Q Qka){.‘ So that's three categories.

(23 A Right. o o

(3] i Q_  You've also identified a situation of people

14)seeking advice from the counsel's office — coming and

rs)1seeking advice from you as a member of the counsel's

(6 office, and you gave an example of Steve Goodin doing that.

(71 A orrect.

8] Q Allright. Now --

9] A That would - even though it is a non-lawyer, |
(10]believe that is a privileged communication.
{11] Q ow, is there any time limitation on your
{12)categones, in the sense of before a certain point in'time,
[(13)you're not &omg to assert those? Before, for instance,
(141January 18th, or January 18, 1998, you will not assert
(15]these privileges? . .
[16] A~ With respect to Monica Lewinsky? )
k! Q  Either Monica Lewinsky or matters relating to the
18]Paula Jones case. .
19] A Okay. | need to talk about Paula Jones slightly
(201 differently, but none of those conversations that I've
1 0utlined oc:r;un%:ik before January the 20th.
ay. ) )

A My conversations about Monica Lewinsky prior to
i)ta_nut.:fny 20th were in the context of the Paula Jones
itigation.

[2

{22
(23
{24
(25

- OIC-starr
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Q Okay. Q Oka{ What we're going to have to do is invite you
A Inthat — there are at least two aspects to that, pack. because what we will do i1s — 1 believe there is a

11 guess, and there may be more. There are decisions with
respect to the Paula Jones litigation that. in my judgment,
;affehcts the presidency and have presidential implications
ito them. ]

7 With respect to those discussions, any

cz1conversations | have with either White House staff or

;3;non-White House advisors to the President, | believe, are
-:n1covered by the privilege - at least the deliberative
11] process/presid%?a_l %?mmumcatlon pnvileges.
e £ .
131 A And gn example of that was the conversation |
;147indicated | had with Mr. Jordan, which while | will tatk
-:z7about part of it because it did not involve what | consider
‘1¢7t0 be a presidential decision or a decision that affects the
:171presidency — | talked about that aspect of it - | wouid not
-13;talk about the asre_ct of it that did, okay?

Q Allright.

§ A All my other conversation - except for the ones
H'm pregared not to assert privilege on —~ wouid be with
‘227either the President or the President’s outside lawyers

:23)= in this case, Mr. Bennett and Skadden Arps lawyers - and
-24;perhaps Wright, Lindsey & Jennings lawyers in Little Rock,
:2s)who are aiso Mr. Clinton's lawyers on that matter.

T s G T

[ N

3O
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(1

13 In addition —- in - with respect to those matters,
211 played a role of a facilitator and intermediary between the
31outside Iav(v)yers and the President.

] Oka
)

¢

4 .

(5] A And!vith respect to those, | believe that the
1£;President’s private attorney-client privilege applies,

:7:as well as, perhaps, the attorney-client privilege of

(o:the counsel's office with the President.

{
{

19] Q Counsel's office privilege —
1103 A Right.
“3 Q - are you saying, or a different ~ an

‘121attorney-client privilege that you associate with the

:-31White House counsel's office? .
114} A There two privileges. There are both the official
‘:z;0ne that you all disagree with under the Eighth Circuit case

as to whether or not we have it or not -

) Q That's what f¥o_u're referring to. Okay.

113) A That's the official part.

SED Q Okay. . .

1291 A I'm also referring to a private one --

2 Q  Private attorney-client privilege. .

i A -- as facilitator, intermediary, or conduit, if

221you will. _ )

243 Q Aliright. Now, was there another question you had

fEsésaid you were going to check with your lawyer —- a specific
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:17question about — .
s A You asked two questions. | thought —- or
1Mr. Bittman did: Do you intend to claim privilege with
regard to every conversation involving Paula Jones, whether
jor not a lawyer was present?
Q Allright.

A And ['was about to answer that.
=N The other one: Are you prepared to discuss

-a1@ny conversation among White House staff about the
;221 Monica Lewinsky matter? .
11l And | actually broadened that to any conversations
-.21about the Monica Lewinsky matter, either among White House
:13;staff or pegple outside the White House. i
14} Okay. Now, your answer thatJou‘ve given has
-131really spoken to both questions; is that correcl?
18] A Right. And | will give - the answer to both those
questions is yes, there are conversations | had mvolva
either Pauia Jones or Monica Lewinsky that | do not believe

[N NPT N P

w

-z sufficient record for litigation at this point.
s We're going to — thou%h we might need to tee up
-some other things, and then we'll need to formulate —
“continue to formulate questions that you — for matters
‘that you think that you can answer.

If there's any way in which the record has not been
-+ perfectly made for litigation today. we'll ask you some more
:1:-questions, and you can have the right to assert the pnvilege
.2 -at that point in time.
o | want to ask you a couple more things.

A Also, if  may just. for the record, | — again, we

will uitimately, | think, provide you a copy of the printed
statement | read yesterday. .

: . ) As well as the notes, is my understanding from
speaking with your attorney. .

A That's correct. But with respect to our
conversation now, | would ~ | guess | would incorporate the
— the comments that are made — or the statements that are
made in that statement as to — part of the explanation as
‘to the various roles. )

(o3 Because | think we tried in some way -- probably
s not a very accurate way - or not. excuse me - not ave
~z-communicative way to lay out the various roles that | play,

[T RN

)
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-the White House counsel plays, both as counsel to the
‘White House and to the President in his official capacty,
-as part of a senior advisor role to give advice to the
‘President with respect to Presidential communications
-and deliberative matters, and my sort of confidential
;gten;nedlary role, with respect to the Paula Jones
igation.

et b

. So | just ask that the statement also be a part of
ra-this explanation — that this expianation not supersede that
:-statement; that that statement aiso be considered.
What explanation?

A We were just - we just - | thought we just walked
‘through a little more detailed explanation as to why -
: . Okay. You're saying you don't want your more
detailed explanation to supersede what you read when you
came it? )
: tof Correct. | want it — that that aiso be considered
part of —
You want all that to be pant of the record.

Wght.
Oke"‘ it is part of the record.

ay.
Now, let me ask gou a couple of questions.
: Mr. Bittman had asked you for a log - if you
could provide a log. Is what you've just done your attempt

orOoPro

:1°to do that? )

: . Well, what I've *us( done is — | don't know if |
“can provide a log that | would fee! comfortable saying, "This
is a completely accurate log,” because obwousl? there would

probably be conversations or meetings or - tha | —that |
-would overlook.
: You understand, for instance, that we're allowed to
ask you about every meeting where things were discussed, even
if you don't tatk about - even if you haven't been ordered
-yet to discuss the substance? We can ask you: Okay, how
11:many meeRngster:te there? Who was there?
: ight.
120 . Q I guess my question to you is just: Do you have a
-log like that with you?
. A Do not. o .
Okay. And is it possible that you will able to

At

;-provide one? )
: Again, | - my — my attorney suggests that | not
-do that. 1 —~ | — Il be happy for ~if we're going to
‘break, for erthebyou to have discussions with him -
Q kay.

A - asto --the concern he has is the same
23-concern | have: that if | give you a list of 20 meetings
24:0r 20 conversations, and there - you know, and there's a
25:21st one that [, you know - that 1 don't recall, and someone

8]
Jig)are privile%ed conversations. .
:20) And they're the ones that fall under the categories
‘c11you've already mentioned. .
22 A " They fall outside of the categories.
23] ) Q Outside of the categories you've already
23 1mentioned.
os; A Yes.
OlC-Starr
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- reminds me of it, | don't want to be held to where, "It
- -wasn’t on your list of 20. and therefore, you know, your

- list was somehow materiaily inaccurate ™

N Well, | think that could by solved by you — you
-z :don't have to comment on this -- coming in with a list and
“<testifying, "This is to the best of my recollection. These
--1are, fo the best of my recollection, the meetings that

=:| remember." )

N A | —1{think you'd be more comfortable with me
.:itrying to do thatoz-zknd then testifying about what they were —~
i ay.

Q
z A - asopposed to -
M Q As of this point in time, you don't have such
2412 log? ]
:; A No, sir.

2 Q Okay. Did you ever meet with Mickey Kantor about
“ithe MoniciLewinsky or Paula Jones matter?

y. |take it, any meetings you had where
ickey Kantor was present that are part of the 8:15 meetings
ryou discussed, é/ou are declining to answer.

A orrect. . o

Q Allright. Any other meetings with Mickey Kantor
about the Paula Jones or Monica Lewinsky matter?
s A Okay. To the extent that the Paula Jones and

Page 80
- 1Monica Lewinsky matter have sort of gotten intertwined since
-2 1the 20th, 1 won't —- we can call them either one.

ay”?

A Butit's —- it's the same. | had no meetings that

-z:1 recall with Mickey Kantor prior to January the 20th about

-z 1either matter. Ok
ay.

Q
So vye're talking about post January 20th. There

A
-27are — other than the 8:15 — we also had a 6 p.m. conference

c7;call. Soldon't -

i Q Yes.

i A |didn't want to — we talked about the 8:15 and
-31the 8:45. There's also a 6 o'clock and a 6:45 meeting.

i The makeup is the same. The 6 o'clock is only
2z1lawyers; the 6:45 involves the White House lawyers, plus -
- plus senior communications officials in the White House.
i Other than those meetm%z, t think I've

jFrobany had one meeting, maybe two, w:th.MlckeK Kantor. And
| remember one on a Saturday in his law office with the same
.cast of lawyers. But it was not either the 8 o'clock meeting
- or 8:15 meeting —-

Q Okay. ]
3 A --orthe 6 o'clock meeting, and my -- | would not
2 : speak about it for the same reasons discussed.
Q Allright. You decline to talk about the substance

e 1

Codatata iy
‘
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- -of that, based upon all the privileges that you talked
:about earlier?
E A  Correct. _ i
e ) Q Is that true with -- you said there were two
::meetings with Kantor? .

) A lrecall - outside of the normal 8:15, 6 p.m.
-~ conference calls, | recalt two face-to-face meetings, yes.
: All right. And you decline to answer either one —
‘the substance of either one?

Yes. Yes. sir.
Q Where was the other one?

. A |think he came -- well, yeah, he came to one of
= the 8:45 meetings. He came to the White House one time and
1 said it was on the conference call, so he sat in on both the
.z 8 o'clock meetlr)rc?1 and the 8:45 meeting.

w

e

E Q at's since the 20th?
- A Yes.
Q Of January?
A Yes, sir.
Q  Allright.
A | don't which date, though. )
Q Aliright. All right. Let me ask you a question.
We talked briefly yesterday about debriefings. Did

= -you, directly or indirectly, receive information about any
.= information provided to ‘our office by Bayani Nelvis?
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No, sir. o
Under which privilege?
All four of them.

2O W

L A | think the answer to that is yes. indirectly.
o Q Now, who did %ou receive that from?
A A member of the counsel's office staff.
4 Q Do you remember who?
is: A Do not. .
16 Q Are you prepared to discuss the substance of what
7:you heard?
A
Q
A
Q

PR

L _Okay. Same question as to Leon Panetta: Directly
:z210r indirectly, did you receive any information about what

:131Mr. Panetta told, in any capacity, to our office? That

14)would — to representafives of our office.

L o | don't believe so. | saw Mr. Panetta on
:16:television from — after he spoke, in which he talked

171generally about what he talked about, but —

18] Other than a television appearance.

119) A Other than that, | don't believe so.

Did anybody from the counsel's office — do

N

T8

(0]

{21]you recall?
[22) A Notthat I'm aware of.

(23] Q Sameasto Ashle{ Raines — same question as to
r24)Ashley Raines. You understand the question: Did you,
i251directly or indirectly, receive any information about

11;information Ashley Raines provided to any member of the
(210IC staff? :
(3] A Oka{. Letme —1-1-letme - can| - let
(4)me take a break. | know you all are in a hurry. Let me take
(s)a break and see if | can even respond to — individual by
s)individual.
(7] Okay. . .
CHI A I'm not sure that | can without invading the
privilege. Would you like to excuse me? .

MR. WISENBERG: _ Allright. Certainly.

THE WITNESS:  Shall I just knock when I'm ready?

MR. WISENBERG: Yes.

Mll.tness excused to consult with counsel.)

! ) MR. WISENBERG: Let the record reflect that
Mr. Lindsey, the witness, has returned to the Grand Jury
jroom.

] FOREPERSON:
aryou're still under oath.

1 THE WITNESS: _ Yes, ma'am.
!

(8
(9]
{19}
117
12]
1

)
j
)

4

Mr. Lindsey, | must remind that you

BY MR. WISENBERG: )

Q Mr. Lindsey, my understanding from discussions with
(231your attorney is, as least as of now, you are going to claim

i24:all the privileges you've mentioned with respect to which
(2s1individuals, if any, you received information about; is
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.1 ;that correct?
(2} That is correct, yes, sir.
i3] Q  And when | say "information about” — information
t41that they provided to our office. )
(5} You're talking about witnesses who debriefed their
isjlawyers, and then -- and that information was then shared
:71with someone in the counsel's office.
9] Well, any — whether or not they're in a witness
(9)category or not, individuals who shared information with
(:0]Office of Independent Counsel, and then you heard about
1111t directly or indirectly.

% Correct. Yes. As to the individuals, yes, we will
(13)also assert that that's Frivileged. ]

[14] ~Q Aliright. Weare going to -- let me instruct you
115)— again remind you about the documentary integrity.

{1€] A l'will turn them over to my lawyer and then --
(171 All right.

Q
(i8] A - he can write you a letter.
{19} Q And you're still'bound by the subpoena, and we will
{z0)need to see you next Tuesday, and I'll be in contact with
(211lawyer about the exact timing of that.

Okay.
MR. WISENBERG: May the witness be excused?
FOREPERSON:  Yes, he may.
[2s THE WITNESS:  Thank you all. You all have a

~ OIC-Starr
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.-good weekend
. JURORS:  Thank you.
he witness was excused.) )
. . ereupon, at 2:29'p.m., the taking ¢ tne
‘testimony in the presence of a full quorum of the Grand Jury
was conclgqe.d.)'

Page 86
CERTIFICATE OF REPORTER
|, Elizabeth J. Walker, the reporter for the
United States Attorney's Office, do hereby certify that the
‘1 witness(es) whose testimony appears in the forégoing pages
was first duly sworn by the foreperson or the deputy
gerson of the Grand Jury when there was a full quorum of
rand Jury present; thaf the testimony of said
witness(es) was taken by me by stenotype and, thereafter,
educed to ty'pewntter) form; and that the transcrict is a
rue record of the testimony given by said witness:es).

Elizabeth J. Walker
Official Reporter
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age 3
Now, to refresh our recollection, were those notes

from two conversaions oOr one conversation?

A Two.

Q And do you recall how far apart they were?

A Several days, but I don't recall exactly.

Q Did you initially fail to -- before you ever spoke
to her, did you initially fail to return her pages or calls
before she spoke to Isikoff?

A Idon't imow the answer to that
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several days between the time she paged me and the time 1
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for the District of Columbia 12 that time. I don't know whether she talked to him in between
3rd ¢ Constitution, N.M. 13 the two or talked to him before or talked to him afterwards
Mashington, D.C. 20001 14 or did all three.
thursday, March 12, 1998 15 Q Well, Wh)’ were there several days between her pages
The testimony of BRUCE R. LINDSEY was taken in the 16 to you and your returning her pages?
presence of a full quorum of Grand Jury 97-2, impaneled on 17 A First of all, I tend not to return a lot of pages 1
September 13, 1397, commencing at 1:57 p.R. bafors: 18 get simply because I get a lot of pages and a lot of phone
SOLOMON WISENBERG 19 calls and a lot of messages.
STEPHEN BINHAK 20 I had at the time no idea why she was calling.
Associate Independent Counsel 21 While my working relationship with Linda Tripp I think was
Office of Independent Counsel 22 fine, I did not consider her to be a particularly trustworthy
1001 Pennsylvania Avenue, Northvest 23 person based upon some experiences that had occurred while
Suite 490 North 24 she was working in the White House.
Washington, D.C. 20004 25  Q I believe you spoke about at least some of those
Page 2 Page 4
1 PROCEEDINGS 1 last time.
2 Whereupon, 2 A Right. There was a sense that she spoke to the
3 BRUCE R. LINDSEY 3 press and that she had passed information on to the press
4 was called as a witness and, after having been duly sworn by | 4 about - back when Bernic Nussbaum was the counsel, about his
S the Foreperson of the Grand Jury, was examined and testified | § situation. And so therefore I bad no real reason to return
6 as follows: 6 the call,
7 EXAMINATION 7  Q Was that the only reason that she wasn't trusted,
8 BY MR. WISENBERG: 8 because of the fecling that she talked to the press?
9 Q Would you state your name for the record, please?| 9 A I don't know. It was the only reason I had. I
10 A Bruce R. Lindsey. 10 don‘t frankiy to this day know what other peopie’s opinion
11 Q And you are the same Mr. Lindsey who has testified, |11 was or attitude was about her.
12 I believe, twice before in front of this grand jury related {12 Q Was there a fecling that she had given some
13 to the Monica Lewinsky matter. 13 testimony in one of the hearings, either Whitewater or Vince
14 A Correct. 14 Foster related or Madison Guaranty? I'm using those in the
15 Q And you recall your rights and responsibilities as |15 broadest sense. That she had given testimony that was less
16 a grand jury witness as well as matters pertaining to our {16 than helpful or less than fully flattering to the
17 authority that I read to you last time? 17 administration?
18 A Ido. 18 A I'm not say I would say "less than helpful." 1
19 Q@ Do you need or desire for me to repeat those? 19 don't remember there being anything that was either heipful
20 A No, sir 20 or not helpful. She and apparently the woman across from her
21 Q Okay. I want to begin by asking you some questions |21 used to send E-mails back and forth to each other as people
22 about Linda Tripp. 1 know we spoke a little bit about her 22 were walking back and forth and one of the E-mails that got
23 the last time. I want to go back to the period in the summer |23 played on national television was, I think, she referred to
24 of 1997 before the Newsweek article appeared and when you |24 three of the lawyers in the Counsel's office as the Three
25 spoke to her and took your notes. 25 Stoogw or somethmg and made some references to, you know,
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"There go the Three Stooges” or something. So the extent
that it wasn't particularly complimentary, I would say that's
right. But, again, I don't recall her testimony, but I don't
believe there was anything that was particularly enlightening
one way or the other or helpful or not helpful.

Q Not earth shattering, is what you're saying?

A I remember she said she brought him - this all had
to do around Vice Foster. I know she said she brought him
his lunch on the day that he committed suicide. Beyond that,
I don't remember that she had any relevant testimony at all.
1 had the sense, frankly, that maybe the reason she was
called was because of these E-mails and the desire on the
part of the committee to have a reason to show these E-mail
messages back and forth.

Q Not exactly something to endear you to your
employers, to refer to any of them as the Three Stooges?

A No. For the record, 1 was not one of the three
people she was referring to, but, no. You know, again, not a
particularly flattering reference to her former employers.

Q Did you do anything between the time that you got
the page and the time that you returned her call or her page
to try to get a handle on why is this person calling me?

A I think the answer to that is no.

Q I mean, she's already gone from the White House by
this time, correct?

Page 7
that, yes, Ms. Willey had come out of the President's office
disheveled, but that she didn't seem harassed by it, she
seemed to enjoy what happened™? And let me say, did she «
words to that effect to you?

A That she had told Isikoff that?

Q Right. And let me just back up for a minute. You
recall when you were here one of the two previous occasions
talking about his matter that you had said -- you had
actually mentioned kind of three different spins on the
Newsweek story when it came out.

A Mm-hmm,

Q But that one of them was the Willey spin which was
it was unwelcome and there was mappropriate behavior,
touching by the President, and the other was Linda Tripp,
which was to the effect of, yes, it happened, but she looked
like it was not unwelcome at all. And so my question to you
is did she convey to you words to that effect, this is what I
told Isikoff?

And if you need to refer to the notes --

Q Well, the second set of notes starts off, "When
Isikoff approached, she has given Isikoff Tripp's name," she,
1 think, being Kathleen Willey. "Isikoff said she had talked
to other people.” These notes clearly suggest that she had
aiready spoken to Michael IsikofT by the time I talked to her
the second time.

O 00 3 A bW N
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A Right,

Q She certainly is not anywhere near you in terms of
the level of her position, is that a fair statement?

A I'm sorry?

Q She's not anywhere near as high as you are on the
food chain at the White House.

A No. She was a support staff in the Counsel's
office when she left.

Q And she was some kind of a support person at the
Pentagon, is that correct?

A Yes. I'm not sure I knew what she did at the
Pentagon. I didn't have any contact, I don't believe, with
ber at all from the time she left the White House until she
paged me. Other than to see her on TV at these bearings or
something. I didn't have any personal contact with her.

Q So it was somewhat out of the ordinary to get a
page from Linda Tripp anyway, correct?

A Yes.

Q Did you learn from anybody, have you leamed from
anybody, and I'm excluding what you've read in the press,
that Linda Tripp when she bad originally paged you had wanted
your guidance for talking to Isikoff?

A Well, I think when I returned her call, she
indicated to me that Isikoff had contacted her.

Q Do you recall her telling you that "I told Isikoff

O 00 0 O th bW N =
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Page §

I was just looking through the first set of notes
and the first reference to IsikofT is on page §, I think, and
it says, "I think Isikoff leaked it."

And I frankly don't know who — I can't recall to
this day what that had reference to, so — I guess I don't
recall - I don't recall -- looking back on it, I don't
recall the conversation, but even looking through the notes,

I can't recall whether or not she had spoken to Isikoff at
the time of my first conversation with her or whether or not
she had said Isikoff was trying to call her or whether she
was just simply, you know -- whether she had talked to -
there's a reference in the first notes to her having talked
to Willey and whether or not, you know, she called me after
she had talked to Willey but before Isikoff, I just don't
recall the sequence.

But clearly by the time the second set of notes,
which were several days later, she had spoken with Isikoff
because she made several references to what IsikofT had said
to her.

Q Okay. But since it's possible that she had spoken
to Isikoff more than once, let me go back to my prior
question which is not exactly - which is a little differc
than what you answered, which is do you recall, and I don’t
mind if you look at the notes, but just first independently
of the notes, do you recall her telling you in any

Diversified Reporting Services, Inc. (202) 296-2929
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Page 9
conversation that she had with you at this time period, gosh,
this is what I told Isikoff, this being yes, 1 saw Kathleen
Willey come out of the Oval Office, yes, she was disheveled,
yes, an incident of some kind occurred, but she seemed to
like it?

A ] think the answer to that — well, let me -
without my notes, I don't think I could tell you anything
about my conversations with Linda Tripp.

Q You just don't recall that.

A 1just don't recall that.

Q Okay.

A Even with my notes, I cannot recall -- they do not
refresh my memory or they did not reflect that particular]
order of the questions.

Q Okay. There's nothing that would indicate in the
notes that she told you basically what later came out in the
article as her comment.

A Well, she told me - yes -

Q Well, let me rephrase that. She tells you in
substance what is reported her take on it is in the article.

A Right.

Q What I'm trying to get at is there anything in the
notes that indicates to you that she let you know this is
what 1 told Isikoff?

A She had already talked to Isikoff when she told me

Page 11

A No, at this point, the Paula Jones case I don't
even think was a possibility. [ mean, there was no reference
in July to Paula Jones or this being part of Paula Jones.

Q Okay. Now, we're talking about '97.

A Yes, I know. ButI don't think —- I don't think
Kathleen Willey's name until the Newsweek story came up --

Q Okay.

A -- was even viewed as -- again, I don't know this
for a fact, I think the Paula Jones people probably learned
about Kathleen Willey perhaps from the Newsweek story and
they became interested in her after that. No.

If this refers to anything, and, again, I don't
know exactly what it referred to, it would probably be by a
reporter. And, again, there's a reference to Isikoff a
couple of pages earlier. "I think Isikoff leaked it."

Q Okay. We're going to have some more --

A Excuse me, if I may?

Q Sure. You certainly may.

A "She chose to bring this out, now she is unsure.
Not only will I not confirm" - 1 mean, the suggestion of
just the way the notes are written are that she's saying that
Kathleen Willey talked to IsikofT, Isikoff is calling me now
to confirm it, and that not only will I not confirm and that
I will not confirm it, I will not confirm her story, being
Kathleen Willey's story, the next thing is you were happy,
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Page 10
this.

Q Or that she had -- pot just that she had talked to
him, but that she had told him this same story that she's
telling you about Kathleen Willey.

A No, there's nothing in here that would reflect that
she had already told Isikoff that story.

Q And relayed that to you?

A And relayed that to me.

Q Going back to my earlier question, I take it, then,
you did not learn from anyone - let's start with the whole
world other than Linda Tripp. Did you learn from anyone
other than Linda Tripp at any time, other than the media,
that she had wanted your guidance before talking to Isikoff?

A Idon't even know if I've learned that from the
media, but I think the answer to that is no.

Q Okay. All right. Do you recall her conveying that
literally to you in the first conversation? That is, to say
*I need your guidance before I talk to him"?

A No. The only thing I notice was on the last page a
reference to "Narrowly questioned, I would be fine."

Q Do you know what she was referring to there?

A No.

Q Do you know if she was referring to being narrowly
questioned by Isikoff as opposed to somebody in the Paula

Jones case?

10
11

Page 12
ecstatic, joyful, I told her I wouldn't confirm it, that that
wasn't what I saw.

So, again, the tone of the first set of notes would
suggest, again, that she probably hadn't or maybe hadn't
talked to Isikoff. The second set would reflect that maybe
she had.

Q Is it your recollection that both of them would
have been before the actual article came out?

A Yes.

Q Did you recognize when you were talking to ber and
taking these notes that --

A K1 could interrupt -- I'm sorry. The first one
says Drudge Report. And if I remember, the Drudge Report
made a reference to that Isikoff was working on this story,
so that again would bring Isikoff into the first set of
conversations without his name being mentioned, but the
Drudge Report would have mentioned Isikoff.

Q Do you ever recall talking to Linda Tripp about
Kathleen Willey after the Newsweek article came out?

A No, sir.

Q Have you talked to her at all since the Newsweek
article came out? ,

A No, sir. I don't think I've talked to her at all
since these two conversations.

Q And these are the two conversations that you

Diversified Reporting Services, Inc. (202) 296-2929
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whether she would be willing to talk to either Mr. Bennett or
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Page 13 Page 15
1 remember about Kathleen Willey. 1 think at the time I had.
2 A Yes,sirn 2  Q Okay. Again--
3 Q With Linda Tripp. 3 A Ilnow.
4 A Yes, sir. 4  Q Aside from the newspaper, you say you don't think
5 Q Okay. Did you ever have a conversation with Linda 5 at the time you had, but have you ever beard a reason, again,
6 Tripp in which you asked her to go see Bob Bennett, the | 6 other than the press, other than published accounts in the
7 President's lawyer? 7 press, as to why she didn't show up?
8 A Yes,sirn 8 A Idon'tbelieve so. I may have been told at time I
9 @ Can you tell us about that? 9 was told she wasn't showing up what she told the person, but

I don't recall it.
Q Do you recall being told that it was because her
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my views on Linda Tripp. I never believed that Linda Tripp
was quite as passive in all of this as she was saying.

Q In the Willey matter?

A Yes. Partially based upon my feelings about her
when she was in our office. And so I'm not sure I was that
surprised because, as I say, it would probably have confirmed
not something she said to me but my impression that she was
more actively involved in the Willey story than she had
indicated to me she was.

Q And you've already indicated to us, I believe, that
your lack of trust of her is what compelled you to take the
notes in the first place, is that correct?

A Correct.

Q Did you hear a reason why she didn't show up? That
she ever gave a reason why she didn't show up?

A I've read something in the paper recently. I don't

23
24
25

12 somebody from his staff about what she had talked to me 12 lawyer didn't want her to go?
13 about. 13 A Well, again, that's also what I've read in the
14  Q And what did she say? 14 press.
15 A She said at the time yes. 15 Q And again -
16 Q And did she then end up seeing Mr. Bennett? 16 A My problem is simply trying to separate what I've
17 A My understanding is no. 17 heard now in the press. That's the only explanation I've
18 Q And how did that -- how did you hear about that? |18 ever heard. Now, whether I beard it back at the time, at the
19 A I think that's probably privileged. 19 same time I heard she wasn't coming, I heard that was a
20 Q All right. You didn't hear that from Linda Tripp |20 reason, or whether I only heard she wasn't coming at the time
21 directly? 21 and later I read that she has said that she didn’t go because
22 A No. 22 her lawyer didn't want her to, I can't scparate the two and
23  Q But you heard it at some point? 23 tell you what I knew at the time and what I now know based
24 A Yes. 24 upon what I read.
25 Q Do you know how long after she agreed with you to 25  Q But the meeting, do you remember whether the
Page 14 Page 1o
1 go see Bob Bennett that you heard that she ended up not | 1 meeting with Bennett was pre or post-publication of the
2 going? 2 Newsweek article?
3 A Ithink my understanding was that she agreed and { 3 A Ibelieve it also was pre-publication.
4 that that meeting was going to take place — I thoughtitwas | 4  Q It was supposed to be pre-publication.
5 in maybe two or three days after I talked with her. And in 5 A Yes. The time it was set up was pre-publication.
6 the period between -- before the meeting was supposed to take | 6 ~ Q Did you realize when you were talking to Linda
7 place, 1 learned that she had decided not to go see him. | 7 Tripp and taking your notes and getting her version of things
8 Q What was your reaction to that? 8 that that could be damaging, even though she was saying
9 A Ihad no reaction. Well, again, this goes more to | 9 Kathleen Willey's not telling the truth in her slant, did you

come to the realization that that could also be damaging to
the President, the sequence as told by Linda Tripp?

A Sure.

Q And is that one of the reasons that you suggested
she meet with Bennett?

A No. I think the reason I asked her to meet with
Bennett was simply because she had told me this story and I
thought she should tell the story to the President's
attorneys.

Q And that was your idea, that she meet with Bennett?

A Yes. Yes.

Q Did anybody ever criticize you in any way for nc*
having returned her call earlier, her page to you earlier

A Somebody asked me why I hadn't done it and I don't
know if 1 would consider it to be criticism.

Q Okay. And who was that?

Diversified Reporting Services, Inc. (202) 296-2929
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1 A Can I talk to my lawyer? 1 about.
2 MR. WISENBERG: You may. 2 A Okay. I think I know the answer on that one, that
3 MTr. Lindsey, if you could, when you want to comej 3 that one will either be presidential communication and
4 back in, just knock and we'll come open the door. 4 attorney-client.
5 THE WITNESS: Okay. It should only be asecond. | 5  Q Okay. But you want to check with him to make sure?
6 (The witness was excused to confer withcounsel.) | 6 A I will.
7 THE WITNESS: I'm not in a position to answer that.; 7 Q Okay. Did the President direct you to do anything
8 MR WISENBERG: Okay. And we'll need to know for 8 as a result of any Monica Lewinsky deposition questions?
9 our routine what privilege on that last question, which is -- 9 A I'll have to ask about that.
10 I think your last answer was that somebody - you don't know|10 ~ Q Okay. And another question slightly different, did
11 if it was criticism but somebody said why didn't you — [11 the President direct you to do anything in the conversation
12 THE WITNESS: Someone asked me about it. 12 you had with him after the deposition.
13 MR. WISENBERG: - do that carlier. 13 A Okay. I'll have to ask on that one.
14 BY MR. WISENBERG: 14  Q Did you participate in - let me know when you're
15 Q What privilege are you invoking? 15 finished writing. '
16 A Both presidential communication and 16 A Okay. Go ahead. I can hear you.
17 attorney-client. 17 Q Did you participate in or were you aware of any
18 Q Okay. And one thing I forgot to do earlier, you |18 activities designed or taken to get Julie Steele to change
19 said that -- I had asked you how you heard that she had not {19 her original confirmation of Kathleen Willey's story? And
20 shown up and you declined to answer that. If you could just {20 I'm not assuming that all of these will invoke a privilege.
21 give me the privilege that you're asserting on that. 21 There's no privilege order to these.
22 A Attorney-client. 22 A 1understand that. Iknow you don't want me to
23 Q And that would be -- can you tell us who the 23 keep running out. If I can run out and get sort of a generic
24 attorney and who the client is? 24 direction, maybe I could answer some of these.
25 A It would be the President's personal 25 Q Okay. Why don't you do that? Do you need this
Page 18 Page 20
1 attorney-client privilege. 1 last one?
2  Q With Mr. Bennett? 2 A Anything having to do with Julie Steele —
3 A Correct. 3 Q Participate in or aware of any activitics designed
4  Q And is that your conduit theory? 4 or taken to get Julie Steele to change her original
s A Yes,sirn 5 confirmation of Kathleen Willey's story.
6 Q You being the conduit between the President and Mr. 6 A Right
7 Bennett? 7 (The witness was excused to confer with counsel.)
8 A Right 8 THE WITNESS: Can we go back two questions?
9  Q You have been asked about the deposition of the | 9 MR. WISENBERG: You bet.
10 President on the 17th of January and when you spoke to him. (10 BY MR. WISENBERG:
11 Did the President seem concerned about the number of {11 @ Was the President concerned about the number of
12 deposition questions he was asked pertaining to Monica |12 deposition questions asked about Monica Lewinsky?
13 Lewinsky when you spoke to him after the deposition? {13 A Right. I'm still raising the two privileges that
14 A Again, I don't think I can answer that. 14 have raised on that one.
15 Q Why don't we do this: you understand we're 15 Q And just tell me again what they are.
16 operating under the same ground rules with your notes that we|16 A Presidential communication and attorney-client.
17 were the last time? 17 Q Okay. And did the President direct you to do
18 A Yes. 18 anything as a result of any Monica Lewinsky deposition
19  Q Which is to say we don't want - when you go out,|19 question?
20 we don't want you to put down any conversations with your |20 A Obviously because of the privilege I cannot discuss
21 attorney. You understand that? 21 with you any of my conversations with the President related
22 A Right 22 to these matters, but the answer to that is no.
23 Q Why don't we do this for a while, at least. Rather |23  Q Okay. And then on the question did he direct you
24 than send you out every time, I'll go on and you write down |24 to do anything in your conversation after the deposition?
25 any time there's one that you want to talk to your attorney 25 A Again, because of the privileges, 1 cannot discuss
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Page 21 Page 23
1 with you the substance of my conversations with the, butthe | 1 A Right
2 answer to that is no. 2 Q And then there's an affidavit that Julie Steele has
3 Q Okay. In other words, it's just a matter of common 3 signed and you didn't know about it until after it was
4 sense, there are some conversations -- they're not privileged | 4 signed.
5 because they didn't exist, they didn't happen. 5 A Correct.
6 A Right 6 Q Allright. You knew nothing whatsoever about it
7  Q But you're not saying -- it's kind of a "Have you | 7 until after it was signed.
8 quit beating your wife question," that one 1 asked you, so 8 A Again, I'm not sure that the answer - I don‘t
9 let's just make sure, because the question was did be direct 9 think I can answer that one because of attorney-client
10 you to do anything as a result of Monica Lewinsky deposition {10 privilege.
11 questions. In saying no, you're not -- I take it you're not 11 Q Okay. Okay.
12 admitting that there were any Monica Lewinsky deposition |12 A In fact, originally her story was something -
13 questions that he talked to you about? 13 Q In other words, to get her to change.

A Activities designed or taken to get her change

15 with the President about Monica Lewinsky, the deposition or |15 her - and the answer to that would be, again, without
16 any concern or any of those things. But if the question is 16 talking about my conversations, the answer to that is no.
17 did he ask -- 17  Q Okay. But as to the question of did you know
18 Q You do to anything as a result of that. If there 18 about -- anything about her affidavit before it was signed,
19 were such questions, the answer is no. 19 that you're declining to answer on attorney-client, correct?
20 A The answer is no. 20 A Correct.
21 Q Is that correct? 21 Q Okay. Let me ask you in a more direct way. 1t's
22 A That's correct. 22 obvious that some of these questions, given certain predicate
23  Q Okay. Now, how about did you participate in or are {23 questions that you take the privilege on, it's obvious to me
24 you aware -- were you aware of any activities designed or 24 that some more detailed ones you will also take the privilege
25 taken to get Julie Steele to change her original confirmation |25 on. It's not being done to harass you, again, it's being
Page 22 Page 24
1 of Kathleen Willey's story? 1 done to, if necessary supplement our record.
2 A Again, I cannot discuss my conversations with the | 2 Did Mr. Bennett or any of his associates tell you
3 President's private counsel, but the answer to that is no, | 3 they were trying to get Ms. Stecle to sign an affidavit in
4 not until after the fact. I was unaware of her affidavit 4 the Jones case?
5 until after the fact, so I therefore could not have 5 A Again, I cannot answer that because of privilege.
6 participated -- 6 Q Attorney-client?
7 Q After the fact of the affidavit. 7 A Correct.
8 A After the fact of the affidavit. So I could not 8 Q And did Mr. Bennett or any of his associates tell
9 have participated in or been aware of any activities designed | 9 you that they were successful in that effort, in getting the;
10 or take to get Julie Stecle to - 10 affidavit signed? .
11 Q Allright. 1 wasn't just confining it to an 11 A I've scen the affidavit. I cannot talk about my
12 affidavit, though. Any effort to get her to change her 12 conversation, but I've seen the affidavit.
13 original confirmation, whether by affidavit or not. I mean, 13 Q Okay. But you can't answer whether or not Bennett
14 1 have some affidavit questions, but if you're - you're {14 or any of his associates told you they had been successful?
15 saying you're unaware even that she had - 15 A Right. That's correct.
16 A Well, I was aware when I read the Newsweek story. 16  Q Did anybody other than the President's attorney or
17 Q She had already denied it by the Newsweek story. {17 attomeys tell you that the President's attorneys were trying
18 A Right. That she had changed her story from what |18 to get Ms. Steele to sign an affidavit in the Jones case?
19 she apparently told Isikoff because Isikoff, I think, stated 19 A No.
20 that in the Newsweek story. So the answer to that would|20  Q Did anybody other than the President's attorncys
21 be — 1 wasn't aware of anything prior to the Newsweek story. |21 tell you that Mr. Bennett and/or his associates had beer
22 Q About Julie Steele. 22 successful in getting the affidavit signed?
23 A About Julie Steel at all. 23 A Ibelieve the answer is no.
24  Q So it would kind of be the same answer then, no, |24  Q Are you aware of any pressure exerted on Steele by
25 because you didn’t learn about that until after the fact. |25 anyone to obtain that affidavit?

Diversified Reporting Services, Inc. (202) 296-2929

Page 21 - Page 24




2409

Multi-Page ™

March 12, 1998

WO 00~ b W N

b bt s
B W N e O

Page 25

A No.

Q Are you aware of any pressure exerted on Steele
by anyone to get her to change her original story to
Mr. Isikoff?

A No.

Q You had some testimony last time about -- there
were some questions about a call that Ms. Currie received
from Michael Isikoff around January 15th, that she came to
Vernon Jordan and then to you for advice about.

With regard to that phone call from Mr. Isikoff,
did Betty Currie say that Mr. Isikoff had mentioned taped
conversations regarding Monica Lewiasky in this phone call?

A 1don't believe so. No.

Q I think you referred to courier service.

Page 27

Q Let me say that the weekend I'm talking about would
be Friday the 23rd. Just to set the framework, The
Washington Post article was the 21st.

A Right.

Q Friday would have been the 23rd and that weekend
was, of course, the 24th and the 25th. And the question is
without regard to who - at least without regard now to who
you heard it from, what did you hear -- what, if anything,

did you hear about Ms. Currie talking to our representatives
that weekend?

A 1 think the answer to that is nothing.

Q Okay. Now, after that weekend, what, if anything,
did you hear about her talking with representatives of our
office? Again, other than through the press, directly or

— e
R - O

Q That weekend, I'm including Friday, Saturday,
Sunday. Do you know why the Reverend Jesse Jackson called
Ms. Currie?

A T've read it in the paper.

Q Other than what you've read in the paper.

A No.

Q And I take it from your answers that you directed
neither Ms. Mills or Reverence Jackson to call Ms. Currie?

A No. Idid not. Yes.

Q Did you know whether or not Ms. Currie was speaking
with lawyers and/or representatives of the Office of
Independent Council during that weekend, other than through
the press? Directly or indirectly.

A When did she testify?

Q I'm not at liberty to say that, but let me -

A It was in the paper.

—
o

11

15 A Yes. Right. 15 indirectly
16 Q You don‘t recall her telling you anything about 16 A Ineed to go ask about that one. Do you want me to
17 Mr. Isikoff also mentioning taped conversations? 17 do it right now?
18 A No. 18 MR. WISENBERG: Right.
19 Q Did you know that Mr. Jordan had sent her to you,|19 THE WITNESS: Do the question for me again.
20 Ms. Currie, to discuss this matter? 20 MR. WISENBERG: I'll rephrase it because it was not
21 A No. 21 grammatically correct.
22 Q She didn't tell you that when she talked to you? |22 THE WITNESS: After the weekend.
23 A No. 23 BY MR. WISENBERG:
24  Q On Friday, January 23rd, Ms. Currie in the morning |24 ~ Q After that weekend. I think you testified that
25 left a note at her normal White House post saying she was 25 during that weekend, you did not hear directly or indirectly
Page 26 Page 28
1 going to talk to her attorneys. Some time after that she got 1 that Ms. Currie - whether or not Ms, Curric was stalking to
2 a page from Nancy Herareich to call her Asap. Do you know | 2 representatives of our office.
3 why Nancy Hernreich placed that call? 3 A Right.
4 A No. 4  Q My question would be after that weekend, aside from
5 Q Did you know she had placed that call? 5 anything that might have been reported in the press, did you
6 A No. 6 hear directly or indirectly that she might have been talking
7  Q Do you know why Cheryl Miils called Betty Currie 7 to representatives from our office?
8 when Ms. Currie was out that weekend? 8 A Okay. Excuse me.
9 A No. 9 (The witness was excused to confer with counsel.)

THE WITNESS: Let me make sure I understand the
question. I have after that weekend, what did you learn
directly or indirectly about Betty Currie talking with
representatives of the OIC.

MR. WISENBERG: Right.

THE WITNESS: Okay. That, I believe, 1 cannot
respond to that because of executive privilege, deliberative
process and privilege, and attorney-client privilege.

BY MR. WISENBERG:

Q Executive privilege, subset deliberative process,
and attorney-client?

A Attorney-client.

Q Okay. Did you ask or tell directly or indirectly
anybody 10 contact Ms. Curric that weekend, including Friday,
Saturday and Sunday?

A Again, without talking about the nature of my
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conversations within the White House or with the President, might have been made to page Monica Lewinsky on the 18th and

the answer is no.

Q Are you aware of -- you're prefacing before you
answer. That preface is to avoid waiver?

A Yes. My concern is that while a no answer may not
be privileged, to the extent that a no answer -

Q Implies a waiver.

A Implies what you've talked about or did, I'm trying
to avoid that by prefacing it. So without waiving the
privilege, to the extent that a no cannot implicate a
privilege, the answer is no.

Q All right. The next question is were you aware of
or are you now aware of any such efforts, directly or
indirectly, to contact Betty Curric that week? And, again,
I'm excluding published press reports.

A In the last three questions you asked me about
Billy Graham, Cheryl Mills and -
Q Billy Graham?
A 1 mean Reverend Jackson. Wrong minister.
A JUROR: Wrong president.
THE WITNESS: No, no, no. He's defended us, too.
Sorry. Excluding Reverend Jackson -- well, excluding the

three questions you just asked me, the answer is no. I can
imply from the questions you just asked me, you said that she
shortly thereafter received a page from Nancy Hernreich

19th of January.

A If I understand that, I thought that was the same
question, Was your question -

Q The first question was at the time, were you aware
of any such efforts, assuming that there were such efforts.
And now my question is after that period, but not -- again,
not including published press accounts, do you have any
knowledge of any such efforts?

A 1 think the answer to that is none.

Q Okay. What, if anything, have you heard about
efforts by or on behalf of Monica Lewinsky to contact
President Clinton directly or indirectly prior to his
deposition on the 17th? Let me rephrase that. Between some
time on the 16th and his deposition on the 17th of January,
what, if anything, have you heard about efforts by or on
behalf of Monica Lewinsky to contact President Clinton?
Again, excluding published press accounts.

A None. Including published press accounts.

Q And when I say excluding, it doesn't mean that
pecessarily there were, it's just so that you don't have to
worty about all the press accounts.

Did Vernon Jordan ever tell you that President
Clinton should settle the Paula Jones matter?
A Again, because of privilege, I can't respond to

O 00 ~J O th bW N e
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Page 30
saying call me ASAP —
BY MR. WISENBERG:

Q Excluding any awareness that I made you aware of.

A Yes.

Q Okay. All right. What, if anything, do you know,
again, other than published press accounts, about any draft
affidavits of Monica Lewinsky before her ultimate affidavit
was signed or filed in the Paula Jones case?

A Nothing,

Q All right. And since you don't know now, it means
you didn't know back at the time?

A Correct.

Q That such an affidavit was being drafted.

A Correct.

Q Okay. What, if any, knowiedge did you have at the
time of any efforts being made by anybody on the 18th and
19th of January to page or get a hold of in some other way
Ms. Monica Lewinsky?

A None.

Q Which means you wouldn't have directed it if any
such efforts occurred?

A Correct.

Q What, if any, knowledge do you have of such
efforts, again excluding published press accounts, after the
18th and 19th of January? That is to say any efforts which

Page 3.
that,

Q Okay. And what privilege, again?

A Deliberative process, presidential communications.

Q Both of which are part of executive privilege?

A Executive privilege. Yes.

Q You talked last time about -- when I say "last
time," I'm referring generically to your last two
appearances, about a meeting you had with Vernon Jordan on
the 18th, a lunch meeting.

A Mm-hmm.

Q How much of your discussion with Vermnon Jordan on
that day related to settlement of the Paula Jones case? How
much time? And let me preface it by saying I believe you
testified that it was approximately an hour, the lunch
meeting was approximately an hour, correct?

A Probably.

Q What is your best memory now of how long the lunch
lasted?

A Again, we ate lunch and didn't spend much time
beyond eating lunch, so an hour is probably about right.

Q Okay. As opposed to ten minutes or two hours?

A Right. It could be an hour 15, it could be 50,
but -- you know.

Q And so the question is how much of your discussion
with Vernon Jordan, how much if any of your discussion with
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Vernon Jordan on the 18th related to settlement? that there's this internal discussion within Newsweek about

A You asked me what we talked about last time and I
told you -

Q There were some things you told us and some things
you didn't tell us.

A If we were to have spoken about settlement, that
would have been one of the things that I would not have told
you about. So -

Q You're claiming the privilege? Again, this is an
example of something where you might have claimed the
privilege on the gencral matter and I'm getting more specific
for purposes, among other things, of supplementing the
record.

A Right.

whether to run the story.

That creates - you know, that gets put out on the
Internet and everybody else picks it up, that creates a whole
story about what's the story and everything and then that
gives Newsweek a hook to write a story they otherwise
wouldn't have a hook to write.

Q And is that the theory that you were describing to
Mr. Jordan?

A Yes.

Q Or was it the theory that Mr. Jordan was describing
to you?

A No, I think that was the theory I was describing to
Mr. Jordan.

2]

a news story in and of itself, thereby giving Newsweek, in my

22 judgment, a hook to then write the story that they didn't
23 have a hook to write before. So it seemed to me that we were
24 repeating the same sort of sequence again whereas editors at

25 Newsweek had decided not to run a story, it then gets leaked

22
23
24
25

15 Q And because we want to know the information and 15 Q What was his response?

16 we're getting more specific about information we want to 16 A Idon't know if he had a response. I mean, it

17 know. So I don't have any - you know, if you invoke the 17 wasn't - but it just scemed to me like we were repeating the

18 privilege, fine. I just - _ 18 same pattern as the Kathleen Willey story.

19 A Yes. You can work your way back because I can tell |19 BY MR. WISENBERG:

20 you everything else that we talked about other than whatis j20 Q Did Vernon Jordan tell you that he would tell

21 privileged. 21 Ms. Lewinsky's attorney about or give to him the Drudge

22 Q Well, let's start with that. 22 Report?

23 A Okay. My gucss is we probably spent less than five |23 A I'm sorry?

24 minutes talking about the Drudge Report. My guess is we 24 Q At this lunch you've described on the 18th, did

25 probably spent 15, 20 minutes talking about me, my family, |25 Mr. Jordan tell you that he would tell Monica Lewinsky's

Page 34 Page 36

1 him, his family, personal things. And the rest of the 1 attorney about or give to Monica Lewinsky's attorney the
2 conversation probably involved matters that I consider to be | 2 Drudge Report?
3 privileged. 3 A No.
4 BY MR. BINHAK: 4 Q Did you even know Monica Lewinsky had an attorney
5 Q What did you discuss about the Drudge Report? 5 at that time?
6 A That it had come out that morning. 6 A Idon't know the answer to that. I mean, at some
7  Q What about it? 7 time, I learned that Frank Carter represented her, but I
8 A Idid this last time, but I have not seen the 8 can't tell you the day, whether I knew it by that Sunday or
9 Drudge Report. I have been told that there was a Drudge 9 not. '

10 Report out talking about this -- I don't wanttouse the {10  Q Do you recall who told you that?

11 word fight, this discussion within Newsweek over whether 11 A No.

12 or not they should go with this story that they were working {12 Q Did Mr. Jordan tell you that he would give the

13 on. 13 Drudge Report to anyone else?

14 And we talked about the fact that this was sort 14 A No.

15 of the same way that the Kathleen Willey story had come out, [15  Q Did he tell you that he would tell anyone else

16 that before the Kathleen Willey story there was a Drudge|16 about the Drudge Report?

17 Report saying that there was an internal conflict between|17 A No.

18 Mike Isikoff and editors, if you will, at Newsweek over {18  Q I know that you have said that we're going to work

19 whether or not it should be published. 19 our way back, but I want your answer on the record to the

20 And then it goes on the Drudge Report, that creates 20 question. I had asked you how much of your discussion with

Vemon Jordan was related to settlement and you are invoking
the privilege on that?

A Correct.

Q And that is which privilege?

A Again, executive privilege.
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Page 37

Q Did you discuss with him or did he discuss with you
how much money would be needed to scttle the case and who
would raise it?

A Again, that's executive privilege.

Q I want to talk about Vernon Jordan's visit to the
‘White House the next day and there have been some questions,
1 know, about that when you were here the last time, when you
were here before.

A Mm-hmm.

Q What, if anything, was said about the Drudge Report
in that visit?

A Igave him a copy of two Drudge Reports in that
visit.

Q Now, I believe you testified at least once
previously that at your initial lunch with him you don't
think you gave him a copy, you just told him about it,
correct?

A I'm pretty clear about that. 1 didn't have a copy.

Q All right. And you gave him two versions, then, on
the 19th.

A Yes. By then there were two Drudge Reports.

Q Did he tell you on the 19th that be had told Frank
Carter about the Drudge Report?

Page 39
Vernon, but the third day he then ran a resume of Monica
Lewinsky without any sort of reference to the fact that the
day before he had talked about this person who worked at tt
Defense Department and the day before he had talked about
this internal Newsweek fight. 1 mean, so again, Drudge wrote
three different deals, all of which separately -- or not
separately —

Q About the same event?

A About the same cvent, but do you not reference back
and forth, so I think probably he's got a lawyer who's
telling him how to avoid libeling people, perhaps.

Q You had mentioned previously that Mr. Jordan had
come by on the 19th and had spoken with you for approximatety
ten minutes initially, I think in the presence of Ms. Mills.

A Correct.

Q But then you also mentioned he'd stopped by on the
way out for about a three-minute conversation.

A Correct.

Q Can you tell us what that conversation was about?

A No, sir. I cannot.

Q Based on?

A Executive privilege.

Q Can you tell us whether or not it was the same

B e e e e e e
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25

A No.

Q Or to anyorne else.

A No.

Q All right. And the second version was in a
slightly different version or updated version?

A No, it was a completely different version. The
first version was the story about Newsweek. The second
version was that the attorneys for Paula Jones had noticed or
subpoenaed a former intern, it didn't have her name, for a
deposition. So it was — it was part of the same -~

Q Overall story.

A - story, but it was a separate aspect of the

story. And then the third day, again, I didn't give this to

23
24
25

24 A Idon't believe so. 24 topic as the first conversation? The ten-minute
25 Q@ Or Monica Lewinsky's attorney about the Drudge |25 conversation. Or was it something completely differer
Page 38 Page 4u

1 Report? 1 Or one of the topics that had been discussed in the first
2 A Idon'tbelieve so. 2 conversation?
3 Q Did bhe tell you on the 19th that he had told anyone| 3 A Well, I believe it probably in a passing way came
4 else about the Drudge Report? 4 up in the first conversation, but I don't think we had a
5 A Idon't believe so. S5 discussion about it other than the reason why he was there in
6 Q Did he tell you that he had given a version of the | 6 the first conversation and I think he sort of reported back
7 Drudge Report to Frank Carter on the 19th? Did he tell you | 7 to me in the second conversation.
8 that on the 19th? 8 Q Okay. And what was that reason he was there?
9 A No, I had the impression I was giving him the 9 A Again, that, I believe, is privileged.

10 Drudge Report for the first time. 10  Q Okay.

11 Q Aliright. And sobhe didn't tell you he had given {11 A Canlask? Can I go find out whether I can tell

12 it to Frank Carter. 12 you the subject matter in general?

MR. WISENBERG: Sure.

THE WITNESS: Since you seem to know.

(The witness was excused to confer with counsel)

THE WITNESS: All right. The general subject of
our conversation at lunch with Vernon was resolution,
settlement of the Paula Jones lawsuit. The general subject
of our conversation, other than giving him the Drudge Report
and gencral pleasantries when he came in and left on the
19th, was possible settlement or settlement of the Paula
Jones litigation.

BY MR. WISENBERG:

Q You're not prepared to go beyond that in terms of

details?
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1 A That's correct. 1 he's with his family, to basically just tell him something
2 Q For either that portion of the lunch meeting on the | 2 that's either in the press or -- you know, broadly in the
3 18th and the two conversations on the 15th. 3 press, if you include Drudge, that is not -- that there's
4 A Correct. 4 nothing that he can do about it, it doesn't require any sort
5 Q And Ms. Mills was present on both discussions on} 5 of action on his part, it's not the kind of thing you would
6 the 159th. 6 interrupt him for on a regular basis, you would wait until
7 A 1do not recall whether she was there when Vernon| 7 you had some other reason to sec him or saw him, you know, in
8 stopped back by the office. 8 some other context and then would tell him if it came up.
9 Q Okay. When did you first discuss the Drudge Report 9 Q On your radar screen of worry and trouble in terms
10 with the President? 10 of the president that you serve, one to ten, what was the
11 A Idon'trecall. It would have been the 18th or the |11 Drudge Report when you heard about it, if you can quantify
12 19th 12 that?
13 Q Allright. I think you told us one of your 13 A Well, we had heard on Saturday that Newsweek was
14 previous times that you found out on Sunday moming. Do you 14 thinking about running a story and then we heard on Saturday
15 recall how early on Sunday morning you found out? 15 that Newsweek had decided not to run the story. I don't know
16 A Ithink that's correct. I think I heard in the 16 if it would even be on our radar screen a concern, other than
17 10:30, 11:00 range. 17 to the extent that you have any of these stories out there,
18 Q Okay. And can you tell us from whom you heard? 18 you know.
19 A Cheryl Mills. 19 They're just -- you know -- so, and, again, as I
20  Q Do you know how she knew? 20 explained, I thought the Drudge Report was indirect way to do
21 A Idonot. 21 what Newsweek had made a journalistic decision not to do,
22 Q When you told Vemon Jordan, and you might have 22 cither by Isikoff himself or by other people at Newsweek who
23 already partially answered this, but maybe this will jog your {23 disagreed with that decision.
24 memory, I think you've said the 18th, some time on the 18th |24 So, again, on the radar screen of what the story
25 or 19th is when you first discussed it with the President, |25 was, we clearly knew by then that Monica Lewinsky was ooc of
Page 42 Page 44
! but when you told Vernon Jordan about the Drudge Report on| 1 the people that the Jones people had asked about in the
2 the 18th, do you know whether or not the President knew about 2 deposition.
3 it at that time? 3 We believed that everybody that they asked about
4 A Donot. 4 ultimately would be leaked or told to the press in some form
5 Q Okay. Now, in the normal course of things at the | 5 or fashion, so whether it was Drudge, Newsweek, whether she
6 White House, I don't know if you can answer this -- 6 or somebody else that was asked about in the deposition came
7 A I'm not sure what "things" are, but okay. 7 first, again, it was more of a nuisance but in the end -
8  Q In the normal course of events, assuming the 8 because we believed all this stuff would be Jeaked to the
9 President was reachable, either physically at the White House | 9 press onc way or the other by the Jones peopk or by somebady
10 or by phone, when would it be normal to inform him of |10 who had a reason for leaking it.
11 something like that, that Drudge Report? 11 Q Right. But then you've got the added element with
12 A Idon't know that there would be a normal. 12 Ms. Lewinsky that in addition to the deposition you've got a
13 Q Is this the type of thing that typically you would |13 story coming out about her that looked like it was about to
14 want to tell him as soon as you could? 14 come out.
15 A No. Again, many people could have told him. 15 A Which story is that? Which story is that?
16 Oftentimes, I will tell him things like this. I don'trecall{l6 = Q The Newsweek story that was killed and then
17 even thinking about telling him about it when I learned about {17 referenced in the Drudge Report.
18 it. I mean, I don't recall thinking that I should do that. {18 A Right. But, I mean, you know — but those are onc
19 My gut is I would have told him the next time I would have |19 and the same. Imean, you know - I mean, there have now
20 seen him. I would not have made a special effort. 20 been stories written about practically every person that the
21 Q Why is that, if you can enlighten us on that? 21 President was asked about in his deposition, well, the entire
22 A Again, it was a published report. You know, there|22 deposition has apparently been leaked, but I mean -- and
23 was really nothing that could be done about it. I mean, |23 so -- you know, I'm not sure -- you know - for lack ~ well,
24 there's - again, to interrupt the President on a Sunday or{24 Sheila Lawrence would be another person who was asked about
25 any other day, you know, but especially on a weekend when |25

in the deposition. Yes. At some point, there would be a
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Page 45
stary written about her.

Q When you said one and the same, you mean the story
isn't necessarily different than in a way the deposition.

A Right. It's - right. I mean, you know, again, 1
have no idea what Isikoff would have written about or was
going to write about. But in terms of where we were on the
18th and 19th, it was no different than if they had leaked or
said that Newsweek was about to write a story about Sheila
Lawrence or write a story about Dolly Kyle or write another
story about Gennifer Flowers.

Q You had no particular reason to be concerned about
Ms. Lewinsky over and above these other people who were
mentioned in the deposition.

A Cormrect. And so -- again, your question was where
on the radar screen, we don’t want any of these stories
written, but by now we are certainly understanding that
they're all going to be written and what the ordering of them
are, whether it's her first and Sheila Lawrence next and
Gennifer Flowers third and Dolly Kyle or some other ordering,
really was of no consequence.

Q Well, did Mr. Jordan tell you at the lunch on the
18th that he had gotten a job at Revlon for Ms. Lewinsky?

A Yes.

Q Okay. Wouldn't that have heightened your concern,
particularly in light of all the publicity about Hubbell and

Page 47
1 MR. WISENBERG: 1still have a minute.
2 THE WITNESS: Mine says 45 seconds.
3 {Laughter.)
4 BY MR. WISENBERG:
5 Q Do you consider the First Lady -- let me ask you
6 this. Is the First Lady a White House employee?
7 A No.
8 Q Okay. Isshe a special employee?
9 A Idon't know the answer to that. 1 mean, there's
been litigation on that. I don't remember, frankly, what the
court held. 1 thought the court held -- I don't know what
the court held.

Q Are you claiming a privilege as to any Monica
Lewinsky/Paula Jones discussions you may have had with the
First Lady?

A I consider at a minimum the First Lady to be an
advisor to the President, yes.

Q All right. So that would be yes under what prong
of -

A Well, deliberative process, executive privilege,
presidential communication. What discussions we would have
that would help to form advice that we would give to the
President.

MR. WISENBERG: Okay.

D00 N b W N e

b e b b e bt e
N bW RN =D

17
18
19
20
21
22
23
24
25

Page 46
about what is — about the favors that were done for Webb
Hubbell, some of them apparently with the belp of Vernon
Jordan?

A No. I mean -- I think I understand why they did
it for Webb Hubbell. I didn’t -- you know, I think 1
understand, you know, why he helps other people. You know,
Mr. Jordan has offered to help me. 1know a lot of people
that Vernon Jordan has helped. The fact that he helped
someone would not have seemed out of the ordinary to me.

Q All right. 1 want to distinguish between what you
think could be — think or believe would be an explanation
for what Mr. Jordan does for people and your kind of level of
gut concern. Didn't that just increase your level of gut
concern about the Lewinsky story when you found out on the
18th that Vernon Jordan had gotten her a job, helped get her
a job at Revion?

A The answer to that, maybe it should have, I don't
think it did. Thinking back on it, I don't think - I don't
think I thought anything about it.

Q Okay. What, if anything, did he tell you -

did he mention who he had called at Revlon to help get
Ms. Lewinsky a job or at the McAndrews — what's it called?
McAndrews & Forbes?

A Yes. I don't believe he did.

(Pause.)

25 THE FOREPERSON: Why don't we take a 15-minute
Page 4o
1 break?
2 MR WISENBERG: We'll come get you at approximately
3 3:30.
4 May the witness be excused?
5 THE FOREPERSON: Yes, he may.
6 THE WITNESS: Thank you.
7 (Witness excused. Witness recalled.)
8 MR. WISENBERG: Let the record reflect that the
9 witness has reentered the grand jury room and we have a

quorum, do we not, Madam Foreperson?

THE FOREPERSON: Yes, we do have a quorum.

MR. WISENBERG: Are there any unauthorized persons
in the grand jury room?

THE FOREPERSON: No, sir, there are no unauthorized
people here in this room.

MR. WISENBERG: Good. We'll proceed.

THE FOREPERSON: Mr, Lindsey, I need to remind you
that you're still under oath.

THE WITNESS: Yes, ma'am.

MR. WISENBERG: The grand jury wanted me to inform
you that in order to finish your testimony they're prepared
to stay until midnight.

THE FOREPERSON: Idon't think so.

MR. WISENBERG: Sorry. Just a little humor near
25 the end of the day.

TuRe
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THE WITNESS: My lawyer has suggested I quit
telling you about all my concerns about the press and just
answer your questions.
BY MR. WISENBERG:

Q You mentioned that you think you first discussed
the Drudge Report with President Clinton on the 18th or the
19th. When you first discussed the Drudge Report with
President Clinton, did he appear to know about it or were you
the first person to tell him about it?

A Again, I don't have a clear recollection of whether
or not I either was the first to talk to him about it,
whether I gave him a copy of it or whether he had seen it.

Q You just don't remember?

A Ijust don't remember. No.

Q Okay. Did you tell Betty Currie directly or
indirectly to go to Vernon Jordan regarding the Isikoff call?
That is to say - let me make sure I make myself clear here.
Before Betty Currie ever met with you about the IsikofT call
as you've described to us, did you ever directly or
indirectly arrange for her to go to visit Vernon Jordan?

A No.

Q Did you or anyone else have any follow-up
conversations with Vernon Jordan over the Betty Currie
Isikoff matter?

A No.

1
2
3

4
5
6
7
8
9

10
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Q Did the President ever call Betty Currie to ciscuss
the Drudge Report, to your knowledge?

A I have no knowledge of that. No.

Q Do you know whether or not he discussed the Drudge
Report with her at that meeting on the 18th?

A Again, I don't even know if he was aware of the
Drudge Report when they met on the 18th,

Q All right. Do you know anything about his meetng
with Betty Currie on the 18th other than what you've read in
published reports?

A No, sir.

Q When, I'm interested in when, if ever, you sarted
discussing the Monica Lewinsky issue in any form with the
First Lady.

A Well, again, because I believe that she's an
advisor to the President I don't know if I can discuss
my conversations with her but the answer is I have never
discussed it with the First Lady, the Monica Lewinsky
matter,

Q What, if any, knowledge do you have of Mr. Jordan
having breakfast or dinner with Monica Lewinsky at any time?

A None.

Q Do you recall what the first topic of conversation
was at the lunch meeting with Mr. Jordan? If you recall.
Other than how are you.
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Q Did the Isikoff call to Betty Currie cause you or
anyone ¢lse to do anything regarding the Monica Lewinsky
matter? Remember this would have been on the 15th, the call,
of January.

A It didn't cause me to do anything. Now, whether —
you know, and I didn't do anything, so I mean -- you said --

Q Are you aware of it causing anyone else to do
anything?

A No.

Q Okay. Do you recall whether or not the President
was at Camp David on the morning that the Drudge Report came
out, Sunday, the 18th?

A Idon't know the answer to that. No, I don't
recall.

Q Did President Clinton ever call Betty Curric to
discuss the Drudge Report?

A Can I go back and indirectly answer your question?

Q Yes. Yes.

A It's been reported that he met with Betty Currie on
the 18th. 1 don't know that's a fact, ] know it's been
reported. I know that he was supposed to go out to dinner on
the night of the 17th and canceled, so it scems unlikely that
he was at Camp David on the morning of the 18th.

Q But you don't know.

A But1don't know.

Page 52

A T think it was what a circus the deposition had
been the day before. Press circus.

Q At the lunch meeting on the 18th, did Mr. Jordan
mention the Isikoff phone call to Betty Currie as an
additional reason for settlement of the Paula Jones case?

A Ican't discuss my conversation with Vernon
concerning the settlement of the Paula Jones case, but I
don't believe Mr. Isikoff's name came up at all.

Q Same question as the Drudge Report. At the lunch
meeting, did Vernon Jordan mention the Drudge Report as an
additional reason for settlement?

A Yes. Again, I am not going to discuss my
conversations but I certainly don't want you to file motions
to compel over non-conversations or non-references. 1 doa't
believe that was a reference.

Q Okay. In that context.

A Well, we talked about it as a separate subject
matter, yes.

Q Okay. Did Vernon Jordan ever convey general
information to you regarding Monica Lewinsky other than the
Revlon job information? For example, what kind of person she
was, any weird comments she had made?

A Not that I recall.

Q Do you recall him talking about her being a loose
cannon?
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A Don't remember that.

1

Page 55
where you usually take calls is <J, correct?

2 Q Do you recall him discussing whether or not she had 2 A Correct.
3 given and/or received gifts from the President? 3 Q Our records indicate from Mr. Jordan a 24-second --
4 A No. 4 again, when I say "call," this includes attempts to reach
5  Q Was Vernon Jordan mad or upset in any way at not 5 you.
6 being told that Monica Lewinsky was a potential witnessin | 6 A Right.
7 the Jones case when he started helping her find a job? 7  Q A 24-second call on the 19th at 11:04 am.
8 A He didn't convey that to me. 8 A That would have been before he came in.
9  Q Did the President know whether Betty Curmiehad | 9  Q Right.
10 called Vernon Jordan in order to help Monica Lewinsky geta {10 A Yes.
11 job in New York? 11 Q A onc minute and 36 second call at 11:17 am.
12 A Again, I can't talk about my conversations with the 12 A Onthe -
13 President because they're privileged. 13 Q Onthe 19th.
14  Q And let me be very specific. Did the President - |14 A What was the first time?
15 let me be even more specific. Did the Presidentknow |15 Q 11:04 for 24 seconds.
16 before -- assuming that Betty Currie did call Vernon Jordan, |16 A 11:04, 11:17.
17 did the President know before that call was made to Vemon |17 Q These are all on the 19th, now.
18 Jordan by Betty Currie to help get her a job, did the 18 A Right
19 President know about that? 19 Q A minute and 36 seconds at 11:17; 12 seconds at
20 A Could I talk to my lawyer? 20 4:58 p.m.; 18 seconds at 5:00; 6 seconds at 5:05; 5 seconds
21 Q Yes. Let's do a few more. Do you want to 21 at 5:05; 6 seconds at 5:22.
22 highlight that? 22 A At what time? 5:227
23 A Okay. 23 Q 5:22 pm. And those are to your direct line,
24 @ Did Vernon Jordan ever tell you that he had 24 obviously indicating an effort to reach you, in one case in
25 actually gotten Monica Lewinsky ber lawyer in the Paula Jones 25 the moming, a possible reaching of you, the one minute and
Page 54 Page 50
1 case? 1 36 second call. In addition to that, there's several calls
2 A No. 2 to the White House Counsel's Office on that day: a 42-second
3 Q Records that our investigation has obtained 3 call at 4:59; a 24-second call at 5:00. Many of these calls
4 indicate many calls by Mr. Jordan to you -- and when I say | 4 are right after attempts to reach you.
S calls, I'm including successful and attempts to reach -- to 5 A Mm-hmm,
6 you, the White House and the White House Counsel's Office on 6 Q A 1.6 second call at 5:09.
7 the 19th of January. Do you know whether these callswere | 7 A One minute, six second?
8 based in part on your conversation with Mr. Jordan on the 8  Q Right. Actually, I said several, that's three.
9 18th? 9 Plus calls to the White House operator on the same day. And
10 A I assume they were. 10 based upon -- I'll just tell you, based upon what our
11 Q Mr. Jordan, as you've testified, came by the White|11 investigators know, this is an unusually high number of calls
12 House on the 19th. 12 from Mr. Jordan to the White House, to the Counsel's Office,
13 A Correct. 13 to you. You said that you assumed these calls could have
14  Q Again, did any of his calls to you, to the White 14 been based in part on your conversation with him from the
15 House Counsel's Office or the White House after the meeting {15 18th.
16 on the 19th, were any of those prompted by any of the things {16 A Well, part of our conversation on the 18th was
17 be discussed with you or with anyone else at the White House,|17 whether he should or could come by on the 19th to pursue it
18 to your knowledge? 18 further. I waved him in. I don't remember what time in the
19 A Again, I am unaware of any calls to me on the 19th 19 afternoon, but I waved him into the White House some time in
20 after 2:30 or 3:00, whenever he came in. I couldn't answer |20 the afternoon for the purposes of pursuing what we had been
21 with respect to the White House Counsel or to the White House 21 talking about.
22 in general, but I don't recall speaking to him. As I 22 My gut is that all the morning calls, even
23 indicated, he came back by and saw me after he saw the |23 including perhaps the 12:58, though I don't know what we
24 President. I don't remember him calling me after that. |24 could have said in 12 seconds, if we said anything, related
25  Q All right. Our records indicate - and your line |25 to his coming to the White House that day. I don't have any
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! knowledge as to the 18-second, the six-second, the 1 A No. I mean, the story broke on the 20th. I spoke
2 five-second, the six-second in the afternoon. Clearly 1 2 to him some time after that, but I don't remember whether 1
3 doubt that I spoke to him on any of those occasions. 3 spoke to him between the time I saw him in my office on
4 Q Does that strike you as - five attempts to reach 4 Monday aftemoon and when I talked to him after the story
5 you after his meeting at the White House, five attempts to 5 broke on the 21st.
6 reach you, does that strike you as a fairly persistent effort 6 Q Allright. So you don't know what the next piece
7 to reach you? 7 of information -- if there was even any information relayed
8 A Igot four, but 5:00, 5:05, 5:05, 5:22? 8 to you directly or indirectly from Mr. Jordan before you next
9 Q 4:58,5:00 - 9 spoke with him directly.
10 A Idon'thave the 4:58. 10 A Right. 1don't.
11 Q That's 12 seconds. 11 Q And you might have said it and I might have
12 A 12:58,1 thought. It was not 12:58? 12 forgotten it, when you next talked, what did you talk to him
13 Q IfIsaid that, I misspoke. 13 about? Iknow you haven't said it today, but you might have
14 A 4:58? 14 talked about it before.
15 Q 4:58, 5:00, 5:05, 5:05, 5:22. And I'll just tell 15 A Idon't think I did. I think the next time I spoke
16 you that after the 4:58, he tried to reach the Counsel's |16 to him that I recall was after his press statement on
17 Office. After the 5:00, he tried to reach the Counsel's |17 Thursday and he asked me how he did.
18 Office. After the two 5:05s, be did reach the White House |18  Q All right. And other than that, what else was
19 operator, which indicates he could have been paged through to |19 discussed in that conversation?
20 somebody elsc. And after that call to the operator, he tried {20 A I don't think anything. I think it was shortly
21 the counsel's office again. After the 5:22 to you, he tried 21 after he had given his press statement and he was
22 the counsel's office again. 22 basically - he just called me to ask me if I'd seen it and
23 A Again, that's — one, two, three, four, five, six, 23 how I thought he did.
24 seven, maybe eight, nine calls. 24  Q Okay. And, again, you don't know whether or not
25  Q Right. 25 anybody told Mr. Jordan to try to pay - well, I shouldn't
Page 58 Page 60
1 A Idon't know Mr. Jordan's habits, if he doesn't get| 1 say “again." You don't know if anybody asked Mr. Jordan to
2 a hold of someone, whether he keeps trying or what his normal| 2 page Monica Lewinsky on the 19th.
3 habit is when he can't get through to someone. 3 A No, I do not know that.
4  Q Did he ever get a message through to you either 4  Q We have information that Mr. Jordan spoke to - our
5 that day or shortly thereafter? 5 investigators do, that Mr. Jordan spoke to Ms. Mills on the
6 A Asked like that, I don't know the answer. 6 evening of the 19th at 7:19 p.m. for a minute and six
7 Q Did you ever find out what he was trying to get you 7 seconds. Do you have any idea what this conversation was
8 for all throughout the afternoon or for a portion of the 8 about?
9 afternoon, late afternoon, on the 19th? 9 A The answer, I think, is no. It is possible
10 A Again, until you just went through this, I didn't {10 Ms. Mills told me what it's about, but I can't relate it to a
11 know he tried to reach me five times that afternoon, so if I 11 conversation or I can't relate anything Ms. Mills told me, so
12 spoke to him at some point, I don't relate it to -- I don’t |12 I have no current recollection of Cheryl saying "I talked to
13 recall when I spoke to him after I saw him in the office that |13 Vernon and this is what he told me” or anything like that,
14 afternoon next. And I don't know how to relate it to these 14 though it's certainly possible. I talk to Cheryl every day,
15 phone calis. 15 all day.
16 1 don't know if I spoke to him that night. ITcould {16 = Q What do you mean, you can't relay what Ms. Mills
17 have. Ijust don't recall. Icould have spoken to him the|{17 told you?
18 next day. But I don't ever recall him saying "I tried to get 18 A Well, no. Ican'trelateit -
19 you five times yesterday" or "I tried to get you five times 19  Q Oh, in your mind?
20 ecarlier and couldn't," so I don't have any sort of sense that 200 A Inmymind. Not that I'm claiming a privilege, I'm
21 he related it back to these calls. 21 just telling you that --
22 Q You say you don't recall when you next spoke to |22 Q Okay. I understand.
23 him. Do you recall when the next piece of information you {23 A You know, if Vernon talked to her and she said
24 got from Vernon Jordan directly or indirectly was after he 24 something to me, it is possible but I have no current
25 came by on the 19th? 25 recollection of her saying anything to me about Vernon's|
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conversation on the 19th or relaying any information from acting oo behalf of the White House or the President told her

Vernon to me on the 16th,

Q Who is Nathan Landow?

A He is a Democratic fundraiser. He is a builder in
Maryland. Lives in Maryland. I think maybe he does a lot of
his building in and around the District of Columbia.

Q Do you know him?

A I've met him. I don't know him.

Q How often have you met him?

A Well, I'm trying to remember when this occurred.
At some point, this is back in the '80s, he, I believe, was a
big sponsor of or a big supporter of Walter Mondale for the
presidency and after that race, as we came up, I believe, to
the '88 race but it may be the '88 and the '92 race, I may be
off by a year, but I think it was the '88 race, he tried to
put together a group of sort of big contributors who would
all interview the candidates and try to decide as a group who
they were going to support.

And President Clinton considered running for the
presidency in 1988, he decided not to, but I believe the
first time I met Nate Landow was when we attended some sort

to engage in this paging?

A Not that I'm aware of. I didn't.

Q All right. We talked at one of your last
appearances about when you -- I think both of your last
appearances, about when you knew that Monica Lewinsky's name
was on the witness list in the Paula Jones case.

A Yes.

Q And I think you said you saw a file stamped copy of
the witness list with her name on that. Is that correct?

A Correct.

Q And I believe you talked about perhaps it being
shown to you by Mr. Bennett, the President's attorney.

A Correct.

Q What, if any, knowledge do you have whether or not
Ms. Lewinsky was in the White House around the noon bour on
Saturday, December 6th?

A None. Well, I say none. Saturday, December 6th?
Can you ask that in a different way that I can answer it that
it won't — I have no direct knowledge.

Q Did you know, assuming that she was there on the
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year, I doubt that I had seen or spoken to him since the '92
campaign.

Q Did you speak to him at that party on Valentine's?

A ] think he said hello to me and I said helio to
him, but beyond that we didn't have any substantive
conversation. No.

Q And I take it then that means you never asked him
or directed him to do anything regarding Kathleen Willey?

A That is correct.

Q Directly or indirectly?

A That's correct.

Q Do you know of anyone else so doing?

A No, sir.

Q Do you know of anything he said or did regarding
Kathleen Willey?

A No, sir.

Q Again, do you know anything about any series of
pages to Monica Lewinsky by Betty Curric on the 18th and 19th
of January?

A No, sir. You asked me that.

Q And no one - as far as you know, no one at or

25

22 of event, I believe, at a hotel here in D.C. that this group |22 6th, some time around the noon hour, did you know it at the
23 of sort of Democratic contributor/supporters put together. 23 time?
24 We didn't run, the President didn't runin '88,s0 |24 A No.
25 1 had no more contact with him. 1 may have had some contact|25  Q Did you know it any time within the next month”
Page 62 Page 6«
with him in the '92 race, though I certainly don't recall A No.
any. And other -- I attended a party at Michael Cardozo's Q When, if ever, did you know it, if you know it?
house on Valentine's Day of this year and he was at that. A 1 think that's privileged.
But other than that time I met him on Valentine's Day of this Q Were you paged on that day at around that general

time by Betty Currie and the page saying something to the
effect of call Betty Asap?

A Not that I recall.

Q Is it possible?

A Thave no memory of it. I mean, if there's records
of it -- but I don't have any memory of it.

Q Is it possible that you found out about Monica
Lewinsky's name being on the witness list in the Paula Jones
case on that Saturday?

A Yes.

Q Allright Is it possible you found out from Betty
Currie?

A Probably not.

Q Okay. Did you find out from Monica Lewinsky?

A No.

Q Who do you think you would have found that out
from?

A Again, I think that's privileged.

Q Do you know who you found out from since we last
met?

A I think I know how I found out, yes.
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Q Okay.

A | was mistaken, by the way, if I can correct it, 1
said because I saw the file stamp, I assumed that we didn't
get it untl some time the following week. 1've actually
seen the copy again and it was faxed. It was file stamped,
but it was faxed, so it is possible that I would have seen it
closer to the 5th than | was assuming when I was assuming it
had been mailed and that I would bave gotten it some time the
next week.

Q So you think it's possible you could have seen it
on the 6th?

A Yes,

Q Is it possible you could have found out about it
before you saw the fax?

A Don't believe so.

Q Okay. Do you think it's likely you saw it Saturday
on the 6th?

1
2
3
4
5
6
7
8
9
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faxed it?

A [ think the plaintiff's attorney faxed it to
Mr. Bennett.

Q Okay. You didn't see it come in over a fax”?

A No, sir.

Q All right. Was Vernon Jordan a conduit between
you, the President and/or the White House and Monica Lewinsky
or her attorney? And I'm not using it as a legal &rm of
art, I'm using it - when I say conduit, I'm using it in the
vernacular, so to speak.

A Was Vernon a conduit between you --

Q The President and/or the White House and Monica
Lewinsky and/or her attorney.

A [ think the only person I can answer with is with
respect to me and the answer to that is no.

Q You have no knowledge of the others? Of the other
categories and/or people I mentioned?

TR TS
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out that she was on the witness list at around -- some time
around that hour?

A Yes.

Q Are you pretty sure about that?

A The best of my recollection, the way I think 1
remember finding out about it, it would have been around that
time.

Q Okay. Did anybody tell you at that time or did you
find out later that Ms. Lewinsky had been there that day?

A Again, if you're asking me whether 1 knew at that
time or knew within the next month, the answer to that is no.

Q Did you know the ultimate source for the
information that she was on the witness list?

A Do I know the ultimate source?

Q The original source in terms of who conveyed the
information, other than the paper itself. Do you know who

10

24
25

18 A Yes. 18 A That is correct.
19 Q Were you at the White House, to your recollection,[19  Q I know you might have been asked this before but in
20 on Saturday, the 6th? 20 light of the fact that you've — I want to be careful how I
21 A Yes. 21 characterize it because I don't want to say this pejoratively
22 Q Who were you with at the White House? 22 at all, but in light of the fact that you have had a
23 A 1had a meeting with the President, Bob Bennett, |23 different recollection on at least one matter today than you
24 and maybe somebody else in his law firm. 1 don't remember. {24 had, for whatever reason -
25 Q Okay. Anybody else? 25 A Only because I went back and looked it up.
Page 66 Page 68
1 A No,Idon't believe so. 1 Q Okay. Let me ask you, how many times in your life
2 Q Allright. In terms of invoking privilege, this 2 have you talked to Monica Lewinsky?
3 puts you in your conduit mode? 3 A Never.
4 A Yes. 4  Q My next question was going to be amplify, but 1
$  Q Because you're with - 5 guess that's not necessary.
6 A It's also presidential communications, but, yes. 6 A Let me take that back. I don't believe I've ever
7 Q Okay. 7 met or talked to Monica Lewinsky. If she was an intern or
8 A Ibelieve it was around 5:00 in the afternoon. 8 worked in the White House at some time, I could have passed
9 Q Allright. You think it's likely that you found 9 her in the hallway and said hello or not said hello,

depending probably whether I was in a good mood or a bad
mood. But I never have had a substantive conversation with
her. I don't recall ever passing her in the hallway, so I
don't think I've met or talked to her. Period. Butl-—

Q I understand your qualification.

A Okay.

Q Are you saying —~ I want to just make sure we're
clear on this. By the 19th, and 1 mean any time on the 19th,
let's set our context. You don't know yet about the Post
story that's coming out.

A Correct.

Q That hit the street on Wednesday, the 21st, and
apparently you found out about it some time on Tuesday,
correct?

A Correct. Late Tuesday night.

Q Are you saying that the settlement discussions that
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Page 69
were had, and I don't mean between the President’s lawyers
and Paula Jones' lawyers, but discussions at the White House
that you've talked about regarding settlement of the Paula
Jones case, are you saying that they were not affected by the
Drudge Report regarding Monica Lewinsky?

A Yes.

Q To your knowledge.

A Well, part of the reason why Mr. Jordan asked me
to have lunch was to discuss his views on possible
settlement. So, you know, I think it was partially driven by
the circus-like atmosphere from the day before at the
President's deposition. I've saying this because of, you
know, the conversation. From my paint of view, that appearcd
to be the motivation for the discussions and not the Drudge
Report.

Q Okay.

A And, agzin, the luncheon was set up and the purpose
of - Mr. Jordan would kmow better than I what his purpose
was, but it was set in motion before I knew about it and
certainly before I told him about it because I didn't tell
him about it until at the luncheon.

Q That is the luncheon was set in motion.

A Correct.

Q Okay. I believe you testified he called you on the
morning of the 18th.

1
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Kenneth Starr's Office of Independent Counsel?

A No.

Q You've never directly or indirectly asked him to do
anything with respect to Kenneth Starr's Office of
Independent Counsel?

A Again, without waiving any privileges, no.

Q Jack Palladino. Do you know him?

A I know who he is.

Q But do know him?

A 1don't think I've ever met him.

Q Okay. Have you ever spoken to him, as far as you
know?

A Not that I'm aware of.

Q Have you ever directly or indirectly asked him to
do anything with respect to Kenneth Starr's Independent
Counsel] Office?

A No.

Q I believe you testified before that you know
somebody named Wendy White?

A Yes.

Q An attorney who used to be -- a private attorney
who used to be in the Counsel's Office? Is that correct?

A Yes.

Q Do you know anything about any letters she wrote to
Judge Starr in the last two months?
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A Yes. 18th. Yes.

Q And some time that momning you learned about the
Drudge Report but you didn’t convey it to him until that
lunchtime meeting.

A Correct.

Q Okay. There is no particular focus, again, by the
19th, and I mean at any point on the 19th of January, in
terms of your settlement discussions with Mr. Jordan, there's
no particular focus on Monica Lewinsky over and above any of
the other people involved in any way in the Jones lawsuit.

A Not that 1 was aware of.

Q Okay. Do you know Terry Lenzner?

A Iknow who he is. I don't think I've ever met him.

Q Which means you've probably never talked to him,
correct?

A 1 think that's correct. I may have talked to him
with respect to Charlie Trie and the legal defense fund.
They did some work for us in connection with trying to
determine the source of the money that we got with respect to
the legal defense fund. I don't know whether I was ever on a
conference call in which he was relaying some of the
information he learned from that, but other than that, if
I've ever spoken to him, I think that may have been the only
time i would have spoken to him.

Q You've never spoken with him with reference to

Page 7.

A No. Let me just for the record, on the last one,
say those no answers were without waiving the privilege. I'm
having some difficulty as to whether or not no knowledge
implicates the privilege or not. Obviously, I don't want us
to be fighting over something and then either being directed
to answer it and have the answer be no, so in order to avoid
that -- but I'm doing it without waiving the privilege.

Q All right. Ever talk to Mr. Lenzner about anything
to do with the Paula Jones case?

A No. :

Q Ever direct him directly or indirectly to do
anything with respect to the Paula Jones case?

A No.

Q Ever talk to Jack Palladino about the Paula Jones
case?

A No.

Q Ever direct him directly or indirectly to do
anything with regard to the Paula Jones case?

A No.

Q Are you aware other than through published press
accounts of anything Mr. Lenzner has done with respect to th-
Paula Jones case or the Monica Lewinsky matter?

A No,

Q Are you aware other than in published press reports
of anything Mr. Palladino has donc with respect to the Paula

Diversified Reporting Services, Inc. (202) 296-2929

_Page 69 - Page 72



2421

Multi-Page ™ March 12, 1998
Page 73

Jones case or the Monica Lewinsky matter?

A With the disclaimer that I'm not aware of anything
even in published reports, I don't think, with respect to
Jack Palladino, I think the answer is no.

MR. WISENBERG: Do you have some questions? I know
we won't have time to finish all of yours. Do you want to
take a quick break?

MR. BINHAK: Let me talk to you for a minute.

MR. WISENBERG: Okay.

Can we take a five-minute break?

THE FOREPERSON: Five minutes. And then you only
have ten after that.

MR. WISENBERG: Then we only have ten after that.

(The witness was excused.)

(Whereupon, at 4:16 p.m., the taking of testimony
in the presence of a full quorum of the Grand Jury was
concluded.)
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UNITED STATES DISTRICT COURT

FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA 1 PROCEEDINGS
---------------- x 2 Whereupon,
IN RE: 3 BRUCE ROBERT LINDSEY
GRAXD JURY PROCEEDINGS 4 was called as a witness and, after having been first duly
________________ ‘ 5 sworn by the Deputy Foreperson of the Grand Jury, was
6 examined and testified as follows:
Grand Jury Room ¥No. 2
United Statas District Court 7 EXAMINATION
for the District of Columbia
3rd & Constitution, W.W. 8 BY MR. BITTMAN:
washipsgton, D.C. 20001
9 Q Mr. Lindsey, could you please state your full name

Friday, hugust 28, 19348

for the record?
A Bruce Robert Lindsey, L-i-n-d-s-e-y.
on December 5, 1997, commencing at 9:12 a.m., before: .Q Mr' Linc!x).{, you havcccrtam ﬁghtsand mﬂ
ROBERT J. BITTMAN obligations testifying as a swormn witness this morning.

—
=]

The tastimony of BRUCE ROBERT LINDSEY was taken in

Pt
—

the presencs of a full gquorum of Grand Jury 97-4, impaneled

bt
w N

A T TR e 14 Somc of your rights arc to have an attorncy present outside
DOAELE e FosERH 15 the grand jury room and you may consult with that attorney

JAMES M. CRANE

Associate Independent Counsel
Office of lndependsnt Counsel
1001 Pennsylvania Avenue, ¥.W.
Suite 490 Worth

Washiagton, D.C. 20004

[
=%

any reasonable time if you so desire. Do you understand

e
[- - |

Yes, sir. 1 do.

Do you bave an attorney with you?

I do.

And what is that person's name?

Bill Murphy.

From Baltimore, Maryland?

Correct.

You also have a right otherwise known as a Fifth

—
0

2uRRE8
o>o>o><o>g

N
W

Page 2 Page4
Amendment right and that is if an answer to a question that
I ask you may incriminate you, you may rcfuse to answer that
question on your Fifth Amendment grounds. Do you understand
that?

A Yes, sir.

Q Okay. Do you also understand that you must tell
the truth before this grand jury? And that is that if you
lic or inxntionally mislead this grand jury, your statcments
before this grand jury may be used against you by this grand
jury or another grand jury.

A 1 understand.

Q Okay. You've also testified with regard to the
Monica Lewinsky matier on three separate occasions.
You during thosc three occasions asserted various privileges,
including executive privilege and attorney-client privilege.

Some of the subsets of executive privilege which
you have agserted would be — this would come under ~ a
number of executive privilege — would be the presidential
cammunications privilege and the deliberative process
We are here to ask you qucstions that you have

refused to answer before, Do you understand that?

A Yes, sir.

Q Okay. As you know, after you and others asscrted
these privileges, that is, the attorey-client and the

CONTENTS

NITNESS: Page

Bruce Robart lLiadsey 3

GRAND JURY EXRIBITS:
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No. BRL-1 Portion of White House

[
o

telephone leg 1/21/98 L L]
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Page 5
executive privilege, that those matters were litigated first
before Chief Judge Johnson, which ruled against you and the
White House, and then they went up to actually the Supreme
Court and then back down to the D.C. Circuit. Do you
remember that?

A Yes.

Q And we won — that is "we,” the Office of
Independent Counsel — won with regard to executive privilege
and with regard to the attorney-client privilege before Chief
Judge Johnson. "

A No, sir.

Q And before -

A No, sir. 1 don't agree with that.

Q You don't agree that we won?

A Judge Johnson did not adopt the position that the
Independent Counsel's ofTice was putting forth. She ruled on
a weighting scale that I had to testify, but it was not on
the grounds that the Independent Counsel asserted.

Q She ruled, that is, Chief Judge Jobnson, that you

Page 7
BY MR. BITTMAN:

Q In the White House's pleading before the Supreme
Court, they wrote the following. This is on page 6 of their
brief.

*The White House has moved to withdraw the appeal
as to the testimony of Mr. Blumenthal and will permit
Mr. Lindsey to testify on matters otherwise covered by
executive privilege on which the District Court has found
the OIC showing of need to be adequate. As a result, the
application of executive privilege to the testimony of the
two witnesses is no longer in controversy between the
parties.”

Do I understand you now to say that you will invoke
executive privilege as to some matters today?

A Not to the matters that Judge Johnson held that
are solely executive privilege, that Judge Johmson held that
the balancing - that you all had established your need.

If you go into other areas involving the impeachment process,
1 will assert both attorney-client privilege and executive
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Questions that you might ask me that were not asked
before that would involve the impeachment process, I will
assert executive privilege with respect to that. As you
realize, the D.C. Circuit indicated that executive privilege
was a more appropriate privilege for those questions than
attorney-client privilege.

So I will assert both attorney-client, because we
do not believe that the D.C. Circuit is correct, but will
also assert executive privilege. That is, in areas that
you may ask me that do not cover testimony that I gave
before. If my only privilege that I asserted before was
executive privilege and not attorney-client privilege but

20
21

20 must answer the questions that were put to you, correct? 20 privilege, but not — could I see the opinion for a second?

21 A That is correct. 2] Q This is not the opinion.

22 Q Okay. Is it your intent today to answer all 22 A I'msormry, the -

23 questions about which you have previously asserted executive |23 Q This is not the opinion — I have the opinion, but

24 privilege? 24 this is the brief —

25 A No, sir. 25 A Excuse me. Butif I read it right, you said to
Page 6 Page »

1 Q Why not? 1 twestify on matters otherwise covered by exccutive privikge

2 A Well, we have appealed. We appealed to the D.C. 2 on which the District Court, I guess, has found the OIC's

3 Circuit, as you said, which has ruled. We have a cert 3 showing of need to be adequate. I will testify with respect

4 petition now. Therefore, those questions that go toward 4 1o thosc matters.

S attorney-client privilege I will not answer because of the 5 Q This grand jury has not heard from you before.

6 pending cert petition. 6 Can you explain, please, your title or tities at the White

7 Those questions that I raised only exccutive 7 House and your duties?

8 privilege before this grand jury before in areas that you 8 A Currently or do you want me to give historically?

9 asked me about I will answer. 9 Q Well, within the last -- since 1995.

A Since 1995, my titic is Assistant to the President
and Deputy Counscl. My duties arc that I'm one of two Deputy
Counsels, We have a Counsel to the President, two Deputy
Counscls, and then we have a scrics of Associate and
Asgistant Counsels.

The Office of Counsel at the White House represents
the Office of the President and the President in his official
capacity. We do kegal work with respect to thosc matters.
Those matiers include such things as appointment of federal
19 judges, appointment of U.S. attorncys, marshals,

We do what they call vetting which is a review
of peoplc's background to make sure that they arc qualified

solely executive privilege, I would respond to those 22 to serve in the office that they have been cither
questions. 23 recommended or nominated for. We review kegislation for

MR. BITTMAN: Let me please note for the record 24 the constitutionality of it beforc the President signs it.
another grand juror has entered the room. 25
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1 personally am involved in the judicial selection
' Page S5 - Page 8




In Re: Grand Jury Proceedings

2425

Multi-Page™

Friday, August 28, 199¢

process and the vetting process. 1 am personally involved in
bandling legal matters or kegislative matters that have kegal
implications. For exampk, product liability reform,

I handie also a lot of labor-related matters. 1
do negotiations. I'm involved right now in the Northwest
Airline dispute, monitoring it on behalf of the Whitc House.
1 was invoived in the bascball strike. I was involved in the
Amcrican Airlines strike. ] was the point person in the
White House who was involved in the tobacco litigation and
kegislation.
1 also have some supervisory respoasibilitics in
the counsel's office over the White Housc counsel's staff.
Those arc my arcas of involvement.

Q Onc of the matiers about which you testified

carlier was conversations you bad the day the Washington Post
first published its story breaking the Monica Lewinsky
matier. That was January 21, 1998,

You testified that you received 2 call from the

D 00 ~3 O L b W K M-
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Page 1.
A Probably kess than two minuts in the hallway.
Q Did you keep a copy of the statement?

A No. He showed me — he had it in his hand, be
showed it 0 me, I commented on it and handed it back to him.
Q Did you discuss at all the Washington Post story,
other than the statement that the White House was going to

issuc?

A Idon't bebieve so. Again, I don't have a clear
recollection of the conversation, but I don't believe so.

Q Did be automatically assume you knew about the
Washington Post story?

A 1think — yes. I mean, this was probably in the
9:00, 9:15 range, s0 I — again, my assumption is that he
assumed I bad read the Washington Post and was aware of the
story.

Q Whom did you meet with after your discussion with
Mr. McCurry?

A W, as you can imaginc, I think we had a series
of mectings that day. Idon't recall — I can't el you who

»
()

I looked at it and gave it back o him.
24 Q You also sttended a meeting — how long was your
25 conversation, excuse me, with Mr. McCurry?

20 President earty that morning. The phooe logs reflect that 20 was in which meetings, but at some point that day the

21 that phooe call was received by you at 12:41 am. 21 President was scheduled to do — I think it was & series of

2 You went to the White House that morning and you 22 three radio or, excuse me, inkerviews in anticipation, 1

23 spoke to Mr. McCurry about a mecting that had taken place 23 guess, of the staxe of the union. I'm trying to, you know,

24 that morning, Wednesday morning, January 21. Tell the 24 remember exactly what the purpose of the interviews were,

25 grand jurors what occurred in your conversation with 25 And at some point midday, we met with the President
Page 10 Page 12

1 Mr. McCurry. 1 of the United Stakes to prep him, as we do before most

2 A I'm trying to recall the specific conversation. 2 intervicws Like that. But my scnse is, you know, that I

3 I belicve Mr. McCurry showed me a statcment that they were 3 probably spent all morning in various meetings related to

4 about to issuc and ] was not at the meeting where they had 4 this matter and whether they were a series of meetings or

5 discussed the statcment. And I think he indicated to me that 5 one continual mecting, I don't recall, but obvicusly it

6 this was a statement they were about to issue and I'm not 6 preoccupicd us that morning.

7 exactly surc what I said to him in response to that, but I 7 Q The three intervicws that the President bad that

8 looked at the statement and gave it back to him. 8 day were with NPR, with Jim Lehrer of PBS and they were with

9 Is there somcthing mare specific that you — 9 Morton Kondracke of Roll Call.

10 Q Well, you asserted a privilege, Mr. Lindscy, over 10 A Tbeheve that's correct.

11 the conversation you bad with Mr. McCurry before. 11 Q When you twestified esrlier, you refused wo discuss

12 A [didn't recall that I bad. Okay. Again, you 12 the substance of thc mectings, but you said gencrally

13 know, be showed me a statement that they were going to issuc 13 the topic of the mecting was to prepare the President for

14 from the White House and I commented on the statement. And 14 possible questions that would come up during the interviews,

15 we shortly thereafter issued the statement, I think. 15 inchuding questions about the Monica Lewinsky matter which

16 Q Who attended the meeting at which this statement 16 had just broke in the Washington Post that morning.

17 was discussed? 17 A Correct.

18 A Idon'tknow. I was not there. 18 Q Tell us about what the President said when you -

19 Q What was your understanding from Mr. McCurry? 19 or what you %old the President or others told the President

20 A [don't know if I had an understanding from 20 in preparation for these interviews that he was having that

2] Mr. McCurry. I think Mike showed me a statement and said, 21 day.

22 "This is a statement we're going to put out today.” And 22 A With respect to the Moanica Lewinsky matter?

Q Yes.
A Basically, our advice to him was, you know,
you're going to bave to answer the question, but you should

Diversified Reporting Services, Inc. (202) 296-2929
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Page 13
try to answer the question in such a way that, you know, you
don't — you basically indicax that that's your answer and
you're not going to answer 8 serics of questions about it.

So I'm not sure the President told us anything,
but our advice to him was that be should try to answer the
question in such a way that be could then go on 1o the
substantive aspects of the interview which I think we bhad
been told by this point by all three of them that, you know,
they weren't that interested ~ obviously, they were going to
ask about it, but they were not that interested in doing the
catire interview.

The intervicws had already been prearranged for
the purposes of the state of the union, so, you know, our
advice to him was that he should — he would need to make a
statemnent about it, but that he should try to not enswer
follow-up questions and try to indicate that he would like
1o go on and talk about, you know, the problcms that he was
going to address in his stax of the union.

Q The allegation in the Washington Post included that
the President had a sexual relationship with this young
intern, Monica Lewinsky. What was your or the group's advice
to the President as to how he would answer a question as o
whether be had such a sexual relationship?

A Well, be had alrcady stated through McCurry in

O 00 -3 O L & W N =
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Page 15
meeting when you and others are advising the President as to
how be will handle questions about Ms. Lewinsky, what was
your understanding as to what his relationship was with

A My understanding was that the statement that Mike
had issued carlier was his position.

Q And what's your memory of that statement? What's
your memory of what the relationship was?

A Again, I said it, that there was no sexual
relationship, that be had had no sexual relationship with

Q What about whether the President had ever met
Ms. Lewinsky? Did you have an understanding as to that?

A Idon't know if I had an understanding. I mean,
I don't know if that was an issue. I believe I understood
that be had met her, that she had worked in the White House.

Q What did the President say at this meeting when you
were prepping him for his interviews?

A Substantively, I don't belicve he said anything.
I mean, we had already issued the statement earlier that
moming. 1 think substantively, it was not a question about
what is your relationship, Mr. President.

It was we've issued this statement, it's not

going to bold, if you will, that you simply say something

25 McCurry's statement that morning that he had not had — 25 like, "Well, Mr. McCurry has already addressed that and
Page 14 Page 1.

1 Idon't know exactly the words, whether it was “sexual 1 therefore I'm not going to address it," that that wouldn't

2 relationship with Monica Lewinsky," so I don't know if there 2 be satisfactory, that he would have to actually repeat the

3 was any advice as to what be should say, other than be 3 staternent on camera to the reporters, but then that he should

4 should, you know, basically — be would have to — thosc 4 try once be did that to get back to the subject that was the

5 words would have to come from his mouth, they wouldn't be — 5 purpose of the interviews.

6 it wouldn't be satisfactory to say something like, you know, 6 Q You said that on January 21st your understanding

7 "Mr. McCurry has already addressed that," that there would be 7 was that the President's position was that he did not have a

8 a need for him to state his position on that. 8 sexual relationship with Ms. Lewinsky. Is that your

9  Q What did the Prosident say was his relationship 9 understanding today?

10 with Ms. Lewinsky? 10 A No,I-no.

11 A Idon't think he - I don’t think he said. 11 Q When did you come to a different understanding?

12 Q So you guys recommended a position that the 12 A Well, again, I don't want to argue legal words, you

13 President was taking without even knowing what the 13 know, as to what a scxual relationship is. I mean, you know,

14 President's relationship was? 14 he has indicated, I think, in his statement to the country

15 A No, I think — I assumed Mr. McCurry had spoken 15 that he believes that he was legally accurate when he

16 to the President earlier that day when they issued the 16 denied the question in the Paula Jones deposition.

17 earbier statement, which —~ you know, again, in which 17 So I'm using — I'm not using — when you say

18 the President had authorized Mike to say that be bad no 18 is that my understanding of whether he had a sexual

19 scxual relationship or whatkcver the words were with 19 relationship, I'm not using the word sexual relationship

20 Ms. Lewinsky. 20 in the sense that it was referred to in the Paula Jones

21 So it was not a question of this being a discussion 21 lawsuit because I don't — you know, that's a legal question

22 about what his position was, it was simply bow he should 22 as to whether or not that definition covers what he has

23 articulate that in the interviews. 23 indicated his relationship was.

24  Q What was your understanding at that time what his 24 Q Is your understanding different today at ail

25 rclationship was with Ms. Lewinsky? That is, during this 25 about the nature of the relationship that the President had
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Page 17
with Ms. Lewinsky as it was — compared to what it was on
January 21, 1998?

A Yes. Today, my understanding is that be has said
that he had an inappropriate relationship with ber.

Q And on January 21, you did not believe that the
President had an inappropriate relationship with her?

A No, 1did not.

Q And is it fair to say that on January 21st,
your understanding was that the President's relationship
with Ms. Lewinsky did not involve sex in any way? Is that
right?

A 1did not know what his - I simply knew what he
had said, which is that he had not had an inappropriate
sexual relationship with her.

Q Well, let me quote to you from the interview that
the President had on the 21st with Roll Call Magazine, that

. \ . .
is, with Morton Kondracke, And I'm going to skip down, but

I'll read it to you and to the grand jururs.
Mr. Kondracke asks, "Okay. Let me just ask you

1
2
3
4
5
6
7
g
9

10
11
12
13
14
15
16
7
18
19

Page 19
matiters that wounld affect the presidency.

Q You bad many conversations, did you not,

Mr. Lindsey, with the President when an attorney was not
prescat?

A I'm sorry, I don't understand.

Q You had many meetings, there were daily meetings at
the White House. Is that correct?

A That is correct.

Q Twice daily meetings, at Jeast. Isn't that right?

A Well, be was not present for those meetings,

Q He was not present for sll of them, but be was
present for some, wasn't be?

A No, Idon't believe he was present for any of them.

Q Okay. There were meetings froquently about the
Lewinsky matier after the Washington Post artick came out on
Jaouary 21st.

A Idon't belicve that's cormect. That T attended,

1 doa't belicve that's correct. Most of the mextings 1 had
with the President afwer the Monica Lewinsky matter came out

N
w

24
25

A Well, I believe that in my role both as White House
Counsel or Deputy White House Counsel that | was receiving
this information in that role in connection with omgoing

23
24
25

20 onc more question about this. You said in a statement today [20 in which non-lawyers were present were bricfing sessions
21 that you had no improper relationship with this intern. 21 before public statements.
22 What exactly was the nature of your relationship with ber?™ |22  Q How many tines have you talked o the President
23 The President responds, *Well, let me say the 23 about his relationship with Ms, Lewinsky?
24 relationship was not improper and I think that's important 24 A About the nature of the relationship?
25 enough to say. But because the investigation is going on and |25 Q Yes.

Page 18 Page 20
1 becanse I don't know what is out, what is going to be asked 1 A Maybe two, maybe three.
2 of me, I think I need to cooperate, answer the questions, 2 Q When were these discussions?
3 but I think it's important for me to make it clear what it 3 A Shortly afier — well, onc would probably bave been
4 is not and then at the appropriate time I will try to 4 shortly before the Paula Joncs deposition and twice probably
5 answer what it is, but let me answer it is not an 5 afier the Washington Post story broke.
6 improper relationship and I know what the word means, so 6 Now, that's not to suggest that ~ I obviously
7 let's just — " 7 bave had - I don’t want fo misicad you by that. Ihave had
8 And then Mr. Kondracke interrupts him and asks, 8 conversations with the President where he bas stated what
9 "Was it in any way sexual ?” 9 his — what the nature of the relationship is. | mean, that
10 And the President responds, "The relationship was 10 is consistent with whet he bas gaid publicly. So clearly
11 not sexual " 11 on ~ you know, I ~ you know, on and around the time he keld
12 Was that your understanding on January 21st, that 12 his deposition with the OIC and his public statements, 1 was
13 the relationship was not sexual? 13 present in conversations, but be — we did not talk about the
14 A Yes. 14 ‘nature of his reiationship other than in sort of conclusory
15 Q Did the President tell you that? 15 fashion in which be said, you know, for exampl, I now admit
16 A Again, I'm not going to discuss my conversations 16 that ] bad an inappropriaie relationship.
17 with the President. 17 Now, again ~ 30 I'm not equating those sort of
18 Q Why not? 18 conclusory statements, you know, with a discussion about the
19 A Attorney-clicat privilege. 19 relationship.
20 Q Are you saying that in your discussions with the 20 Q And Iunderstand the dichotomy there. I'm going to
21 President you were receiving this information, this factual 21 address those categorics separately,
22 information, from the President for what purpose? 22 A Okay.

Q First, as you said, there were two or three
conversations where you personally have spoken to
the President about the nature of his relationship with
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1 Ms. Lewinsky. And one was shortly before the Paula Jones 1 attorncy-client privilege?

2 deposition, which was on January 17, 1998. 2 A Comect

3 A Correct. 3 Q And you are the attorney and the client is the

4 Q And then you said one of the conversations was 4 President?

5 shortly after the Washington Post story came out. 5 A The chient is not the President individually.

6 A Correct. One or two. 6 The President as President, yes.

7  Q One or two after the Washington Post story. 7  Q And who bas instructed you to invoke

8 A Correct. 8 sattorncy-chient privilege?

9 Q The Washington Post story came out, it was actually 9 A The President of the United States instructed us

10 printed Wednesday, January 21, it actually came out Tuesday |10 prior to the bearings befare Judge Johnson to invoke

11 cvening late, January 20th. 'When was your conversation — |11 atorney-client privilege.

12 your first conversation with the President after the 12 Q And what about with respect to cxecutive privilege

13 Washington Post story was announced? I3 which was withdrawn at onc point and now you arc re-invoking
14 A About the nature of his relationship? 14 that? Who bas instructed you to invoke executive privilege

15 Q Yes. 15 todsy?

16 A Again, it would probably not be on the 20th or the 16 A Well, at that time, the President instructed

17 moming of the 21st. I don't believe it would have been on |17 us to invoke executive privilege with respect to those

18 the 21st. It may have been en the 22nd or 23rd. Probably 18 conversations that we felt were covered by ~ that it was

19 some time that first week. 19 felt were covered by it

20 Q So when the President made his statement to 20 Q But that claim was withdrawn, Mr, Lindscy.

21 Roll Call Magazine, for example, on the 21st saying that 21 A That's correct.

22 the relationship was not improper and that it was not 22 Q So who bes told you o ~

23
24
25

sexual, you had not spoken to the President. Is that right?
A No, I had spoken to him.
Q Pardon me. You had not spoken to him about the

A Tbe claim was not — well, the judge ordered us -
exccutive privilege, as you well know, bas always been a
25 balancing fest, at least in arcas that don't relate 1o

Page 22
nature of his relationship.

A That is correct. Other than in a conversation
that I said I had with him prior to the Paula Jones
deposition.

Q Okay. Other than that one. Yes.

A All right.

Q Okay. You said the conversation you did have
with him about the nature of his relationship after the
Post article was within a couple of days.

A Probably, yes.

Q Where was this conversation?

A In the Oval Office.

Q And how long did it Jast?

Probably less than two or three minutes.

Who was present?

The President, mysclf and I believe Cheryl Mills.
And what did he say?

A Again, 1 believe that's covered by attorney-client
privilege.

Q Is that the only privilege you're asserting at this
time?

22 A No, I would also assert executive privilege to

23 the extent that it would relate to a possible impeachment
24 investigation.

25 Q So you're asserting executive privilege and

A
Q
A
Q

Page?a
1 national security or treatics.
2 The district judge instructed us or found that with
3 respect to executive privilege that the OIC had met its
4 burden of establishing a need and therefore we had to testify
5 about that.
6 ‘We bave never been -- and we did not appeal that
7 or to the extent that it was covered by the appeal that we
8 made — the general appeal that we made of her order, the
9 appeal was withdrawn, okay?
10 As far as I know, the President has never
11 instructed us — again, we are not appealing that, the
12 President has never withdrawn his instruction to us that
13 we were authorized to assert executive privilege with
14 respect to issues that were covered by it.
15 As you know, the Court of Appeals indicated that
16 with respect to impeachment issues, that those were more
17 likely covered by attorney-client privilege than they were
18 by — excuse me, by exccutive privilege than they were by
19 attorney-client privilege and so with respect to new
20 matters — and, again, I don't remember ~ my memory is not
21 well enough to remember whether I was asked this specific
22 question befare and whether this is one of the questions tha.
23 Judge Johnson has indicated that on the balance executive
24 privilege does not apply.
25 If she has, then I would only assert

Page 21 - Page 24
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attorney-client privilege with it. If it's not, if it's a
question that was not asked in the earlier grand jury
appearances, then I would assert both.

Q Well, you were asked generally about all the
discussions you had with the President about the Monica
Lewinsky matter and you refused to answer those questions,
asserting both executive and attorncy-client privilege.

A Right. My problem is I don't know what showing
the OIC made to Judge Johnson and what specific questions
she indicated — categories you all — you know, which
specific question she indicated that she had engaged in the
balancing requirements under cxecutive privilege and found
that you had met your need. '

If this is one where she did, and I'm not privy to
that because I wasn't privy to the in camera presentation you
made to her, if this is onc where she considered it, balanced
the OIC's need for the information versus our privilege, and
found that privilege failed, then I would not reassert
executive privilege with respect to that because she has
found that and we didn't appeal it.

If it is not, then I do believe that it goes

Page 27

A Probably the day before, maybe two days befor=.

Q The deposition was on Saturday, January 17tz
Where was the coaversation?

A Probably in the presidential study in the residesce
portion of the White House.

Q And who was present?
7 A Ibelicve Mr. Bennett, Mr. Ettinger and mysel’.
8 And the President.
9  Q And for the ladies and gentlemen of the grand ory,
10 Mr. Bennett and Mr. Ettinger are among the Presiderz's
11 private attorneys.
12 A Correct.

Q So it was you, Mr. Bennett, Mr. Ettinger, the
President and that's it?

A Yes.

Q How long was the meeting?

A Probably two, three hours.

Q What was the purpose of the meeting?

A It was prep for the deposition.

Q And how much of the meeting — how long did you
discuss Monica Lewinsky?

AW
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Lewinsky matter and the nsture of his relationship and you've
identified two and we're going to go over the onc that you
had shortly before the Paula Jones deposition, but when was
the third?

A Again, I'm not sure that there was a third. It
is possible that in that same sort of timeframe that I had
an individual conversation with him without anyone else
present in which he discussed the nature of the relationship.
1 can't tell you exactly when that occurred, you know, or if
it did occur, I just — I don't want to say that it didn't
occur because it could well have occurred within that same
sort of timeframe.

Q Okay. Let's go, then, to your discussion with the
President shortly before his deposition on January 17t in
the Paula Jooes case. How much before the deposition was

10
11

Q You also said that you bave heard the President
discuss the nature of his relationship with others. That is,
12 in public and then with others. Is that right? He has made
13 statements when you were present.

14 A Again, I'm not —~ the question is whether he was
15 discussing the nature of his relationship. He was statmg
16 what the nature of his relationship was not,

17 Q Okay.

18 A Okay? So, you know, for example, he would sy
19 to people in the White House, "I did not have an improper
20 sexual relationship,” just like he said it on television.
21 Now, if that is a discussion about the nature of
22 his relationship, then the answer is yes. I beard him
23 discuss the nature of his relationship at the White Hoose
24 with other people.

25 If you're asking whether he discussed "Let me

22 to the impeachment issuc, which the Court of Appeals has 22 A Probably less than a minute.
23 indicated is appropriate - executive privilege is 23 Q What did the President say?
24 appropriate for it. 24 A Again, ] will assert attorney-client privilege with
25  Q Did this discussion in the Oval Office after the 25 respect to that conversation.

Page 26 Page 28 |
1 Washington Post story ran on January 21 with Ms. Mills — 1 Q Did you take any notes at that meeting?
2 with Ms. Mills in the Oval Office and the President, did that 2 A No, sir. ?
3 discussion deal with impcachment at all? 3 Q Did you have a copy of Ms. Lewinsky's affidavit |
4 A It would have - it would bave involved the factual 4 that she had filed in the Paula Jones case at that time? ;
5 information that would be related to impeachment, yes. 5 A Idon'tbelicve so. No, sir.
6 Q Did the word impecachment come up? 6 Q Was that discussed? ’
7 A Idon'trecall 7 A Again, I think I'll assert attorney-client
8 Q You said that thexe may have been two or three 8 privilege over even if it's discussed because I think that
9 meetings with the President in which you discussed the Monica 9 would suggest the nature of the conversations.

Page 25 - Page 28
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tell you what the nature of my relationship with Ms. Lewinsky
was," no, sir. I have not been involved in those
discussions.

Q How many times have you heard the President state
o others what the nature of his relationship was not with
Ms. Lewinsky?

A Probably not that ofien. I mean, again, right
around the time of January 21, 22 period I probably bheard
it and then cicarly I heard around the time of the OIC

O 00 ~d N W & W KN

Page 31

Lewinsky matter.

So the advice he would sort of get would be that he
noeded - he should answer those questions in a way that
would not invite, if you will, additional questions or that
would shut off additional questions.

As I was listening to you read the Roll Call ooe,
you could hear him, you said that Mort cut him off, but that
be was trying to say, "But ket's talk about — " and bhe was
cut off at that point. We would be discussing this sort of

b
o

exit — ways to exit the discussion than we wouid -

Now, in the course of that, would he practicc an
answer that would in effect restate his position? You know,
"As I've indicated in the past, I've said there was nothing
inappropriate sbout the relationship.” You know, "And we
peed to spend the rest of the press conference on that or we
can talk about things that the American public is concerned

—
(=4

deposition and the public statement him say what the nature
of the relationship was in conclusory terms to people. But
in between time, I don't know if there would be much
discussion.

Q Okay. Let's scparax those two then. That is,
the first period of time would be right around the time the
stary broke in the Washington Post in January and the second
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period of time was just a few weeks ago. Well, a week and &
half ago, in August.

A Yes.

Q How many times, approximately, did you hear the
President state what the nature of his relationship was not
in January?

A 1don't know the answer to that. Probably two or
three, maybe. Maybe four. Again, they would be prep
sessions for public press conferences. You know, for

about.” So ~ .

I mean, again, I can't tell you that those words
were said, but that would be the context in which we would be
talking about it. So he might repeat the negative, if you
will, you know, "What my relationship was not,” in those
scssiocns or he might not. He might just take our input
about, you know, you need to figure out a way and then just
do it.

Q And would it be fair to say that on these two,

O 00 2 & W & W N =

Page 30
cxample, again, I don't — I cannot tell you whether in the
discussion for the Blair press conference, for example,
whether be, you know, affirmatively stated what the nature of
his relationship was not to that group or not.

He may have, he may not have, I just don't recall,
but it would be in those sorts of sessions and I frankly
don't remember how many of those sorts of sessions we had
around that time.

Q One of the sessions was — well, were you present

O 00 ~3 O\ v & W N »

Page 3.
three, maybe four occasions when be did state what his
relationship was not, that he stated that this relationship
was not improper? Is that right?

A Correct. Again, he may have used that word, he may
have used the word "sexual," he may have used the word
"improper sexual." Again -

Q Well, I was getting to that. Did he also state
that it was not scxual?

A Again, I cannot tell you definitively yes or no.

—
o
—
(=]

I think - you could look at - you know, he was usually
asked those questions and the answers be gives in prep are
not that much different usually than the answers he gives
when he's asked the question.

And so if he actually responded to the question
during the prep, it probably mirrors in many ways whatever
the answer was he gave, but I cannot sit here today and tell
you in a particular session whether he used the word
"improper” or whether he used the word "inappropriate” or
whether he used the word "sexual.” I just don't recall.

Q Well, it was your understanding, however, that the
President's position was that the relationship was not sexual
in any way. Is that right?

A My understanding is that he said that he had no
inappropriate sexual relationship with Monica Lewinsky,
whatever the language was of that.

during onc of the sessions before he got — the onc that's
always on television now, where he was at the podium when the
First Lady was there?

A No. No, sir. I was not.

Q You were not present when he was prepped for that?

A No, sir.

Q Okay. You said there were two, three, maybe
four other occasions when you were present when be was
prepped.

A And, again, I cannot recall - when we discussed
this, we'd say, "You're going to be asked a question about
the Monica Lewinsky matner. You need, you know, to answer it
in such a way that, you know, it docs not — you know, that
we can move on to other questions.”

Our goel was to try o have most of these press

conferences or intervicws about matters other than the Monica
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the relationship and I indicated that one occurred before
January 17th and one or two maybe occurred after -

Q After the Washington Post article.

A — the Washington Post. You then just asked me has
be ever described to me what — in more terms than what was
m the speech the nature of his relationship. In the period
around the time of the OIC deposition and the public
statemnent, the answer to that is no.

Q Okay. Let me ask this this way, then. When was
the last time you heard the President discuss the nature of
his relationship with Ms. Lewinsky, other than his speech on
August 17th?

Q I bate to go back to the Roll Call interview —

A But go to the interview in the Roosevelt Room.
What were the words he used there?

Q Which oonc is that? Is that the —

A That's the one you said where Mrs. Clinton was
present, that I told you I was not present at.

Q There be said, "I did not have sexual relations
with that woman "
9 A Okay. So — in that one, he seemed to say an
10 improper relationship, and we know what that is. In the
11 other one, be said sexual. My problem is 1 don't remember
12 when he may have said improper and when he may have said

00 -3 O W & W N —
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13 sexual. 13 A Probably in that January 22nd period.

14 Q All right 14 Q Okay. You went to the President's deposition on
15 A Okay? 15 January 17th at his attorneys' law office. Is that right?
16 Q Specifically in the Roll Call interview, he was 16 I was in the building, I was not in the room.

17 asked, "Was it in any way sexual?" And he said, "The 17 You didn't attend the deposition.

18 relationship was not sexual.” 18 Correct. ‘

19 My question is was that your understanding? 19 Why did you go?

20 A Yes 20 Support.

21 Q Then you said that in August, in the last couple of 21 Did any other attorneys from the White House go?

O>0 >0 >0 >»0>»

22 weeks, you have heard the President discuss what his 22 Mr. Ruff was there.

23 relationship was with Ms. Lewinsky. 23 And was he present in the deposition?

24 A Correct. 24 Yes, he was.

25 Q What did the President say his relationship was 25 You testified on February 19th during one of your
Page 34 Page 36

I with Ms. Lewinsky? previous appearances that after the deposition you went back

2 A Inappropriate. to the White House and you bad a discussion with the

3  Q Inappropriate. President where Erskine Bowles, the Chief of Staff was

4 A Yes sir present. Tell the ladies and gentlemen of the grand jury

s

6 A You know, I remember the speech. Again, you A Again, Frskine, I think, came in, asked how the
7 know, he said, "I mislead you. I had an inappropriate deposition had gone. The President said he thought it had
8 relationship. It was wrong." You know, the words I heard gone well. There was a discussion about, you know, he was

1
2
3
4
Q Is that the only term that you remember him saying? 5 what happened in that discussion.
6
4
8
9 were the same words that the American people have heard. 9 scheduled to go out to dinner that night. He said he thought

10  Q You've not heard the President describe what his 10 he was tired and he thought he wouldn't do that, ;
11 relationship was with Ms. Lewinsky other than that speech? |11 Erskine had two or three other matters unrelated to |
12 A Well, again, I heard him describe -- the same words 12 any of this that he needed to discuss with the President. ;
13 he used in the speech — 13 I can't recall what they were, but he brought them up. It
14 Q Before the speech was given. 14 may have been state of the union discussion or, you know - |
15 A - before the speech was given, but, no, I have 15 and that was it. But basically, the only conversation
16 never — I have not had a conversation with him about, 16 relating to this was, you know, Erskine just asking him how
17 "Well, you know, if you now say this, what is this?" 17 he thought it went and the President indicating he thought it -
18  Q Did he ever give more of a description of what his 18 went pretty well.

19 relationship was than he actually said in his speech? 19 Q Did Monica Lewinsky's name come up?

20 A Again, I would assert attorney-client privilege on 20 A No, not that | recall.

21 that, 21 Q And you had a discussion with the President also,

22 Q And this is — you were belping the President 22 didn't you?

23 prepare for the speech on August 17th? 23 A Same conversation,

24 A Well, I indicated to you I only had two or three 24 Q Same conversation? You actually testified that

25 conversations with him in which be described the nature of |25 you were in alone with the President before Mr. Bowles came

Page 33 - Page 36
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in.

A Well, the President and I came back together and
were in the Oval Office, it seemed like for less than a
minute or two, you know, when Erskine -- you know, when
Erskine came in. So we didn't have a scparate mecting, we
had just both of us had come back from the deposition and
walked over to the oval.

My conversations with the President probably are
attorncy-client privileged and in order to protect the
privilege, I will assert it, but they were not of a different
nature than the conversation with Erskine.

Q Did you discuss with the President at any time
the fact that Ms. Lewinsky's name had come up, that he was
asked a lot of questions about Ms. Lewinsky during the
deposition?

A In that conversation?

Q In any conversation with the President after the
deposition occurred.

A 1don't believe so. Not after the deposition
occurred.

Q When did you first leam that Newsweek Magazine was
going to run an article about Ms. Lewinsky and that it had
been killed at Newsweek?

A ] first leamed that they were going to run -
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her brother had been killed. And she thought the others were
of a similar naturc. And I told ber that I didn't sec that
she needed o belp Micheed Isikoff write & story; unless she
wanted 10 respoad 1o it, 1 didn't think she needed to respond
1o it.

Q So Mrs. Currie basically told you that these
packages that were being delivered to ber were for berself?
That is, Mrs, Curric personally and they were not related
to the President?

A She did not ell me they relawed to the President.
The example she gave me, I belicve, was cither a book or a
card or both that she got after her brother bad been killed.

Q So it was exclusively personal to Mrs. Curric.

A Agzin, ] didn't — yes. The oocs she described
to mc, yes, were personally — exchusively person to
Ms. Carric.

Q Ibclicve you just said that the others that were
delivered were — you said the others were of a similar
nature, thet is, exclusively personal to Mrs. Currie.

A [ think thet's what she — yes, that's what she was
conveying to me. You know, my — I came out of that meeting
believing that these were packages that were delivered to
ber.

Q Okay. But — they were delivered to ber, but who

OV 00 2 O W & W N

25 1 don't know if I ever knew that they were going to run an 25 were they for?

Page 38 Pag= 4u
1 article, so ] don't know that ~ I first learned that it had 1 A That they were for ber. That was my understanding.
2 been killed, that they were not going to nun an article as 2  Q They were for her.
3 opposed to it being killed, on Saturday moming, the day of 3 A Yes
4 the deposition. 4 Q Okay. Have you since leamed that that is not
5 Q Satrday moming, January 17th. 5 true?
6 A Correct. 1 6 A Idon't know if I've icamned that that's not true.
7  Q And what was your understanding as to what the 7 1 do know that there have — obviously, that there has been
8 story is that was killed? 8 an exchange of gifts. I do not know whether or not the anes
9 A Idon't know if I knew. I had had conversations 9 that were delivered by this courier service were included in
10 several days earlier with Betty Currie in which she indicated |10 that or not, so I don't know the answer to that.
11 to me that Michael Isikoff was asking her questions about 11  Q Okay. Well, obviously, that doesn't sound like
12 Monica Lewinsky and I think I assumed that it was an 12 much of a story that Newsweek had, right?
13 outgrowth of what Betty Currie had indicated to me Michael |13 A Right
14 Isikoff was asking her about. 14  Q So what was — what elsc was the story?
15 Q And what was that? 15 A No, I think that was all I knew of the story.
16 A Betty came to me maybe the Wednesday before this 16 From my point of view, Michael Isikoff has written stories
17 Saturday, maybe Thursday, and said that Michael Isikoff 17 based on less than that, so that's -- you know, that -1 —
18 had called her and said that she had — that he had records 18 you know, that exactly was the extent of what the story was,
19 that Monica Lewinsky had delivered or bad had delivered 19 that Michael Isikoff was chasing down something that she was
20 several packages to her or envelopes and wanted her to 20 basically indicating that it wasn't factually correct. The
21 comment on it. 21 implication wasn't correct, at least she was indicating the
22  Q And what did you tell ber? What did you advise 22 to me, but I thought Michael Isikoff was perfectly capable ¢
23 her? 23 trying to writc a story around that.
24 A [ asked her what the nature of the packages were. 24 Q So you heard Saturday moming before the deposition
25 She said one of them she believed was a card or a note after |25 that Newsweek was going to —
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Diversified Reporting Services, Inc. (202) 296-2929




2433

In Re: Grand Jury Proceedings Multi-Page™ Friday, August 28, 1998
Page 41 Page 43

1 A Not run that story. Which wasn't that surprising 1 out, I guess, Sunday morming.

2 to me cither, because as you just said, it didn't sound like 2 Q And you got a copy of it, too.

3 that big of a story and therefore not running it was not that 3 A Igot acopy of it some time Sunday. I didn't get

4 big — you know, they could have decided that just based upon 4 it that moming.

5 what they bad it simply wasn’t newsworthy. 5 Q And that was the copy you gave to Vernon Jordan at
6 Q From whom did you learn that Newsweek was not going 6 your lunch on Sunday?

7 to run the story? 7 A No, Ididn't give Vernon Jordan a copy at the

8 A Cheryl Mills. 8 lunch. I didn't have a copy of it when I had lunch with

9  Q And how did you leamn — was that in a telephone 9 Vernoo Jordan.
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conversation or 8 mecting?

A No, it was a tclephone conversation. I think she
called me.

Q Did she call you actually st the deposition?

A Yes. Or she may have paged me, | may bave called
ber back, but, yes.

Q What clse did Ms. Mills say?

A 1 think that was it. In that conversation.

Q Did you ever have any other conversations about
this story that was not run? That is, betwoen the time you
talked to Betty Curric and between Ssturday morning when you
learned they were not going to run it?

bt bt bt bt Dt bt b
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Q You said they couldn't find it when you learned
Saturday afternoon. Who was "they”?

A Well, I was speaking to Cheryl. 1 don't think
Cheryl — 1 think someone, and I don't know who, Jason or
somebody -

Q Who's Jason?

A 1don't know what Jason's last name is. Samebody
in the office, in the Chief of Staff’s office, some people
have — and I don't have it, I don't understand computers
that well, but same people have it so that when Drudge puts a
new story out, they get some sort of a signal, I guess, on
their computer that there is a new story. I don't know if

NN
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the story.
Sunday moming, I was told that Drudge — well, I
was told basically what was in the Drudge Report that came

24

22 A No. 22 it's an e-mail or what. And I think he had seen it.

23 Q That was all you heard about it, was from what 23 1 think he had told Cheryl, Cheryl had told me that

24 Betty Curric had told you? 24 Drudge had had the story, she had told me that morning, you

25 A The only thing I had beard about the story was what 25 know, and then when they tried to go back and download it or
Page 42 Page 44

1 Betty — that Michae! Isikoff was working on a story for ber 1 read it again, it wasa't there.

2 and then I heard on Saturday maoming that Newsweek was not 2 So — and then, again, Sunday morning, Cheryl

3 running the story. 1 don't belicve I heard anything in 3 called me and told me what was in the Drudge Report that came

4 between. 4 out on Sunday.

5 Q When did you first hear that the Drudge Report had 5 Q So you were actually told Saturday moming that

6 come out indicating that, one — I've got a copy of it 6 Drudge had someshing?

7 here — that Newsweek killed the story and, two, that the 7 A No.

8 story was that the President had bad a sexual relationship 8 Q No?

9 with a — the story actually says a 21-ycar-okl intern and 9 A 1 think it was Saturday aficmoon.

10 that Betty Currie had arranged the visits? When did you 10 Q Saturday afiernoon? Was it during the deposition?

11 first hear that? 11 A Yes.

12 A Sunday morning. 12 Q So Ms. Mills contacted you again somchow during the

13 Q Sunday moming? 13 deposition and told you Drudge has something?

14 A Well, T heard Saturday afternoon that Drudge had 14 ° A Drudge bas that Newsweek killed the story, \

15 some sort of report about Newsweek killing the story and I 15 Q Okay. !

16 said, "What does it say?" And they couldn't find it. They 16 A Somcthing like that.

17 couldn't find it on Drudge. I mean, they went back in either 17 Q And what was the story that was killed?

18 to read me the story or 1o pull down the story and it was 18 A Agnin, it was whatever the story was thet they

19 gone. 19 decided not to run, that I thought related to the gifts and

20 And so that was sort of a blip on Saturday 20 the receipts from Monica Lewinsky to Betty Curric.

21 afiernoon, but I knew no details as to what was in the story 21 Q Oksy. Did the story that was killked, is it your

22 other than Drudge had some sort of story that Newsweek killed 22 understanding, on Ssturday involved a relationship that the

President had with Ms. Lewinsky?
A No.
Q Other than the exchange of gifts.
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A Otber than an inference, I thought, that bocause
these gifts had gone from Monica Lewinsky to Betty Currie,
that that sugpested something. Again, I didn't think Isikoff
had much more than that suggestion,

Q Did you talk to anyonc sbout the Drudge Report, the
possibility of this Drudge Report, Saturday while you were at
the deposition?

A Other than to Cheryl, no.

Q What about afwcr the deposition?

A 1don't think so.

Q Did you wll the President?

A 1don’t recall, but I would doubt it. I mean,
again, it wasn't - they couldn't find it, so it was like it
didn't happen. 1 mean, you know ~ but, 50 = I doo't know
if I would bave said, you know, for a second there was 8
blip, but it didn't bappen, so I doubt it.

Q Well, you knew that the story possibly involved ~
well, it did involve Monica Lewinsky, the story, putting it
in quoks, it pever ran —

A Right

Q But that the story that did not run involved Monica
Lewinsky. You had prepped the President on Monica Lewinsky o
day or two before the deposition, right?

So you knew that that was an issuc that he may bave
been questioned about during the deposition, so why wouldn't

Page 47
1 1t ran, it would frankly look a little silly because of what

2 Betty had indicated to me the nature of the gifts were.
3 MR. BITTMAN: Why don't we take a break?
Mr. Foreman, how long would you like to break?
THE FOREPERSON: Let's make it ten minutes.
MR. BITTMAN: Okay. Ten minutes.

(Witness excused. Witness recalled.)
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you have informed the President that there was a possibility
that a story was going to appear cither in Newsweck or in the
Drudge Report?

A Again, I don't think I had a sense of any of that.

1 think I had Betty Currie coming to me on Wednesday and
saying something like "Mike Isikoff has called me and asked
me about these receipts or whatever for packages that Monica
Lewinsky sent to me."”

And I said something like, "What were they?"
1 gave you the answer she gave me. And I said, "Well, you
know, unless you want to, I don't see any need -- [ don't
sec why you ought to help Michael Isikoff write a story.”
That, I think, is the extent.

And at that point, 1 had no idea whether this
was a — you know, we get stories - every day, we get
reporters calling us, asking us sbout "I'm working on X,"
or "I'm working on Y," or "I'm ~ " you know.

And we to the extent we can try to tell them
that — if it's not true, it's not true. And I don't
know what percentage, but a very small percentage of those
actually ever get written as storics. I mean, they're
leads, they're rumors, they're all sorts of things.

So I didn't have any real scasc on Wednesday or
Thursday or whenever this conversation occurred that this was
anything imminent, big, significant. In fact, I thought if

1 BY MR. BITTMAN:

2 Q One of the grand jurors had a question,

3 Mr. Lindsey, aboat your different roles in the White House.
4 What is your role as assistant to the President, and what is
5 your role as deputy counsel?

6 A My role in the White House is as deputy counscl.

7 Assistant to the President is — I don't know quite how

8 to describeit. It's like a rank, if you will We have

9 assistants to the President, deputy assistants to the

10 President, and special assistants to the President.

11 So that -~ but you will have an assistant to the

12 the President for national security, and his role is to

13 be the national security advisor to the President. So he

14 docsn't have to, you know — you'll bave a assistant to the
15 President and director of the office of domestic policy.

16 And even though be has a director of the office of domestic
17 policy title and an assistant to the President title, his

18 role is really director of the office of policy.
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So again, when I first came w the White House,

I was assistant to the President and senior — and senior
advisar. I also was director of the office of presidential
personncl. And most of oy time, I spent on presidential
personnc] matiers.

In 1994, I belicve, I gave up — 1 gave up director
of personnel in November of '93, and sometime in the summer
of "94, 1 joined the counsel's office. And so my rok is as
deputy counsel to the President, even though I have the titie
of assistant to the President and deputy counsel.

Ms. Mills, for example, bas the titie of deputy
assistant o the President and deputy counsel, but her role
is as deputy counscl. )

Q And then the grand juror also had another question
about the privileges that you arc asserting — exccutive

How can you assert both of those, and in what role
arc you asscrting them?

A Wcll, executive privikege, as I understand it
involves communications, both with the President — which
is the presidential communications aspect of it — and the
deliberative process aspect of it is when the White House
gathers information and tries to —~ tries to formulate
advice to give to the President; that that formulation of
advice and the advice you receive as part of this formulation

Page 50

1 seeking and 1 am not providing that sort of advice. Those
2 could only be covered by executive privilege, and with
3 respect to some of those conversations, we've -- we've waived
4 -- well, we lost, so we haven't waived it, but we -- but we
5 didn't appeal it.

But we are in the process of appealing all
the attorney-client privilege claims, And, therefore, as
long as that's on appeal, I feel obligated to continue 10
assert those.

Just to finish up, in terms of new conversations
11 you and I may have -- and I don't know if we'd had any of
12 those — the D.C. Circuit suggested that impeachment is a
13 political process, not a legal process. We disagree with
14 that, and that's part of what we're appealing. But that's
15 what the D.C. Circuit has said, and that executive privilege
16 is the appropriate privilege to assert when you're —
17 when you're doing impeachment-related conversations
18 or discussions.
19 So to the extent that it's not one that the Court
20 has already ruled on that we didn't appeal, I will assert
21 executive privilege with respect to that.
22 MR. BITTMAN: Does that clarify -
23 A JUROR: I have a follow-up with that. Are you
24 one of the President’s private attorneys?
25 THE WITNESS: No, ma'am.
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is protected.

Therefore, it is true that if I have a
conversation with the President of the United States
— well, it could be covered, in my judgment, by both
executive and attorney-client, because as a lawyer, it would
be covered by attorney-client, if it involves some sort of
legal-related advice.

It could aiso be — because it is a — because it
also involves a commumication with the President, it could be
covered by executive privilege.

If I was a non-lawyer in the White House - let's
say, I was the director of the office of domestic policy —
then, obviously, I would oaly bave executive privilege,
either deliberative process or presidential communication.

But because 1 am a lawyer in the counsel's office
performing counsel office roles, we believe that can be
covered by both.

There are some conversations where I am not
giving — there's a definition of attorney-client privilege,
which I won't be able to recall, but which the D.C. Circuit
set out: advice by a lawyer given for the purpose of
providing or gathering legal information or information
in that role.

There are some conversations I may have with the
President that I'm not performing in that role. He is not

Page 51
1 A JUROR: I'm still confused on how you can say
2 that you can't respond or answer a question because of client
3 - attorney-client privileges. If you're not his personal
4 attormey, I don't see where -~ you gave your job description
S and what you're doing in the executive branch. I can sce
6 that. ButI -] can't see — I'm totally confused.
7 THE WITNESS: Well, let me — let me give you an
8 cxample. The President has to decide whether to assert
9 executive privilege, okay — as President. Only the
10 President can assert executive privilege.
11 He needs advice as to whether or not he should or
12 shouldn't or whether the circumstances exist for him to do
13 that. He tumns to the lawyers in the counsel's office to
14 provide him that advice: Is this an appropriate-situation
15 for the assertion of executive privilege? Do you believe it
16 should be asserted? We give him that advice, and he acts on
17 that advice.
18 Now, the conversations we have with him about
19 that are attorncy-client privilege — are protected, in our
20 opinion, by the attorney-client privilege because they relate
21 to a official role that the President has.
2 A JUROR: Okay. You're saying it's your opinion —
23 you mean the group of attorneys?
24 THE WITNESS: Correct,
25 A JUROR: Oh, okay.

Page 48 - Page 51
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THE WITNESS: And that is the — exactly the issue,
you know. Bittman would agree with you,

MR. BITTMAN: Oh, not just me. That's also of
many courts.

THE WITNESS: That's right.

A JUROR: I'm getting a different
understanding now.

THE WITNESS: Right. You know, the QIC docs
not agree with that position; the District Court comes out
somecwhere in the middie; the D.C. Circuit came out where the
OIC is, and that issue is on - we have filed what they call
a petition for cert. to the Supreme Court.

But the probiem is that until the Supreme Court
answers that question as to whether they're right or we're
right, if I was to testify about them now, then the Court
wouldn't have to decide the issue because we'd already, in
effect, waived it by doing it.

So umtil ~ you know, ultimately, if the Court
agrees with them, I will be back here, and you'll be asking
me these questions, and I will have to — I'll respond to
them. But until that time that the Court says he's right
or we're right, we're not in the position to - to be able
to respond.

A JUROR: All right. Thank you.

A JUROR: Mine was a part of hers. The part that
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assert attorney-chient privilege with respect to those,

There are conversations that, ooc, I'm not
giving him kegal advice, and two, that they asked me about
carlicr and I assered executive privilege and the Court said
that executive privikge wasn't valid — or that the OIC's
need outweighed our assertion. And I tried to answer
those questions.

So, for exampk, in these conversations where there
were noa-lawyers prescat and we were discussing strategy with
the President — how to handie a press conference, how to
deal with interviews, which is, you know — I've tried
to be forthcoming in discussing those.

A JUROR: When do you become a human being?

THE WITNESS: I was ~ I was a human being before 1
went to the White House. I'm not sure I've been since.

BY MR. BITTMAN:

Q You said, Mr. Lindscy, that you're not going to
answer any questions when the discussion involved giving
advice about impeachment. When did impeachment first -
when was that first discussed in the White House with regard
to the Monica Lewinsky matter?

A Probably on or around January 21.

Q And the word "impeachment” was used?

A 1 mean, again, George Stephanopoulos used it, 1
think, within -
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you say you're the assistant to the President, that's when
you invoke executive privilege, and then when you're the
deputy counsel, as being an attorney, that's when you come
with attorney-client privilege?

THE WITNESS: No, no. Agasin, as —

A JUROR: But is there any point in between there
you don't bave to do that, and you can answer questions?
That's what 1 want to know.

THE WITNESS: Surc. I mean, I think we've answered
a lot of questions. If ~ you know, if he asks me about
what advice I gave to the President, or what advice the
President — or what information the President gave to me,
and the President's is giving me that advice — or I'm
giving the President that advice, and the President is
giving me that information in my role as a counsel — or
deputy counsel to the President, that is covered by
attorncy-client privilkege.

It may also — the same conversation may be
coverad by executive privilege, and the first, you know —
but we, at least with conversations that have already been
asked me in the Grand Jury before, we bave, in effect,
by — we waived — we didn't waive it; we lost on executive
privikkge. We aiso lost on attormcy-client, but we didn't
appeal the executive privikge. We did appeal the
attorney-client, so it's ongoing. So I - I continue to
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Q I'm talking about in the White House.

A Well, I~

Q He's not in the White House, correct?

A No, I understand that. But — but once —
don't recall whether or not the word used was used in the
White House before that. It certainly was used in the
‘White House after that.

Q After the 21st?

A After the 21st.

Q Okay.

A Now, there were — as you know, Bob Barr and
others had impeachment resolutions pending in the House of
Representatives dating back to maybe six months before this.

Q And that was not rclated to the Monica Lewinsky
matter.

A Not related to the Monica Lewinsky matter.

That's correct.

Q You've testified about at least two discussions
you had with Ms. Mills during the deposition on the 17th.

A Cortrect.

Q Did you ask Ms. Mills in one of these conversations
that you had with her - first of all, did she read to you
the Drudge Report?

A 1don't believe so, not on the — not on the 17th.

Q Not on the 17th. But you discussed it. You
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discussed what -- _ matter of trying to raise, you know, whatever the money was
A We discussed that Jason — and Jason's last name that would be required to settle it, that he thought he could
is Goldberg. raise it and wanted to know whether or oot he should pursus

W 00 9 O v bW N -

| e e T Y Y R T Y
v R RN 7 R W Sr =Y

Q And be works in the chief of staff"s office?

A Chief of staff's office. -- that he had scen a
Drudge Report pop up on the Newsweek story and that it had
- it was no longer there. When we went back to look for it,
it was no longer there.

We — I don't believe we discussed the substance of
it, other than that it was about Newsweek not running the
story, because I don't think anybody —~ I don‘t - I don't
know if she has read it. Again, you know, I don't have any
recollection of us having a discussion about the substance
of the Drudge Report until the next day, when it appeared
on Drudge again.

Q Well, she kncw enough to interrupt your during
the deposition.
A Well, it wasn't interrupting me. 1 was sitting
there bored. 1 mean, ] wasn't in the room, you know. They'd
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it, or if there was no use in him pursuing it.

1 suggested to him that he ought to have a
conversation with the President expressing what his thoughis
were and that I — I didn't give him moch hope of being abie
to do it because I wasn't sure that it could be settled, but
that it was certainly, you know, something that I thought he
should pursue, if he felt strongly about it.

Q You also talked to Mr. Jordan the next
day, which is Martin Luther King's birthday -- the
Martin Luther King holiday — January 19th. Mr. Jordan
came to the White House. You talked to him twice. Tell us
about the first conversation.

A Well, he was coming to sec the President to follow
up on our conversation. He wanted to have a conversation
with the President, in my understanding, about scttling
the Paula Joncs matter.

20 be in there for two hours, and I would just be sitting in an 20 I don't -- be stopped by my office —~ I
21 office. So there was no interruption involved. 21 actpally probably WAVE'd him in. He stopped by my office
22  Q Did you tell her in one of these conversations you 22 on his way down to see the President, and he stopped by my
23 had with her while you were bored during the deposition — |23 office on the way back to see the President -- from seeing
24 did you ask her to contact John Podesta and find out if 24 the President.
25 Betty Currie had asked Mr. Podesta to get a job for 25 In one of those conversations, I gave him 1
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1 Monica Lewinsky? 1 copy of the Drudge Repart of the day before, plus a Drudge
2 A Again, I'll assert attorney-client privilege over 2 Report that came out on that day. I don't remember whether
3 that conversation. 3 it was in the conversation going down or the conversation
4 Q Who's the attorney, and who's the client? 4 coming back.
5 A Well, it's work product. It's a part of the 5 It may have been that he asked for them when he was
6 attorney-client privilege. 6 going down, and then I got them while he was down and gave
7 Q Moving to January 18th — you have lunch with 7 them to him when bhe came back. But anyway, I don't ~ 1
8 Vemon Jordan that day? 8 don't recall specifically.
9 A Correct. 9 But - but again, the nature of oor conversation
10 Q And you have asserted executive privilege over 10 was that he was about to go down and talk to the President
11 -- or previously asserted executive privilege over your 11 about what he and I had talked about yesterday. And I wishec
12 discussions with Mr. Jordan with regard to the matters that {12 him luck.
13 you discussed with him during the lunch. 13 Q And what did he say when he came back?
14 A Over onc matter | discussed with him. [ think I 14 - A Specifically, I don't - I can't recall. 1 think
15 discussed the other matters we discussed. 15 it was — generally, I made my pitch, you know.
16 Q Okay. The Paula Jones matter. 16 Q What was your pitch?
17 A Correct. 17 A That it ought to be settled, you kmow.
18 Q Right. Tell us what you and Mr. Jordan discussed 18  Q He said that to you?
19 about the Paula Jones matter on January 18th? 19 A Yes. Basically, he was just saying, you know
20 A Okay. Veamon wanted - thought that the 20 - again, he may have stopped by on his way back primarily
21 Paula Jones matter should be settled. He asked me whether |21 to pick up the Drudge Report. And I may have said, "How
22 that was a dead issue. I said I thought, you know, that we 22 did it go?" Again, I'm — I don't remember the specific
23 had — that we had had some attempts to try to do it, but 23 comversation but, you know, and he would said, you
24 that we had not been successful. 24 know, "I - I gave it my best shot, or "I gave my
25 He indicated that he thought he — if it was a 25 pitch,” or whatever,
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1  Q Why did you give Mr. Jordan a copy of the two 1 the facts about the other one. I asked Betty what — whar
2 Drudge Reports? 2 the nature of the packages were.

3 A ]think he asked for them.

4 Q Why was he interested in them, as far as you knew?
5 A Well, he had indicated to me in - I told him about
6 the first Drudge Report in our lunch.

7 Q On Sunday?

8 A On Sunday. Ihadn't seen the Drudge Report,

9 but I told him what I understood that was in it. And he
10 indicated to me at that time that he had been trying to belp
11 her get a job.

12 Q He told you that on Sunday?

13 A On Sunday. And - and you know, I think that's

14 probably why be was — again, I don't know exactly why he
15 was interested in getting them, but that's what 1 assumed was
16 his interest.

17 Q When did you first hear Monica Lewinsky's name?
18 A Probably sometime in the summer -- late summer
19 of '97.

20 Q And in what context was that?

21 A And I'm not surc I beard her name. One of

22 these reporters — I don't know if was -- it may have been
23 Isikoff again — called and said that he heard or knew or,
24 you know, whatever words they use — he did not call me, so
25 this is indirect. That he calied somebody in the press

3  Q Okay. When was the next time you heard Monica --
4 if you heard it, then, this time — when was the next time
S you beard about Monica Lewinsky?

6 A Probably when it was on the witness list in the
7 Pauia Jones case.

8 Q And that was when you went over the witness list
9 with Mr. Bennett, and you've testified to that before.
10 A Correct. Yes.

11 Q And afterwards, did you discuss with anyone

12 - other than the President's private counsels —

13 Monica Lewinsky and her being on the witness list?

14 A No,1don't believe so.

15 Q Youdidn't discuss with any of the aides -

16 Mr. Podesta —

17 A No.

18  Q -- or Mr. Bowles?

19 A No.

20 Q And you previously testified to the grand

21 jurors that this was on December 6th that you learned
22 that Ms. Lewinsky's name was on the witness list.

23 A 1 belicve that's correct, yes.

24  Q Did you discuss that with the President at some
25 point? I'm not asking you to disclose the substance of the
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office or in the Whitc House and said that he had beard
that — I don't know if it was Monica Lewinsky or someonc
named Monica or someonce from the Department of Defense was
secn coming into the White House at 3 o'clock in the moming
on a particular day, and, you know, wanted to know, you know,
what our comment was about that,

We checked our records and the logs -
the Secret Sarvice logs — and determined that
Nicolc Rodman, who — Nicole Boxer Rodman, is married to
onc of Mrs. Clinton's brothers -

Q You said Rodman - is it Rodham?

A Rodham. Excuse me. Ihave Dennis on my mind.
Rodbham. Excusec me. — had come in the White House, like at
3:05 or 2:50 or something on the day or around the time that
whoever this reporter was said they saw someone, and 1 think
we somchow conveyed that information to whoever the reporser
was that, you know, that's who was coming in at that time.

Now, I don't remember whether Monica Lewinsky's
name came up, or if it was someone who worked at the
Department of Defense named Monica, but that was the
first time [ had sort of — any sort of sense about her.

22 Q This is onc of the wild tips that you get from the
23 media, but in this casc, you took steps to follow up on
24 learning some of the facts about it.

25 A Yeah Itook some steps to follow up to find out
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communication, but did you discuss that with the President at
or around that time — December 6th, that is?

A Yes.

Q Now, let me ask you about Ms. Lewinsky being
subpoenaed in the Paula Jones case. When did you first
learn that?

A 1have no idea,

Q Do you know when she was subpocnaed?

A Do I know now, or did I know then?

Q Do you know now?

A Ibelieve I read she was subpoenaed on the 19th,
but I, you know -

Q Do you know if you learned that at or around that
time - that is, December 19th?

A 1 -1 think the answer is I don't know if I
ever learned — | think at some point I knew she was giving
a deposition. 1 don't know if 1 ever knew — obviously,
you need to be subpoenaed if you're not a party to
give a deposition.

I'm not -~ I don't know if I ever knew how it came
about that she was going to give a deposition, but I think at
same point, I probably knew that she was one of the people
scheduled to give a deposition.

Q If the President says he learned from you that she
was subpoenacd, would that be correct or incorrect?
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A I think that would be incorrect. I don't know if
be's ever said that

Q If be said that —

A It would be incorrect, I think.

Q Okay. Because you never told him that.

A Again, if 1did, I doa't recall it, you know.

Q If he said you informxed him ~ that is, the
President said that you informed him that Ms. Lewinsky was
on & witncss list.

A 1belicve that it would be correct that I was in a
mecting in which be was informed ~ whetber T informed him or
— that she was on the witness list.

Q What was your roke, by the way, in this
December 6th meeting — this was about 5 o'clock in the
evening, you've previously westified. The President's
— the private attorneys were there — Mr. Bennett,

Mr. Ettinger, and the President, and you were there.
Were there any other people there?

A Not that I recall.

Q Why were you there?

A 1 scrved during the Paula Jones as an intermediary
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invoived the presidency and the President and that my
presence in those meetings as counsel ~ as the deputy
counsel to the President — you know, the fact is that
Mr. Ruff attended the deposition in the Paula Jones
matter, and he attended the OIC deposition of the President.

‘We believe that there is a — both a -~ when a
President is sued, even if he's sued as an individual, that
it implicates and impacts on his role as President. That is
an issue that the Supreme Court will have to decide.

Q I thought the President, in his speech on the
17th of this month, said this was a private matter; it was
purely a private matter.

A Again, | can give you my interpretation. I don’t
know if it would be helpful, and —

Q Sure.

A My interpretation about —

Q You taik to the President, so —

A Well, you know, you heard him speak, too. My -
my interpretation of that is he was talking about the conduct
that was involved was a private matter.

I~1I-1don't think any — I don't think he was
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A Again, I'm asserting attorney-client privilege on
that matter.

Q And the clieat would be -

A The President of the United States.

Q In his personal capacity, or in his
official capacity?

A In his personal capacity.

Q But you just testified you were not acting as an
intermediary in that group.

A Well, but we do have on appeal, as you know,
Mr. Bittman, the issuc as to what the proper role of the -
whether or not the Paula Jones lawsuit has both public and
private matter. I may have misspoke if I said was in his
private capacity.

‘We've taken a position that the Paula Jones lawsuit
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22 between the privax sttorneys and the President, in terms 22 saying at this point that ~ obviously, you know, we have you
23 of getting information, in terms of back and forth, in terms 23 all proceeding on it — you know, I don't think that it was a
24 of providing information back and forth. Oftentimes, they 24 broad general statement.
25 would call me, and I would relay that information to 25 A When did you first lcamn that Ms. Lewinsky
Page 65 Page 67
i the President. 1 was - that she was contemplating preparing an affidavit for
2 1 mean, they thought it was helpful, if they were 2 the Paula Jones case?
3 going to have discussions about it, that I'd be aware of what | 3 A Again, | don't know that I ever leamed that.
4 that is, so that I could play that role. 4 Q Well, you knew that at lcast during your prep
5 Q So you weren't actually acting an as intermediary S sessions of the President right before his deposition.
6 at the mecting? 6 A That she'd given a deposition ~ an affidavit.
7 A Oh, you didn't — no, they were - they were 7  Q That she'd given an affidavit. So you at least
8 present at the meeting, 8 knew then; is that right?
9 Q They were present at the meeting. So what occurred 9 A Well, you ~ I thought the question was that she
10 at the meeting? 10 was contemplating giving an affidavit,

—
s

Q Well, okay, that there was an that affidavit,
cither in terms of ber contemplating preparing one or that
13 she had prepared one.
14 A Well, I knew that she had prepared an affidavit. 1
15 don't know if I knew until after the affidavit was prepared
16 and filed that it was prepared or filed.
17 Q So the first you of heard anything about an
18 affidavit and Monica Lewinsky was at the prep session a
19 couple of days before the deposition?
20 A No,Ididn't —Ican't say that Idon't - my
21 - Idon't - my answer is I don't recall when I first
22 leammed it. I don't believe I learned it before it was
23 filed. So, you know, whether that was in the prep session or
24 sometime before the prep session, but after it was filed, [
25 don't -- 1 don't remember.

[
[ >4
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1 Q Did you see a copy of it? 1 at the prep session?

2 A Idon't recall ever having seen a copy of it at 2 A Idonot. Youknow, I remember - okay. I do no:.

3 that time. 3 BY MR. BITTMAN:

4 Q Have you seen a copy of the President’s deposition 4  Q You testified that - this is earlier on — that

5 in the Paula Jones case? 5 Mr. McCurry showed you the statement that they were going

6 A Yes. 6 to issuc — that is, the White House press office -~ on

7 Q All right. Do you remember reading in the 7 January 21st.

8 deposition that Mr. Bennett represents to the Court — 8 Had there been other press statements that people

9 becausc Judge Wright was present and presided over the 9 have un by you before they were actually released to the
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deposition — that the President is fully familiar and
fully aware of the affidavit that Ms. Lewinsky has filed?

A No, I don't recall that, but — (shrugging).

Q Okay. If he said that, would that be true, as far
as you know -- that is, that the President was aware of
Ms. Lewinsky's affidavit and had read it?

A 1don't know the answer to that.

Q Okay. So he didn't read it in front of you during
these prep sessions?

A 1 don't recall him reading it in front of me in

10

media — about the Monica Lewinsky matter?

A Sure.

Q How often does that happen - that they nn these
things through you, on the Lewinsky matter?

A Well, through me specifically, you know — a lot of
the times, the counsel's office is involved in preparing and
reviewing statemeats that we have put out. So I —- I don't
know if I can say that they're specifically run by me.
They're run by the counsel's office, and I'm usually
involved in the discussion.

N
»

&

Q You do remember the topic, though, and maybe ~ do

you remember whether the topic of ber affidavit was discussed

&R

20 these prep sessions, no. I — whether or not he did or not, 20  Q Is that among the matters that is discossed
21 1 don't know. 21 at these daily meetings that occur — that is, these 8:45
22  Q When was the first time you learned that the 22 meetings, and then I believe it's 6:15 every day — on the
23 President was belping Ms. Lewinsky get a job? 23 Lewinsky matter? I don't know if they're still occurring,
24 A Idon't know if I've ever leamed that. 24 but they were for many months.
25 Q You don't know that to be true - that the 25 A (Nodding.)
Page 69 Page 7.
1 President helped Ms. Lewinsky get a job? 1 Q For the record, you nodded your head, "Yes."
2 A Idid not believe that I do, no. 2 A Wel, I - well, I'm tying to remember how many —
3 Q When was the first time you learned that anyone 3 I'm trying to remember how many press statements we — we put
4 clsc was beiping Ms. Lewinsky get a job? 4 out. Idon't - if you're — I don't recall any, you know,
5 A The day of the deposition. S 8:45 mecting or 6:45 mecting in which we discussed ooe. So
6 Q Onthe 17th? 6 if you're -~ you know —
7 A Correct. 7 But if there are press releascs that came ont
8 Q And from whom did you lcarn that? 8 during thet period of time, my guess is yes, we would have
9 A Again, that's attorney-client privilege. 9 probably discussed them in those mectings. But — but I
10 Q What did you lcamn? 10 cannot sit bere today and recall a specific press reicase
11 A That also would be attorney-client privilege. 11 or a specific discussion about it.
12 MR. BARGER: Can ask about the affidavit for 12 Q What about just discussions with the media
13 a second? 13 in general?
14 MR. BITTMAN: Yes 14 A Oh, sbsolurcly. That's — you know, what questions
15 BY MR. BARGER: 15 they're asking, what issucs they're running, what siorics are
16  Q Mr. Bittman was asking you questions about the 16 are likely 1 be tomorrow.
17 Monica Lewinsky affidavit. Was the — and you may have 17  Q And then what responses the White House is putting
18 answered this; I just don't recall — was her affidavit 18 out, correct?
19 present -~ a copy of it present at the prep session? 19 A Correct — if any,
20 A Again ~— I - I just don't know the answer to 20 Q Ifany. And you would be involved in what
2] that The lawyers brought with them a lot of files, but I -- 2] response the White House would have to questions about
22 1 don't know if I can tell you specifically whether that was {22 the Monica Lewinsky matter; is that right?
23 onc of - one of the files they brought. 23 A Ye.

Q Okay. And then the public faces that the
White House would put out would be — well, would
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1 include, anyway, the President, who made a couple
2 of public statements; is that right?
3 A Yes

Q Paul Begala?

A Yes.

Q Rahm Emanuel?

A Right.

Q Ann Lewis?

A Yes.

Q And Mr. McCurry. And then anyone else in what -
what do they call that office?
The press office.
The press office.
Yes.
Who clsc?
Jim Kennedy.
Jim Kennedy?
1 remember Chuck RufT did a couple of interviews
one time -- related to a legal matter. I'm trying to
remember whether it was the appeal or — one of the —
with respect to one of them, he — I remember he did
a couple of interviews.

Q And would it be correct to say that in these
twice-daily meetings, that these would be among the matters
that you would discuss -- what the White House would say

W 00 - O s
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1 be made; is that right?
2 A Well, that was certainly made right around —
3 in press statements they may have made right around the
4 January 21st time frame. Again, I — you know, you all can
5 get the press statements.
6 Later on, it — other subjects, other topics, other
7 conversation, so they would, you know, so -
8  Q Right.
9 A But certainly around that -- at jeast around that
10 time, they — they would have made that statement, correct.
11 Q Did any of the information that was made by these
12 people -- that is, Mr. Begala and Mr. Emanuel, Ms. Lewis,
13 Mr. McCurry, and the others -~ was any of the information
14 that they released publicly incorrect, as far as you knew?
15 At that time?
16 Yes.
17 No, sir.
18 Was it incorrect, as far as you were told?
19 I don't understand that question.
20 Well, I mean, just playing a word game here —
21 I know, I —
If you didn't know something, maybe you could say,
*Well, as far as I kmew, it was correct, but I wasn't there;
I didn't see it."

Were you ever told that the information that the

O>L0 >0 >0 »
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through these people about the Monica Lewinsky matter?

A Yes.

Q Were talking points prepared?

A At times.

Q And who would prepare the talking points?
6 A Well, again, sometimes Ann Lewis would prepare
7 them, sometimes the counsel's office would prepare them.
8 And there may be other people. I -- I — you know, I know
9 Ann Lewis did some sort of a fact sheet or something that she
10 would put out to people at times.
11 Q So fact sheets. What about memoranda - were any
12 memoranda prepared?
13 A Not that [ recall. 1 mean, a memorandum in the
14 form of -~
15  Q Well, just basic - are there any other names for
16 these fact sheets that -
17 A Fact sheets or talking points, I mean, but I -
18 again, whether you would classify them as a memorandum or
19 not, I - I don't know.
20 Q And generally, of course, the statement that
21 was put out by Mr. Begala and Mr. Emanuel Ms. Lewis and
22 Mr. McCurry and the others from the press office was that
23 there had been no sexual relationship between the President
24 and Ms:. Lewinsky; is that right -- among other things, but
25 that would -- that would be one of the statements that would

A & W N -

Page 75
1 White House was releasing publicly was not correct?
2 A No.
3 BY MR. BARGER:
4 Q May I ask a question? Based on what you were told
5 at the time, did you believe the press statements that
6 the White Housc was releasing were true — if that
7 makes sense?
8 A Do that again
9  Q At that time that these public statements were
10 being made by the White House, did you believe them to be
11 truc, based on what you had been told?
12 A Yeah. I had no reason not to believe them, yes.
13 BY MR. BITTMAN:
14  Q Did you talk to anyone outside the White House
15 about these statements that would be made in the media?
16 A Did I talk to anyone outside the White House about
17 it? Probably not.
18  Q What the White House's position was.
19 A Probably not.
20 Q Did you talk to Lanny Davis?
21 A Not since he left the White House, no. I called
22 him up and yelled at him for being a source for Howie Kurtz'
23 book, "Spin Cycle.® But other than yelling at him about
24 that, ] haven't talked to him.
25 Q What about Jack Quinn?

Page 72 - Page 75
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1 A Maybc. That — that probably would be the only 1 1 think that's — I think — you know, he said he
2 one. Jack Quinn, obviousty, used to be my boss when he was 2 was going to do, I think, Larry King that night. He — and
3 counsel to the President. He may have called on occasion 3 bhe told us what he was going to say. [ think that was it.
4 when he was doing a show. 1don't think I ever initiated the 4  Q Have you talked to Richard Ben-Veniste at all?
5 calls. He may have called me and said, "I'm going to be on 5 A No
6 Fox News tomorrow, you know. This is what I've been planning 6 Q Anyooe else outside the White House?
7 to say," you know. So possibly. 7 A No. Again, ] hate to say — there - 1 don't
8 Q So be would run by his sort of talking paints 8 belicve 50. There may be someone like a Jack Quinn that I
9 with you? 9 bave talked 0. Ido not — on & regular basis, I do not
10 A Yes. 10 talk to these peopk or provide them with information or

11
12
13
14
15
16
17
18
19

Q Was be cver provided talking points by the
White House, other than through you?

A 1-—1don't know the answer o that.

Q Were you ever told? In other words, did Mr. Quinn
ever say, "Oh, I just talked to Mr. McCurry. I just talked
10 Paul Begala. I just talked to somebody clsc™?

A Again, I don't recall that. Most of these people
talk, you know, to two or threc peopke. 1don't - 1don't
believe I ever can call recall a conversation when Jack

[
N

discuss with them what they're going to do.
Now, whether or not — again, it's bard for me to

say that I've never done it, and I would bave bad said never,
and you would bave told me Jack Quinn, and I probably bave
dooe it with Jack Quinn. But I don't recall anyone else.

Q Have you cver talked to a member of the media about

A Well, I I estified eartier that I have talked
w0 Clairc Shipman, mostly when she would call me and ask me

NN N N RN R b b et b bt et vt bt s
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not be the right statement.

He came by the White House Monday night after the
OIC deposition and before the statement and was there as —
you know, for a few minutes - maybe 30 minutes or so. And
obviously, this matter, in a broad sense, was what we were
talking about. But before that, no.

Q Who was there when you talking to Mr. Carville?

A Well, I mean, I was there, the President was
there part of the time, the First Lady was there. You know,
I mean -- again, I think he basically came by just to show
his support.

Q And what was said?

A The President may have said - you know, told him
what he was going to say that night in his speech. I think
he probably let him look at a copy of speech that he was
going to give that night.

20 said, "1 just got off the pbonc with McCurry or Begala,” 20 what was going to be in the next moming's paper.
21 or anybody. 21 1 confirmed to two or threc reporters, afier it was
22 But that's not to say be might not have said 22 reported on ONN that I was testifying today, that I would, in
23 it, and I would certainly belicve he probably docs talk to 23 fact, wstify today.
24 those people, and that they probably talk to him. 24 Again, 1 don't talk to reporters on any sort
25 Q Do you know whether Mr. Quinn was cver seat 25 of regular basis to say — you know, If you ever -
Page 77 Page 7v
1 these written talking points that Ms. Lewis and others 1 substantively, I — I don't talk about the nature of the
2 perhaps prepared? 2 -1 don't lk about the investigation, and I don't
3 A Ido not know that, no. i 3 quote/unquote spin reporters.
4 Q All right. What about James Carville? Have you 4 So the answer to that in any sort of real sensc is
5 ever talked to him about the Monica Lewinsky matter? 5§ no. Now, whether or not — have I ever talked to a reporter
6 A The answer to that is yes. 6 about Monica Lewinsky? Sure. You know, I — I get — peopke
7 Q What was that discussion about? 7 ask me questions walking in and out every time I'm here. But
8 A He came by on Monday night before the President's 8 I've — I've ncver discusscd my testimony before here, I've
9 -- I'm not even sure we talked about the Monica -- that may | 9 never discussed other people’s westimony with them, anything

like that.

Q Have you cver discussed the White House's position
as was discussed at these big meetings with the White House
press office people?

A Agsin, ] had — I was in Martha's Vincyard two days
ago. | had dinner with two reporters, and I tried to explain
what our public position is, okay. 1 mean, you know, I doa't
know whether that qualifics or not. But, you know —

You know, but again, like I say, I -1
don’t as a — on a regular basis, I don't talk about the
Monmica Lewinsky matier, or any matters, with the press.

Q Whet is the White House's public position?

A Comeon. The President made a specch. He said
that he — it was inappropriate ~

Q Well, Mr. Lindscy, I mean, you just said you just
explained this a matser of two days ago.
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i A Right, that the President said it was 1 if I'd thought of it.
2 inappropriate. They said, "Well, be didn‘t apologize.” I 2 Q We have the phone records -- among the phone
3 said, "Give me a break. He said be was regretted it. He 3 records we have are the presidential phone records.
4 said he was sorry. He said that it was wrong. He said it 4 And we know that the President talked to you the moming
5 was insppropriate.” Thosc arc all words of ~ of regret 5 The Washington Post article came out -- early moming hours.
6 and sorrow. 6 And by the way, these records also reflect that he
7 He said be had — you know, that's the kind of 7 at least talked to you by phone on Tuesday, January 20th, so
8 discussion I had. That's, you know - I mean, I - you 8 that is before the article came out -- for 15 minutes, or 14
9 know, when peopke argue that he — he - wasn't contrite, be 9 minutes, from 2:01 p.m. to 2:15 p.m.
10 wasn't — he didn't do this, I try 1o explain that I think be 10 A Okay.
11 was. 1 - what I thought was trying to convey. 11 Q So that would at least have been an
12 Q Do they also raisc ~ that is, thesc press peopk 12 opportunity to —
13 — the fact that the President misled some of the people in 13 A Yeah Again, I have no carthly idea what that
14 the Whitc Housc and the public about the naturc of his 14 conversation was about, and I don't belicve this came up.
15 relationship with Ms. Lewinsky? 15  Q And then he - that is, the President - called you
16 A Onxc of them asked me whether — yes. 1 mean, oac 16 at 12:4] am. on Wednesday, January 21, and you spoke for
17 of them asked me whether I believed that the First Lady 17 29 minutes, from 12:41 to 1:10 am.
18 didn't know, and I said I dida't belicve she knew. 18 A That doesn't sound right. Can I see it?
18 Q Waere you misled about the nature of 19 Q It doesn't sound right?
20 the relationship? 20 A I--Idon'trecall that conversation being ~
21 A Yes. 2] (examining document). Okay. I assume that's right.
22 Q Have you ever talked to a member of Congress about 2I-1-
23 the Monica Lewinsky matter? 23 Q Does it look right?
24 A I'm surc the answer to that is yes. I mecan, I was 24 A Itlooks right. Ijustdon't -1 --1did not
25 with Senator Kennedy, Senator Kexry, Congressman McGovan, 25 recall that conversation being —
Page 81 Page 83
1 and at least onc other Congressman = 1 Q Actually, you have previously testified to this —
2  Q And this is yesterday? 2 that he called you in the moming?
3 A Yesierday — before yesterday. The answer 3 A No, no, no — absolutely. The question was whether
4 probably is — probably no. 11— at keast, I doa't 4 or not we talked for as long as that reflects.
5 recall, you know. I am friends with John and Debbic 5 Q Oh, ckay.
6 Dingell. Whether or not we bave ever mentioned the word 6 A 1don't remember the conversation being that long.
7 Monica Lewinsky — Coogressman Dingell and I ~ it's ~ 7  Q Aliright. So you remember talking to
8 it's certainly possible. 8 the President.
9 Again, it's not part of my job, and I doa't, you 9 A Absolutely.
10 know, talk to people on the Hill or lobby the Hill or lobby 10 Q What did you talk about?
11 Congress or the Senators. So, you know - 11 A Can] - let me take a break here, if I could, and
12 Q The conversations that you had with Mr. Jordan 12 talk to my lawyer.
13 about Monica Lewinsky - that is, his efforts to get ber 2 13 MR. BITTMAN: Sure. Why don't we take a
14 job — did you il the President about thosc conversations 14 five-minute break.
15 you had with Mr. Jordan? 15 (A break was taken from 11:25 am. until
16 A Idon't recall 16 11:37 am.)
17 Q Why would you not tell the President? 17 ses
18 A Wcil, I'm not - well, I'm not surc I saw the 18 BY MR. BITTMAN:
19 President before the Wednesday story. I take that back. 19 Q We're going to pick up where we had left off,
20 1did scc him Tucsday night, but it was — it had to do with 20 Mr. Lindsey, but the Grand Jury had some more questions for
21 the presidential library. 21 you, too.
22 But I'm not sure between the time -~ again, I could 22 You indicated that you were head of personnel
23 be mistaken, but between the time I saw Vernon on Sunday and 23 at the White House, or had some role in the
24 Wednesday whether I was ever in a situation where I would 24 personnel department?
25 have had that + even been able to have that conversation, 25 A In"'93, yes.
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Q In '93. Did you have anything to do with the

2 hiring of Ms. Lewinsky?

A No.

Q Okay. Ms. Lewinsky was actually hired in 1995 as
an imtern first?

A I believe that's right, yes.

Q And did you assist Ms. Lewinsky in any way to get
her job at the Department of Defense?

A No, sir.

Q Were you aware that she was leaving the White House
and getting a job with the Department of Defense when
it occarred?

A No, sir.

Q Okay. The Grand Jury also asked the question: In
your discussions with the President about the relationship
that he had with Ms. Lewinsky, did you ever explicitly ask
him, you know, "What exactly did you do with her”™ Not,
"What didn't you do?" — "What did you do?"

A Again, not because I don't want to answer that
question, but I think I — just in order to protect the
privilege, I will have to assert privilege over that.

Q And what privilege?

A Attorney-client privilege.

Q You referred, actually, to a D.C. Circuit opinion
outlining exactly what it is that you must be receiving in

Page 86

the January - the prep sessions.

Q Yes.

A No, that's correct. At that point, ] was serving
- well, again, we belicve that -- that the Paula Jones
5 litigation affects his official role, and therefore,
6 information with respect to that will have an impact
7 on his official relationships.
8 And — and you asked me what privilege I was
9 raising, and I did say attorney-client. I would also ~
10 to the extent that we're talking about conversations that
11 occurred after January 21, I would also raise executive
12 privilege with respect to a conversation as to, you know,
13 what was the nature of the relationship.
14 Q And wasn't that waived, or didn't the President
15 withdraw that privilege?
16 A Agasin, I don't know if that question was asked.
17 You're absolutely correct. If that question, or a form of
18 that question, was asked carlier, it was waived. To the
19 extent that that's being asked —~ not waived. It was —

B W N e

20 Q Withdrawn?
21 A It was withdrawn — the appeal was withdrawn. To
22 the extent that that is a2 new question after the D.C. Circuit

23
24
25

opinion, then I would raise it.
And I can't — I can't recall whether a question
like that or that question was asked or not.
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order for any attorney-client privilege to apply, and I'll
read this to the Grand Jury. 1'll read it ail, but I'm going
to focus on a particular section.

"The attorney-client privilege applies only
if the asserted holder of the privilege is or is sought
to become a client, the person to whom the commumication
was made, (a) is a member of the bar of a court, in
connection with this commumication is acting as a lawyer,
the communication relates to a fact of which the attorney
was informed, (a) by his client; (b) without the presence of
strangers; (c)" - this is the main one ~ "(c) for the
purpose of securing primarily either, (1) an opinion
on law; or (2) legal services; or (3) assistance in
some legal proceeding.”

‘Was this information that you got from the
President for the purpose of getting an opinion on law or
legal services or assistance in some legal proceeding?

A Yes.

Q What? Which of those three was it?

A It would be assistance in some legal proceeding.

Q What was the legal proceeding?

A The OIC investigation.

Q But at lcast onc of these conversations didn't
exist at the time.

A Well, okay, that's correct. You're talking about

Page8f
1 Q Well, I've reread the transcripts, and as you know,
2 1 questioned you, I think, on at least — at least one of
3 the prior times; I think two. And we did ask the general
4 question - that is, what did the President tell you about
S the nature of his relationship with Ms. Lewinsky. And you
6 asscrted executive privilege at that time. So the question
7 was raised.
8 A Again, if that was onc of the issues — again, the
9 judge made rulings with respect to specific questions that
10 I'm not privy to exactly what the rulings are. SoI'mata
11 disadvantage, because I — you kiow, I don't want to — to
12 waive a privilege that she hasn't already made a finding of
13 need — & balancing of need with respect to.
14 Clearly, if it is a question that she found in
15 that balance of nced, that your need outweighed the
16 privilege, at ieast with respect to executive privilege,
17 it's been withdrawn.
18 Q Okay. Well, that's what I'm representing to you.
19 A Okay.
20 Q So arc you going to answer the question?
21 A No, because I'm still asserting attorney-client
22 privilege over this — those privileges.
23 Q Okay.
24 A Ijust didn't want to - by esserting
25 attomey-client, I didn’t want you to think that I
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i wasn't asserting executive, to the extent t it went o i A Well, I don't recall being aware that Mr. Bowics
2 impeachment issues. 2 had been subpoenaed. Maybe I could have been. I~ I just
3 MR. BITTMAN: The exhibit that I showed you before | 3 have no — no current memoary of being aware of that.
4 has now been marked. It's marked as Grand Jury Exhibit 4 Q What about Mr. Podesta?
5 BRL-1, 8/28/98. 5 A Yes, ] was aware that Mr. Podesta had
6 (Grand Jury Exhibit No. BRL~1 6 been subpoenacd.
7 was marked for identification.) 7 Q Did you recommend to Mr. Podesta a lawyer that
8 BY MR. BITTMAN: 8 beget?
9  Q And this is a telephone log from the White House 9 A No.

Nsl—t—i-‘i—b——'—'—!—i—
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log indicating the President spoke to you — called you the
morning of January 21, 1998, and spoke to you from the
hours of 12:41 to 1:10 am. What did you talk about?

A Again, I'll assert attormey-clieat
privilege, and to the extent the question wasn't —~
well, maybe it was asked earlier. To the extent it
wasn't asked earlier, executive privilege. But I will
assert attorney-client privilege.

Q Over the entire conversation?

A 1 believe so, yes.

Q In your capacity as the deputy counsel, did you
review any of the legal proceedings that were involved in

s
o

Q This Grand Jury exhibit, BRL-1, also indicates that
you called the President back after your conversation with
him -~ twice.

At 1:36 a.m., you talked to him for two minutes;
then you called him back again st 1:39 am. and talked to him
for no more than two minutes.

What did you talk about with the President then?

A Agnin, I would assert the attorney-client privilege
to cover thosc maticrs, and to the extent that it hasn't been
raised earlier, executive privilege.

Q And then, the President called you at 7:14 am.
that Wednesday, January 21, and you talked from 7:14 am.
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any responsive documents. And on occasion, if there were
questions about whether a document was responsive or not or
whether there was some sort of privilege, I ~ I might be
involved in resolving those, yes.

Q And what about the Whire House's legal position
with respect to some of the officials — including yourself
- who the Grand Jury wanted to question? You were involved
in those; is that right?

A Yo B

Q And you were involved in the creation — or the
‘White Housc's kgal position; is that right?

A On the issues that we are litigating, yes.

Q And you were aware of several of the White House
witnesses who appeared befare the Grand Jury — that is,
Mr. Podesta and Mr. Bowks; they were subpoenaed ~
because we notify the counsel's office before we do that.

22 this investigation? 22 10 7:22 am. What did you talk about then?
23 A 1'm not sure of the — I'm not - 23 A Same privikeges.
24  Q The pleadings that were involved and the 24 MR. BITTMAN: Okay. Mr. Barger has some questions
25 positions — the legal positions that the White Housc was 25 for you.
Page 89 Page 91
1 1aking with respect to the Office of Independent Counscl? 1 BY MR. BARGER:
2 A 1 think the answer to that is to the extent that 2 Q Since we were talking about the attorney-client
3 the Whic Housc was a party to thosc proceedings, the answer 3 privilege topic, why don't we just go bricfly to that.
4 is yes. 4 Would it be fair to say that the issue in the
5 Q So you were involved in, like, documents that 5 attorney-client privilege arca isn't that there isn't a
6 were produced from the White House to the OIC? We issued 6 governmental attorncy-client privilege, but rather, that
7 subpocnas to the Whitc Housc, for example. 7 the governmental attorncy-client privilege would give way,
8 A Some. | was clearly sware of them on two kevels — 8 or should give way in s federal criminal investigation where
9 one, they would distribute them to my office to see if I bad 9 the Grand Jury is seeking the information?

[
o

That esscatially is the issuc, isn't it
fair to say — not that there isn’t a governmental
attorey-clicnt privilege, but that it should give
way in certain limited circumstances?
A Generally, yes. I mean, you know, the judge —
Judge Jobnson found that there was attorney-client privilege
in a criminal proceoding, but it was a qualified privilege
that had been to be balanced.
DEPUTY FOREPERSON: Excuse me, gentlemen. Could
you make sure the people in the back row can bear?
THE WITNESS: Sorry.
DEPUTY FOREPERSON: In both cases, if we could just
make sure that other people can bear, as well.
THE WITNESS: Thank you. Judge Johnsoa, as you
24 know, found that, you know, there was a privilege in criminal
25 Grand Jury proceedings, but that it was a qualified privilege

b e
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1 that would require the same sort balancing that the executive
2 privilege required.
3 The Court of Appeals said -- and I'm not quite sure
4 what they said, though I've read it several times -- that, at
5 least with respect to matters — information you bave with
6 respect to criminal ~ possible criminal conduct, there is no
7 attorney-client privilege in a federal matter, although there
8 continues to exist one in a civil context, and maybe in a
9 criminal — and maybe other criminal contexts, though I have
10 some difficulty with that.
11 The Supreme Court, in the Swindler case, held that
12 there's no difference between attorney-client privilege in
13 criminal or civil matters.
14 So that's, you know — so there are several various
15 positions on that, and our position is that there is an
16 absolute attorney-client privilege, both in civil and
17 criminal matters.
18 BY MR. BARGER:
19 Q Allright But, of course, to sort of follow up on
20 one of the questions a grand juror asked you earlier: You're

O 08 3 OV a2 W N =
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Page 94
conferences, if I understood you correctly, there were
occasions whea you would be parson and participate in prep
sessions with him for the upcoming press conference, correct?

A Yes.

Q And there were occasions, if I recall, that you
would discuss — you and other people present would discuss
with him how to answer various questions, correct?

A I'm not surc | cver discussed it with him. I'm not
sure — but I did bear other discussion going on.

Q Idon't know if this specific question was asked,
but did the President practice his answers? Did he practice
answers on how to answer Monics Lewingky-related questions?

A Again, ] think I've tried to answer that scveral
times. 1don't ~ I cannot recall a specific time, but that
'was his practice in some cascs to say the answer and then Jet
people critique it, if you will.

Other times, be might say, "I got it. Let's move

on.” And, you know, you would make your argument as to how
he ought to try get out of the question or how be should do
it. 1 -1 cannot tell you today thet I recall a specific

21 paid for by the government? 21 bricfing in which be repeated the answer, but I also
22 A Correct. 22 cannot tedl you that it didn't bappen.
23  Q And you're a government -~ 23 Q Did you cver make suggestions or critique him on
24 A My salary is paid for by the government. 24 how 10 answer Monica Lewinsky-related questions?
25 Q You're a government attormey, not a 25 A Personally? Not that I recall.
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1 private attorney. 1 Q Did be ever give his practice answer and you
2 Going back to one of the other topics Mr. Bittman 2 make any comments about the answer - whether it's a good
3 covered with you, you may recall that you testified, in 3 answer, a bad answer, how to improve the answer -- words to
4 essence, that you heard the President represent to other 4 that cffect?
S persons in the White House on approximately between two S A Again, I - it's possible, but I don't recall.
6 and four occasions that he did not have an improper sexual 6  Q Based on the denials that you heard the President
7 relationship with Ms. Lewinsky. Do you remember that topic | 7 make to other employees in the White House, would it be
8 being covered carlier? 8 correct to say that, based on what you know now, the
9 A Yeah I-1saidI wasn't sure that -- that 9 President lied or mislead those individuals as to his
10 subject would come up in prebriefings for -- briefings fora |10 relationship with Ms. Lewinsky?
11 press conference, and I frankly couldn't remember whether or {11 Al-
12 not hec gave an answer that incorporated that. Totheextent |12 Q Speak up. If I need to restate the question,
13 he gave an answer that incorporated that, it would be the 13 I will
14 same answer he gave in the press conference. 14 DEPUTY FOREPERSON: Could you pleasc. Please.
15 Q And I guess just to make — onc of the reasons 1 15 Pleasc.
16 was asking is to just differentiate between things he saidto |16 BY MR. BARGER:
17 you, versus things you overheard him say to other employees |17 Q Based on what you know now, is it correct that
18 in the White House. 18 the President misled or lied to employees of the White House
19 And just to be clear about that, you did hear him, 19 when he denied having an improper sexual relationship with
20 did you not, make representations to the effect - to other 20 Ms. Lewinsky?
21 cmployecs in the White House -- that he did not have an 21 A Ithink it's fair to say that he misled them, <
22 improper sexual relationship with Ms. Lewinsky? 22 yes. He admitted that he misied them and that he misled th
23 A Yes. He said it publicly, too. 23 American public.
24 Q Now, along the same lines, in relation to the 24 BY MR. BITTMAN:
25 President then making similar denials at the these press 25 Q And be misied you.
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A Yes. 1 you have devoted certainly the last six years of your
BY MR. BENNETT: 2 professional life to and had a closc personal relationship

s W -

5

6

7

8

9
10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

Q How do you fecl about that, by the way?

A Actually, I — I'm going to object to that on
relevance grounds. I mean, we can take that yp —~ I - I'm
not sure my feelings in this matter are — are —-

Q Let me ask a few more questions, and maybe you'll
understand the relevance.

You're a long-time close friend of the
President, correct?

A Correct. .

Q How long have you known Mr. Clinton?

A Thirty years.

Q So have you been a close friead of his
for 30 years?

A No.

Q What's the period of time that you would
characterize yourself as a close friend of the President?

A Ten years.

Q And during that 10 years, you've certainly been one
of his closest aides; is that not fair to say?

A 1 - he has other close aides. I'm not at close
as the press would suggest. But, you know, yes, I'm
a close aide.

Q Well, you've been described as — kind of a melodic

3 with for at least the last 10 years, what do you think about
4 leaming that the President lied to you personally about

S this matter?

6 A Mr. Bennett, I know you are trying to make it so
7 that I would understand the relevance of the questions to the
8 Grand Jury. I still don't understand the relevance.

9  Q Allright, sir. Does your own personal reputation
10 as a lawyer and as a figure of some notoriety for historical
11 purposes matter to you? Do you care what your historical
12 legacy is, Mr. Lindscy?

13 A Absolutely.

14 Q And you've certainly been portrayed as one

15 of the President's closest - if not his closest ~

16 advisors, correct?

17 A Correct.

18 Q And this whole Monica Lewinsky matter has been
19 going on for now scven months. It's a matter that not only
20 the President's statements and conduct will be judged by
21 history, but also your role in that will be — fairly or

22 unfairly - judged historically. Will you agree with that?
23 A Correct.

24 Q And sol think it's a fair question to ask,

25 Mr. Lindsey, what you think about to the extent your
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phrase - as the President's ubiquitous traveling campanion.
Would you agree or disagree with that?

A 1do travel with the President, yes.

Q And you are, by news accounts, known to spend a
great deal of personal time with him playing hearts. That
would seem to suggest a very close personal relationship.

A We have a close personal relationship,

Q So the press got it right on that.

A No, they don't have it right. They — they —
you know, if the press wrote that I had a close personal
relationship with the President, that part of what the press
says would be right. What else the press says would not
necessarily be right. ' We can go through each and every one
of them, and I can tell which ones -

Q No, I think I get the point. The press isn't
100 percent right in everything they write about, especially
with personal relationships?

A Nowhere close.

Q But to the extent they characterize in general
terms your relationship as being a close and friendly
relationship —

A Right,

Q - that much is correct.

A Correct. Absolutely.

Q All right. Having learned that this person

Page 99
1 reputation has been put in jeopardy or maybe undermined by
2 being close to somebody who outright lied to you about the
3 particulars of this matter that is a - of some national
4 certain at the moment.
S A Again, I'll be glad to go talk to my lawyer, you
6 know. I do not belicve there is any legal significance
7 to this Grand Jury as to what my personal feelings arc
8 about this.
9 Q So are you just too embarrassed to answer the
10 question, sir?
11 A Jackie - excuse me. Mr. Bennett, you know, I do
12 not believe the purpose of the federal Grand Jury is to have
13 medwcnbetotlmwhatmypasonalfeclmgsmaboutwhat
14 the President has or has not done.
15 Now, if a judge tells me that that is within the
16 purview of this federal Grand Jury -- to have that sort of
17 information -- then I'll come in here and I'll tell you that
18 I simply do not believe it's this Grand Jury's business as to
19 what my feclings are about this.
20 Q Allright. Have you seen news accounts -~ this is
21 not really news so much as editorial comment — within the
22 last week or so, where commentators have wondered why the
23 President's close advisors — none of them - have said
24 effectively, "I was lied to and, therefore, 1 resign™?
25 Have you seen those comments?
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1 A I-—-1don't ~1don't recall seeing any comment 1 never said that. If you've read her affidavit, you -- or her
2 like that, no, sir. 2 deposition, which I assume you have, you know she has never
3 Q You don't recall seeing anybody sort of criticizing 3 said that, you know. Because, one, because the Paula Jones
4 the fact that, despite the President has acknowledged 4 lawyers, in their pleading, said that because they were
5 misleading his top advisors, including yourself, nobody 5 incapable of reading her deposition — or her affidavit -
6 finds that troubling enough to protest by resigning or 6 is not my problem. It shouldn't be your problem. I have
7 - you don't bave to make a speech, but quictly leaving 7 never spoken to Dolly Kyle Browning, period.
8 to show your disapproval? 8 Q Mr Lindscy, have you scen ncws accounts reporting
9 A I-1don't recall secing that. I mean, you could 9 that Dolly Kyle Browning's brother called ber while working
10 probably find on Lexis-Nexis something like that, but I don't [10 on the President's campaign — her brother working on the
11 — if you're asking me whether I've scen that in the press 11 President's campaign — and said, "Do not go public with this
12 I don't think so. 12 story. Bruce Lindscy say you'll be destroyed™?
13 Q Did you watch This Week with Sam and Cokie 13 A No, sir, I have ncver seen that story written
14 last Sunday? 14 anywhere. Have you?
15 A No, sir, I don't — I didn't. 15 Q Have you seen anything remotely like
16 Q Didn't watch it. Okay. Let me ask you this: Is 16 that, Mr. Lindsey?
17 there any lie - is there any subject matter the President 17 A Yes, remotely like that. N
18 of the United States could lic to you about that would make (18  Q All right. What is it that I'r not getting right?
19 you so upset that you would say, "I'm not going to work for |19 What is it you have —
20 you anymorc"? 20 A My name is never mentioned in that.
21 A Yes. 21  Q Have you cver scen news accounts linking you
22 Q And what kind of lic would that have to be? 22 personally to threatening women — Dolly Kyle Browning, or
23 A Ihave no—1don't know. 23 anyone clse — for coming forward with information alleging a
24  Q But you think there is some category that he could 24 sexual relationship with Mr. Clinton?
25 cross the line on, and this just isn't it? 25 A No,sir, I don't believe I have. Have you?
Page 101 Page 10>
1 A Yes. 1  Q Ibelieve I have, Mr. Lindsey, but I'm not —
2 Q Okay. 2 A Well, tell me when and let me respond to it.
3 A 1-1don'tknow if this isn't it, frankly, I - 3 Q I'm not here to answer the questions.
4 1 - youknow. Ibave not resigned. That's correct. 4 A I'll be happy to respond to it -
5 Q Allright. But you've told us that you and others 5 Q All nght.
6 were misked by the President personally about his conduct on 6 A - if you think there is one. Tell me about it.
7 this issue, correct? 7 Q All I'm trying to do is sct the predicate, so that
8 A Comxt 8 we can ask these questions. Now —
9 Q Now, Mr, Lindsey, it's been widely reported that 9 A Well, no, sir. You're not doing that. Well, it
10 you personally, over the years, have been involved in dealing 10 doesn't matter. Go ahead. It's your —
11 with these kinds of issues and was — 1 Q Are you upset, Mr. Lindscy?
12 A Arc you saying that as a fact, or arc you that as 12 A This is silly. )
13 what's been in the press? 13 Q Sir, I assure you it isn't silly.
14  Q I'm saying as a predicate to the question 14 A ltissilly.
15 I'm getting ready w ask you. 15 Q All right. Well, then, forgive me for
16 A But are you — arc you suggesting that as a fact, 16 A Wasting my time and their time. But it's your -
17 or that the press has reported that? 17 it's your dime.
18  Q I'd say it was widely reported. 18  Q Sir, you arc aware that there have been
19 A Okay. Thank you. 19 numerous news accounts - correct or incorrect — about
20 Q Well, let's be more specific. Do you agree or 20 the President having had reiations with other women before
21 disagrec with ncws accounts, whercin Dolly Kyl Browning, for 21 he was elected President.
22 example, reported that you said that you would destroy her if 22 A Am] aware of numerous — do that again.
23 she went public with alicgations of a sexual relationship 23 Q Well, iet me ask it this way: Let's ask it by
24 with the President? 24 reference to a particular individual — Geanifer Flowers.
25 A Mr. Bennett, first of all, Dolly Kyl Browning has 25 A Yes, there is —
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Q You are aware that in the context of the I say, "Everybody knows it. There's such a significant numbser,
1992 campaign — 2 there must be some truth to it." 1'm only trying to draw
A Yes. 3 your attention to the issue. Now --
Q — Gennifer Flowers — let me stop and apologize ~ 4 A AndI--and I'm telling you I am aware of
A Go ahead. S what Gennifer Flowers has testified to; I'm aware of what

Q - for the unseemly line of questioning here, but I
think we have to ask this.

A Fine.

Q All right? You're aware that in 1992,

Gennifer Flowers alleged that she had had a relationship
with the President, correct?

A Yes, sir.

Q And you're aware that at the time, the President
denied that.

A Correct.

Q And you're aware that later, in the context of the
Jones litigation, the President admitted that there had been
a relationship.

A I~ you know, ] am aware that, based on the
definition he was -~ given him in the Paula Jones lawsuit, he
said yes.

1 also am aware that that definition involves
conduct entircly different than the kind of conduct and
the duration and everything clse that Gennifer Flowers
claims occurred.

O 00 N O L & W N -

BN N RN N R e bt bt bt b bt et b b b
WM b W N = O WOVO0 3 W &b WN-=-=O

6 Dolly Kyle has testified to.

7 Q You'vetold --

8 A I'm trying to think of anybody else I'm aware of —
9 you know, I don't -~ you know, what they've testified to.
10 I'm not surc I am. Two is not a great number.

1 Q All nght. Mr. Lindsey, in the context of the

12 litigation that we've had with the White House, you have
13 taken the position =~ you personally have taken the position
14 from time to time that you were required to act as liaison
15 for the President in dealing with his outside lawyers on
16 dealing with these issucs, correct?

17 A No, sir, not as - I was a liaison and intermediary
18 between the President's outside lawyer in the Paula Jones
19 matter and the President of the United States, yes.

20 Q Allright.

21 A If that was your question, the answer the question
22 is yes.

23 Q Yeah. And in fact, you posed the objection to
24 talking about those on the basis that there ought to be an
25 attomey-client privilege as to those conversations, where

Page 105

Q My point simply is that there has been a great deal
of sort of similar allegations made involving the conduct of
the President over the years, correct?

A Again, "a great deal.” I'm not - you know,
Mr. Bennett, this ~ you know, part of my frustration is
that you and I can get into a discussion and an argument,
and we can use words not precise. I'm under oath, you're
not. I'm not going to say under oath that ] know of a great
number of them.

You mentioned Gennifer Flowers. I am aware of
one. I am aware of that one, you know. And if you want me
you know, as if we were having a drink and having a general
discussion about this, to talk about it in very loose
general sort of back-and-forth terms, we can do that.

But I want to be unsworn.

If you're going to — if I'm going to be swom
here, I'm going to give you answers to your questions, and if
you say am I aware of a great number of stories about a great
number of women, the answer is no, I'm not aware of it.

Q Mr. Lindsey, I'm not trying to get you to admit to
a great number —

A But then you -- then don't ask me that.

Q Let me finish what I'm — the point I'm making,
sir. I'm not asking for a great number because [ want to
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1 you were acting as liaison between his outside lawyers and
2 the President.
3 A We - we had two grounds. That was one of
4 them, yes.
5 Q Allright. Now, is it not fair to ask about —
6 given the Court's rulings on that, is it not fair, at least,
7 to assume that you, in fact, received information from the
8 President that you passed on to his lawyers on that issuc?
9 A Again, I'm not going to - you know, as I told
10 Mr. Bittman, we arc continuing to litigate thosc matters, and
11 until those matters are resolved, I'm not going to testify
12 about those conversations.
Q Are you acquainted with Cody Shearer,
A Yes.
Q Do you know Cody Shearer?
A Iknow him, yes.
Q How do you know him, sir?
A Oh, be's Derrick Shearer's brother. I think that's
all. He's a supporter of the President's.
Q And where does he live, sir?
A 1don't know.

sir?

19
20
21

22  Q Do you know about any visits by the President to
23 Mr. Shearer's apartment?

24 A No.

25  Q Don't know anything about that?
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1 A No 1 Q We were talking about the time peniod

2  Q That's not something that you've ever discussed? 2 of July of '97 — whether you had any role,

3 A No 3 directly or indirectly, in attempts to gather

4  Q Learned anything about? 4 Kathleen Willey-related documents.

S A (Shaking head.) S A Yes

6 MR. BENNETT: 1 think I'm goingto ~ I'mgoingto | 6 Q All right And can you elaboratc on your answer?

7 stop there. 7 A Yes. Ihad aconversation — and I'm not quite

8 BY MR. BARGER: 8 sure of the time frame, so I'm sort of going to take your

9 Q Let me go back specifically to July of 1997.
10 In the time period of July of 1997, can you tell us whether
11 you were ever asked to gather any documents relating to
12 Kathleen Willey.
13 A 1 think the answer to that is no.
14  Q And just to flesh this out — because the way 1
15 asked the question was had you ever been asked - did you
16 ever have any involvement, directly or indirectly, in
17 attempting to obtain documents related to Kathleen Willey,
18 first in July of 1997, and if we need to go beyond that, we
19 can? But specifically, in July of '97 — any role, directly
or indirectly, in attempting to obtain any documents related
to Kathleen Willey?

A 1 think the answer to that is yes.

Q Okay. Can you explain what it is you were asked to
you to do or what it is you did or attempted to do in
relation to that question I asked, if there was -

20
2]
22
23
24
25

9 word for the time frame. | had some conversations — can
10 you all hear me?

11 JURORS: Yes.

12 THE WITNESS: Okay. I had conversations — two, I
13 believe — with Linda Tripp, in which she explained to me
14 that Kathleen Willey had spoken to Michael Isikoff and

15 relayed to him a story about the President’s conduct; that
16 she relayed to me ber understanding or version of what

17 happened; that at some point I was asking people ~ because
18 1 did not know who Kathleen Willey was —~ anyway, at some
19 point, I had a conversation with Nancy Hemreich, in which
20 I was telling her what these allegations were.

21 It may have been — [ think it was before the

22 Newsweek article actually appeared, but again, I'm —-I'm
23 very fuzzy on the time frame.

24 Ms. Hernreich indicated that she had seen

25 letters that had come into the White House to the President

Page 109
A If I could take a half a second — it won't take

long. I just nced to ask my lawyer onc question. 1 think I
can answer this, but I'm not real comfortable ~

(Witness excused to consult with counsel from
12:08 p.m. until 12:11 pm))

LI

THE WITNESS: We're still going to try to quit at
12:30, if we can? I mcan, we're not going to get —

MR. BITTMAN: When do you bhave to leave?

THE WITNESS: Ibave a 1:15 appointment that I have
10 be at.

MR. BITTMAN: When would you bave to keave?

THE WITNESS: I could stay until probably pretty
close to 1:00, if you wanted me to.

MR. BITTMAN: [ don't think we'll be beyond that.

THE WITNESS: Okay.

MR. BITTMAN: Rancmber, of course, you've asserted
new privileges.

THE WITNESS: No, I understand. You know, I — and
1 don’t expect this to be my last visit, I promisc you.
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1 from Ms. Willey that were inconsistent, if you will, with
2 what I was telling her. T asked her if she still had any of
3 those or could put her hands on any of those. She did and
4 then gave them to me, and I - and I had those.
5 Q Now, you said, if ] understand you, your
6 best recollection is it's before the Newsweek article
7 appears, correct?
8 A That's not even a good recollection, you know. I
9 -- I don't have a recollection.
10 A Okay.
11  Q I mean, again, I was trying - it was after |
12 talked to Linda Tripp - and frankly, since I don't know how
13 long it was between Linda Tripp and the Newsweck story, 1
14 have difficulty with that — with the time frame.
15 Q If Nancy Hemreich's recollection was that she
16 thought it was sometime in July -
17 A I would bave no reason to disagree.
18 Q Allright Using the Newsweek articie we're
19 talking about — for the benefit the Grand Jury, that is a
20 Newsweek article written by Michacl IsikofT that tells about

21 BY MR. BARGER: 21 allegations by Kathleen Willey about sexual advances by the
22 Q Ifit's any consolation, I hope I'll only have to 22 President - is that sort of a fair description?

23 meet with you once. 23 A Her version —

24 A Okay. Well, maybe I'll try to answer your 24 Q Maybce not a complete description, but —-

25 questions. 25 A Yeah Her version, Linda Tripp's version, and
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Jackie Stecle's version —

Q Julic Stecle?

A Julie Stecle's version.

Q All right. The date of the article is August 11th
of '97. The magazine historically comes out a little bit
before the date on the magazine, so sort of using that
as a frame of reference, if Nancy Hemreich thought that Bob
Bennett had talked with her about obtaining Kathleen Willey
documents in that time period, would her recollection be
accurate or inaccurate, if you know?

A [ - Thave no idea.

Q Did Mr. Bennett ever talk with you in July of '97
about obtaining Kathicen Willey-related documents?

A Not that I recall.

Q Okay.

Q Your best recollection is that you
attempted to obtain the Kathieen Willey —- what I call
the Kathleen Willey-related documents as a result of the
information that Linda Tripp had provided to you?

A Well, and the statement that Nancy Hemnreich —
that she thought there were letters that were inconsistent
with what I was -~ what I think I told her about in
my conversation.

Q Do you recall, was it Nancy Hernreich that actually
gave them to you, or who, if anyone, physicaily gave you what
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1 secasc that she said that she —~ I didn'task hertodo a
2 gencral — you know, a search of the White House. She
3 simply told me that she thought that there were ketters
that — you know, that were inconsistent with that, And I
said, "If you can ~ " "Can you find them? If you can find
them, you know, let me have them.” But ~

Q Allright

A But - but it was not, "Go do a search of
cverything — all the records.” It was more of a gencral
request, as opposed to a specific legal document request.

Q And you mentioned some - some words that — or ;
some conversation you bad with Ms. Hemnreich. Let me ask |
you: Can you il me what it is you recall Ms. Hernreich
saying to you? 1 thought you used something to the effect
that she thought they were inconsistent with that. Can you
claborate on that conversation?

A [ think specifically she told me that ghe had sent
us a letter asking 1 come to the last Christmas party —
last year's Christmas party, and that ~ you know, that she
had — I think ghe mentioned that to me specifically, and I
think she may have ssid, "And I have other Jetiers like
that.” But I — that's the onc I — that I do recall.

Q Can you quentify how many letters or how much
correspondence or bow many documents Ms. Herarcich gave you?

A Can you tell me how many we reicased? Is it
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was found?

A 1 actually believe it was Nancy Hernreich who
physically them to me.

Q Do you recall whether you had any discussion with
her assistant - who I think was Rebecca Cameron?

A 1 don't recall any discussion.

Q Okay. And I'm not - I don't represent that there
was. Your best recollection —

A Right. I do not recall —-

Q - is that Ms. Hernreich gave you the documents.
Did you give Ms. Hemnreich any instructions as to where to
look for the documents?

A No.

Q And from your experience as being White House
15 counsel and assistant to the President, generally,

16 correspondence from a friend of the President or an

17 admirer of the President — generally, where would that
18 correspondence typically go?

19 A Idon't know.

20 Q No idea?

21 A No.

22  Q Nancy Hernreich would be a logical choice, though,
23 to ask to gather wherever it went because she was the

24 secretary to the President?

25 A Again, | - I didn't -- 1 asked her only in the
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like 14?

Q Well, now, the ones that were released are —

A My answer is | think it was like balf of those
about. I mean, again, I — we didn't get all of the ones
that we — when we did a more thorough scarch later. And
80 it — it's approximately a half, give or take some on
cither side.

Q And I'll come back to that for the members of the
Grand Jury. You talk about — there comes a time in March of]
*98, does there not, that some additional Kathleen Willey
correspondence is released, after 60 Minutes appearance; is
that correct?

13 A Thatis carrect. Released — nothing had been

14 released before than. '

15 Q You'reright "Released” is the wrong word.

16 A Okay.

17  Q Correct. All right. There comes a time in March
18 of '98 that some Kathieen Willey correspondence is released
19 to the media after ber 60 Minutes appearance.

20 A Correct.

21 Q If I understand you, what Ms. Hemreich gave you -
22 which I'll represent to you is approximately July of '97 --
23 your recollection is that it was approximately half of what
24 is released in March of '98.

25 A It scems to me that when we did the search after
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1 the 60 Minutes that we found about the same number of
2 documents over and above what I had aiready — she had

already given me.
Q Now, going back to what Ms. Hernreich talked with

5 you abouxt in that context of giving you the documents, 1

think you used words to the effect that she thought she had
something that was inconsistent with that.

‘What was your understanding of what was
inconsistent with what? I mean, what was it these letters
were inconsistent with?

A Well, again, I must have relayed to her what my
conversation with Linda Tripp had been, you know. She, at
somc point in there, told me that Kathleen Willey was a
friend of hers — or that ~ “friend” is not the right word.

Q Ms. Hemnreich told you that Ms. Willey was
a friend?

A Right. Right. That they were at lcast on friendly
terms. 1 don't think "friend" is the right word, and I don't
think Nancy would probably usc that. But they were on
friendly terms; that she bad spoken to Kathleen on occasions
since she had left the White House; and that Kathleen had
written on occasion; and that what I was telling — or what,
you know -- her about what Linda Tripp had told me was just
not consistent with either her conversations or — or
these letters.
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So if 1 remember right, some of them were
letters, and some of them were these sort of logs that would
say, "Kathleen Willey called, said you're doing a great job,”
or - again, I'm making the words up, but something along
those lines.
Q Afier you obtained the documents, which included
some letters from Ms. Hernreich, what did you do with them?
A Basically put them in my desk. I - just — I
also got — whatever related to a commission or something
10 that she had returned from — ] think that was one of the
11 ones I got. So I also got from personnel — I asked the
12 personnel people to give me whatever they had with
13 respect to that, and I put that in my desk, as well.
14 Q Do you remember who it was you asked in personnel?
15 A Probably Bob Nash, who had been head of personnel.
16 Q Now, there was a time, if you know — there was a
17 time when Kathleen Willey worked as a paid employee in the
18 White House counsel's office.
19 A Correct.
20 Q Were you in the counsel's office during the time
21 she worked there?
22 A ] think the answer to that is yes, but I don't
23 recall ber.
24 Q Okay. And that was going to be my next
25 question: Do you recall when it was, if ever, you
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1 don't know if I can be much more precise than
that. I think that was sort of what she was conveying o
me. And I would have said somcthing like, "Can you — " "Do
you have any of those letters? Can you put your bhands on any
of these Jetiers?”  And she then gave me some ketters.

Q Now, during July of '97 — at that time period —
was the Paula Jones civil lawsuit still underway?

A Yes.

Q In fact, I don't recall specifically, but there
came a point when the Supreme Court ruled in favor of the
lawsuit going forward, and they sort of resumed activity in
the civil Litigation, correct?

A Yes. And I'm trying to remember whether that
May — mto May of '97 maybe when they ruled. Or maybe carly
- late May or early June.

Q Afier you obtained the letters — and ] used the
word "letters " Maybe that's not the right word. Is it fair
to call what you received letters, or correspondence?

A Same of than were letters, some of them were = I'm
sure Ms. Hernreich bas testified to this. Ms. Hernreich,
sometimes when people call, makes logs of their
conversations. They don't actually speak to the President.
They will well Nancy or someone clse what they would like to
say to the President, and then they provide the President
with a — sort of a log, if you will, of, you know —
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1 first met Kathleen Willey?
2 A 1~ well Iclearly must have met her, but I don't
3 know - the answer to that is I don't recall that. My
4 initial reaction, when I heard she worked in the counsel's
5 office, was to ask several people who was she. So I have no
6 clear memory of her in the counsel’s office. But I'm sure 1
7 interacted with ber while she was in the counsel's office.
8 Q To the best of your recollection, did she do any
9 work for you while she was in the counsel's office?
10 A No.
11 Q Let me, just to give you a benchmark, assume she
12 was in the counsel's office for about a six-month period
13 during the time Lloyd Cutler was the counsel, and then she
14 left around the time Judge Mikve became counsel.
15 Can you do that on dates?
16 About mid 1994.
17 BY MR. BITTMAN:
18 It was when Vince Foster was there.
No, be died in '93.
Well, he died in '93, but ~
‘Was Kathleen Willey there then?
No. I'm -
BY MR. BARBER:
Q Let me represent to you she went to the White House
25 counsel's office as a paid employee, I think, in about the

Q>LO0>0 O»>

19
20
21
22
23
24
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spring of '94. 1 Paula Jones civil lawsuit? In other words, that becaroe
A Okay. 2 something Mr. Bennett and Mr. Ettinger were interesied in.
Q She was a volunteer in the White House 3 A Ithink that's fair.
social office — 4 Q Okay. Other than possibly talking to Mr. Beanett

A Yesh Idon't belicve she ever did any work
for me. I'm — what I was trying to do is - my office,
for a period of time, was on the first floor of the
Whitc House, not on the second floor, which is where
the counsel’s office is.

At some point ~ I believe during '94 — my office
was moved up to the second floor. The oaly reason I'm asking
for that is that if it was — it would probably be unlikely
~ much morc unlikely that she ever did anything for me when
my office was still on the first floor.

It would have been more likely, but probably not
likely that I - she ever did anything for me, if my office
was on the second floor, while she was there.

But ] — the answer easily is, I don't recall ber
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5 or Mr. Ettinger, do you recall did you talk to anyone else
6 about the correspondence you had reccived regarding

7 Kathieen Willey?

8 A Not mnless it was Nancy Hernreich. I mean —

9  Q Other than Ms. Hemreich?

10 A And then perhaps commenting on it to Ms. Hemreich
11 after I read it.

12 Q To the best of your recollection, did you ever

13 discuss with the President the Kathleen Willey correspondence!
14 you had obtained? |
15 A Idon‘trecall Ithink he was aware — maybe

16 through Nancy - but again, you — Nancy would be a better
17 source of that than me that she had some letters or that she

18 was pulling together some letters.

!

Q Let me represent to you Ms. Hernreich bas indicated
that possibly, you provided those materials to Mr. Bennett.
If ahe recalied that as a possibility, is that inaccurate?

A Yes, sir.

Q Did you ever discuss the Kathleen Willey documents
you received with anyonc, other than what you've talked about
— what you've already testified to in the Grand Jury with
Ms. Hernreich?

A Did I discuss them with anyone?

Q Correct.

A At the time?

Q Okay, kt's limit it to July of '97. Afwer you
received those and you said you put them in your desk, did
you talk about them with anybody?

A Idon'trecall. It is possible that I would have
19 told Mr, Bennett or Mr. Ettinger or someconc in their office
20 that I had some correspondence from her. But I don't recall
2] that I-Idon't specifically recall telling them. It's
22 certainly possible I would have.

23 Q Well, is it — I don't want to be argumentative.
24 Is it fair to say that the allegations concerning Kathleen
25 Willey would have been, and indeed became relevant to the

O 00 = O\ W & W N -

19 cver doing anything for me. 19 But I - I don't believe I ever showed them to — 1

20 Q AndIdon't represent that she did. 20 doa't believe I ever shared them with him,

21 A Yesh 21 Q Okay. Now, when you say you didn't ~

22 Q Afier you received the documents — the 22 A At the time.

23 correspondence — from Ms. Hemreich, you indicsted you 23  Q Allright When you say you didn't share or show

24 put them in your desk. Did thare ever come a time whea 24 them to him, do you recall whether you discussed —

25 you provided what you bad received to Mr. Bennett? 25 A No, Idon't bave any memory of doing that, bat
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A No, sir. 1 that's possible, but I don't — I don't belicve I ever did
Q Or anyonc in Mr. Bennett's law firm? 2 anything, other than put them in my drawer.
A No, sir. 3  Q Sort of a dumb question, but if you gathered

4 them and put them in your drawer, but you don't really

5 recall what, if anything, you did after that, why go

6 to that trouble?

7 A Well, we didn't know what the story was going to be
8 at that time. If, as you say, it was before, we didn't mow
9 what the reaction would be or whether there was anything that
10 we — the White Housc might want to do with them.

11 But when someone tells you that, you know, 1 think
12 ] have letters that contradict it," you know, I guess the

13 prudent thing to do is say, you know, "Can you pull them
14 together for me?” :

15 Q Now, let's move forward a little bit. Still in the

16 July, in the latter part of July, a Drudge -~ what's called
17 the Drudge Report comes out on or about July 29th of 1997
18 that talks about a potential Newsweek article regarding

19 Kathleen Willey.

20 At the time of that Drudge Report, do you recall

21 whether you were aware of that Drudge Report?

22 A I'mswre] was, yes.

23  Q Now, you mentioned earlier in the Grand Jury

24 that -- as least as you understand it - there's some way

25 that some people in the office who were computer literate can
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1 sort of have the Drudge Report pop up on their screen. And1 | 1 this point? Chuck? Whoever the counsel to the counsel to

2 take it, you didn't have that on your computer. 2 the President was, and probably —

3 A Ican barcly find it when I go looking for it. 3 BY MR. BITTMAN:

4  Q "It" being the computer? 4 Q Jack Quinn.

5 A Huh? 5 A You think it was Jack Quinn? Probably Jack Quinn

6 Q "It" being the computer? 6 and Cheryl Mills. Again, I don't recall specifically, but if

7 A Well, I can find the computer, but, you know - 7 I - if] discussed it with anybody - if I told anybody I

8 Q Iunderstand 8 bad it, it would have been them.

9 A But when I try to find Drudge, I sometimes - 9 BY MR. BARGER:

10 you know, I can find his home page, but I can't find his
11 articles. The answer is no, I do not have that capability.
12 Q Do you know anybody in the office that actually had
13 their computer set up where it would beep, or whatever, if
14 the Drudge Report came out?

15 A [ think my understanding was that Jason Goldberg
16 did that, because I think that's the way I — we lcarned

17 about this Saturday blip.

18 Q And then after the Drudge Report came out, the

19 Newsweek article came out that I've mentioned that's dated
20 August 11th. Do you recall that article coming out at

21 the time?

22 A Yes.

23 Q Now, that article - at least, in part — concemned

24 allegations by Ms. Willey, as we've previously mentioned.
25 Given the fact that there was an article in

10

—
—

Q Now, during the summer of '97, were you still
acting as — I don't know if "still” is the right word.
Were you acting as a conduit — that is, a - between the
President and Mr, Bennett, his private lawyer?

A Yes

Q The Paula Jones civil suit, of course, concerned
allegations of sexual barassment by the President against
Ms. Jones, correct?

A Correct.

Q If Ms. Willcy's allegation was correct, that
allegation also would concern some sort of sexual harassment
or sexual advances by the President, correct?

A Correct.

Q Not to be argumentative, but that would be
certainly be useful to know for Mr. Bennett, correct?

A Correct.
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Newsweek - a national magazine -- and it alleged various
sexual advances by the President, which according to
Ms. Willey were not consensual, didn't that news article
make the letters that Ms. Hernreich had given to you of some
valuc? In other words, they showed inconsistency you were
talking about earlier, and therefore, the letters may have
been useful to the President to rebut this allegation.

A Not in my judgment. I thought the story was
muddled. There were multiple versions. It did not get, if
1 recall, much play — press play. My judgment would have
been - I think my judgment was that to put out the letters
would create a story that otherwise wasn't there because of
the reaction to the — to the Newsweek story.

Q So in your opinion, to put out the letters
might perpetuate the story and make it run longer than
it otherwisc might?

A Right.

Q Did you discuss the fact that you at least had what
one might characterize as impeachment evidence? Did you
discuss the fact that you had this potential impeachment
evidence with anybody?

A Again, it's possible, but I don't recall doing it.

Q If you had, who would you likely have discussed
it with?

A Who would have been the counsel to the President at

—
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Q Allright. So logicaily, would you have shared
with Mr. Bennett the impcachment cvidence you had about
Kathleen Willey? And I don't mean share meaning physically
give it to him, but would you have at least discussed it
with him?

A Well, again, I told you earlier I don't recall
whether I ever discussed it with him. I may have said to him
— | — that we have letters that are inconsistent with
that. I doubt if I'd have said much more to him. He would
have had to subpoenaed them from them, if he wanted to get
them from us.

Q I'mamry,nymnagah.

A He would have had to subpoena them from the
‘White House, if wanted to get them from us.

Q Mr. Bennett would have had to subpoena them?

A Sure.

Q And that is because —

A They are White House records.

Q Have you or anyone in the White House, to your
knowledge, ever given Mr, Bennett any documents from the

21 White House without a subpoena?
22
23
24
25

A Well, the answer is, I gave him notes that the
President had taken of his conversation with Dolly Kyle, to

him without a subpocna.
I'm not sure of the -- I'mnotsutel—-agnin,
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there may be an occasion, but 1 don’t — I don't recall that
I ever did. Those notes were not White House records; they
were Mr. — the President's personal records — the notes |
gave him.

1 think — I'm not sure — I'm not sure what I
would consider 1o be Whitc Housc records were ever given o
Mr. Bennett. Idon't — I certainly don't recall any.

Q Well, ket me ~ 1 don't know that we'll be abke o
complete that topic today, but mentioning the White House
records docs raise a number of other questions %0 ask you.

And just to sort of put this in context for the
Grand Jury, directing your attention 0 in or sbout December
- I believe it's December of '97 — does there come a time
when the Paula Joncs lawyers make a document request in their
civil case asking the President to produce various documents
that they belicve are relevant or important to their case?

A Yes, they personally served his — his lawyer, his
outside lawyer — with such a subpoena, my understanding is.

Q And -

A Or maybe it was a request for production of
documents. It wouldn't have required a subpoena, since he
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[
o

11

Page 130

A T'm sorry, repeat the question.

Q Basically, what I'm trying w find out ~

A s who were you asking — when who wants them?

Q Did anyone in the White House have a role in
assisting Mr. Bennett or the Paula Jones lawyers in gathering
documents thet had been requeswed in the civil litigation?

A Okay. Idon't believe that the Paula Jones lawyers
cver requestd White House documents. At one time, they
issued a subpoena, but they withdraw it. So I don't believe
there was ever a request from the Paula Jones lawyers to the
‘White House for any documents.

There were requests from the Paula Jones lawyers to
Mr. Bennett for the Pregident’s personal documents. We would
not gather them from the White House as an institution in
that case. We would ask the President if he had any personal
documents related to the subject that were being asked
about. Am I making — am 1 making myself clear?

Q No,  understand. And I guess my question is: Who
had that responsibility to sort of be the Liaison? Is it
correct that you were ooc of the individuals that
participated in that process?

22 was a party. 2 A 1 would probably be the only individual that

23 Q 1doa't do civil work, but analogous to & subpocna, 23 they would ssy, "We have — " “They" being Bob Bennett

24 it was a — what what's called document request, or some kind 24 and his lawyers —~ "We have a request for any X," or, "They

25 of formalized - 25 want to know Y from the President” Then 1 would go to the
Page 129 Page 131

1 A Okay. 1 President, convey that to him, and respond with whatever his

2 Q Some kind of ~ 2 responsc was 10 them.

3 A Right. It would not — as a party, he would not 3 Q Did Mr. Bennett or Mr. Ettinger or anybody from

4 require - it would not require a subpoena. 4 their law firm convey W0 you that there was a document

5 Q Is it correct, as you understand it, that this S request from the Paula Jones attorneys?

6 document request concerned documents concerning 8 variety of 6 A Again, 1don't -1 can't —= I'm sure they did. 1

7 topics, but onc of which included Kathieen Willey? 7 can't specifically remember that particular request. But

8 A Again, I - the document will speak for itself. I 8 that docsn't mean it didn't occur.

9 cannot today tell you I remember that being part of the 9 Q You know who Cheryl Mills is, of course, right?

10 document request. But 1 —I have no reason to argue 10 A Yecs.

11 that it was. 11 Q If Ms. Mills has represented to the Grand Jury -

12 Q Were you provided a copy of the documnent request at 12 and I don't beve it in front of me 1o give you that quote,

13 or near the time that it was filed? 13 but words to the effect that you and Mr. Ruff were the

14 A Again, I don't recall. The answer to that probably 14 liaison, or had the respoasibility %0 intcract on the issuc

15 is yes, but I don't — I can't recall a specific document 15 of gathering documents in the Psula Jones civil litigation

16 that was — or document request. I cither would have been 16 — I mean, would that be accurac?

17 provided it or was told the kinds of documents it was 17 In other words, would you and Mr. Ruff have the

18 secking, because they would have asked me to ask the 18 respoasibility that, "If somcthing is responsive to the

19 President whether he had any such documents. 19 civil litigation, we're the ones' — "we're” being you and

20 Q And that kads to my next question. When the 20 Mr. Ruff ~ "arc the oncs that are involved in that process"?

21 Paula Jones attorneys needed documents or requested documents 21 A Well, & is fair, I think, 10 say that Cheryl Mills

22 from the White House, who, if anyone, in the White House was 22 was not involved with the Paula Jones litigation, and that

23 responsible for either gathering those documents, or talking 23 any involvement by any Whitc Housc lawyers would have been

24 1o the Paula Jones lawyers, or talking to the President’s 24 Chuck Ruff or L

25 privaic lawyer, Mr. Bennett? 25 If a request came for 8 Whise House document - &
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1 request from the Paula Jones for White House documents — 1  Q With regard to that perticular document request,
2 Mr. Ruff probably would have taken the lead on it. 2 did you make the decision — well, I'll ask it one at a tirx.
3 If it was a request from the private attorneys for 3 Did you make the decision that, since the documes:
4 the President's personal documents, I'm not sure -- again, | 4 request was served on President Clinton through his privaze
5 can't speak for Mr. Bennett. 1 don't - I don't believe they 5 attorney, as opposed to being sent to the White House, wat
6 would ask Mr. Bennett — Mr. Ruff to do that. I think they 6 that document request did not cover documents in the

7

8

9
10
11
12
13
14
15
16
17
18
19

23
24
25

would ask me to find out whether the President bad any
personal documents that fit that description.

Q Now, you used the word "personal documents,” and
I'll - I guess next time, I'll bring with me the document
request. And I apologize. I didn't bring it with me today.

But assume the document request was to
William Jefferson Clinton — which, he was a party to
the lawsuit — and it called for documents related to
Kathleen Willey within his possession or control.

In other words, it did not use the word "personal
documents”; it merely described various documents related
to Kathieen Willey that would be within his possession or
control. You've been using the word "personal documents,”

documents,” but it described documents within the possession
or control of William Jefferson Clinton -- what is your
understanding of what documents would be within his control

7
8
9
10
11
12
13

‘White House?
A There can be documents physically in the
White House that arc the President's documents. For
example, the notes that the President made of his
Dolly Kyle conversation. So I — you know, that I
did not consider to be a Whitc House document, but
it might be a document in the White House.
1 guess the answer is I don't know if — maybe
it's because I've done this now for five or six years - I
do not consider subpoenas — I would not bave considered —- 1
don't - you said did I make the decision? I'm not sure it
was actually a decision.
This was not a subpoena served on the White Hoose.

20 and I want to ask some questions concerning this topic. 20 We get them all the time. 'We respond by doing a geoeralized
21 If that was the nature of the document request 21 request to all departments. You know, Ms. Willey, as yoo
22 -- in other words, that it did not use the word "personal 22 said, worked in the social office. You would have had w,

you know, distribute the request to the social office; you
would have a request to the personnel office; you would have
had to do a whole lot of stuff.
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and what documents would not be within his control for
purposcs of that document request?

A Agsin, we would treat that — if it came to him
in the comext of a private matter and served on his private
attorncy, we would consider those to be his personal private
documents that were in his possession or control.

1 - I know you know this — I mean, there is a8 —

Q The Presidential Records Act?

A The Presidential Records Act, which makes it
Clear — at Jeast from my point of view — that presidential
documents arc documents — Whitc House documents, if you
will, are not personal records of the — of the President.
They go o the Archives, they are made public on a schedule,
and people certainty know - as you all do - I mean, you
scrve numerous subpoenas on the White House when you want
Whitc House documents.

For example, I assume when Mr. Bittman got the
tclephon list that he asked me about of the President's call
on a certain date, that he didn’t serve that document on the
President’s personal lawyer; that that document was served on
the White House for the White House documents.

As | indicated to you, I think Mr. - I think the
Paula Joncs lawyers knew the distinction, because at onc
time, they had served a subpoena on the White House, which
they later withdraw. '

Page 13>
We did not tremt this — whether it's affirmatively
or negatively, we did not treat this as a White House
document request for Whitc House documents, but as a
personal request, and therefore, did not consider
these to be part of it.

Q When you say "we" —

A Probably — I don't know if — I don't believe
there was cver any discussion about that, I think I got ~
at best, I got & request saying, you know, "Will you find out
if the President has any documents relawed 1o A, B, C, and
D." And I would have gone 10 him and said, "Do you have any
documents relaxed 0 A, B, C, and D7 And I would not bave
- that would bave been the way I would have approached it.

Implicit in thet is that all that the documents
that the White House may bave on A, B, C, and D are
not covered.

Q Did you look in your drawer at the Kathleen Willey
correspondence you bad to decide whether that was covered by
the document request?

A ]~1don't - I doubt if I looked at it
individually. I knew I bad it, and I knew it appeared
nottobe.

Q And why did thet appear not to be?

A The same thing we're talking about. Those were
White House documents. Thosc were Ietters to the President
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and sent to him as President. They go to — we have a system
— 1 well you I couldn't describe it, but there's a system
for maintaining those documents and uitimately turning those
documents over to - 1o the Archives.

Included in that desk drawer was also some
personnel documents. You know, the same — the same answer.
Those arc not the President's personnel documents; those are
the White House personnel documents.

9 Q And forgive me. How would you — if you had a
10 letter from Kathleen Willey to the President, and it talked
11 about various matters relative to their friendship — you

12 know, "Dear Mr. President, here's a tic,” or "Here's a book 1
13 thought you would like. I saw your speech. 1 really liked
14 it. Hope cverything is going well ”

15 How would you make the determination as to whether
16 that ketter is personal correspondence of the President or a
17 White House document?

18 A 1think almost of all of that is treated as

19 White House documents. Again, I don't sec those letiers, so
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stop in just a couplc of minutes to give a chance to make
your mecting.

Just to sort of close the loop on this a little bit
for the members of the jury today, there came a time in March
- specifically, ket me represent to you, on March 15th of
1998, Kathleen Willey appeared on 60 Minutes. Do you recall
her appesrance on 60 Minutes?

A Ido.

Q Afier ber appearance on 60 Minutes, a8 number of
correspondence between she and the President was released to -
the media, correct?

A Correct.

Q And is it fair to0 say that the purpose of releasing
that correspondence to the media was to basically impeach
Kathicen Willey's allcgations concerning the nature of ber
dealings with the President?

A Again, ] wouldn't usc the word "impeach” —~ for a
lot of reasons —~ but I wouldn't use it in this context.

Q I'm sorry. 1didn't mean that to be cute.

11 A IfI was asked to raise with him, "We have

12 a document -- " 1 don't recall, but if we — if I

13 was asked to raise with him, "We have a document request
|14 requesting any documents the President has with respect to
15 the following individuals* - again, I don't know exactly
16 how the request was written -~ I would bave gone to him and
17 said, "Mr. President, Bob Bennett has a document request
18 asking for any documents you have with respect to the

19 following people. Do you have any such documents?”

20 And that's the way I learned of the notes on the —
21 Q Dolly Kyle?

22 A --on the Dolly Kyle. He said, "I do have some

23 notes that I made of my conversation - " I'm not going to
24 tell you what be said. I'm sorry.

25 Q Iknow we can't cover this all today, so I'll

[ )
[ S 2

-the public?

20 again, somebody like Ms. Hemreich, who deals with those sort 20 A We thought that this was inconsisient with her
21 of letiers - but my understanding is almost all of those go 21 statcment, and that if the American public was going to have
22 o — I can't think of the initials of the — O-R- — 22 ber story, they needed to bave the full picture, and that
23 Q Office of Records Management? 23 this provided a fuller picture of their relationship than
24 A - Office of Records Management and get logged in 24 her — her statements on 60 Minutes.
25 and kept and fiked and ~ and ~ 25 Q '"Incousistent” — Jet me use that word.
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1 Q Okay. If, basically, the things we just described 1 A Okay.
2 gencrally are going to be considered White House documnents, | 2 Q And again, these were — these docurneats, or these
3 why would Mr. Bennett cven have to discuss with you at all a| 3 correspondence were — a decision was made to release them to
4 document request that he got for the President? 4 the media for dissemination, correct?
5 A Because I'm serving as an intermediary, and I'm the 5 A Comect
6 one that's going to go ask the President whether be has any 6 Q And the President participated in that
7 personal — if he has any documents that's respousive to it. 7 decisionmaking process and approved of that
8 Q AndifI understand you correctly, your best 8 decision, correct?
9 recollection is that you likely went to the President and 9 A Ibelieve that is correct. But be, at least, was
10 raised this with him? 10 — yes, I believe that's correct.

Q Are there any privacy restrictions on White House
- things that are considered White House public documents
that restrict the release of White House documents to

A I'm not the right person to ask. I'm not -- the
way you ask it, I don't kmow if there are. But I don't know
the - there may be, but I'm not aware of it.

Q Let me, I guess, end this way: It's fair to say
that the President obviously had control over the Willey
correspondence in March of '98 to make the decision to
release it to the media, correct?

A Well, again, what we're talking about in March of
'96 - of '98 — is that she has gone on television and made

24 charges against the President.
25

The office of the President, the counsel's office,
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1 the White House had documeuts that were, if you will, 1 control of the President of the United States?
2 inconsistent or, at least, a more compiete picture 2 A No,1don't —- I don't think I can agrec with
3 of that relationship. 3 that. Ijust —I- I -- again, I think control has a
4 1 think the White House made a judgment that was - | 4 legal context to it that I can — you know, they're somewhere
5 you know, that the President perticipated in, yes. But it 5 stored in onc of three or four or five buildings around the
6 was not ~— the President didn't order those released, I don‘t 6 White House, but I'm not sure that I would use the word that
7 believe, in any sort of format. I think he participated in 7 they're in his control - and certainly not in a legal sense
8 the decision that we made that those documents provided a 8 his control.
9 broader picture than her 60 Minutes testimony. 9 Q And what — I said it was my last question, but
10 Q Are you saying that it was not the President's 10 your answer prompts a follow-up.
11 decision, or are you basically szying it was a collective 11 A Sorry. It always does.
12 decision that included the President? 12 Q That'sall right. And that is, if the President
13 A 1 think, factually, it was a collective decision 13 bad szid to you, "Mr. Lindsey — * or "Bruce, give me copics
14 that included the President, you know. If the -- you know, |14 of the Willey documents you've got in your desk drawer,"” you|
15 obviously, I think if the President had said no, that - you 15 would have given them to him.
16 know, when you're voting, that's 51 percent. But it's not 16 A Absolutely — if he had known I had them. I don't,
17 necessarily 51 percent, 1 don't think, if you — 17 you know - but yes.
18 Q When you work for somebody —~ we understand that. |18 MR. BARGER: It was a hypothetical.
19 A If he says yes, I'm not sure that we wouldn't - if 19 BY MR. BITTMAN:
20 there — if we thought there were reasons why they shouldn't |20 Q The phone calls that you had with the President on
21 or couldn’t be, I don't think we would - I think we would {21 the morning of January 21 did not involve impeachment; is
22 say, "That can't — " "We can‘t do that because of X or Y. {22 that correct?
23  Q Is it correct that the President discussed whether 23 A No, I think it — I think —~ well, you know,
24 to release Kathleen Willey documents with Mr. Carville? 24 whether the impeachment word had been mentioned, it clearly
25 A Idon't know the answer to that. 25 involved - if the OIC is doing an investigation, and that
Page 141 Page 145
1 Q If the President indicated be discussed it with 1 the - which is what the basis of the newspaper story is -
2 Mr. Carter, or Mr. Carville indicated that he discussed it 2 and if the OIC has legislative authority to provide Congress
3 with the President, would you bave any reason to quarre] 3 with a report if it finds impeachable offenses, I'm not sure
4 with that? 4 1 would agrec with you it doesn't involve impeachment.
5 A I would have no basis onc way or the other. S  Q But those conditions were not discussed in the
6 Q Do you know whether Harry Thomason participated 6 phonc calls on January 21, were they?
7 or had input in the decision of whether to release the 7 A I'm not going to discuss the telephone
8 Kathleen Willey documents? 8 conversations, you know. But I'm not — but I will answer
9 A Donot. 9 hypothetically, I don't think they have to be discussed in
10 Q Fu't.hcbmcﬁtofthchmdjmms,whois 10 order to make it about impeachment. I mean, I am aware of
11 Mr. Thomason? 11 what the independent counsel statute says, and I was now
12 A Mr. Thomason is a friend of the President's 12 aware that the independent counsel's office was conducting
13 from Arkansas. He's also & producer of such shows as 13 an investigation.
14 Designing Woman, Hearts Afire, and one more that I 14 Q On January 17th this year, 1998, was it your
15 forget that had Burt Reynolds in it. 15 understanding that the President had not bad a sexual
16 Q He's not a government employec? 16 relationship with Monica Lewinsky?
17 A No, he's not a govermment cmployex. 17 A Do that again.
18 Q And Mr. Carville is not government employee, 18 Q On January 17, 1998, was it your understanding
19 correct? 19 that the President had not had a sexual relationship with
20 A No. 20 Monica Lewinsky?
21 Q Regardicss of whether the documents are White House |21 A It was my understanding that that was
22 documents or personal documents of the President, is it fair }22 his testimony.
23 to say that under cither scenario -- my last question. 23 Q Well, was it your understanding before his
24 A Okay. 24 testimony that that was correct?
25  Q - that under cither scenario, they were within the 25 A That that was — I'm not going to ~ no, you can't

Page 140 - Page 143

Diversified Reporting Services, Inc. (202) 296-2929




2459

In Re: Grand Jury Proceedings

Multi-Page ™

Friday, August 28, 1998

Page 144
1 do that to me. I understand that that was his testimony in
2 Paula Jones lawsuit.
3 You asked me what my conversations were with the
4 President before that thing, and I — and I indicated I
5 couldn't — I couldn’t tell you about them.
6 Q Was his testimony inconsistent with what he
7 told you?
8 A Youknow, I can't tell you that either. You know
9 that. I mean, that — you know, that is an indirect way to
10 get to the same conversation.
11 BY MR. BENNETT:
12 Q Allright Forget about the conversations with
13 him. Did you have, of your own knowiedge, reason to belicve
14 that there had been a sexual relationship as of January 17th
15 between the President and Monica Lewinsky?
16 A My only knowledge about this matter comes from
17 conversations. I have no personal knowledge about any of
18 this. About not just that, but any of this.
19 Q So anything you know or don't know would
20 come from --
21 A Somconc told me something.

Page 146
A No.

Q You were not surprised? 5

A She was on a witness list. She had been — she was
scheduled to0 be deposed.

Q Baut you had no knowledge of how she would have come
0 be on that witness list as somebody the plaintiffs were
asking about?

A There were 75 peopie, Mr. Bennett, on that witness
list. I don't know how balf those people came t0 be on that
witness list, you know. I had no facts that suggested that
there was any basis for her being on that witness list
as sameone who was going to claim that — if that's
your question.

BY MR. CRANE:

Q Let me ask one question, if I may. I'm Jim Crane.
from the White House?

A 1don't know that today.

Q Did you know she had been transferred involuntarily
because of improper activitics?

A Let me see if I can answer. Again, I ~ you

ot
o

of January 17th — not since then, but as of the January 17th
15 deposition testimony of the Presiient, precading that date,
16 preceding that time — with anyone, other than the

17 President, in which you discussed whether there was

18 a sexual relationship with Monica Lewinsky?

19 A No.

20 Q Did you bave any other information conveyed other
21 than by a conversation?

2 A No.

23 Q So were you utterly swprised when at the

24 deposition, the President was asked about the name of a woman
25 and asked whether he had a scxual relationship with her?

22 Q - conversations directly with the President? 22 keep using words that I don't want to use in — like
23 A No. You know, and I've talked about — no, 23 "improper activities." If you want to ask me if I knew
24 I've talked about a lot of my conversations here. The 24 whether she was transferred, I think I answer to that is no.
25 oncs I'm not going to talk about are my conversations with |25 I westified before - not before this Grand Jury,
Page 145 Page 147
1 the President. 1 but the other Grand Jury — I don't think I've ever met
2 Q Allright. Did you ever have a conversation with 2 Monica Lewinsky. I doa't think I've ever spoken to
3 a secret agent who reported anything about a sexual 3 Monica Lewinsky.
4 relationship with the President? 4 So I have no knowledge of Monica Lewinsky that's
s A That the Secret Service agent had with 5 personal at all. And I don't — and the answer is I did not
6 the President? 6 know that there was an intern named Monica Lewinsky who was
7 Q Yes. 7 transferred or who, you know, went to the Defense Department
8 A No. 8 until all this came out after the fact.
9  Q No, no, that the Secret Service ~ 9 MR. BENNETT: We're going to have to end it st
10 A Iunderstood the question. 10 this point.
11 Q Well, we're running out of time. 11 MR. BITTMAN: Thank you, Mr. Lindsey.
12 A Yeah. No. 12 THE WITNESS: Thank you all.
13 Q Anyoneeise? Did you cver have a conversation as 13 DEPUTY FOREPERSON: Thank you, sir.

14 THE WITNESS: I appreciatc it. Thank you all.

15 (The witness was excused.)

16 (Whereupon, at 1:00 p.m., the taking of the

17 testimoay in the presence of a full quorum of the Grand Jury
18 was concluded.)
19
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points to make in affidavit

Your first few paragraphs should be about yourself -- what you do
now, what you did at the White House and for how many years you
were there as a career person and as a political appointee.

You and Kathleen were friends. At around the time of her husband's
death (the President has claimed it was after her husband died. Do
you really want to contradict him?), she came to you after she
allegedly came out of the oval and looked (however she looked), you
don't recall her exact words, but she claimed at the time (whatever
she claimed) and was very happy.

You did not see her go in or see her come out.
Talk about when you became out of touch with her and maybe why.

The next you heard of her was when a Newsweek reporter (I
wouldn't name him specifically) showed up in your office saying she
was naming you as a someone who would corroborate that she was
sexually harassed. You spcke with her that evening, etc. and she
relayed to you a sequence of events that was very dissimilar from
what you remembered happening. As a result of your conversation
with her and subsequent reports that showed she had tried to enlist
the help of someone else in her lie that the President sexually
harassed her, you now do not believe that what she claimed
happened really happened. You now find it completely plausible that
she herself smeared her lipstick, untucked her blouse, etc.

You never saw her go into the oval office, or come out of the oval
office.

You have never observed the President behaving inappropriately
with anybody. ’
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You are not sure you've been clear about whose side you're on.
(Kirby has been saying you should look neutral; better for credibility

but you aren't neutral. Neutral makes you look like you're on the
other team since you are a political appointee)

It's important to you that they think you're a team player, after all,
you are a political appointee. You believe that they think you're on
the other side because you wouldn't meet with them.

You want to meet with Bennett. You are upset about the comment he
made, but you'll take the high road and do what's in your best
interest.

December 18th, you were in a better position to attend an all day or
half-day depositon, but now you are into JCOC mode. Your livelihood
is dependent on the success of this program. Therefore, you want to
provide an affidavit laying out all of the facts in lieu of a deposition.

You want Bennett's people to see your affidavit before it's signed.

Your deposition should include enough information to satisfy their
questoning.

By the way, remember how I said there was someone else that I
knew about. Well, she turned out to be this huge liar. I found out
she left the WH because she was stalking the P or something like
that. Well, at least that gets me out of another scandal I know about.
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The first few paragraphs should be about me-- what I do now, what

I did at the White House and for how many years I was there as a
career person and as a politcal appointee.

Kathleen and I were friends. At around the time of her husband's
death, she came to me after she allegedly came out of the oval and
looked , I don't recall her exact words, but she claimed at the
dme ________ and was very happy.

I did not see her go in or see her come out.
Talk about when I became out of touch with her and maybe why.

The next time I heard of her was when a Newsweek reporter showed
up in my office saying she was naming me as a someone who would
corroborate that she was sexually harassed by the President. I spoke
with her that evening, etc. and she relayed to me a sequence of
events that was very dissimilar from what I remembered happening.
As a result of my conversation with her and subsequent reports that -
showed she had tried to enlist the help of someone else in her lie
that the President sexually harassed her, I now do not believe that
what she claimed happened really happened. I now find it
completely plausible that she herself smeared her lipstick, untucked
her blouse, etc.

I never saw her go into the oval office, or come out of the oval office.

I have never observed the President behave inappropriately with
anybody.
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1248-DC-00000324
JANUARY 21, 1998

12:09 a.m. WEDNESDAVY
ST e SIS A

The President talked with Robert S. Bennett,
partner with Skadden, Arps, Slate, Meagher
and Flom law firm, Washington, D.C.

The President talked with his Assistant and
Deputy Counsel, Bruce R. Lindsey.

The President talked with his Personal
Secretary, Betty W. Currie.

The President talked with Mr. Lindsey.
The President talked with Mr. Lindsey.

The President gave a message to the White
House operator.

The President received a wake up call from
the White House operator.

The President telephoned David E. Kendall,
attorney with Williams and Connolly law firm,
Washington, D.C. The call was not completed.

The President talked with Mr. Lindsey.

The President telephoned Mr. Bennett. The
call was not completed.

The President talked with Mr. Kendall.
The President talked with Mr. Bennett.

The President telephoned Mr. Lindsey. The
call was not completed.

The President talked with Vice President
Albert A. Gore, Jr. in Johnson City, '5.’;‘5;5

Tennessee. S 01763

The President participated in a telephone
interview with:
Morton M. Kondracke, Executive Editor,

Roll Call: The Newspaper of Capitol
Hill

Ed Henry, Staff Writer, Roll Call: The

continued
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BsA LRT-001 ** Final Version XMAXI1)
Page 1 Page 4
(1 MS. TRIPP:  Well, no. It: not that he cut the
(3 OFFICE OF INDEPENDENT COUNSEL Egbangs He gS‘L‘g‘\?v,“,fg’;?{(’ ntootne other side.
(4 4] MS. TRIPP: My hair does not want to do that.
TAPE TRANSCRIPTION (5] MS. LEWINSKY:" Yeah.
(53 (6) MS. TRIPP:  So, uhm, it's in my face. It's driving
e e e e e e e e oo " {71Mme nuts.
. . 18} MS. LEWINSKY: Yeah.
18]: Transcript of : (9] MS. TRIPP:  He said you were coming?
: 001 : [10] MS. LEWINSKY: Yeah.
(91: Tape No. LRT- : {11} MS. TRIPP: Did you?
[10] : : [12] MS. LEWINSKY: Yeah.
X - === === === === === x MS. TRIPP:  Well, yours is beautiful. | told him
11 (mlve never seen hair like yours.
i3 {15) s on?
11 {16] MS. LEaVIN KY: Oh, God.
15 17 MS. TRIPP. Ha, ha, ha, ha. That bad?
{18) . eah, it is that ba ell —
16 MS. LEWINSKY: = Yeah, it is that bad. Well
o [191 MS. TRIPP:  You're Iymg right?
s (20 MS. LEWINSKY: No. It's, it's — | — you know
20 [zuwhat? I can't win for losing. | can't — | freak out when |
21 (221think about not tatking to him.
I [231 MS. TRIP | know.
51 MS. LEWINSKY Not having him in my life. And 1
25] [zslfreak out when | think about what's going on. | can
Page 2 Page 5
(1} PROCEEDINGS [1)-wm Ican‘t
2} LFl’hone dlalln?< nngu:_? 12) S. TRIPP:  You will.
(3 i (3} MS LEWINSKY: No. No, | won't. | can't win.
(4; MS. TRIPP: | just walked in the door. 14]Because you know what?
(s; MS. LEWINSKY: How is that possible? [51 MS. TRIPP:  We have to get beyond this.
(6 MS. TRIPP.  Because | met Beth. MS. LEWINSKY: He's going to say to me, "You know
{7; MS. LEWINSKY: What? mwhat7 You're crazy. And ! don't want to have anything to do
[8) MS. TRIPP: | met Beth in Bethesda. Remember, | (8)with you."
{91told you? {9] MS. TRIPP: Oh yeah? Why are You crazy?
(10} MS. LEWINSKY Oh, no. You know what? Something's [10) MS. LEWINSKY: “Because 'am. I'm meshuggah. I'm
{111wrong wnth“ouTghonet [11}huts.
112] [12) MS. TRIPP:  You're not meshuggah.
{13; MS. LEWINSKY Are you sure? [13) MS. LEWI NSKY: Yes, | am, Linda. |1go — I'm ke
14 MS. TRIPP:  No. |t was off the hook. {14]n0t a normaspe
{153 MS. LEWINSKY: Oh. (15} TRIPP Well —
[1€; MS. TRIPP:  The dog knocked it off the couch. [16] NSKY: Normal people don't —-
(7 MS. LEWINSKY: Oh, my God. It was drivin (17 M TR PP: —what's going on? Tell me what's
i18)crazy. because you know what? Your call waiting doesn [18)going on.
[191wWOrk. [19) MS. LEWINSKY 1 talked to what's-her-face this
(20: MS. TRIPP:  You're kidding. When it's off the 20]afternoon a hundred time:
{21;hook? [21] MS. TRIPP: 0h7

(2o MS. LEWINSKY: No. So it's like this voice mail
[231Woman comes on

124 MS. TRIPP:  Oh-ho. Wait a minute. Don't go
{257anywhere, my dinner's heating. ) am starving.

Page 3
(1 MS. LEWINSKY: Oh.
121 ) MS. TRIPP: Hold on. it's just in the oven. Just
[37a minute.
14: Pause.)
(5] elevision heard in background.)
(6 S. TRIPP:.  Get down, Cleo. Get down, get down,
{719et down, Ret down.
(8] re you there? .
[9; EWINSKY: Hi.
{107 MS TRIPP The phone was on the couch in the
{11 Jfamlly room
(12} MS. LEWINSKY:  Uh-huh. o
[13] MS. TRIPP:  And when | came in, it was sprawied all
(14)0ver the floor.
{15} MS. LEWINSKY: Oh, my God.
(16} ~ MS.TRIPP:  So, she must have knocked it down at
[1710ne point.
{18} MS. LEWINSKY: Oh.
(193 MS. TRIPP:  So — | am so hungry.
(20} MS. LEWINSKY: Did you have a good time?
(211 MS. TRIPP:  No.
pm MS. LEWINSKY:  How's your hair?

2 MS. TRIPP:  Oh. Well, he took forever on it, but,
(znl kept telling him — | want to grow out the bangD right?
[25] S. LEWINSKY: = And he cut the bangs.

MS. LEWINSKY: | called around 3:15 or so. She
(231sa|d she hadn't had a chance to ask him. She said, "Is there
{241anything — you know, can you give me a hint as to what this
(251is, $0 | can like tell him what it's about?™ And | said,

Page 6

m"No And that was at 3:1
hen at about 3 45, | realized, you know what —
mhe's never'ao to see me based on —

4] Right.
(5] MS. LEWINSKY - not knowing what it is.
[6] MS. TRIPP: Mm-hm

MS. LEWINSKY: SO 1 go to call her back to

7
{8 1te|| her, not everything, but the gist of it or whatever.
19)Uhm, and she saysngNell | went in to see him and he
(10]8ays he can't see you today because he has this dinner.”
(111Dah-dah-an 1 | aiready knew that.
(12) ell_| alre new tha
[131 MS. TRIPP: 1 know.
(14 MS. LEWINSKY: So then | went over with her,
nsf‘Okay Well what about tomorrow?" She got the schedule.
1161She hehasameetmgat545 0 7:00." And then
(17)da ah-dah. And | said, “Well, you know —

(18] MS. TRIPP:  How about after?

(191k MS. LEWINSKY: Exactly. And she said, "Oh, { don't
{201know.”

[211 MS. TRIPP: Hmm

[22 MS. LEWINSKY: "I don't know." And then she said,
[231"Well that one was gomg out_of town."”

124) MS Mm-hmm.

(25] MS. LEWlNSKY He'd be gone Wednesday, but she wa

OiC-Starr

Page 1 to Page 6
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mgomgeout of town, and she wouidn't be there Thursday. So

21may rsda

i3 Kut | told her when | called her and said —

{411 told her at ﬁrst | said that this is — | said, "I cannot

1s)work there and this is time sensitive because | might need to
ts1move to New York — " or no, | didn't say moving to New
17:York, or something or another. | said something — something
(s 1?ebeput trying to save my mom thousands of doliars in moving
[9} S

(10} MS. TRIPP:  Well, | shouid —
(11; MS. LEWINSKY: Moving stuff.
(‘2, MS. TRIPP:  Yeah, rea

(1 MS. LEWINSKY: Youzynom Which is true. But
[‘uwhatever So —

[1s: MS. TRIPP:  So they now know that you are no ionger
1151looking for aJopLh_e_r_e . .

117 . LEWINSKY:  Not necessariiy.

18] MS TRIPP:  Oh.

(19 MS. LEWINSKY: 1 coukin't — don't forget — |

(20 dpn't think you understand like how stressful it is for me to

(21 talk on the phone, like a I call.

{22; MS. TRIPP: 0 her? .

123 MS. LEWINSKY:  No. At work, in general.

[24; MS. TRIPP:  Oh. _ )

{25’ MS. LEWINSKY: 1 mean | just feel like everybody is

Page 8

t11always zoning in on me when 'm on a personal call. You

:21know? And that any minute Mr. Bemath is going to walk out

r3jand say somethmﬂ:o me.

[4: MS Oh, that's terrible.

(s} MS. LEWINSKY:  You know? | mean, it's awful. it's

61juSt you can't — -

& MS. TRIPP:  No one should have to live like that.
:No one. All right. So you weren't able to really get that

: 1across?
MS. LEWINSKY: No. Sothe
MS. TRIPP 'm curious. Did she offer anything

3 about the other H
: MS. INSKY: Oh, Podesta?

. TRIPP:  Mm-hmm.
.LEWINSKY: No.

. TRIPP:  Ha. It's unreal.
. LEWINSKY:

:TRIPP Huh?
. LEWINSKY: | thought | heard somebody

MS. TRIPP:  Isn't ﬁaur mom there?
. LEWINSK

"TRIPP:  Where is she?

LEWINSKY: She s back in New York.

Page 9

2 MS. TRIPP:  Sheis? Oh, Jesus, don't worry me.

= MS. LEWINSKY:  I'm fine.

(3 MS. TRIPP.  When did she leave?

s MS. LEWINSKY: She has a week from hell. She left
rsitoday. And when does she come back, you ask? Tomorrow.
ve MS. TRIPP:  What?
MS. LEWINSKY: And then when does she go back? On

za)Wednesday

[9; MS. TRIPP:  What?

(10} MS. LEWINSKY: When does she come back? On
(1- Saturday.
(1z; MS. TRIPP:
{13: MS. LEWINSKY:
(14: MS. TRIPP:  What's ou'\ge

[18: MS. LEWINSKY: Wel has all these things.

us :She’s just crazy. She has all these things that she planned
r17:for this week.

nd we aiso - we need to be out of the house
1181by next week.

{19; MS. TRIPP: m
(26 MS. LEWINSK n that Betty — then | started

(z11to feel like, okay — of course, by this point - because you
{22:know | get angry and then | forget how angry | am and my
{231anger dissipates and then I'm not angry anymore.

[24; MS. TRIPP: | know, thaf's the problem

{253 MS. LEWINSKY: So thenlthought well, you know,

Hoid on.
LEWINSKY: 7Hello'? | heard somebody downstairs.

ersion o XMAX(2)
Page 10

[11yma | need to talk to her.

(2) yoe MS. TRIPP: 0?

(3] MS. LEWINSKY: Be So | call her back and |

{418aid, "You know, | don't want to p gou ~ | don't want to,
1s1you know. make you feel oblxgvated t is there any way that
161} could meet and talk with you?

7] She said, “Well" — her mom's in the hospital now.

(8] TRIPP Oh, Jesus Christ.

mw MS LEWINSKY: | know. This poor woman. | mean,
(10)it's ~
{11} S TR PP:  What other calamity is going to hit?
{12] EWINSKY: 1don't know.
[13) MS TRIPP All right. So what?
[14] S. LEWINSKY;: 0 she said, "Well, | could — |
(15100uld call hz:u 'fate tonight.” You know? And so she said,
{16)"Wha for you?" ‘And | said, "l don't know. 10:00.”
(17180 -
[ua]t he. MS. TRIPP: I'd be careful what | said on the phone
(191to her. i
[20] MS. LEWINSKY: What?
(211 MS. TRIPP:  Can't you meet —
{22 MS. LEWINSKY: ell, she couldn't because she had
(zalto go to the hospital to see her mom.
124) MS. TRIPP: | know. How about tomorrow?
125} MS. LEWINSKY:  Well, I'm hoping to try and see him

Page 11
11tfomorrow. And | can't meet her during the day.
(21 MS. TRIPP:  Oh, yeah, right. Right.

MS. LEWINSKY: “You know? | mean it's just —
m(snﬂ’e) . so | said, "Well." so then when she said the mom is

[53in ital, | said, “Oh, no, no. Never mind.” You
t61know? | nbad Then
(7 S. TRIPP: Ofco

{8) MS LEWINSKY: Then | started to think about this
(91ton , "You know, this is ridiculous.” 1 said, "
(1o1ca alk when I'm at work." You know? Isald
0

{11]"This nly time | have to talk." So | paged her.

[12)And she called me back

(13] MS. TRIPP:  What time was that?

(14] MS. LEWINSKY: This is a little while ago.

{15] MS. TRIPP:  Oh, ton ht?

{16} MS. LEWINSKY: raged her and | said, “Call me if
{171you have a moment.” Meaning like if she had a moment, like

1181 she could, you know, if she could talk, then to call me.

119} MS. TRIPP:"  Yeah.

{20] MS. LEWINSKY:  Not like whenever. So then ~ so
121jshe's calls me back and | {ust said, you know, | said, "Well,

(22 Hu know, of course, | was like stumbling like a

[23

MS TRIPP:  Well, | mean it speaks — you know?
[2sJDon‘t make apologies for you. it's ainuanony

Page 12

(1] MS. LEWINSKY: _So then | said to her, know
r21something or another, | said, "Well, is there a night
(31week that you think we could deﬁmtely do this?
she goes, "Well, | don't know with him leaving
(51for the trip. n‘s eve hm 's crunched together
€ g s L LR, S
{710 ge ali upset here.” sai e were su to
{8 )try anwg'etkgaethe ou know, a few weeks agc?and that

{91didn't she didn't say anything. She just sat
(101there. You know?

[11) MS. TRIPP:  Great.

[12) MS. LEWINSKY:  So, you know —

[13] . MS. TRIPP:  So where was she calling you from? The
t147hospital?

{15] MS. LEWINSKY:  Uh-huh.

{16) MS. TRIPP:  Oh, Jesus.

(17} MS. LEWINSKY:  So, it's just —

118) MS. TRIPP.  All nght. So -

119] Cleo, get down.

2 So, all right. So you haven't made an appointment
{zureally tosee-tontglk to hen¥7 Ppo

[22) MS. LEWINSKY: No.

{23) MS. TRIPP:  She said nothing about, listen, and
[24)Podesta says this, that or that?

125} S. LEWINSKY:  No.

Page 7 to Page 12
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rLe MS. TRIPP: No? See, that's what's making me (11 MS. LEWINSKY:  And so that I've been telling
-2 fishy. (2)everyb now to put feelers out because I'm trying to
13 MS. LEWINSKY: | am dying to know who told Kate. | (3)find 3 job.
(4ymean, I'mt mg_RO think of who in NSC the office — (4] "TRIPP:  Yeah, that makes sense, doesn't it?
e '§ . | have no idea. (5] MS. LEWINSKY:  You know? And that this person
(6 MS. LEWINSKY - or who it could have been [s1reoently moved offices.
= 1anywhere that she would deal with that — (71 MS. TRIPP:  Mm-hmm.
8" MS. TRIPP: | know she talks to the one she (8) MS. LEWINSKY:  So that's safe. And, you know,

{

9xsucceeded every da
nr rEWIKJSKY But this is not something you would

:1have on a hone conversation. Do you know what | mean?
(131 TRIPP:  Oh, | bet you Kate would.
(13: Kate went in there with a mission. Remember?
{11]Because | said to her, "I want to know who sabotaged her.”
(151Because | said, "You heard good things, | know good things.
['s1l want to know who sabotaged her.” his is a month 2go.
(1  pet, She agrees you were sabotaged. She agreed to that
(181before.

{19: MS. LEWINSKY: Now she just knows why.
(201 MS. TRIPP:  Mm-hmm. She said she knew | wasn't off

(2:1base. She knew fif | thougiit you were a good candidate, then
[~~ 1she — she takes what | say to the bank.
(23; MS. LEWINSKY: No. lunderstand that. |-
(z¢1mean, | don't — | don't, | don't mean this in a rude way, |
(25)could care less what Kate thinks. Do you know what | mean?

Page 14
MS. TRIPF:  Well, only that she gave credibility to
rnwhat | said.

(3 MS. LEWINSKY. Right. No, | understand that. But,
14180 obviously, whoever toid her this is somebody that in her
(z1eyes is cre ible, as weil.
(€ MS. TRIPP.  Yes.

MS. LEWINSKY:  So I'm just trying to think who that
13%is. 1 don't think it's that other woman because we had
131already said that other woman is friends with Debi Schiff.

[19: MS. TRIPP: | don't know. | don't know if she'll
(1:1ever tell me. it was not open for discussion. Let's out #t

{.2:that way.

(13; MS. LEWINSKY: Yeah.

(14 MS. TRIPP:  She will respect a confidence the same

(1:=1way | would. | mean. you know what | mean? And does it

(’— matter?

MS. LEWINSKY"
['3 ‘matter.
["— MS. TRIPF:

She doesn't believe anybody is trying
:-to get you over there.

3 MS. LEWINSKY: Right.
e MS. TRIPP:  She is one of the savviest peopie I've

{21-ever met.
(2 MS. LEWINSKY: | just — I'm cunous as to
1z« who it is because ff it's something that's coming from

Yeah, it matters. Yeah, it does

Page 15

;1 1Debi Schiff, not that it would be from Debi Schiff's

(2 :mouth directly.
: MS. TRIPP:  She doesn't ever: know Debi.

£} MS. LEWINSKY: No. | know, but not that it would

z ,be from Debbie's mouth directly, but from the one that ~ her
Rredecessor that's from whom her predecessor would have

eard it Do ou see what | mean? I'm just —
{2 . TRIPF. But remember, she also said in a
19 1 generic wa

(1s: S. LEWINSKY:  Yeah. They create ;obs all the

(: ltlme

(1 S. TRIPP-  Uh-huh. She said, "D¢ you understand

(:3:what I'm telling you?"

m MS. LEWINSKY: See, the way | tho%gt I'd present
(15°it is that | have a friend who does not work at the ite

[quouse who has a friend who does. Right?

)

[i MS. TRIPP:  Now you've lost me.

ri2] MS. LEWINSKY: ell.

(1s; MS. TRIPP:  All nght Yeah.

ra MS. LEWINSKY: And so that it's — and that my

: friend knows that I'm, you know — both those people know
221that I'm lookm%‘to go back because | miss it, and that |
( 3;have friends who are with some influence who are helping me,
(zaibut it doesnt go gond that in detail.
[2s; Mm-hmm. Mm-hmm.

19:found this out about me and relayed it to the other person
{10)and didn't want to - didn't even want my friend to tell
(11)me it was her who her —

{12} MS. TRIPP.  Mm-hmm.
[13) MS. LEWINSKY: - because she didn't want to betray
{14]any confidences.
ns] MS. TRIPP:_ Right.
MS. LEWINSKY: = But was very concemed for me and
(mthought | should get out of town.
(18] MS. TRIPP:  Right. Mm-hmm.
[191 MS. LEWINSKY: ~ You know?

(20 MS. TRIPP:  Kate's basic words to me were, "With
(21 1fnends like that, who needs enemies, because they do this
(22)every day.”

[23]e ﬂ?a LE\M;QS | mean. what are the two
[24)€Xa ve is
lzmand vl
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[1

, that's a good point. | never
t 31thought of that.

(43 MS. LEWMINSKY:  You know?

(5] MS. TRIPP: Mm-hmm.

16} MS. LEWINSKY: | mean it's like, "Okay. You're two

{71@mong the million.*

(8] MS. TRIPP:  Mm-hmm.

19) MS. LEWINSKY:  So. you know, and I'm not saying —
(101'm not sa‘l‘r? that —
(11] . TRI It makes me wonder. Lei's put i that

rmway
§) S. LI You know, | mean, | don't know. |
(14 1don‘t want to ¢=Il the oreeﬁ and Betty liars.

!151

MS E\MNSKY You knowy? | just, | just cannot
mlhelp but question this. And | also —

(19 1 MS. TRIPP: But that's only natural.

MS. LEWINSKY: Whai? [know. Butlalso -1
lzolthmk | also have to look at it and say, "Okay, iook. There
(*11genowua¥dl can work there.” | mean Il go crazy if | work

ithere

{23} MS. TRIPP.  Wei: -
1241 MS. LEWINSKY: Me with my paranoia?
125} MS. TRIPP:  That's a!! { need to hear.

Page &
(1 1 MS. LEWINSKY:  You know, | mean, seriously —
23 S TRIPP.  Of course, it may be imited to a
(31certamfew
(41 MS. LEWINSKY: | don't know. Somebody said that tu

(51Kate Do xﬁm know what I'm saying? it's like —
TRIPP: Kate now works in an extremely tiny
mofﬁoo that interviewed you. Remember that. And | know
[a ;Ka . She wouid have raised the question.
MS. LEWIN SKY: Let me ask you a question. Okay?
(10;She raised the'?mpp

11 lthmkshewouldhavesa
{12) MS. LEWINSKY: If it was sucha — don't you think
(131-letmesee How do | phrase this night?
(1 S. TRIPP: | mean, she didn't tell me she raised
(151the question. I'm assuming she did. | know her.
(16} MS. LEWINSKY:  Let me, let me say this. Okay? |
117)don’t know how to make this come out right, but ff it weren't
118180mething that was so easily able to fall off of someone's
{19)mouth and so $0 many peopie knew and so whatever it was, why
(20)\"(Jgtuld somebody make up a reason? Why would they say that to
{211Kate?
[221 They knew Kate recommended me

S. TRIPP: No Uh-uh. The ones that are there
(24 xdon't She onl{ 1y
125] NSKY [} Dlmmel (phonetic).

OIC-Starr
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8! MS. TRIPP:  To Dimmel.
MS. LEWINSKY: You know, | don't know. But so you

i2)
(31think that they're going to say, that they're going to say to
141Kate, "Oh, thgt gig. S%le's never allowed on tl'rneg complex,
(5)blah, biah, blah, blah.”
161 . MS. TRIPP:  They've known her for years. Do |
(71think s0? Yeah, | do. Mm-hmm. )

181 Now, | don't khow where they heard it. { don't
{91think it really matters. What mattered fo me was, as far as

{10j/'m concemed, that's di?Yusti . That's what ygset me.
1113 MS. LEWINSKY: t they said it?

(12} MS. TRIPP.  Yes.

(131 MS. LEWINSKY:  Or that they create the jobs?
114] MS. TRIPP:. That someone has been given the
115]impression tha ‘re some kind of a nut.

{16} MS. NSKY: Which | am, of course.

(17) MS. TRIPP:  Mm-hmm. | happen to disagree.

Are you being made to feel like a nut? Oh, yeah.

118}
210h, yeah.
(19100, YO0 \ell, 1 can tell

{20] | Kgu that Kate said, "I've only
{211heard good thu&svslbout r.”

{22} MS. NSKY: That was Kate's response?
123) MS. TRIPP:  Yep. .

{24} MS. LEWINSKY: ~ That was very nice of her.
1251 MS. TRIPP:  Well, that's all she's ever heard. it

Page 20

{1)was the truth. So she wasn't lying. it wasn't like she
(21decided to play Good Samaritan.” That's all she's ever heard.
(31Hah. And remember, I'm the one that said to her ages ago,

i1"If you get her, you'll be very lucky.” She's completel
rs;ungerw elmed With the cali ople over there. 'Yknew
161she would be. A bunch of

| don't think Marsha r enough to

(7}
gs1have relayed that to the right people.
(91 MS. LEWINSKY: Relayed what?
1101 MS. TRIPP:  That, "It was Kate that did this, that
111did" — you know what | mean?
112] MS. LEWINSKY: Right.
1131 MS. TRIPP: | just don't think so. Kate's nota
:14]player. She's not one of the quote/unguote, "Iin Crowd.”
r1515he's not. She has no desire to be. She never has been.
716] Cleo g;"off of that. .
{17 MS_LEWINSKY: 1 mean, if | move to New York, he's
:137never going to be abile to call me. o
1191 S. TRIPP:  You know what? At this point, | don't
:201give if he ever calls you again.
221 M. FRIPP- K iust want you taking the@llcare of
. . | just want you taking re of.

hard to understand?

org_about that on another day when you're a

GS-15 and you're ensconced in New York in a decent

122}
;231ls that so
(24)
125

Page 21
{11job.
[2) MS. LEWINSKY: Butlcan't | mean that's whol
r3jam.
(43 MS. TRIPP: _ Who you are, Monica. is not what | give
{sja bout right now. You're a wonderful person, but the

161bottom line is, please let some self-preservation enter into

[71this.

181, . | just don't — | don't know how prevalent that

(91is in the White House. |t could be very unprevalent. It
{101could just be coincidental. You interviewed for that job.
111)Debi Schiff opened her mouth, that was it. Do you see what
1127'm saying? That could be very insul — insular. | mean it

r131very well could be. .

(14) =~ The thing that bothers me the most, the thing that
{15;reall n:Epsegs me, is that | have aiways felt this is not even
{161hard. Erskine Bowles is able to do it every day of the week.
117}Why not with you? . .

[18) Yes, it's possible that it's your - because you're
t191t00 threatening. Yes, it's possible it's because you're too
:201hard to resist.” So, what does that leave you with?

t21) now you're going to hate me, Monica, but | want
;221you th ut of there. | want you with a life.

(23] | aimost called you at 12:00 last mg)g:é Then |
124]thought, "Oh, no, neither one of us will ever sieep. It's
r2s1not worth it.”

Page 22

[1; Let me ask you something. If Betty calis you,
(21assuming that she may tonight -

(3] MS. LEWINSKY: = Oh, she won't.

(43 MS. TRIPP:  Well, assume she does. Or assume on
(51your next conversation that isn't stilted, would you at least .
16100t like to know the results of Podesta's interference?

(71 _ MS. LEWINSKY: Yeah, | would. | can tellyou it's
(s1been nil, 'd imagine; otherwise she would have said
{9ysomething. . .
(10} MS. TRIPP:  Why has it been nil?
(11] MS. LEWINSKY: ~ You know?
(12} MS. TRIPP:  Imean — )
S. LEWINSKY: | mean that's the whole problem. &

[13) MS.
(141that he's so full oﬁ You know? And | don't even think
t151he realizes he's full of @iid Do you know what | mean?

(16} Like | don't think he reaily — | swear, | swear to
{171you, | don't think he really even realizes the difference
{181between him talking to Erskine and Betty talking to Podesta.
(19)Yet, he callis it him taking to Erskine.

{20} MS. TRIPP: “I'm sure he doesn't see the difference.
1211Do you un&esrstand? He thinks one is equal to the other.

[22) 2 NSKY: | know.
(23] MS. TRIPP:  He feels so sure of that that he can
{24188y, "l spoke.to so-and-so,” even if it was her —
{251 MS. LEWINSKY:  Right.
Page 23

(1) MS. TRIPP: - and not feel he's lying. | believe

{21that.

m g"’fusgt-) is th good ch ight get

14] night. ere a ance you m in

[5}tomorrow? ot ge

(61 . LEWINSKY: |don't know. She made me -- now

[71made me start to feel like I'm not ‘zﬁmg to get in at all.

(81 MS. TRIPP:  Why? at do you mean?

9} . LEWINSKY: ~ Because she said. It's, "Well, |
(10don’t know, you know, there's a lot going on with him leaving
{11)this week.”

[12] MS. TRIPP: Mm-hmm. Now, you said something today
[131§_.hat resonated. You said, "I don't want to hear it from

(147her.”

[15] MS. LEWINSKY: idont.
1161 MS. TRIPP:  And | thought about that later and |
(17)realized, 95 percent of the, excuse me, miscommunication, the

(18]probiem is you are not hearing it from him. He has not — |
(19]promise you this. He has not n painfully honest with you
1201because he doesn't want to hurt you.

S. LEWINSKY:

{21} . :  Iknow.
{22] MS. TRIPP: | think that's the bottom line. So,
h

(23}it's easier to say, "We're doing this, we're doing that,
(24)we're doing this," because he doesn't have to confront the
1251fact that his own frailties and his own self-preservation are

Page 24
(11making this aimost i ible. That's what | believe.
(21 .. MS.LEWINSKY: And also there's been some exception
(310r — in his head, too, at some point if he's going to
{41acknowledge it i

that he hel lup my life.

(57 MS_TRIPP:. |don' think he will ever really come
{61to grips with that because that would mean — can you on
(71just a second while | put this thing away from the dog?
MS. LEWINSKY: Yeah.
ﬁause.?

S. TRIPP:  Are you there?
MS. LEWINSKY: “Yeah. What about this ~
1121, _"MS.TRIPP:  But wait. Let me finish my thought,
(131just while | have it in my head. | don't think that's
(14)intentional on his par, like, "If | say this, then she'll
{1s1know." | don't think that.
[16] What i do beiieve is he doesn't want to face the
(17)confrontation of ha to face that, yes, he's not able to
118)do this because it wouid be very politically expensive for
(191:\”'"\. So, by admitting that, it also admits that you're kind
120]
{211, \nd | don't think he has it in him to say, "l meant
(223t. I meant it. | wanted you back. | want you in my life,
(23jbut | can't do it." | don't'think he can do that. | don't
(241think he wants to let you down that wa'y .
{251 Why eise wouid he waste all this time promising you
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-1 1it's going to ha{%’i’ : 11 MS. LEWINSKY:  Right.
i2; MS. NSKY: | don't know. . (21 MS. TRIPP; - twice a day where my friend, you
3 MS. TRIPP:  It's because he cant, he can't do it. 131know, the one that —
r41He just can't do it. . {41 S. LEWINSKY: Mm-hmm. )
15 MS. LEWINSKY:  Okay. Do you think if | — oh, boy, (s} MS. TRIPP:  Uh-huh. Headed those meetings.
1¢1here we go. This is an orwrgal tmlgg. Are you ready? 6] . So he just knows everything. | mean, there is not
{71 MS. TRIPFP: rite a lefter? {71a thing he doesn't know other than — obviously, a couple of
{8] MS. LEWINSKY: Yes. (81things, but he would be the one — he’s their troubleshooter.
9] MS. TRIPP: K#Laugsh;ng.) . . £9) . And, no, no, no. | don't mean you're the troubie.

{10) MS. LEWINSKY: Send him a note making the (101} just mean -

{11yaMMgm acceptabie for telling me that. Do you see what | {11) MS. LEWINSKY: | know.

{12)mean? (12} MS. TRIPP:. - to preclude trouble. .

{13) MS. TRIPP: ) . )
(14} MS. LEWINSKY: Like saymg. “Look, okay? itis
[15)clear to me this is not going to happen. Can we please get

{16 ]together and work on some way so that | can come out of this

{1718ituation not feelin%the waYV 1do?" .

(18] MS. TRIPP: ‘es, | think that is acceptable. You
t131have to be willing to face two things. You have to be
t20}willing to face that you have to a nowiedge you're never
{211g0ing back there. .

[:zzd MS. LEWINSKY: That's a very hard thing for me to
t23)do. .

{24] MS. TRIPP: | know that. So think about that
(1251before you do this.

Yes.

Page 26

MS. LEWINSKY:  Well, | think — | don't think |
have a choice. | think it's either acknowledge it or live in

111
121

(31La-La Land.
14] MS. TRIPP:  But how long can La-La Land go on, too?
151Assume Kate —
18] MS. LEWINSKY: Ha, ha, ha. Look how long | did
-7 that. | mean, Linda — . .
18] MS. TRIPP;  Wait a minute.
191 MS. LEWINSKY: Linda --
{1 MS. TRIPP:  Wait a minute. Assume Kate doesn't
{11 know her ass from her elbow, just for — for a moment.
L2 MS. LEWINSKY: "Uh-huh.
{13} MS. TRIPP: It's still out there that

: . 4what's-her-name is workin? with what's-his-name. Therefore,
:25)a reasoning person would think that before too long, we would
{=¢1have some sort of indicator. Correct?

(27} MS. LEWINSKY: |don't know. |don't know.

{12} MS. TRIPP:  You can't meone over for an
:1a1extended tgenod. It's now her job to deat with this other

12 alguy.lla‘{}d at's still hanging out there. There has been no
r2:1resolution.

1223 | kind of, kind of am curious what they're going to
r233come up with with that. . .
} MS. LEWINSKY: |don't think they're going to come

f24}
:25]up with anything. | mean —

Page 27
1) MS. TRIPP:  Well, you can't leave it out there in
-21La-La Land forever.
13) MS. LEWINSKY: | know. But they will just keep

t4]coming up with excuses. Just like he's been ali
r5jlike he's been all along‘i .

161 You know what it probably will be? That Erskine's
17]going to leave. Okay? Erskine wili leave before this is

{s1done, and then it's when the new guy comes.

19} MS. TRIPP:  Oh, ho, please.

(19] MS. LEMINSKY: = What do you mean, "Please,” Linda?
iz11Come on. A gear ago you would have said to me — in
t:21February, had | told you this was the scenario in November

113107 October, gou would have said, "Please.”

(14} __ MS._TRIPP: ~ Well, | think the
{151Erskine is the one that's aiready in the problem already.

i161think he'll be the successor. .
{171 MS. LEWINSKY: Do you think?
118} MS. TRIPP;  Yes.
MS. LEWINSKY: JP? .
MS. TRIPP:  Uh-huh. A shoo-in.

along. Just

ical shoo-in flor

(x9)
(20}

{21} _ MS. LEWINSKY: Are you serious? | haven't even
;221heard his name floating around.

123} MS. TRIPP:” Oh, he's — because let me tell you, he
:>11has been intimately involved with every single thing that -
{251he headed the meetings —

Get down, Cleo, you're driving me nuts.
{14) . So, I'm afraid that if you go ahead and do that, do
115)1 think the{"llsplace ou in New York? Absolutely.

[16) . LEV\XNSKY: § know. She aiready said that.

{13)

[17) MS. TRIPP: What did she say?
18] MS. LEWINSKY: Do you remember the first time |
{19}talked to her? :
[20] MS. TRIPP:  Yeah. T

MS. LEWINSKY: She was still under t_lghimpression

(21} .
(221that | might want to go to New York. And he said

.

{23;that's no problem. We can place her in the UN like that."
124) MS. TRIPP:  Yeah. And | bet you they would do that
125)at any grade you want.
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mBut MS. LEWINSKY:  Well, | don't know about that.

{2)But -

(3) MS. TRIPP:  Well, yeah.

LEWINSKY: Linda, there has to be something. A

{41 S.

{s1girl doesn‘}w%o froma9toa 15.
{6 .TRIPP.  Look at (I She went from a
(7119toa 15 ovemﬁht.

18} MS. NSKY: She wasn'ta 9 at the — she wasn't
{912 9 at the hoochamacallit. . .
{10) MS. TRIPP: There is no difference. A9isa9is
(11}a 9. Shewas a 9.

(12} MS. LEWINSKY: (Sigh.) .

[13] . MS.TRIPP: Sked C's are what is called
{14)"administratively determined.” Therefore, you were
{15)administratively determined to be paid at 9, as

{16}was she. The same at the UN, the same at the SBA. They can
[17;administratively determine that that's the rate you shouid be

(18)paid at. i

(19} . But that's beside the point. Yes, of course, |
{201think that can happen. The question is: Do you want to go
{21)for it now, or do you want to wait it out?

{22) MS. NSKY: | don't think | can wait it out.
ba’\g' TRIPP:  Then, then, then just know that you

{23]
[24}can't go
MS. LEWINSKY:

[25} | know.

Page 30

MS. TRIPP.  You can't ehanPe our mind.
You know, it wouid be very heipful if Betty were up

MS. LEWINSKY: Nom
if we cou least get a,

51 MS. TRIPP: | mean,

{6)"Hey, lock. Here's the W of the land. I'm doing this as a
(7}favor for you, Monica. We can do this, this, and this, but
(a)we can't do this. Here's why."
19) ad that, you could make reasoning decisions

110jand not r ife up. As it is now, you're dealing in

{11}4, in @, in a abyss.
123, _Now, | know you're not goina;o like this, but
(13)it really p tty has more

me off because | think
{140 n than she'’s sharing. .
{15) MS. | know she has more information than
(
already. There are

MS. LEWINSKY:

16)she's sharing.
(17 MS. TRIPP: _ And, okay, enongh
(18)ways to let you know. There are wagto t you know.
(19) _ Monica, | think we shouid be lookn? at other
[20}alternatives. Tell me what you would like to do. Let me see
1211what we can do. -
[22] ~ MS.LEWINSKY: Welil, | mean, | said — | mean she
(231had said, you know, she's asked me, re — where eise
{24 )would mhke to work?” And | said, "Nowhere.”
[25] that's true. | said, "There's nothing eise in

(1)
(21
(31front.
{4}

OIC-Starr
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(11the government that interests me." And that's true.

(2} MS. TRIPP: _ Well, of course, because if that were
(31true, it would be easy. They could have put you at State or
{4)any other ‘g?oe in a promotion, and you couid have been
(51bur|belce! n woodwork and there wouldn't have been a
{6} problem. .

{71 But you didn't want to do that. Because the bottom
(81line is you're going to get out of town if this doesn't pan
(s10ut. So you have got ngYet out of town %g time.

{101 MS. NSKY: Which it dian't pan out.

(11) MS. TRIPP:  Well, it's not looking that way. All
[12)8igns indicate to me that the current climate means it's not
(131going to pan out. And | do think it's the current climate.

(14] 1 would be willing to bet that Bennett said to him
(15)after this other eruption this summer: "| need to know if
(manytthing eise is going to come up and bite me in the ass.” |
(17jcan't -
(18} MS. LEWINS
{19)you, he still didn't tell him.

[20) MS. TRIPP: 1| agree.

(211 MS. LEWINSKY: ~ | guarantee you. | guarantee you

{22)that even when that what's-her-face, Betsey Wright, sat down
{23)with him, that he probably told 60 or 75 percent — and more
(241than he would have to anyone eise — | guarantee you, he
r2s1didn't tell all of it.

Page 32

SSI ~ MS. TRIPP:  Exactly. But what do you suppose that
(21did to him?7 4k t saying what he told. | bet you anything

(31he said. | have got to behave. | am really

141going to — I'm going to shot myself in the foot here.”

1511t he even suspected. Do you see what I'm saying?

[6) No, of course, | don't believe he toid him. |

(71don’t even think he told Bruce.

(8} MS. LEWINSKY: | know he didn't tell Bruce.

191 MS. TRIPP:  But what | think he did was ~
{10} MS. LEWINSKY: See, if he had told -
[11) MS. TRIPP:  Well, none of that other ould
(121have happened. .
(13] MS. LEWINSKY: Bruce would have fixed it.
(14] MS. TRIPP:  Yes. .
(15] M3. LEWINSKY: G 'd be working for Bruce.
(16) ~ MS._TRIPP:  You'd be working for Bruce right now.
{17)That's right. .
(18] I MS. LEWINSKY:  But | think Bruce and Nancy are too
{191€loSe.
(20} MS. TRIPP:  No. In this case, | promise you, Bruce

(211would have hired you in a heartbeat. Bruce fixes things
(221before they go wrong. He's that savvy. Nancy is the
{231all-time protectorate.

124 MS. LEWINSKY:  Well, the other thing (inaudible) |
(25)discussed with Betty is that
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(1-
(2] S. TRIPP:  Well, of course.
(3] MS. LEWINSKY: You know?
(4] MS. TRIPP:  There's an element of that. But {

1s)promise you, Bruce would have seen the wisdom of doing that.
161And, of course, it's not too late. You can always go that
(7)route, if you choose to. .

18] MS. LEWINSKY: You know what, Linda? | think I'd
(9190 crazy there. | think about it — just think about it for

{1010N€ minute. Okan? Just think about it for one minute.

[11] | know Nancy hates me -

[12) MS. TRIPP: ~ | don't think she hates you.

(13) MS. LEWINSKY: Yes, she does.

[14) hi MS. TRIPP: 1 think she sees you as a danger to
[151him.

[16] MS. LEWINSKY: Okay. Well, whatever it is —
(173 MS. TRIPP:  His own — )

(18] MS. LEWINSKY: - she doesn't like me. Okay?

MS. TRIPP: | think she's afraid, yes. I'li give

(21 MS. LEWINSKY: Well, whatever it is, it's not
(221positive. Okay? So, it's not positive with Nancy. | know
(231people are talking about me.

(24] MS. TRIPP:  Some, yes.

[25] MS. LEWINSKY: Some. | have Marsha Scott as an

[19]
{201you that.

NSKY:- And you know what? And | guarantee
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11enemy. (Giggle.) | mean it's just — .
H Y M%q IPP. Eve:'yone with their own agenda.
(31Because think about it. Marsha has her own agenda. Debi
141 Schiff certainly has her own agenda. I'm convinced whatever
{s1went into the NSC went through Debbie.
MS. LEWINSKY:

i6) . : Mm-hmm.

111 e MS. TRIPP: | don't think it's like hoards of

(81people.

9] MS. LEWINSKY: No.
(10) MS. TRIPP:  It's enough — . .
(11} MS. LEWINSKY: Butit's enough and it's senior
{121people.

{131 MS. TRIPP:  Well, it's people who, who can make
(141things un

comfortable, ges.
(15) _MS.LEWINSKY: You know? | mean, so what. SoI'm
(16)never going to get to move up in Communications, if that's
{17)where ] gotf to work. | just —
(18} MS. TRIPP:" 1 know. | know.
(19} MS. LEWINSKY: [ think | just need to start over.
{201 But what's hard for me is that and | know this is so stupid,

(211but, Linda, | don't know why | have these feelings for him.

{221Maybe I'm . Maybe |'don't really have these feelings.
{23)Maybe I'm hgretendmg it. 1don't know. But| just -

[24) S. TRIPP: K4$|gh.)

(25} MS. LEWINSKY: = - when | tell you that | — | never
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{11expected to feel this way about him. And | am not kidding
[2]you.

{3] MS. TRIPP:  You protect him.

141 MS. LEWINSKY:  You know?

(s} MS. TRIPP:  Every inch of the way.

(63 MS. LEWINSKY: didn't. | never — and the first

(71time | ever looked into his eyes close up and was with him
[s)alone, | saw somebody totaﬁy different than | had expected
t9)to see. And that's the person | fell in love with.
{10} MS. TRIPP:  Yeah.
(11} MS. LEWINSKY: ~ And that's the person that was there
11210n the 4th of July. And that's the person that's been there

fy 21t tand mante A ' b i s
{13;at tender moments. And he's been distant and vacant for me

{14)for the past few months.

[15] MS. TRIPP:  On purpose.

(16] MS. LEWINSKY: ~ And | don't know why.

(17 MS. TRIPP:  He's not Iemngeyou in. He's not
(18]letting you in because it's dangerous to let you in. He let
(19]Yyou in, and now he's afraid. He's afraid. Fearis the
(201biggest motivator. Self-preservation is everything. .

121y . 1dontbelieve that your last phone conversation
(22 1with him was the same as it would have been before the fear
{231took over. ) _

(24} Why do you think you haven't been having the same
(2sjaccess? You seem to believe that, all of a sudden it's
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(1]"because he doesn't like me.” .
(21 | don't believe that for a minute, especially given
[31my perspective from a diffe an you. | don't see it

[41that way. | see it more as,
[s1my ass handed to me on a platter. .
(63 And | know you want to protect him. Of course, |
(71know that. | just don't want you to be savaged in the

[s]process. ]

CI MS. LEWINSKY: Waell, | think | need to accept that
101¥'m just not going to work there. And | think this is the
1111last chance.
(12} MS. TRIPP:  Okay. Then if you accept that, are you
[13)ready to say that, "I need whatever help | can getin X,Y,
(14)and Z place?” Because this is your last shot.
[15) MS. LEWINSKY: Yeah. No, | know. | know that.
{16)But | am also — ['ll tell you. I'm also afraid to even say
{17]it because I'm afraid to hear him say, "Yes, of course, I'l
(181do that." And then him not do it. .
{19 . MS.TRIPP:  Well, | see — see, | ook at it a
(20)little differently than you do. Any request you have that
(211gets you out of the area and away from his temptation and
(221away from his immediate reach, [think it's something they'd
[23) Jumr{ on in a heartbeat. Favors like that are done every day.
[24) it is nonthreatening to anyone.
125] | mean it's explainable, it's something that you

I'm going to have
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{11can say — | mean, if that were ever to come up, ever, it
{21could be easily said with, "She's weli connected. You know?
13)She has a good reputation, she's a hard worker, and she's
(41well connected.” That's easy. .

(s8] It's a whole lot easier than putting you back over
t6)there where, God forbid, anything should ever come out.

17 You've taiked to a million times today. What
s1was her tone?

{91 MS. LEWINSKY: |don't know.
{10} MS. TRIPP: | mean, is she sounding fed up?
{11} MS NSKY: A little. Well, I'm fed up.

. LEWI
(12] MS. TRIPP:  Well, | know you are.
{131 MS. LEWINSKY:  You know, | feel like | don't care
(141that she — | mean | do care because, you know, I'm so — you
(151know what { mean? It's like she's my lifeliner.
1161 MS. TRIPP:  Well, she i . .
Can MS. LEWINSKY: It's like, you know, all I'm being
{181fed — the only thing I'm being fed, you know, and I'm
(19)starving, but what it is is rotten. You know what | mean?
{20} MS. TRIPP.  Yes. Well, | would be willing to bet
{211money that if you said to her, *| have i
{221 MS. LEWINSKY: |don't wantto sayitto her. |
1233think only — okay. Will yo her me? | think I'm going to
{24}write him a note and say, "Look. Da-da-da-da-da. | wantto
{251 hear this from you. | want this in person. | want to talk

up my mind - "
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t11to you. | need this." You know? . .
(23 MS. TRIPP:  You have to offer him a solution. You
(31have to offer him a waé out.
(4] MS. LEWINSKY: ht. | understand that.
(53 MS. TRIPP:  If you do that and offer a solution as

(61in, "t would like to be living in New York and gainfully
(71employed by — " | don't know, say 1 December, whatever date
181you come up with — "I would like to sit down with xgu and
ro3talk about this, person-to-person.” Yeah. | think he'd do
(101it because that offers him a m)od out. And | think he can
(111feel like he's doing the right thing.
12y | I'm not saying he loves the idea that he's not
t131bringing you back, Monica. I'm not saying that this hasn't
{14}caused him some — some feeling of tegret. if nothing else,
(15ithat what he wanted to do he is not able to do.
1161 | mean, clearly, he wouldn't be foisting
t171this, Bob Nash, Marsha, Erskine, this one, that one, one
t18)after another, if he felt a clear conscience. Do you see
(19}what I'm saying? . .
{201 I'm sure it makes him feel like | don't
(217think he did it intentionally. | don't think t there
(>27and said, "I'll have you back after the you-know-what,” like

{23]this.
MS. LEWINSKY: Okay. Here. Okay. It has been -

(24}
125] MS. TRIPP: Oh, my
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{11 MS. LEWINSKY: What?

{2} MS. TRIPP:  You're writing. That's aiways
{3jdangerous. .
{4] MS. LEWINSKY: Well, maybe what | should is write
(sjand call you back.

(6} MS. TRIPP: mm. Now, listen to me. | don't
{71think you can make this a . . .
{8} MS. LEWINSKY: | know. I'm going to make it short,

{91but | am goin?eto say — am | allowed to say, because what |
(10)want to be able to say — and this is true - | don't want it

(1110 be a mushy-mushy letter. But | don't want it to be a coid
(121letter. And the truth is
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m MS. TRIPP:  Yes.
(2] MS. LEWINSKY:  Okay, fine. Thank you. I'm going

(3)to write, and | will call you back in 15, 20 minutes.
141 MS. TRIPP:" All right. I'll be here. Good-bye.

(5] End of phone conversation.)
(6] End Recording LRT.001, Side A, begin Side B.)
i
{8} MS. TRIPP:  Hello?
(9] MS. LEWINSKY: Hi.
(10} MS. TRIPP;  Hi.
(11} MS. LEWINSKY: Okay. | think it needs a lot of
[12)work.
[13} MS. TRIPP:  Hah.
[14) MS. LEWINSKY: | know? Buti - |don't know.
15} MS. TRIPP: How longis it?
{16} MS. LEWINSKY: Well, I typed it up.
(171 MS. TRIPP: .
(18) MS. LEWINSKY: “So. | don't know. Okay.

S. :
[19] "It has been made clear to me that there is no wa
(20]I'm going to be able to come back to the White House.
[21)reasons are too lengthy to get into in a letter, and i can
(22)expiain them to you in person.
[23) _ "l want you to know that it has always been and
{241 remains to be more important to me to have you in my life
(25)than to come back. Having said that, | am extremely

he

munderchalle?ed and unhﬂa'g’;;‘ fn my current position.”
{;}as a GS-12 yougieb:gse e Genoorar
If together.
r101for something eise in D.C. It doesn't look like | can sta
{13] MS. TRIPP.  Mm-hmm.
(16;months and shut me out. | don't know why. Is it that you
(19)wanf to hear it from you. No one e